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Głowno�|�Godne�upamiętnienie�trenera

Stadion Miejski będzie 
im. Tomasza Szcześniaka
Na sesji Rady Miejskiej 
w Głownie 26 czerwca 
zapadła decyzja 
w sprawie nadania 
stadionowi przy 
ul. Kopernika 45 imienia 
Tomasza Szcześniaka.

Rada miejska była w tej spra-
wie jednomyślna, a przed głoso-
waniem na sesji o pomyśle na ta-
kie upamiętnienie byłego trenera 
Stali Głowno, wychowawcy mło-
dzieży, zmarłego w grudniu 2018 
roku, mówił jeden z autorów pro-
jektu uchwały, radny Tomasz Le-
nart. To on, razem z radnym Ja-
kubem Kowalskim, wystąpił z tą 
inicjatywą do rady po zaanonso-
waniu pomysłu na posiedzeniach 
miejskich komisji stałych już mie-
siąc wcześniej. 

– Pomysł ten wyszedł od ko-
legów, od kibiców Stali Głow-
no. Zostałem poproszony, żeby 
to pilotować. Nie ukrywam, że 
jestem entuzjastą, żeby ś.p. To-
masza Szcześniaka w taki spo-
sób uhonorować, bo nie dość, że 
był moim współpracownikiem 
przez wiele lat, trenerem, to był 
bardzo dobrym, ciepłym człowie-
kiem i myślę, że nie tylko znanym, 
w środowisku kibiców piłki noż-
nej i sportu (...) Też był nauczycie-
lem, pedagogiem, kierownikiem 
hali sportowej, znanym w Głow-
nie przez wszystkich i chyba przez 
wszystkich lubianym – mówił To-
masz Lenart na sesji. 

Przewodnicząca miejskiej Ko-
misji Oświaty, Zdrowia, Kultu-
ry i Sportu Maria Furga dodała: 
– Właśnie takie osoby jak Tomek 
powinniśmy honorować. Powinni-
śmy o nich pamiętać, tym bardziej 
że był wychowawcą wielu poko-
leń młodych piłkarzy, w różnych 
szkołach pracował. 

Poinformowała też, że projekt 
uchwały został jednogłośnie po-
zytywnie zaopiniowany na połą-
czonym posiedzeniu komisji sta-
łych. 

Radny Tomasz Lenart dodał, 
że w uzasadnieniu do projektu 
uchwały znalazło się pismo Za-
rządu Klubu Sportowego Stal 
Głowno, wyrażające poparcie dla 
tej inicjatywy, a na nadanie nazwy 
stadionowi zgodziła się także ro-
dzina zmarłego trenera. 

Podjęta 26 czerwca uchwała 
podlega opublikowaniu w Dzien-
niku Urzędowym Województwa 
Łódzkiego i wejdzie w życie 14 
dni po tej publikacji Rada Miejska 
w Głownie. Uchwała to akt prawa, 
zaś samo nadanie imienia stadio-
nowi na jej mocy ma mieć charak-
ter uroczystości, o terminie której 
radny Lenart zobowiązał się poin-
formować z wyprzedzeniem radę 
i opinię publiczną.

Tomasz Szcześniak był trene-
rem Stali Głowno od 2 lat, a wcze-
śniej przez 7 lat był trenerem Zjed-
noczonych Stryków, grał także 
w Pelikanie Łowicz. Był również 
nauczycielem wychowania fi zycz-
nego. Miał 44 lata. 19 grudnia 
2018 r. przegrał walkę z chorobą 
nowotworową, z którą zmagał się 
2 lata. ewr
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Stryków |�Zalew

Woda nadaje się do kąpieli
Od poniedziałku, 
1 lipca, ruszył sezon na 
strykowskim zalewie. 

Z badań mikrobiologicznych 
przeprowadzonych przez Oddział 
Labolatoryjny Powiatowej Sta-
cji Sanitarno-Epidemiologicznej 
w Łodzi wynika, że woda nadaje 
się do kąpieli. OKiR otrzymał tę 
informację w piątek, 28 czerwca.

Od początku tego tygodnia 
bezpieczeństwa korzystających 
z kąpieliska i przystani strzeże 3 
ratowników. Od strony ul. Legio-

nów, czyli miejsca wydzielonego 
do kąpieli i plażowania, na wy-
poczywających czekają również 
urządzenia fi tness oraz taras wi-
dokowy. Po przeciwnej stronie 
funkcjonuje wypożyczalnia sprzę-
tu wodnego. W tym roku zakupio-
no dodatkowo 3 nowe, 5-osobowe 
rowery wodne. 

Ceny w stosunku do poprzed-
niego sezonu nie uległy zmianie. 
Za wypożyczenie kajaka trzeba 
zapłacić 6 zł, a roweru wodnego – 
10 zł. Obok na dzieci czeka plac 
zabaw, a na młodzież – skate park. 
Jest również altana.  ljs

Gmina Stryków�|�Jak�ta�działalność�wpłynęła�na�środowisko?

Złomowisko:
tajemnica publiczna
Samochodowe 
złomowisko 
funkcjonowało od dawna, 
w końcu ktoś wysłał 
do Urzędu Miejskiego 
w Strykowie anonim 
w obawie, że nie 
wszystko z nim jest 
w porządku.

W efekcie okazało się, że to, co 
działo się od lat na jednej z posesji 
w Sadówce, może być nielegalne, 
co więcej – może również zagra-
żać środowisku. 

Pierwsze czynności na polece-
nie burmistrza Strykowa Witol-
da Kosmowskiego przeprowadzi-
li pracownicy Urzędu Miejskiego, 
którzy wspólnie z funkcjonariu-
szami policji udali się w teren 25 
czerwca. Urzędnicy stwierdzili, że 
we wskazanym miejscu może od-
bywać się demontaż starych sa-
mochodów. Pod gołym niebem 
oraz w budynkach gospodarczych 
zastano elementy i części samo-
chodowe, co więcej – na ziemi 
zauważono plamy prawdopodob-
nie po olejach silnikowych, które 
mogły wydobywać się z silników 
wraków. 

Zgromadzone odpady zasta-
no w dwóch miejscach: na mie-
rzącym ok. 3 m wysokości stosie 

na ulokowanym za zabudowania-
mi gospodarczymi i w wykopie o 
powierzchni ok. 50 mkw. i głębo-
kości około 1,5 m znajdującym się 
ok. 500 m od zabudowań. W dole 
wypełnionym brunatną cieczą 
o zapachu benzyny znajdowały się 
pojemniki i baniaki, wiele z nich 
bez nakrętek, a oprócz tego frag-
menty karoserii, elementy wypo-
sażenia i szyby samochodowe. 

W skutek przeprowadzonych 
na miejscu policyjnych oględzin, 
w których udział brał również 
technik kryminalistyki, wszczę-
te zostały czynności wyjaśniające 
pod kątem wykroczenia polega-
jącego na wykonywaniu działal-
ności gospodarczej bez wyma-
ganego zgłoszenia, co podlega 
karze grzywny lub pozbawienia 
wolności. Ze wstępnych ustaleń 

śledczych wynika, że kto inny jest 
właścicielem posesji, a kto inny 
użytkownikiem terenu, na którym 
urządzone zostało złomowisko. 

27 czerwca, na miejscu pojawi-
li się kontrolerzy Wojewódzkie-
go Inspektoratu Ochrony Środo-
wiska. Inspektorzy pobrali próbki 
wody, które zostaną przebadane 
na obecność metali ciężkich i sub-
stancji ropopochodnych.  str. 2

Na miejscu zastano również wykop z�samochodowymi�odpadami.�
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Gmina Dmosin�|�Autostrada�A2

Para Finów i Polak 
trafi li do szpitala 

1 lipca, około godz. 9.40 na 376 
kilometrze autostrady A2 w kie-
runku na Poznań doszło do wy-
padku, w następstwie którego do 
szpitala trafi ły 3 osoby.

Z policyjnych informacji, uzy-
skanych przez nas w Komendzie 
Powiatowej Policji w Brzezinach, 
wynika, że kierujący samocho-
dem osobowym marki Audi A6 
23-letni obywatel Finalndii nie 
zachował bezpiecznego odstępu 
i uderzył w tył poprzedzające-
go go Peugeota Partnera, które-
go kierowca na skutek uderzenia 
stracił panowanie nad pojazdem 
i zjechał na prawy pas ruchu, 

gdzie uderzył w Scanię.W wyni-
ku tego zdarzenia ranne zostały 
3 osoby: 23-letni kierowca Audi, 
jego 21-letnia pasażerka (również 
Finka), a także 32-letni kierowca 
Peugeota z Polski. 58-letni kie-
rowca Scanii wyszedł ze zdarze-
nia bez obrażeń. Wszyscy kierują-
cy byli trzeźwi. 

Po wypadku ruch na autostra-
dzie odbywał się w ślimaczym 
tempie i tylko jednym pasem. Na 
węźle w Łyszkowicach policjan-
ci kierowali samochody na ob-
jazdy drogami wojewódzkimi 
i krajowymi, na miejscu zdarzenia 
pracowała policja.  ewr

Stryków�|�dom�kultury

Remont dachu 
tylko nad biurami

Ekspertyza dachu Domu Kul-
tury uszkodzonego podczas bu-
rzy i ulewy, jakie miały miejsce 19 
czerwca wykazała, że do remontu 
oznaczającego w praktyce grun-
towną wymianę, jest tylko część 
pokrycia znajdująca się nad biura-
mi, czyli ta, która uległa zarwaniu. 

Jak poinformował nas wczo-
raj, 3 lipca, dyrektor OKiR Kon-
rad Kozłowski, roboty mają roz-
począć się niezwłocznie, choć 
znalezienie fi rmy, która podjęła-
by się ich na zawołanie w szczycie 
sezonu budowlanego, do łatwych 
nie należało. Ostatecznie prace 
ma wykonywać lokalna fi rma bu-
dowlana Romana Zasady, ta sama, 

która udzieliła ośrodkowi pomocy 
zaraz po zaistniałym zdarzeniu. 

W momencie zamykania bie-
żącego wydania WG, kalkulo-
wany był koszt remontu. Dokład-
ny termin wejścia fachowców na 
dach nie został jeszcze wyzna-
czony, ale jak mówi dyrektor Ko-
złowski, musi to nastąpić jak naj-
szybciej, by z pracami zdążyć do 
końca sierpnia i od września już 
bez zakłóceń ruszyć z cykliczny-
mi zajęciami prowadzonymi przez 
Dom Kultury. W zakres remontu 
ma wejść także malowanie głów-
nej sali obiektu oraz odświeże-
nie części biura, która 2 tygodnie 
temu została zalana.  ljs

Gmina Stryków |�Jak�ta�działalność�wpłynęła�na�środowisko?

Złomowisko: tajemnica publiczna 
dokończenie ze str. 1

Jak poinformował nas dyrektor 
Artur Owczarek, wyniki oględzin, 
na podstawie których dowiemy 
się, czy miały miejsce nielegalne 
praktyki, a jeśli tak, to jaki mia-
ły wpływ na środowisko, zna-
ne będą za ok. 2 tygodnie. Jeśli 
kontrolerzy potwierdzą przypusz-
czenia, wówczas winnym grozić 
będą konsekwencje administra-
cyjne m.in. w postaci kary pie-
niężnej, która może wynieść od 15 
do 500 tys. zł. Burmistrz Stryko-
wa Witold Kosmowski o sprawie 
zawiadomił również Regionalną 
Dyrekcję Ochrony Środowiska 
w Łodzi, Urząd Marszałkowski 
w Łodzi oraz Starostwo Powiato-
we w Zgierzu. 

Mieszkańcy rejonu, w którym 
odbywał się demontaż samocho-
dów mówią, że wiedzieli o nim 
od dawna, bo to co dzieje się na 
posesji było widać z drogi, wielo-
krotnie nawet udzielali osobom z 
zewnątrz, zainteresowanym czę-
ściami samochodowymi wska-
zówek, jak dojechać. Od jednego 
z mieszkańców usłyszeliśmy, że 
była widywana tam również po-

licja. Miejscowym posesja koja-
rzy się z tym, że zmieniała swoich 
właścicieli, ale niewielu zdawa-
ło sobie sprawę, w jakich warun-
kach odbywa się działalność albo 
nie miało odwagi zawiadomić 
o tym kogo trzeba. – Wszyscy 

się znamy, nikt nie chce nikomu 
zrobić krzywdy, bo będzie „woj-
na” – usłyszeliśmy od osoby, któ-
ra zastrzegła sobie anonimowość. 
W końcu ktoś, również anonimo-
wo, napisał do burmistrza. – Tro-
chę szkoda, że każdy wiedział, a 

nikt już wcześniej tego nie zgłosił. 
Mam jednak nadzieję, że podjęte 
teraz czynności wystraszą innych, 
którzy chcą nieuczciwie zarobić, 
bo problem ze śmieciami nie tylko 
w naszej gminie, jest nadal duży – 
mówi Witold Kosmowski.  ljs

Stryków�|�Tragedia�nad�wodą�

35-letni łodzianin utonął 
w Strykowie
W środę 26 czerwca około godz. 18.00 na zalewie 
w Strykowie zakończyły się dwugodzinne 
poszukiwania mężczyzny, który po zanurzeniu 
w wodzie nie wypłynął na powierzchnię.

Z wody wydobyto ciało 35-let-
niego łodzianina, który w upalny 
dzień nad strykowskim zalewem 
wypoczywał z dziewczyną. Z re-
lacji świadków wynika, że oko-
ło godz. 15.50 mężczyzna chciał  
popłynąć po piłkę plażową i z nie-
znanych przyczyn zaczął się topić. 
Pomimo prób pomocy ze strony 
innych plażowiczów, zniknął pod 
wodą. 

Natychmiast wezwano służ-
by ratunkowe. Na miejsce zadys-
ponowano kilkanaście zastępów 
straży pożarnej z łódkami, poli-
cję i pogotowie ratunkowe. Każda 

minuta dramatycznych poszuki-
wań oddalała nadzieję, że pływaka 
uda się jeszcze uratować. Szukano 
go z łodzi, rowerów wodnych, a 
w wodzie pracowali płetwonur-
kowie. Odnaleziono go w kory-
cie rzeki. 

Po wydobyciu ciała, funkcjona-
riusze przeprowadzili oględziny 
z udziałem technika krymina-
listyki oraz biegłego z zakresu 
medycyny sądowej. Ciało dena-
ta zostało zabezpieczone celem 
przeprowadzenia sekcji zwłok.  

W dniu, kiedy doszło do trage-
dii, kąpielisko na strykowskim za-

lewie nie było jeszcze formalnie 
czynne, choć amatorów pływa-
nia nie brakowało. Sezon kąpie-
lowy na tutejszym zalewie rozpo-
czął się 1 lipca.  Policjanci apelują 
o ostrożność i przypominają za-

sady bezpiecznego pływania: na 
wyznaczonym kąpielisku, pod 
kontrolą ratownika WOPR, po 
uprzednim schłodzeniu rozgrza-
nego ciała, nigdy po alkoholu ani 
bezpośrednio po posiłku.  ewr

Niesułków Kolonia |�droga�wojewódzka�708

Dwie osoby ranne w wypadku
We wtorek 2 lipca o godz. 15.50 

na drodze wojewódzkiej nr 708 
w Niesułkowie Kolonii doszło do 
wypadku drogowego z udziałem 
dwóch samochodów osobowych, 
w następstwie którego dwie oso-
by trafi ły do szpitali. Jedną, cię-
żej ranną, zabrał śmigłowiec Lot-
niczego Pogotowia Ratunkowego. 

Z policyjnych ustaleń wyni-
ka, że kierująca Skodą 42-let-
nia mieszkanka pow. zgierskie-
go jadąc Skodą Fabią od strony 
Lipki na skrzyżowaniu z drogą 
wojewódzką nr 708 nie ustąpiła 
pierwszeństwa kierującemu VW 
Golfem 53-latkowi z pow. zgier-
skiego, który jechał w kierunku 

Brzezin. W zderzeniu pojazdów 
obydwoje kierujący ucierpieli.

Na miejsce zadysponowano po-
gotowie ratunkowe, policję i straż 
pożarną w liczbie 4 zastępów – 2 
z JR-G PSP w Strykowie i po jed-
nym z OSP Kiełmina i OSP Lip-
ka. Strażacy zabezpieczali miejsce 
zdarzenia, wydobyli poszkodo-
wanego z VW i zabezpieczyli lą-
dowisko dla LPR. Kierowca VW 
był trzeźwy, a kierującej Skodą nie 
dało się na miejscu przebadać na 
zawartość alkoholu. W sprawie 
tego zdarzenia prowadzone będzie 
postępowanie. Po wypadku dro-
ga wojewódzka była zablokowana 
przez około 3 godziny.  ewr

Stryków�|�Z�policji

Włamywacz wpadł 
na gorącym uczynku

30 czerwca po północy, po tele-
fonicznym zgłoszeniu o hałasach 
dobiegających z okolicy komórek 
przy ul. Kościuszki w Strykowie, 
na miejsce wysłano patrol policji, 
który zatrzymał włamywacza na 
gorącym uczynku.

Około godziny 0.40 policjanci 
z Głowna i Strykowa ujęli 39-let-

niego mieszkańca pow. zgierskie-
go, który przy użyciu łomu wła-
mywał się do komórki. 

Zdążył już utorować sobie dro-
gę do środka, gdy wpadł w ręce 
mundurowych. Usłyszał zarzut 
usiłowania włamania, za co gro-
zi mu kara do 10 lat pozbawienia 
wolności.  ewr

głowno i okolice 
�28� czerwca� o� godz.� 9.15� na�

drodze� z� Popowa� Głowieńskiego�
do� Głowna,� podczas� wymijania�
opla�i�Fiata,�między�autami�doszło�
do� zderzenia� lusterkami.� oplem�
kierował�36-letni�mieszkaniec�pow.�
łowickiego,�a�Fiatem�–�27-latek.�byli�
trzeźwi,� nie� doznali� obrażeń,� oby-
dwaj�zostali�ukarani�mandatami.�

�29� czerwca� o� godzinie� 21.45�
w�Głownie�na�ul.�Targowej�policjan-
ci� zatrzymali� do� kontroli� drogowej�
37-letniego� mieszkańca� powiatu�

zgierskiego,� który� kierował� ro-
werem� mając� w� organizmie� 1,88�
promila� alkoholu.� Został� ukarany�
mandatem.�

Stryków i okolice
�27� czerwca� o� godz.� 5.30�

w� bratoszewicach� na� drodze� kra-
jowej� nr� 14� na� wysokości� skrzyżo-
wania� z� ul.� ogrodniczą� doszło� do�
kolizji.� kierujący� Volkswagenem�
23-letni� mieszkaniec� pow.� zgier-
skiego� podjął� manewr� wyprzedza-
nia� poprzedzającego� go� opla,� nie�

upewniwszy� się� uprzednio,� czy�
może� to� zrobić.� kierujący� oplem�
22-letni� mieszkaniec� pow.� wykony-
wał�skręt�w�lewo.�doszło�do�zderze-
nia�pojazdów.�kierujący�byli�trzeźwi�
i�nie�odnieśli�poważniejszych�obra-
żeń.�Sprawcę�ukarano�mandatem.�

�29� czerwca� o� godz.� 13.05�
w� miejscowości� Sosnowiec� Pieńki�
na�terenie�stacji�paliw�kierujący�Fia-
tem� 21-letni� mieszkaniec� Zgierza�
cofając� uderzył� w� Skodę� octavię,�
kierowaną�przez�54-letniego�miesz-
kańca� pow.� zgierskiego.� obyło�

się�bez�obrażeń,�sprawcę�ukarano�
mandatem.�

�30� czerwca� o� godz.� 10.30�
w�Sierżni�kierująca�Fiatem�34-letnia�
łodzianka� jadąc� do� Starych� Sko-
szew�w�kierunku�Strykowa�uderzyła�
w�przebiegającą�drogę�sarnę.�Zwie-
rzę�padło,�kierująca�była�trzeźwa.�

�1� lipca� o� godz.� 7.35� w� Smoli-
cach�na�terenie�jednego�z�magazy-
nów�kierowca�samochodu�ciężaro-
wego�marki�MAN,�podczas�wjazdu�
na� teren,�uszkodził�szlaban.�Został�
ukarany�mandatem.�

Poszukiwania w toku. ciało�35-letniego�łodzianina�znaleziono�około�
godz.�18.00.�
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Zastany na miejscu przez urzędników�stos�elementów�rozbiórkowych�aut.�
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Aktualności

Głowno�|�Akcja�charytatywna

Dyskoteka dla Romana
12 lipca na sali OSP w Głow-

nie odbędzie się dyskoteka chary-
tatywna, z której dochód zostanie 
przeznaczony na leczenie i rehabi-
litację Romana Marczyka, byłego 
sołtysa Woli Zbrożkowej. 

Zabawę prowadzą DJ Ann.K  
i DJ Hajdi (duet) oraz DJ CUE. 
Początek imprezy planowany jest 
na godz. 21.00. 

Roman Marczyk w 2016 r. do-
znał zatrzymania akcji serca, 
wskutek czego doszło u niego do 

niedotleniania mózgu. Dziś jest 
osobą niepełnosprawną, wymaga-
jąca leczenia i rehabilitacji. Wcze-
śniej był człowiekiem energicz-
nym, sołtysem i strażakiem OSP. 

Roman Marczyk jest pod-
opiecznym Fundacji „Świa-
tło”. Można mu pomóc przeka-
zując darowiznę na konto: 34 
1240 4009 1111 0000 4490 9943.  
W tytule przelewu należy wpi-
sać: „Na leczenie Romana Mar-
czyka”.  ewr

Zelgoszcz 
Piknik Retro 
już w sobotę

6 lipca, w Zelgoszczy, na dział-
ce przy świetlicy wiejskiej odbę-
dzie się Piknik Retro. Sołtys wsi 
Ilona Nowak oraz rada sołecka  
i miejscowe KGW zapraszają na 
trakcje z lat minionych. Piknik 
rozpocznie się o godz. 17. W pro-
gramie zabawy jak z lat 70. i 80., 
zlot starych samochodów, dmu-
chańce i zabawy z animatorem, 
konkurencje sportowe, poczęstu-
nek, a później potańcówka.  ljs

Głowno�|�Zalew�Mrożyczka�

Oczyszczanie kąpieliska 
We wtorek, 2 lipca, na 
maszt na plaży nad zalewem 
Mrożyczka w Głownie 
wciągnięto czerwoną flagę, 
na wodę spuszczono łodzie, 
z których do zbiornika 
aplikowano preparaty 
biologiczne. 

W ten sposób na głowieńskim 
zalewie realizowano wybrany  
w głosowaniu przez głownian 
projekt oczyszczania kąpieliska 
metodą biologiczną, finansowany 
środkami tegorocznego budżetu 
obywatelskiego. 

Na czas prowadzenia prac ką-
pielisko zostało zamknięte, ale 
mimo czerwonej flagi znaleź-
li się amatorzy kąpieli, którzy do 
wody weszli na własne ryzyko. 
Dyrektor MZK w Głownie Jacek 
Skwierczyński został przez wy-
konawcę oczyszczania poinfor-
mowany, że aplikowane do wody 
preparaty biologiczne są nieszko-
dliwe dla zdrowia kąpiących się, 
ale kąpielisko zamknięto, by prace 

mogły zostać sprawnie i bezpiecz-
nie przeprowadzone. 

Wykonawcą zadania jest spół-
ka ACS Poland – ta sama, którą 
przed rokiem zaprosił do Głow-
na Emil Snużka z Fundacji Ecoro-
wer, autor zwycięskiego projektu, 
złożonego do budżetu obywatel-
skiego. 

Firma, specjalizująca się  
w neutralizacji nieprzyjemnych 
zapachów oraz oczyszczaniu 
zbiorników wodnych metoda bio-
logiczną, opracowaną przez dr. 
Marcina Sitarka, zaproponowała 
zastosowanie w Głownie dwóch 
preparatów zawierających mikro-
organizmy. Ich aktywność ma do-
prowadzić do stopniowej poprawy 
jakości wody, zmniejszenia ilo-
ści mułu, a także przeciwdziałać 
ma zakwitowi sinic. W ramach 
oczyszczania przy kąpielisku wy-
znaczono strefę buforową, gdzie 
wykonano nasadzenia roślin fil-
trujących wodę, a eksperci pozo-
stawią administratorowi zalecenia 
co do ich utrzymania. Czekamy 
na efekty tych zabiegów.  ewr

Stryków�
W niedzielę 
festyn 
z muzyką

W najbliższą niedzielę, 7 lip-
ca, o godz. 16., nad zalewem od-
będzie się festyn organizowany 
przez strykowski OSKiR. W pro-
gramie mini wesołe miastecz-
ko (płatne), animacje dla dzieci, 
kącik plastyczny. Solidną dawkę 
muzyki na żywo zapewni znany 
z wesel i imprez plenerowych ze-
spół Forte Live.  ljs 

Głowno�|�Zespół�Szkół�Nr�1

List otwarty ws. zachowania 
imienia „Cebertowicza”
Dyrekcja Zespołu 
Szkół Nr 1 w Głownie 
prosi wszystkich 
zainteresowanych o 
wsparcie listu otwartego 
w sprawie zachowania 
imienia prof. Romualda 
Adama Cebertowicza. 

Podpisy można składać w se-
kretariacie szkoły (ul. Kopernika 
24/26) do piątku 5 lipca do godz. 
12.00. Jak dowiedzieliśmy się od 
dyrektor placówki Elżbiety Koło-
dziej, list otwarty zostanie złożony 
w sądzie. Termin rozprawy w Wo-
jewódzkim Sądzie Administracyj-
nym, jaka jest skutkiem zaskar-
żenia przez Starostwo Powiatowe  

w Zgierzu zarządzenia zastęp-
czego Wojewody Łódzkiego ws. 
zmiany nazwy szkoły, wyznaczo-
no na 17 lipca. Przypominamy, że 
wojewoda zdekomunizował na-
zwę ZS nr 1 pozbawiając ją imie-
nia patrona zarządzeniem zastęp-
czym, wydanym 20 marca, które 
zaskarżył powiat. 

W Głownie decyzję wojewody 
przyjęto jako cios w honorowego 
obywatela miasta i próbę zdys-
kredytowania w oczach miesz-
kańców wybitnego profesora  
o ogromnym dorobku naukowym. 
O zarządzeniu wojewody i uza-
sadnieniu do niego (polityczna ak-
tywność profesora w PRL, w tym 
fakt bycia posłem na sejm w latach 
1952-56) pisaliśmy w Wieściach 
na bieżąco, a także o tym, jak źle 
zostało ono odebrane w środowi-

sku lokalnym. Teraz szkoła zbie-
ra podpisy pod listem otwartym, 
z którego treścią można zapoznać 
się na facebookowym profilu pla-
cówki (ZS Nr 1 im. prof. R. A. Ce-
bertowicza), gdzie dostępna jest 
również ankieta z pytaniem „Czy 
patronem szkoły powinien być na-
dal profesor Romuald Adam Ce-
bertowicz?”. Na dzień 3 lipca na 
godz. 10. 97% głosów było odda-
nych na tak, 3% na nie. 

Tego dnia rozmawialiśmy też  
o liście otwartym z dyrektor Elż-
bietą Kołodziej. Powiedziała nam, 
że pomysł jego napisania zrodził 
się z potrzeby wyrażenia sprze-
ciwu wobec próby pozbawiania 
miasta i jego społeczności postaci 
wybitnego człowieka, który swo-
je życie poświęcił nauce i to nauka 
była jego głównym przesłaniem. 

Profesor Cebertowicz (1897 
-1981), urodzony w Głow-
nie, w Głownie został pocho-
wany – zgodnie ze swoją wolą  
w mundurze powstańca śląskiego.  
W młodzieńczych latach brał 
udział w III powstaniu śląskim 
(walczył jako oficer baterii kpt. 
Mierzejewskiego), miało silny 
wpływ na ukształtowanie się jego 
osobowości i tożsamości patrio-
tycznej. Jako naukowiec opraco-
wał metodę zeskalania gruntów, 
zwaną od jego nazwiska ceberty-
zacją. Jej zastosowanie pozwoliło 
na uratowanie wielu cennych za-
bytków w Polsce i na świecie. Był 
człowiekiem nauki, chętnie dzie-
lącym się swoją wiedzą z inny-
mi, a przy tym skromnym , silnie 
związanym ze swoją małą ojczy-
zną – Głownem.  ewr 

Głowno�|�Tak�było�w�weekend

Kolorowe szaleństwo  

Imprezy plenerowe, które  
w niedzielę 30 czerwca, odby-
ły się na terenie zielonym przy 
ul. Swoboda 2, odwiedziły dzie-
ci, młodzież i dorośli. Bańki my-
dlane – według komentujących  
w internecie – rozczarowały. 
Przedsięwzięcie sprawiało wra-
żenie w dużej mierze pozosta-
wionego samemu sobie, bo tak 
właśnie odebrane zostało usta-
wienie do dyspozycji uczestni-
ków imprezy kilku wiader z pły-
nem mydlanym wyposażonych  
w kijki i sznurek. 

Z pewnością za to nie narze-
kali uczestnicy drugiej z imprez. 
Głowieńskie wydanie robiące-
go furorę na całym świecie, rów-
nież w Polsce, Święta Kolorów 
wzorowanym na hinduistycznym 
świecie radości i wiosny celebro-
wanym przez posypywanie się 
kolorowym pudrem, dostarczyło 
wiele uciechy. Tłum dobrze ba-
wił się najpierw odliczając sekun-
dy do uwolnienia z zakupionych 
uprzednio woreczków kolorowe-
go proszku, a później posypując 
się nim do woli.  ljs

Probiotyki dla Mrożyczki. Preparaty�probiotyczne�zawierają�
mikroorganizmy,�które�mają�poprawić�stan�jakości�wody�na�kąpielisku�
poprzez�m.in.�redukcję�mułu.
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Uczestnicy Święta Kolorów w Głownie z�ochotą�pozowali�do�zdjęć�
reportera�lokalnej�gazety.�
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Stowarzyszenie  
LGD Polcentrum
ma nowy zarząd. str. 36

Stryków�|�Z�obrad�Rady�Miejskiej

Jednogłośne wotum zaufania i absolutorium  
dla burmistrza Kosmowskiego
Jednogłośne wotum zaufania oraz jednogłośne 
absolutorium za rok 2018 otrzymał burmistrz Strykowa 
Witold Kosmowski. Cały, piętnastoosobowy skład 
Rady Miejskiej, na sesji 27 czerwca zagłosował „za”  
– i to bez dyskusji.

Choć ustawodawca dał również 
mieszkańcom możliwość wypo-
wiedzenia się na temat raportu 
o stanie gminy za rok poprzed-
ni, którego prezentacja od tej ka-
dencji samorządu poprzedzać ma 
każde kolejne głosowanie nad wo-
tum zaufania dla włodarzy gmin, 
to w Strykowie nikt z tego nie sko-

rzystał. Chwilę po głosowaniu nad 
wotum zaufania radni, zapoznaw-
szy się uprzednio z odpowied-
nim wnioskiem komisji rewizyj-
nej oraz uchwałą Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi, udzieli-
li burmistrzowi Kosmowskiemu 
absolutorium, stwierdzając tym 
samym, że ubiegłoroczny budżet 

gminy Stryków został wykonany 
prawidłowo. 

Prognozowane dochody gmi-
ny Stryków zostały wykonane  
w kwocie 83,68 mln zł, co sta-
nowi 101,3% planu. Wydano 
79,08 mln zł, czyli 79,9% ustalo-
nego planu. Budżet zamknął się 
nadwyżką w wysokości blisko 4 
mln zł, przy planowanym defi-
cycie 2,1 mln zł. Na koniec roku 
2018 dochody bieżące wykonano  
w wysokości 80,6 mln zł, zaś wy-
datki bieżące na poziomie 64,7 
mln zł. Z danych tych wynika 

więc, że została osiągnięta nad-
wyżka dochodów bieżących nad 
wydatkami bieżącymi w wyso-
kości 15,9 mln zł.

Dochody majątkowe gminy 
zrealizowano na poziomie 2,5 
mln zł, czyli w 141,6% planu,  
z kolei wydatki inwestycyjne 
ostatecznie wyniosły 14,4 mln 
zł, czyli 91% planu. Zadłużenie 
gminy Stryków na koniec ubie-
głego roku wyniosło 17,5 mln zł, 
czyli 21% wykonanych docho-
dów i nie uległo zmianie w sto-
sunku do roku 2017.  str. 37

REklAMA

RZUt oKieM�|�NAPRAWiANo�FoNTANNę�

Najprawdopodobniej na skutek 
mocnego nacisku czy skoku, 
jedna z kamiennych płyt 
fontanny miejskiej  
na Placu Wolności w Głownie 
zapadła się do środka.��
Po�naszej�interwencji�w�tej�
sprawie�25�czerwca�wydobyli�ją�
i�ułożyli�z�powrotem�na�miejscu�
pracownicy�Miejskiego�Zakładu�
komunalnego.�Na�czas�naprawy�
fontannę�wyłączono,��
a�natychmiast�po�jej�ponownym�
uruchomieniu�do�wody�podbiegły�
dzieci�spragnione�ochłody��
w�upalny�dzień.�ewr

Głowno�|�V�kreatywne�lato�Rodzinne

Sierpień będzie pełen atrakcji
Urząd Miejski  
w Głownie ogłosił 
harmonogram 
wydarzeń tegorocznej 
edycji Kreatywnego  
Lata Rodzinnego.

W każdy sierpniowy weekend 
nad zalewem Mrożyczka będzie 
działo się coś ciekawego. 

Cykl lubianych przez głownian 
i gości pikników rodzinnych pod 
hasłem „Kreatywna podróż do-
okoła świata” ruszy w niedzielę,  
4 sierpnia, a rozpocznie go za-
bawa tematyczna „Francja-Ele-
gancja – podróż artystyczno-
-historyczna”. Tydzień później,  
w niedzielę, 11 sierpnia, organi-
zatorzy zabiorą uczestników na 
imprezę „Aloha – witamy na Ha-
wajach!”, by 18 sierpnia zaprosić 
ich do „Bajkowej Skandynawii” 
na spotkanie z wikingami, Pippi 
Langstrumpf i Muminkami”.

Ukoronowaniem lata będzie 
Święto Głowna, zaplanowane na 
sobotę 24 sierpnia. Odbędzie się 
ono na terenie rekreacyjnym nad 
Zalewem Mrożyczka, a rozpocz-

nie je o godz. 14.00 Rodzinny Eko 
Piknik. Koncerty na scenie Dni 
Głowna będą odbywały się od 

18.30. W tym roku gwiazdą wie-
czoru będzie zespół Varius Manx 
& Kasia Stankiewicz. Zagrają 

także: Top Girls i zespół Extazy.  
Na koniec odbędzie się dyskoteka 
z DJ-em.  oprac. ewr
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2018 rok – iV Kreatywne Lato Rodzinne w Głownie – piknik „Barwy indii”. Animatorzy�przebrani�w�indyjskie�
stroje�zapewniali�dzieciom�sporo�atrakcji,�m.in.�zwierzęta�z�balkonów.
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Głowno�|�konkurs�klubu�Gaja

Nasze drzewo w czołówce
Dąb Wolności, dla którego 
tytuł Drzewa Roku chcieli 
zdobyć głownianie, znalazł 
się w ścisłej czołówce  
drzew uczestniczących  
w konkursie stowarzyszenia 
Ekologicznego Klub Gaja.

Drzewem Roku wprawdzie nie 
został, ale liczba 1400 oddanych 
na niego głosów przez internau-
tów pozwoliła Dębowi Wolności 
na zajęcie zaszczytnego trzeciego 
miejsca. Na Drzewo Roku wybra-

no Bez czarny z Rzeszowa (zdo-
był 2316 głosów), który w 2020 
r. zawalczy o tytuł Europejskiego 
Drzewa Roku. Na miejscu drugim 
uplasowała się Lipa Anna rosną-
ca w Kiliniskach Wielkich w woj. 
zachodniopomorskim (1905 gło-
sów). 

Do udziału w konkursie nade-
słano blisko 50 zgłoszeń drzew  
z całej Polski, spośród których 16 
zakwalifikowało się do finału. Dąb 
Wolności zgłosiła Szkoła Podsta-
wowa nr 3 w Głownie.  ewr

Gmina Głowno�|�inwestycje

Wyłoniono projektantów
W Urzędzie Gminy Głowno 

wyłoniono wykonawców doku-
mentacji projektowo-kosztoryso-
wej oświetlenia LED, a także mo-
dernizacji stacji uzdatniania wody  
w Boczkach Domaradzkich. 

Obydwu wykonawców wyło-
niono w trybie zapytania oferto-
wego. Energooszczędne oświe-
tlenie LED dla trzech odcinków 
dróg gminnych w: Lubiankowie, 
Woli Zbrożkowej i Ziewanicach 
za 11.586,60 zł brutto zaprojektuje 
firma Peldom z Grójca, która zło-

żyła gminie ofertę najkorzystniej-
szą cenowo. W tym samy postępo-
waniu złożono 3 oferty, 1 została 
odrzucona jako niezgodna z wy-
mogami zapytania.

Projekt modernizacji SUW  
za 6 tys. zł brutto przygotuje Za-
kład Usług Sanitarnych Mirosła-
wa Tomali z Gałkowa Dużego.

Projekt SUW ma być gotowy 
do 30 sierpnia, a projekt oświetle-
nia – nie później niż do 20 wrze-
śnia. Obydwa zadania mają zostać 
zrealizowane w tym roku.  ewr 

Sprostowanie
W ostatnim numerze Wieści, 

27 czerwca, zostały błędnie po-
dane średnie wyniki egzami-
nów ósmoklasisty dla Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Stryko-
wie, w części dotyczącej mate-
matyki oraz języka angielskiego. 
Poprawne wyniki to: dla egza-

minu z matematyki – 58,5%, zaś 
dla egzaminu z jęz. angielskiego 
– 74,9%. Oznacza to, że przy po-
prawnie podanym wyniku z języ-
ka polskiego: 75,6%, uczniowie 
strykowskiej SP 1 na tle pozosta-
łych szkół naszego regionu uzy-
skali najwyższe wyniki z każdego 
przedmiotu. Za pomyłkę przepra-
szam. Lilianna Jóźwiak-Staszewska



5www.lowiczanin.info � ���nr 27������4�lipca�2019

REklAMA

Głowno |�Zmiana�w�radzie�miejskiej�

Radny Miazek złożył mandat i objął 
stanowisko skarbnika województwa

W związku z powołaniem 
przez Sejmik Województwa 
Łódzkiego na stanowisko skarbni-
ka województwa Michała Miazka, 
postanowił on złożyć mandat rad-
nego Rady Miejskiej w Głownie. 

Decyzję tę ogłosił pod koniec 
sesji 26 czerwca, a jego man-
dat został wygaszony 27 czerw-

ca. Przed rezygnacją radny zdążył 
wziąć jeszcze udział w sesyjnej 
debacie nad raportem o stanie 
Gminy Miasta Głowna oraz  
w głosowaniach nad projekta-
mi uchwał, w tym nad udziele-
niem burmistrzowi Grzegorzo-
wi Janeczkowi wotum zaufania 
oraz absolutorium za wykonanie 

budżetu w roku 2018. Prestiżową  
i odpowiedzialną funkcję skarbni-
ka województwa Michał Miazek 
objął od 1 lipca. Wcześniej pełnił 
funkcję zastępcy skarbnika wo-
jewództwa Jadwigi Kaweckiej, 
która po 17 latach pracy złożyła 
rezygnację i przeszła na emery-
turę. Decyzję o powołaniu na jej 

następcę Michała Miazka sejmik 
podjął 25 czerwca głosami 28 rad-
nych za przy jednym głosie prze-
ciwnym. 

W wyborach samorządowych 
2018 Michał Miazek startował na 
radnego jako bezpartyjny kan-
dydat KWW Grzegorza Janecz-
ka. Ma 44 lata. Ukończył studia 
z zakresu bankowości i finansów  
na Uniwersytecie Łódzkim. 

Z funkcji radnego miejskiego 
zrezygnował, ponieważ uważa,  
że nowa funkcja to dla niego wiel-
kie wyzwanie, wymagające ta-
kiego, również trudnego, wyrze-

czenia. Od radnych i burmistrza 
Janeczka odebrał serdeczne gratu-
lacje i życzenia spełnienia w pracy 
zawodowej na tak odpowiedzial-
nym stanowisku.

Michał Miazek był przewodni-
czącym Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Głownie i w związku 
z jego rezygnacją pojawia się ko-
nieczność wybrania nowego prze-
wodniczącego. 

W okręgu wyborczym nr 1 zo-
staną przeprowadzone wybory 
uzupełniające do rady miejskiej, 
których termin nie jest jeszcze 
znany.  ewr

Głowno�|�Po�ważnej�sesji

Jednogłośne wotum zaufania 
i absolutorium dla burmistrza
Burmistrz Głowna Grzegorz Janeczek  
ma powody do zadowolenia. Na sesji 26 czerwca 
rada miejska najpierw jednogłośnie udzieliła  
mu wotum zaufania, a następnie – absolutorium  
za wykonanie ubiegłorocznego budżetu.

Na sesji absolutoryjnej rad-
ni po raz pierwszy mieli pochylić 
się nad raportem o stanie gminy, 
przekazanym im przez burmi-
strza do końca maja. Jednak ra-
sowej debaty, w której ścierałyby 
się różne spojrzenia na dokument 
i różne opinie na temat głowień-
skiej rzeczywistości roku 2018, 
na sesji nie było. Tutaj, inaczej niż  
w np. gminie Głowno, której wójt 
nie miał głosu w debacie, w punk-
cie obrad Rozpatrzenie raportu  
o stanie Gminy Miasta Głowna  
w pierwszej kolejności umożli-
wiono wypowiedź burmistrzowi, 
odpowiadającemu za przygotowa-
nie dokumentu. Dla jasności sytu-
acji: burmistrz wcześniej na żad-
nej sesji raportu nie przedstawiał, 
natomiast wójt gm. Głowno robił 
to publicznie na sesji Rady Gminy 
Głowno 30 maja.

Rok 2018 – inny  
niż wszystkie
Grzegorz Janeczek omówił naj-

ważniejsze informacje na temat ra-
portu. Powiedział, że nowelizacja 
Ustawy o samorządzie gminnym, 
która nałożyła konieczność skła-
dania raportów o stanie gminy, nie 
określiła ściśle formuły tego do-
kumentu i właściwie każda jed-
nostka samorządowa miała w tej 

sprawie pewną dowolność. Prace 
nad raportem o stanie Gminy Mia-
sta Głowna trwały ok. 2 miesiące,  
zaangażowani w jego powstawanie 
byli wszyscy kierownicy referatów 
urzędu miejskiego, miejskich jed-
nostek organizacyjnych, zakładów 
i spółek. Wszyscy ci współtwórcy 
dokumentu zostali zaproszeni na 
sesję absolutoryjną, by w razie cze-
go móc odpowiadać na ewentualne 
pytania, które jednak nie padły. 

– Poprzedni rok to okres trochę 
specyficzny w życiu samorządo-
wym, bo po pierwsze funkcjono-
wały dwie różne rady miejskie, ze 
względu na wybory. Mieliśmy sy-
tuację, w której był burmistrz, na-
stępnie burmistrz został odwołany 
i na to miejsce został wyznaczony 
pełniący obowiązki burmistrza. 
Potem były wybory samorządo-
we – mówił Grzegorz Janeczek 
nawiązując do wydarzeń, którymi 
żyliśmy w Głownie od czerwca  
do grudnia 2018 r. 

Wracając do meritum, czy-
li do raportu, wskazał na szeroki 
wachlarz ujętych w nim zagad-
nień, przedstawionych w możli-
wie syntetycznej formie. Podsta-
wowy wniosek, wspólny zapewne 
wielu samorządom, jest taki, że 
aby spełnić oczekiwania miesz-
kańców, trzeba by dysponować  

o wiele większymi możliwościa-
mi pozyskiwania środków finan-
sowych. Dochody miasta są niższe 
niż można by sobie tego życzyć,  
a od wielu lat realizacja konkret-
nych inwestycji musi być powią-
zana z wykorzystaniem wszelkich 
możliwości pozyskiwania na nie 
środków zewnętrznych z budżetu 
państwa czy też Unii Europejskiej. 
Na tym też mają koncentrować się 
działania głowieńskiego samorzą-
du w przyszłości. 

Drugą sprawą, o której wspo-
mniał burmistrz, jest potężne wy-
zwanie corocznego dofinanso-
wywania zadań edukacyjnych. 
Udział miasta w finansowaniu 
oświaty jest coraz wyższy, bo 
środki przekazywane z budżetu 
państwa nie są takie, jakie w opinii 
Grzegorza Janeczka być powinny. 
W poprzednim roku szkolnym 
(2017/2018) całość wydatków na 
oświatę i edukacyjną opiekę wy-
chowawczą w Głownie wyniosła 

16.782.707 zł, z czego subwen-
cja oświatowa pokryła 9.822.000,  
a dotacje celowe 831.276 zł. Łatwo 
obliczyć, że ponad 6,1 mln zł sta-
nowił w oświacie udział środków 
własnych gminy. Subwencjono-
wane są tylko szkoły podstawowe, 
przedszkola – nie. 

W debacie głos zabrał tylko je-
den radny – Michał Miazek (dla 
którego, jak się później okazało, 
26 czerwca był ostatnim dniem 
pracy w radzie, o czym piszemy 

w odrębnym tekście). Radny, a za-
razem przewodniczący miejskiej 
komisji rewizyjnej, powiedział,  
że raport był przez nią analizowa-
ny, a dyskusję zdominował wów-
czas wątek finansowania oświaty: 
– Wszyscy mamy świadomość, 
jak ważne są to zadania dla na-
szego miasta, dla naszych dzieci, 
dla ich rozwoju i dla przyszłości 
(...). Raport jest bardzo czytelny  
i w sposób przejrzysty pokazuje 
obraz naszego miasta. 

Z opinią tą zgodził się także 
przewodniczący rady Grzegorz 
Szkup. 

Do udziału w debacie nie zgło-
sił się nikt z mieszkańców Głowna. 

3 razy TAK 
Gdy pod obrady sesji trafił pro-

jekt uchwały ws. udzielenia bur-
mistrzowi wotum zaufania, na 
sali znajdowało się 11 radnych  
i wszyscy podnieśli rękę za uchwa-
łą. Następnie taki sam wynik – 11 
głosów za – dało głosowanie nad 
zatwierdzeniem sprawozdania bu-
dżetowego za rok 2018, a potem 
kolejne – nad udzieleniem burmi-
strzowi Głowna absolutorium. 

W toku podziękowań składa-
nych radnym, pracownikom urzę-
du i kierownikom miejskich jed-
nostek organizacyjnych, Grzegorz 
Janeczek podziękował także rad-
nemu Wojciechowi Balei, któ-
ry przez kilka miesięcy minione-
go roku pełnił funkcję burmistrza. 
Jednak szczególne podziękowa-
nia skierował do sekretarza mia-
sta Magdaleny Piotrowskiej, która 
zapewniła bieżące funkcjonowa-
nie organizmu miejskiego przez 
ponad miesiąc, gdy w Głownie 
nie było władzy wykonawczej po 
wygaśnięciu mandatu burmistrza 
na mocy prawomocnego wyroku 
NSA. Pani sekretarz, cichej boha-
terce najgorętszych miesięcy 2018 
r., dziękowali również Wojciech 
Baleja i przewodniczący Rady 
Miejskiej w Głownie Grzegorz 
Szkup.  ewr

Michał Miazek �
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Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta w 2018 r. Skrótowo omówiła�je�na�sesji�skarbnik�Jolanta�
Piotrowska.�Po�prawej�–�burmistrz�Grzegorz�Janeczek.
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Gmina Stryków |�Zawody�sportowo-pożarnicze

Swędów znowu górą
Były puchary,  
medale i dyplomy,  
ale najpierw 
rywalizacja 
przysparzająca 
niemałych emocji. 

Gminne zawody sportowo-po-
żarnicze, które odbyły się w ubie-
głą sobotę, 29 czerwca, w Lipce, 
pokazały, że kolejny raz najlepiej 
przygotowaną drużyną męską 
była reprezentacja OSP Swędów. 

Zwycięski zespół zakończył 
konkurencje z wynikiem 103,6 
pkt. W tej samej kategorii A na 
drugim miejscu uplasowali się go-
spodarze, czyli druhowie z Lipki 
(103,8 pkt.), zaś na trzecim OSP 
Kiełmina (106,6 pkt.). Kolejne 
wyniki to: Stryków 122,4, Warsze-
wice 123,40, Gozdów 128,8, Koź-
le 143,2 i Ługi 168,30. W kategorii 
C drużyna kobieca z OSP Lipka 
ukończyła zawody z wynikiem 
117,30 pkt. W kategorii MDP 
CTiF pierwsze miejsce zajęła Lip-
ka (1015,80), a drugie – Stryków 
A (999,10), a trzecie Stryków B 
(987,60). Na szczególne wyróż-
nienie zasłużyła również dziecię-
ca grupa pokazowa ze Strykowa. 
Zwycięzcy zawodów otrzyma-
li puchary Burmistrza Strykowa, 
medale oraz symboliczne czeki 
zapowiadające wypłaty nagród 
pieniężnych dla drużyn.  ljs

REklAMA

W konkurencji bojowej drużyna kobieca z Lipki. Sędziuje�dowódca�JRG�PSP�Stryków�bartłomiej�Tomczuk.
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Przed zabudowaniem linii ssawnej ze�zbiornika�wodnego�do�motopompy.
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Sztafeta pożarnicza,��
czyli�bieg�z�zadaniami�podzielony�
na�7�odcinków�po�50�m�każdy.
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Dorosłych strażaków dopingowali najmłodsi�ze�swoimi�mamami.�
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Motopompa – ciężka rzecz. Trzeba�siły�kilku�mężczyzn,�by�umieścić�ją�
na�podeście.
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Druhna z oSP Lipka przy�rozdzielaczu�kończącym�pierwszy�odcinek��
linii�głównej.�
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Stryków |�Pożegnanie�proboszcza�karola�Andrzejczaka

To było trudne rozstanie, bo z całego
serca mieli mu za co dziękować
W niedzielę, 30 czerwca, parafia 
rzymskokatolicka pw. św. Marcina pożegnała 
proboszcza, ks. Karola Andrzejczaka.  
Po 18 latach posługiwania w strykowskiej parafii, 
z czego po 15 latach bycia jej gospodarzem, 
duchowny, w wieku 70 lat, odszedł na emeryturę. 

Na mszy świętej o godz. 9.30, 
odprawionej z chóralno-orkiestro-
wa oprawą, parafianie wyrazili 
wdzięczność Bogu za dar posłu-
gi swojego księdza proboszcza,  
a później zgotowali swojemu 
duszpasterzowi prawdziwie owa-
cyjne, ale przede wszystkim wzru-
szające pożegnanie. 

Pierwsze słowa towarzyszą-
ce rozstaniu należały jednak do 
odchodzącego proboszcza, któ-
ry sięgnął pamięcią do swoich 
początków na strykowskiej pa-
rafii, rozwiał wątpliwości na te-
mat tego, dlaczego odchodzi,  
a na koniec – gorąco podziękował 
wszystkim, z którymi przez kilka-
naście lat udało mu się stworzyć 
wzajemnie modlącą się i wspiera-
jącą wspólnotę – na czym, jak kil-
kakrotnie podkreślił – najbardziej 
mu zależało. 

Proboszcz rozwiewa 
wątpliwości
– Przed 15 laty, kiedy arcy-

biskup, obecny senior, a ówcze-
sny ordynariusz zaproponował 
mi objęcie probostwa parafii św. 

Marcina w Strykowie, pomimo  
że byłem już na niej jako wika-
riusz 3 lata wcześniej, natychmiast 
wyraziłem taką zgodę. Natych-
miast – zaakcentował na wstępie 
ksiądz Karol Andrzejczak. 

Odnosząc się do okoliczności 
swojego odejścia, proboszcz po-
wiedział, że prawo kanoniczne 
kościoła katolickiego na całym 
świecie stanowi, iż każdy ksiądz, 
który pełni funkcję proboszcza,  
a ukończył siedemdziesiąty piąty 
rok życia, ma obowiązek złożenia 
rezygnacji z tej funkcji na ręce or-
dynariusza. Jak przypomniał ks. 
Andrzejczak, na takich warun-
kach swoją misję w strykowskiej 
parafii zakończył jego poprzed-
nik – śp. ks. Henryk Tomaszew-
ski. Proboszcz wyjaśnił również, 
że były ordynariusz, arcybiskup 
Marek Jędraszewski wydał de-
kret, który stanowi, iż każdy pro-
boszcz, który ukończył siedem-
dziesiąty rok życia ma obowiązek 
oddania się do dyspozycji ordyna-
riuszowi. Sprawujący obecnie tę 
funkcję arcybiskup Grzegorz Ryś 
dekretu nie cofnął. 

– Miałem obowiązek, jako je-
den z dziewięciu kapłanów na-
szej archidiecezji, którzy w roku 
bieżącym ukończyli 70. rok ży-
cia, złożyć na ręce ks. arcybisku-
pa Grzegorza Rysia pisemną wolę 
oddania się do dyspozycji i to 
uczyniłem – powiedział ks. An-
drzejczak. Odczytał on również 
odpowiedź arcybiskupa, z któ-
rej wynika, że z dniem 8 czerw-
ca, kiedy ks. Karol ukończył 70 
lat, przyjmuje jego rezygnację  
i z dniem 6 lipca br. zwalnia go  
z obowiązków proboszcza parafii 
św. Marcina w Strykowie, przeno-
sząc go tym samym w stan spo-
czynku i przyznając mu miesz-
kanie w Domu Księży Emerytów  
w Łodzi, z zachowaniem norm  
zawartych w statusie księdza 
emeryta i rencisty. Oznacza to, 
że odchodzący proboszcz 6 lip-
ca przekaże protokolarnie parafię 
swojemu następcy w obecności 
ks. wicedziekana dekanatu stry-
kowskiego i 2 świadków. 

– Jeśli ktokolwiek miałby jesz-
cze jakiekolwiek wątpliwości dla-
czego kończę swoje posługiwa-
nie w naszej parafii po 15 latach 
w siedemdziesiątym roku życia, 

to będę wyjaśniał indywidual-
nie – zapowiedział powiedział ks. 
Andrzejewski. A dalej nawiązał 
do fragmentu czytanego podczas 
mszy Listu do Galatów, a kon-
kretnie słów św. Pawła: „A jeśli  
u was jeden drugiego kąsa i poże-
ra, baczcie, byście się wzajemnie 
nie zjedli”. 

– Zawsze mi zależało na tym, 
gdziekolwiek posługiwałem, by 
była wspólnota – wspólnota mo-
dlitwy, wspólnota osób, które 
mają ten sam wyznaczony cel. 
Ale we wspólnocie bywają też 
trudne sytuacje, bo każdy z nas 
jest inny, mamy swoje słabości. 
Wspólnota jednak jest rzeczą nad-
rzędną i życzę wszystkim, aby ta 
wspólnota w parafii św. Marci-
na była wciąż aktualna i nadal się 
wzmacniała – powiedział odcho-
dzący proboszcz. 

Odchodzący na emeryturę pro-
boszcz dziękował dzieciom, mło-
dzieży i dorosłym za każdy dzień, 
za każde spotkanie, za przemi-
łą atmosferę wizyt duszpaster-
skich, a chorym i cierpiącym za 
to, że go ciągle wzmacniali. Sio-
strom Służebniczkom, chórowi, 
orkiestrze, grupom modlitewnym 

– za to, że powstawały ciurkiem  
i, ku uciesze kapłanów, mocno ich 
wspierali. Na koniec ksiądz przy-
pomniał, że nie wyjeżdża daleko, 
zapowiedział, że czeka na odwie-
dziny, choć z tymi ostatnimi prosi  
o wstrzymanie do momentu, aż 
rozpakuje się w swoim mieszka-
niu w Domu Księży Emerytów. 

Wzruszające 
podziękowania  
i pożegnania 
Później z wielu ust popłynęły 

już tylko słowa ogromnej wdzięcz-
ności. Były życzenia, kwiaty, bra-
terskie uściski, krótkie, momenta-
mi żartobliwe, dialogi, świadczące 
o tym, że proboszcz mocno zżył 
się z parafią, a ona z nim. 

Za każde spotkanie w przed-
szkolu i za wszystkie spotkania 
w kościele, życzliwość i uśmiech 
dziękowały w bezbłędnie wy-
uczonym wystąpieniu strykow-
skie przedszkolaki. – Pasterzem 
nam byłeś na wzór Jezusa i tyl-
ko dobra swych owieczek chcia-
łeś, a choć czasem było Ci ciężko 
i smutno, chwaliłeś Boga, nie na-
rzekałeś. Odchodzisz od nas, lecz 
bądź pewny tego, że my przed-

szkolaki pamiętamy i opiece Ma-
ryi Cię zawierzamy – wyrecyto-
wały księdzu dzieci. 

Za dar posługi księdza Karola 
w strykowskiej parafii wdzięcz-
ność Bogu wyrażały też starsze 
dzieci. Dzieci życzyły księdzu, 
aby w dalszej drodze towarzy-
szyła mu Łaska Boża i moc Du-
cha Świętego, aby dzięki bożej 
pomocy miał siłę do pokonywa-
nia wszelkich trudności, nigdy 
nie przestawał cieszyć się życiem 
i spotkaniami z ludźmi, zapewnia-
jąc z całego serca o swojej pamięci 
i gorącej modlitwie. 

Za 15 lat opieki dziękowała 
księdzu służba liturgiczna. Będą-
cy najbliżej ołtarza podkreślili, że 
przez ten ks. Karol Andrzejczak 
był on dla nich przykładem rzetel-
nego i odpowiedzialnego chrze-
ścijanina, kapłanem, który uczył, 
że miłość boża jest nieskończona, 
ale także wymagająca. Ministran-
ci i lektorzy zapewnili, że ta na-
uka oraz przykład zawsze z nimi 
pozostaną, ponieważ były bardzo 
cenne. 

Do zapisów księgi Kohele-
ta sięgnęła w imieniu wspólnot 
modlitewnych, ale też wszyst-
kich parafian Bernadeta Walczak.  
– Wszystko ma swój czas. Jest wy-
znaczona godzina na wszystkie 
sprawy pod niebem (...). Dzięku-
jemy za cierpliwe i uparte przy-
pominanie, że najważniejsza jest 
modlitwa i troska o zbawienie 
duszy, za wytrwałe odwiedza-
nie chorych, umierających z Pa-
nem Jezusem i dobrym słowem, 
za podjęcie koniecznego remontu 
kościoła opłaconego również księ-
dza zdrowiem, za serce otwarte 
dla każdego, za wszystkie modli-
twy, za każdą celebrowaną mszę 
świętą – usłyszał od parafian pro-
boszcz. 

– Chciałoby się powiedzieć: 
„Zostań z nami księże Karolu!” 
Ale dziś przeżywamy czas dzięk-
czynienia i pożegnania. Księże 
Karolu! Dziękujemy za twój ta-
lent, skromność, energię, za spra-
wowane liturgie, za domowe msze 
święte. Troszczyłeś się, przema-
wiałeś, martwiłeś, radowałeś, od-
wiedzałeś, po prostu byłeś – mówiła  
w imieniu chóru i orkiestry para-
fialnej Urszula Łazorczyk. str. 37

Wierszowane pożegnanie proboszcza bezbłędnie�recytują�przedszkolaki.�
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Ks. Karol Andrzejczak był nie tylko proboszczem parafii  
św. Marcina,�ale�również�dziekanem�dekanatu�strykowskiego,�członkiem�
Rady�kapłańskiej�Archidiecezji�Łódzkiej,�kanonikiem�honorowym.
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REklAMA

Gmina Głowno�|�Po�sesji�absolutoryjnej

Wójt Jóźwiak otrzymał absolutorium, 
ale nie otrzymał wotum zaufania
W opinii części radnych Rady Gminy Głowno, w 2018 roku współpraca wójta z radą nie układała się na tyle dobrze, by mogli mu 
bez wahania zaufać. I mimo że radnych, którzy w głosowaniu na sesji absolutoryjnej poparli projekt uchwały w sprawie udzielenia 
wójtowi wotum zaufania (6 osób), było więcej niż przeciwników (5 osób), to nie uzyskano wymaganej do podjęcia uchwały 
bezwzględnej większości głosów. W tej sytuacji szalę na „nie” przeważyło stanowisko 4 radnych, którzy wstrzymali się od głosu. 

Nieuzyskanie wotum zaufania 
to dla wójta Jóźwiaka bolesny cios 
w starciu z radą, a gorzkiego sma-
ku porażki nie osładza mu uzy-
skane absolutorium za wykonanie 
ubiegłorocznego budżetu. 

Nad udzieleniem wójtowi Mar-
kowi Jóźwiakowi absolutorium 
za rok 2018 radni pochylili się na 
sesji 26 czerwca. Jednak zanim 
przeszli do tego punktu porząd-
ku obrad, nie mniej ważnym ele-
mentem była debata nad raportem 
o stanie gminy, dotyczącym roku 
2018 i przeprowadzone po niej po 
raz pierwszy wspomniane głoso-
wanie nad udzieleniem wójtowi 
wotum zaufania.

Pierwsza taka debata
Spoza rady gminy do udziału 

w pierwszej debacie nad pierw-
szym w historii raportem o stanie 
gminy Głowno zgłosił się tylko je-
den mieszkaniec – sołtys Antonie-
wa Marek Zgierski, który w ściśle 
określonym terminie dostarczył 
do przewodniczącego rady pisem-
ne zgłoszenie udziału wraz z wy-
maganą listą poparcia 20 miesz-
kańców. 

Najpierw prawo do wypowia-
dania się w debacie mieli radni, 
ale na początku nie było chętnych 
do zabrania głosu, wobec czego 
zaczął przewodniczący rady Ja-
rosław Chałubiec, który wcze-
śniej obejrzał już relacje z kilku 
debat i był zaskoczony gremial-
nym milczeniem radnych licznych 
samorządów. W jego opinii taka 
debata to doskonała okazja do 
przedyskutowania aktualnej sytu-
acji gminy i wysnucia wniosków 
na przyszłość. Prosił więc radnych 
o dzielenie się ich osobistymi 
przemyśleniami nad raportem, 
który dostali do przeanalizowania. 

Jego zdaniem, w dokumencie 
przedstawionym 31 maja przez 
wójta Marka Jóźwiaka zabrakło 
podsumowania czy też końcowej 
konkluzji kilkudziesięciostroni-
cowego opisu faktów, a także na-
kreślenia celów na kolejny rok. 
W raporcie o stanie gminy Głow-
no zabrakło mu przede wszystkim 
odpowiedzi na pytania: dokąd 
zmierzamy, jakie są dalsze plany? 
Zbyt mało było też, jego zdaniem, 
informacji o promocji gminy 
– zamiast 6 linijek, które odczy-
tał, powinno być 6 stron o tym, jak 
wykorzystać walory gminy, by za-
chęcić ludzi do osadnictwa (sam 
jakiś czas temu zgłaszał pomysł 
loterii z nagrodami dla nowo za-
meldowanych) i rozwoju przedsię-
biorczości na jej terenie. Korzyst-
ne warunki naturalne powinny być 
akcentowane na zewnątrz poprzez 
działania promocyjne gminy. 

Radny zwrócił też uwagę, że 
w raporcie nie wymieniono 
wszystkich remontów (pominięto 
te dokonane w OSP w Popowie 
Głowieńskim, które wywołują 
sporo emocji, jako że klatkę scho-
dową i toalety wyremontowano 
tam przed wyborami, bez poinfor-
mowania rady gminy o takiej po-
trzebie). Z kolei niektóre informa-
cje, sięgające lat 2012 czy 2014, 
radny Chałubiec uznałby za zbęd-
ne. Zdaje on sobie jednak sprawę, 
że dla wszystkich raport to no-
wość, stąd tak ważne jest wyraża-
nie na jego temat opinii, które wójt 
może uwzględnić przygotowując 
w przyszłym roku nowy raport. 

Odnosząc się z kolei do kwe-
stii planowanego po debacie gło-
sowania nad wotum zaufania dla 
wójta, Jarosław Chałubiec powie-
dział, że w jego odczuciu niektóre 
rejony gminy były traktowane pod 
względem inwestycyjnym priory-
tetowo, że radni nie o wszystkim 
byli informowani, w tym o prze-
sunięciach pieniędzy z rezerw, nie 
było więc pełnej współpracy i do-
brej woli po stronie wójta. Jaro-

sław Chałubiec przypomniał kwe-
stię natarczywie proponowanego 
radzie zaciągnięcia kredytu, któ-
remu większość była przeciwna, 
a następnie krytykowana za to, 
że z braku kredytu w 2018 r. nie 
zrealizowano remontu drogi Wła-
dysławów Popowski – Mięso-
śnia, który jednak, przypomnijmy, 
w tym roku okazał się tańszy i wy-
żej dotowany. 

Kolejną kontrowersyjną sprawą 
w minionym roku była kwestia 
obniżenia wynagrodzenia wój-
towi po wejściu w życie ministe-

rialnego rozporządzenia. Zarzu-
cano radzie, która chciała działać 
zgodnie z prawem, prowadzenie 
rozgrywek politycznych przeciw 
wójtowi. Rok 2018 był rokiem 
wyborczym, a przez to bardzo 
trudnym, w roku bieżącym Jaro-
sław Chałubiec obserwuje popra-
wę kontaktów z wójtem, większą 
wolę współpracy i porozumienia, 
co uznaje za dobry prognostyk 
na przyszłość. 

Wójt bez głosu 
Po wypowiedzi przewodni-

czącego rady głos zabrała rad-
ca prawny urzędu Justyna Kraw-
czyk, która postulowała, by wójt 
mógł odnieść się do głosów w de-
bacie, odpowiadając na zgłasza-
ne uwagi. Z tym nie chciał zgo-
dzić się Jarosław Chałubiec, który 
wiedzę o tym, że organ wykonaw-
czy nie może wziąć udziału w de-
bacie, wyniósł ze szkolenia. Me-
cenas argumentowała, że debata 
w demokratycznym państwie nie 

powinna być jednostronna. Pod 
tym naciskiem przewodniczący 
rozważał udzielenie głosu wójtowi 
na końcu, ale prawniczka chciała, 
by miał pewne prawo wypowie-
dzieć się po każdym innym głosie. 
Przewodniczący rady był temu 
przeciwny, a sam wójt stwierdził, 
że, przynajmniej na razie, głosu 
zabierał nie będzie. Ostatecznie 
w ogóle nie wypowiadał się 
w czasie jej trwania. 

Wyraźnie oburzona postawą 
przewodniczącego Chałubca rad-
na Marzena Doardo oświadczy-
ła: – Ja osobiście nie zabiorę gło-
su w takiej debacie, bo to nie jest 
debata. 

Radna miała pretensje do prze-
wodniczącego rady, że przygoto-
wując się na komisji koordyna-
cyjnej do prowadzenia debaty nie 
ustalił jej zasad z panią mecenas. 

Opinie radnych
Kolejny głos należał do rad-

nego Łukasza Łukasika (od nie-

dawna wiceprzewodniczącego 
komisji rewizyjnej), który mówił 
o braku nakreślenia w raporcie 
o stanie gminy perspektywy 
– w jakim kierunku chce iść dalej. 
Odniósł się też do kwestii promo-
cji, a konkretnie braku wytycze-
nia jej celów i kierunków. Zwrócił 
uwagę, że gmina Głowno promu-
je się „wewnątrz siebie, wewnątrz 
gminy”, a nie na zewnątrz i dlate-
go środki przeznaczone w budże-
cie na promocję zostały w tym 
roku przez radę obniżone. Radny 
krytykował także cykliczne prze-
niesienia środków z rezerwy ce-
lowej na promocję, które skutko-
wały nadwyżką niewykorzystaną 
w tym dziale na koniec 2018 roku 
w kwocie 31.000 zł.

Przy tej okazji Łukasz Łuka-
sik zaznaczył, że w każdorazowo 
przedstawianym na sesji sprawoz-
daniu z działalności wójta chciał-
by być informowany o wydanych 
zarządzeniach. Takiej informacji 
dotychczas brakowało, a zdarza-
ło się, że zarządzenia były wyda-
wane na krótko przed sesją i radni, 
którzy nie śledzili ich na bieżąco 
i nie dociekali ich celowości, nie 
mieli pełnego obrazu działań wój-
ta. Przypomniał „straszenie” rady 
odsetkami karnymi i niezapłaco-
nymi fakturami, gdy nie chcieli 
dokonać proponowanych zmian 
w budżecie. 

Radnego raził też brak bieżą-
cej informacji o wydatkach, np. 
na wspomniany remont w strażni-
cy OSP w Popowie Głowieńskim, 
która miała środki zabezpieczone 
na inny cel – doposażenie samo-
chodu. 

Radny Piotr Kałuża, prezentu-
jąc odmienną do przedmówców 
opinię na temat promocji, zauwa-
żył, że np. budowa wodociągu 
w Feliksowie może przyciągnąć 
letników.

Radna Iwona Dałek (prze-
wodnicząca komisji rewizyj-
nej) zwróciła uwagę na potrzebę 
przeanalizowania tego, co zrobić, 
by uczniowie wrócili do szkoły 
w Popowie Głowieńskim, bo dużo 
dzieci jest oddawanych do szkół 
poza rejonem, a wraz z nimi od-
pływają pieniądze przekazywane 
gminie tytułem subwencji z bu-
dżetu państwa.  str. 37

Jarosław�chałubiec�
powiedział,�
że�nie�było�pełnej�
współpracy�i�dobrej�
woli�po�stronie�wójta.

elŻBIeTA WOlDAN
-ROMANOWICZ

ela.woldan@lowiczanin.info

elŻBIeTA WOlDAN

Sesja absolutoryjna. Wójt�Marek�Jóźwiak�przedstawia�radnym�sprawozdanie�z�wykonania�budżetu�za�rok�2018.�
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ZS nr 1 w Głownie�|�Wspomnienie�ze�stażu�zawodowego�w�Maladze

3000 kilometrów od domu
Dzień zakończenia roku szkolnego 2018/2019 w głowieńskim „Cebertowiczu” był dosłownie 
ostatnim dzwonkiem, by na chwilę przed rozdaniem uczniom świadectw porozmawiać z nimi 
o udziale w programie Erasmus Plus i stażach zawodowych, jakie odbyli w hiszpańskiej Maladze.

Wyjazd stażowy dla uczniów 
ZS nr 1 w Głownie został zor-
ganizowany dzięki współpracy 
szkoły ze Związkiem Młodzieży 
Wiejskiej w Warszawie w reali-
zacji projektu na bazie programu 
Erasmus Plus. Razem z młodzie-
żą z Głowna na staże do Mala-
gi pojechali uczniowie ZS nr 1 
w Bratoszewicach i ZSZ w Ozor-
kowie. Projekt był duży i obej-
mował dwa wyjazdy dla 10-oso-
bowych grup stażystów z każdej 
ze szkół. 

O wrażeniach z pierwszego 
pobytu młodzieży z Bratoszewic 
i Głowna w Hiszpanii pisaliśmy 
w „Wieściach” rok temu. W za-
kończonym teraz roku szkolnym 
z ZS nr 1 w Głownie do Malagi 
poleciała kolejna grupa pełnolet-
nich (taki był warunek udziału 
w projekcie) uczniów technikum 
Logistycznego i Technikum In-
formatycznego. Opiekę nad nimi 
sprawowała nauczycielka języka 
angielskiego Anna Hajduk, ale 
tak naprawdę w trakcie pobytu 
w pracy młodzi ludzie byli zdani 
na własne umiejętności językowe 
i wsparcie internetowych transla-
torów w telefonach. 

Lot był długi, bo z międzylą-
dowaniem we Frankfurcie i już 
pobyt na lotniskach i na pokła-
dach samolotów zmuszał mło-
dzież do przełamywania bariery 
językowej i coraz śmielszego po-
sługiwania się angielskim, który 
przed wyjazdem szlifowali na do-
datkowych zajęciach. 

Pod marcowym 
słońcem Hiszpanii
Od uczestniczek tegorocznego 

stażu, Martyny i Karoliny z kla-
sy III Technikum Logistycznego, 
dowiedzieliśmy się, że w Mala-
dze było oczywiście dużo cieplej 
niż u nas, lecz nie gorąco: – Po-
goda była idealna. Zakwaterowa-
nie i wyżywienie również dobre, 
ale mieliśmy problem z interne-
tem, który był tam bardzo słaby. 
Pracowaliśmy w banku żywno-

ści, zajmując się obsługą maga-
zynu. Na staż dojeżdżaliśmy bu-
sem, ponad godzinę w jedną 
stronę. Angielski nie jest akurat 
moją najmocniejszą stroną, ale 
mamy kolegę, który świetnie się 
posługuje tym językiem, co uła-
twiało nam porozumiewanie się 
w pracy – opowiadała Martyna. 

Karolina dodała, że w Ma-
ladze bardzo jej się podobało, 

weekendy i wieczory stażyści 
mieli wolne, nie brakowało oka-
zji do zwiedzania miasta, były też 
organizowane dla nich wycieczki 
(do Grenady). Od hiszpańskich 
pracowników nauczyły się pod-
stawowych zwrotów w tym ję-
zyku.

– Gdybym miała pewność, że 
trafi ę do tej samej fi rmy i do tego 
samego szefa, to chętnie wyje-
chałabym do takiej pracy na wa-
kacje – usłyszeliśmy od Karoli-
ny, która ceni sobie to, jak wiele 
praktycznych umiejętności, po-
trzebnych w pracy w logistyce 
i spedycji, udało jej się zdobyć 
dzięki stażowi. 

W tym samym banku żyw-
ności staż odbywało w sumie 
siedmiu przyszłych logistyków, 
w tym Martyna i Karolina. Od 
dyrektor ZS nr 1 w Głownie Elż-
biety Kołodziej dowiedzieliśmy 
się, że niektórzy stażyści trafi li do 
partnerów programu samodziel-
nie (np. do kawiarenki interne-
towej ze sklepem czy wypoży-
czalni samochodów), a mimo to 
świetnie sobie poradzili. Dyrek-

torka jest przekonana, że nawet 
jeśli na początku było im trudno 
w obcojęzycznym środowisku, 
to doświadczenie wyniesione 
z przełamywania własnych opo-
rów i nabywanie pewności w po-
sługiwaniu się językiem obcym 
wyszły im tylko na dobre. Dzię-
ki temu każda nowa tego rodza-
ju sytuacja (np. wyjazd za granicę 
na wakacje czy rozmowa z obco-
krajowcem w Polsce) na pewno 
wiązać się będzie z dużo mniej-
szym stresem, jeśli w ogóle się 
on pojawi. 

Kierunek: 
grecja
Chcąc umożliwić odbywa-

nie zagranicznych staży zawodo-
wych jak najszerszej grupie swo-
ich uczniów, ZS nr 1 w Głownie 
samodzielnie zgłosił się do nowej 
edycji programu Erasmus Plus 
i zakwalifi kował się do realiza-
cji staży w Grecji. To jedyna ze 
szkół powiatu zgierskiego, któ-
rej się to udało. Wyjazd pierwszej 
grupy stażystów na południe pla-
nowany jest na jesień. 

Na ławce z einsteinem.�Uczestnicy�programu�stażowego�Erasmus�Plus�podczas�wycieczki�do�Grenady�

elŻBIeTA WOlDAN
-ROMANOWICZ

ela.woldan@lowiczanin.info

elŻBIeTA WOlDAN
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Gdybym�miała�
pewność,�
że�trafi�ę�do�tej�
samej�fi�rmy�
i�do�tego�samego�
szefa,�to�chętnie�
wyjechałabym
do�takiej�pracy�
na�wakacje.

Karolina

Stryków�|�oSP�

Bezpłatne warsztaty dla dzieci 
OSP w Strykowie w dniach 
8-12 i 15-19 lipca organizuje 
zajęcia wakacyjne dla dzieci 
w wieku 7-12 lat z terenu 
gminy Stryków.

Codziennie przyjmowanych 
będzie 30 dzieci, które jako pierw-
sze zgłoszą się do remizy przy ul. 
Targowej 19a. Obiekt otwierany 
będzie od godz. 7.30, zaś zajęcia 
przewidziano w godz. 8-16 i od-
bywać się one będą zarówno w re-
mizie, jak i na pobliskim Orliku. 

Plan zajęć: 8 lipca – gry plan-
szowe, turniej gier podwórko-
wych, 9 lipca – nie straszne mun-

dury, szalony naukowiec, 10 lipca  
– warsztaty plastyczno-manual-
ne, 11 lipca – warsztaty „Żyjmy 
zdrowo na sportowo”, 12 lipca 
– z przyrodą za pan brat, zamki 
z piasku, 15 lipca – robótki ręczne, 
wojna balonowa, 16 lipca – anima-
cje – wariacje, warsztaty kreatyw-
ne, 17 lipca – kucharz i smakosz 
w jednym, dzień teleturniejów, 
18 lipca – warsztaty „Żyjmy zdro-
wo na sportowo”, gry planszowe, 
19 lipca – warsztaty taneczno-ru-
chowe, warsztaty sensoryczne. 

Zajęcia są bezpłatne. Gmina 
Stryków sfi nansowała je kwotą 
10 tys. zł. ljs

REklAMA

Wyskoki |�„Przystanek�Wyskoki”

Piknik na Dzień Dziecka 
Choć z opóźnieniem, bo dopie-

ro 22 czerwca, to jednak Stowa-
rzyszenie „Przystanek Wyskoki” 
i w tym roku zorganizowało pik-
nik z okazji Dnia Dziecka. 

Impreza, która tradycyjnie już 
odbyła się na działce sołeckiej, 
miała formę rozrywkowo-sporto-
wą. Przez kilka godzin wspólnie 
bawiły się tutaj dzieci ze swoimi 
rodzicami. Były animacje, dmu-
chańce, zwierzaki z balonów oraz 

popcorn, które stanowiły dodatek 
do licznych konkursów zręczno-
ściowych i sportowych z nagroda-
mi, podczas których rzucano rzut-
kami do tarczy czy pokonywano 
slalom ze skakanką. Rodzice przy-
gotowali dla dzieci poczęstunek, 
a stowarzyszenie zadbało o kiełba-
ski na grilla. Patronat nad impre-
zą objął zwyczajowo już Starosta 
Zgierski oraz Ośrodek Kultury 
i rekreacji w Strykowie.  opr. ljs

Wyskoki |�Stowarzyszenie

Zapisy na wycieczkę do 
Kruszwicy i Inowrocławia

Stowarzyszenie Przystanek 
Wyskoki organizuje jednodnio-
wą wycieczkę do Kruszwicy 
i Inowrocławia, która odbędzie się 
31 sierpnia. W planie wycieczki: 
zwiedzanie Mysiej Wieży i ko-
legiaty romańskiej w Kruszwicy, 

rejs po jeziorze Gopło, a następnie 
przejazd do Inowrocławia, obiad, 
zwiedzanie Parku Solankowego 
i Tężni. Zapisy przyjmuje Woj-
ciechowska Małgorzata Wyskoki 
14 lub pod numerem tel. 606 339 
882.  ljs

Dmuchańce i zabawy z animatorką to�tylko�niektóre�atrakcje�
sobotniego�pikniku.�
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Punkt zapalny

REklAMA

Ziemiary�|�Jednoznaczne�wyniki�głosowania�

Mieszkańcy mówią „nie” dla przemysłu
i żądają, by radni to uwzględnili
Około 70 osób uczestniczyło w piątek, 28 czerwca, 
w spotkaniu sołectwa Ziemiary w Zaścianku Babie 
Lato, którego tematem wiodącym był sprzeciw wobec 
planom zmian w studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania, które mogłoby umożliwić 
powstanie w tej miejscowości obiektów produkcyjnych.

W spotkaniu uczestniczy-
li mieszkańcy Ziemiar i sąsiadu-
jących sołectw, wójt gminy Bo-
limów Stanisław Linart i jego 
zastępca Patryk Kołosowski, prze-
wodniczący rady Jan Hubert, dy-
rektor Bolimowskiego Parku Kra-
jobrazowego Stanisław Pytliński, 
posłanka na Sejm RP Dorota Rut-
kowska, niektórzy radni i sołtysi. 

– Jesteśmy tutaj, bo bardzo 
niepokoją nas plany gminy, któ-
ra chce nam zmienić tereny we 
wsi na przemysłowe, co w na-
szym przekonaniu stoi w jawnej 
sprzeczności z tym, co powinno 
się w gminie dziać – mówiła nam 
Sabina Broniewicz, która miesz-
ka w Ziemiarach od około 10 lat. 
– Gdy podejmowaliśmy decy-
zję o zakupie działki pod budowę 
domu, to zdecydowaliśmy się ze 
względu na to, że było to spokoj-
ne, ciche miejsce, w którym moż-
na żyć i wychować dziecko, a te-

raz boimy się, że zostaniemy tego 
pozbawieni – dodała.

– Chce nam się wprowadzić  
w Bolimowskim Parku Krajobra-
zowym zmiany w studium uwa-
runkowań, gdzie dopuszcza się 
różne formy działalności, które 
mogą być uciążliwe dla miesz-
kańców. Obawiamy się dużych 
hal produkcyjnych, składowisk 
dla parków logistycznych, gdzie 
będą przyjeżdżać duże samocho-
dy i rozjeżdżą nam gminę – mó-
wił w rozmowie z nami Sławomir 
Skrzypowski, mieszkaniec Zie-
miar i radny gminy. 

Chcą, aby powstał  
park rozrywki 
Na początku prowadząca ze-

branie Sabina Broniewicz odczy-
tała skierowany do gminy pro-
test z uwagami do projektu zmian  
w studium uwarunkowań, pod 
którym podpisało się 95 osób. 

Dało to początek dyskusji z udzia-
łem mieszkańców, w której sprze-
ciwiali się oni przeznaczeniu te-
renów w ich miejscowości pod 
zabudowę produkcyjną. – Proszę 
to potraktować jako wniosek: My, 
mieszkańcy Ziemiar, nie chcemy 
mieć przemysłu na naszych tere-
nach – mówił nieustępliwie Piotr 
Broniewicz. 

Wójt Stanisław Linart mówił  
o tym, że w gminie potrzeba wie-
lu inwestycji, co wiąże się także 
z oczekiwaniami mieszkańców, 
dlatego podejmowane są pró-
by zwiększenia wpływów do bu-
dżetu gminy. – Robimy wszystko,  
by szukać inwestorów – mówił. 

Dodał, że wcale nie upiera się, 
że musi to być np. centrum logi-
styczne, bo jeśli zgłosi się inny 
inwestor, to gmina jest otwarta  
na współpracę z nim. Nie krył tak-
że, że trwają starania o utworzenie 
w Bolimowie węzła autostrado-
wego (o tym także niżej). 

Wójt nadmienił też, że studium 
uwarunkowań nie jest jeszcze ak-
tem prawa miejscowego, pozwa-
la natomiast obrać kierunek i daje 
możliwość opracowania mniej-
szych planów zagospodarowania 
przestrzennego.

Mieszkańcy podkreślali, że nie 
chcą mieszkać w sąsiedztwie ma-
gazynów przemysłowych. Rozu-
mieją, że gmina musi się rozwijać, 
ale nie chcą, aby odbywało się to 
ze szkodą dla nich, dlatego uważa-
ją, że gmina powinna iść zupełnie 
inną drogą, wykorzystując natu-
ralny potencjał przyrodniczy, ja-
kim dysponuje. 

Mieszkańcy chcieliby wpro-
wadzenia na tych terenach funk-
cji rozrywkowej i rekreacyjnej, 
by mógł na nich powstać np. park 
rozrywki, z dopuszczeniem po-
wstania farm fotowoltaicznych. 

W ich ocenie taka zabudowa 
nie wpłynie na cenny przyrodni-
czo krajobraz tej gminy, a funk-

cja usługowa będzie generowała 
nowe miejsca pracy, będzie sprzy-
jała rozwojowi turystyki, a dla 
mieszkańców może stanowić bo-
dziec rozwojowy, np. do otwarcia 
punktów gastronomicznych. 

– Państwa głos jest dla nas 
bardzo ważny – mówił w swo-
im wystąpieniu wicewójt Pa-
tryk Kołosowski. Zauważył 
jednak, że mieszkańcy są prze-

ciwni TIR-om, a chcą budowy 
na tych terenach parku rozrywki, 
który figuruje w wykazie przed-
sięwzięć szkodliwych dla środo-
wiska. Zwrócił też uwagę, że ta-
kie miejsce będzie wiązało się  
z przyjazdem setek, a nawet tysię-
cy samochodów osobowych z od-
wiedzającymi na pokładzie. Prze-
konywał, że jak dotąd z gminą nie 
kontaktowała się w sprawie tych 
gruntów żadna firma zajmująca 
się recyklingiem. 

Z kolei zdaniem wójta Stani-
sława Linarta szkoda jest tych te-
renów, by zostały pokryte farma-
mi fotowoltaicznymi. Mieszkańcy 
mówili jednak, że jest to dla nich 
lepsze rozwiązanie, które przynaj-
mniej wygeneruje zyski dla miesz-
kańców, będących właścicielami 
działek, na których one staną. 

Zakochali się  
w tym miejscu,  
nie chcą tego stracić 
Zmianom w studium sprze-

ciwiają się nie tylko „rdzenni” 
mieszkańcy Ziemiar, ale także 
ludność napływowa, która bywa 
czasami nazywana „letnikami” 
lub „Warszawiakami”, jednak pła-
cą tu swoje podatki. 

Mieszkańcy są przekonani,  
że zabudowa przemysłowa znisz-
czy niepowtarzalny charakter 
tego miejsca. Jeden z mieszkań-
ców, który pochodzi z Warsza-
wy, wspominał, że kiedy 3 lata 
temu wybierał działkę pod budo-
wę swojego domu, to wyglądało 
to w ten sposób, że odnalazł zie-
lony zakątek na mapie Google,  
w sąsiedztwie którego biegła 
nitka autostrady, co oznaczało,  
że będzie łatwo tam dojechać.  
– Nasza córka dużo chorowa-
ła, zależało nam, żeby oddycha-
ła świeżym powietrzem – mówił. 
Już po tym, jak po raz pierwszy 
przyjechał na swoją działkę, po-
stanowił tu zostać. – I to jest war-
tość tej miejscowości – podkreślał.

Mieszkańcy�uważają�
że�gmina�powinna�
iść�zupełnie�inną�
drogą,�wykorzystując�
naturalny�potencjał�
przyrodniczy,��
jakim�dysponuje.

Zebranie sołectwa Ziemiary. Mieszkańcy�wpisują�się�na�listy�obecności.�Łącznie�przyszło�około�70�osób.

Fo
T.

�A
G

N
iE

S
Zk

A
�A

N
To

S
iE

W
ic

Z

Posłanka na Sejm RP Dorota Rutkowska (po prawej)  
zapoznaje�się�z�projektem�zmian�w�studium�uwarunkowań�
zagospodarowania�gminy�bolimów.
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REklAMA

REklAMA

Inny mieszkaniec przekonywał, 
że gmina nie powinna lekceważyć 
także tych małych „inwestorów”, 
którymi są ludzie, którzy chcą się 
tu budować. Nadmienił, że sam 
w ostatnich dniach został zapyta-
ny przez kogoś, czy w okolicy są 
działki do kupienia, a zaraz potem 
ta sama osoba zapytała, czy praw-
dą jest, że w okolicy ma powstać 
„jakiś przemysł”? 

Mieszkańcy zwrócili też uwa-
gę na to, że gmina od wielu lat nie 
może sobie poradzić z zagospoda-
rowaniem zalewu w Ziemiarach, 
który mógłby być potencjalnie 
perłą tych terenów. 

Zebranie zaowocowało 
jednogłośnym podjęciem 
uchwały sołeckiej, w której 
mieszkańcy domagają się, 
by ich uwagi do projektu 
zmian w studium uwarunko-
wań zostały uwzględnione. 
Nie padły natomiast żadne dekla-
racje ze strony władz gminy. Wójt 
Stanisław Linart kilkakrotnie pod-
kreślał, że ostateczna decyzja bę-
dzie należała do Rady Gminy. Jej 
przewodniczący Jan Hubert de-
klarował, że będzie robił wszyst-
ko, by zadowolić mieszkańców. 

W końcu padło słowo: 
Mirbud
Temat zmian w planowaniu 

przestrzennym, które umożliwić 
mogłyby powstanie na gminnych 
terenach wielkich ferm, przemy-
słowych magazynów, a także skła-
dowisk śmieci, wybrzmiał także 
kilka godzin wcześniej, podczas 
sesji Rady Gminy Bolimów. Dys-
kusja powróciła za sprawą zgło-
szonych przez radnych wątpliwo-
ści związanych z budową węzła 
autostradowego na terenie gminy. 

Z relacji wójta Stanisława Linarta 
wynika, że sprawa ta jest aktualna, 
bowiem możliwość budowy wę-
zła nadal jest przez władze rozwa-
żana, jednak przeprowadzenie ta-
kiej inwestycji uzależnione jest od 
znalezienia środków finansowych, 
które mogłyby pokryć jej koszt.

– Przypuszczam, że przyjdzie 
taki czas, kiedy będziemy musie-
li się ponownie opowiedzieć w tej 
sprawie, jednak dziś nie ma powo-
dów do niepokoju, gdyż żadne de-
cyzje nie zapadły i nie zostaną one 
podjęte bez konsultacji społecz-
nych. Każdy krok będziemy oma-
wiać z mieszkańcami – podkreślił.

W toku swojej wypowiedzi 
Stanisław Linart otwarcie przy-
znał, że od pewnego czasu trwa-
ją rozmowy z inwestorem, który 
byłby gotowy podjąć się budowy 
wspomnianego węzła, zaś w prze-

słanym przez siebie liście inten-
cyjnym wyraża zainteresowanie 
budową centrum logistycznego  
na okolicznych polach. 

– Wspomina się o jakichś taj-
nych rozmowach z przedsiębior-
cą ze Skierniewic, a to nie były 
żadne tajne rozmowy, bo otwarcie 
mówiłem, że chodzi o dużą firmę  
i mogę powiedzieć, że jest nią 
Mirbud ze Skierniewic. To żad-
na tajemnica. Przedstawiciele tej 
firmy skierowali do nas list inten-
cyjny, w którym opisali swoją per-
spektywę możliwości zagospoda-
rowania wspomnianych terenów. 
Żadna decyzja w tej sprawie jed-
nak nie zapadła, więc nie ma po-
wodów do obaw – stwierdził wójt. 

Dodatkowo, Stanisław Linart 
zauważył, że jednocześnie trwają 
obecnie rozmowy z innym inwe-
storem, czyli przedsiębiorstwem 

gotowym do podjęcia się w tym 
miejscu budowy centrum rozryw-
ki.

– By możliwe było wdrożenie 
jakichkolwiek kroków, inwestorzy 
muszą określić warunki ewentual-
nej współpracy z nami, zaś pod-
stawą dyskusji jest decyzja miesz-
kańców o tym, czy chcą budowy 
węzła – twierdził. 

Podczas piątkowej dyskusji soł-
tysi, mając do wyboru centrum 
logistyczne lub park rozrywki,  
w większości opowiedzieli się  
za tym drugim, z myślą – jak 
twierdzili – o pozytywnym wize-
runku gminy oraz możliwościach 
jej promocji. 

W imieniu mieszkańców Wól-
ki Łasieckiej, której też dotyczy 
wspomniany problem – po prowa-
dzonych uprzednio konsultacjach 
społecznych – wystąpiła sołtys 
Iwona Bogacińska, zauważając, 
że o ewentualnej budowie węzła 
wypowiedzieli się oni negatyw-
nie, zaś ich niepokój związany jest 
w dużej mierze z obawą o wystą-
pienie licznych uciążliwości, m.in. 
ciągłego hałasu oraz wzmożo-
nego ruchu TIR-ów. Dodatkowo 
podkreśliła, iż budowa centrum 

logistycznego kłóci się z rekre-
acyjnym charakterem okolicznych 
miejscowości.

– Mamy mnóstwo terenów zie-
lonych i zbiorniki wodne, które 
docelowo będą służyć rekreacji. 
Są to naturalne warunki do tego, 
by rozwijać się w kierunku tury-
stycznym. To nie ma nic wspól-
nego z magazynami wysokiego 
składowania, które mogłyby tu 
powstać – zauważyła sołtys. 

W odpowiedzi na zgłasza-
ne wątpliwości głos zabrał prze-
wodniczący Rady Gminy Boli-
mów, Jan Hubert, postulując, by 
nie oczekiwać konkretów w sytu-
acji, w której dopiero toczą się roz-
mowy. – Rozumiem zaniepokoje-
nie, ale nie ma powodów do obaw. 
Dziś nic nie jest przesądzone,  
a rozmowy mogą toczyć się przez 
długi czas. Jeśli zapadną jakieś de-
cyzje, radni i mieszkańcy pierwsi 
się o tym dowiedzą – podkreślił.

Węzeł na A2?  
Na pewno nie za 
państwowe pieniądze.  
I czy w ogóle? 
Wszystko układa się w jedną 

całość: ujawnienie przez wójta,  
że Mirbud jest zainteresowany 
budową centrum logistycznego 

uzasadnia dlaczego w rozmowie  
z nami kilka tygodni temu wójt 
Stanisław Linart, jak i jego za-
stępca Patryk Kołosowski, bardzo 
optymistycznie wypowiadali się 
co do planów budowy w miejscu 
skrzyżowania z drogą wojewódz-
ką 705 węzła na autostradzie A2 
w Bolimowie.

Od dłuższego czasu już bo-
wiem rozmawiając w gminie  
z radnymi i mieszkańcami sły-
szało się o dużej skierniewickiej 
firmie, która zajmuje się budo-
wą m.in. infrastruktury drogowej  
i budynków na terenie całego kra-
ju. Patryk Kołosowski, gdy padała 
nazwa tej firmy, mówił w rozmo-
wie z NŁ, że firma ta ma wyraź-
ny interes, aby zaangażować się 
w realizację inwestycji, nawet bio-
rąc część lub całość jej kosztów  
na własne barki. 

Powstanie węzła w Bolimowie 
wymusiłoby na skierniewickim 
ratuszu przystąpienie do budowy 
obwodnicy Skierniewic, łączą-
cej DK 70 z DW 705, (przez ul. 
Unii Europejskiej, szlak kolejowy, 
ul. Czerwoną). Dla mieszkańców 
miasta, ale też wspomnianej firmy, 
rozwiązanie to poprawiłoby, dziś 
kłopotliwy, dojazd do A2. 

str. 12

Proszę�to�potraktować�
jako�wniosek:��
My�mieszkańcy�
Ziemiar�nie�chcemy�
mieć�przemysłu��
na�naszych�terenach.

Piotr Broniewicz

Piotr Broniewicz mówił w imieniu mieszkańców Ziemiar, że�nie�chcą�mieć�przemysłu�na�tych�terenach�
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Wójt Stanisław Linart mówił�o�potrzebie�zwiększenia�wpływów�do�gminy�
i�pozyskania�inwestorów.�
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Bolimów: wiadukt prowadzi nad autostradą,�ale�na�nią�nie�da�się�wjechać.
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dokończenie ze str. 11

Kołosowski zaznaczał jednak, 
że nic nie jest przesądzone, bo 
samorząd obowiązuje prawo za-
mówień publicznych. Gmina bę-
dzie więc w przyszłości wybierać 
ewentualnego partnera na podsta-
wie ofert. Oprócz tego w obecnej 
chwili trudno jest jeszcze zdecy-
dowanie określić, czy gmina fak-
tycznie realizowałaby inwestycję 
w oparciu o partnerstwo z prywat-
nym inwestorem, samodzielnie, 
przy wsparciu środków zewnętrz-
nych, czy samodzielnie w oparciu 
o dochód ze sprzedaży gruntów 
przy autostradzie.

Pewne jest to, że General-
na Dyrekcja Dróg Krajowych 
i Autostrad, gdzie wójt i wice-
wójt spotkali się z p.o. dyrektora 
Tomaszem Żuchowskim, jasno 
stwierdziła, że gmina nie może li-
czyć na wsparcie finansowe, bo-
wiem GDDKiA ma ogromne po-
trzeby, na które brakuje pieniędzy. 
Otrzymali jednak zapewnienie  
o pełnym wsparciu merytorycz-
nym i prawnym przy przygoto-
wywaniu inwestycji – gdyby gmi-
na zapewniła finansowanie oraz  
o tym, że jako inwestor zastępczy 
GDDKiA zrealizuje inwestycję. 
Gmina musiałaby jednak przygo-
tować pełną dokumentację projek-
tową wraz ze wszystkimi uzgod-
nieniami. Wówczas zająłby się 
tym łódzki oddział dyrekcji.

Także rzecznik prasowy Mini-
sterstwa Infrastruktury Szymon 
Huptyś poinformował Nowego 
Łowiczanina, że w planach po-
szerzenia A2 nie ma w ogóle 
mowy o budowie węzła w Boli-
mowie, jak i wsparcia tej inwesty-
cji. Nie mniej zaznaczył, że temat 
jest znany w ministerstwie, odby-
ły się bowiem spotkania dotyczą-
ce budowy węzła w Bolimowie, 
podczas których strona samorzą-
dowa przedstawiła możliwość 
budowy i sfinansowania inwesty-
cji przy wykorzystaniu środków 
partnera prywatnego – i, jak wy-
nika z naszej wymiany e-mailo-
wej z ministerstwem, tylko taka 

forma finansowania jest brana 
pod uwagę. „W trakcie spotkań 
przedstawiciele MI wskazywa-
li na konieczność uwzględnie-
nia przez samorząd w projekcie 
węzła również rozbudowy auto-
strady o trzeci pas oraz zapew-
nienia odpowiednich warunków 
technicznych rozprowadzających 
ruch” – odpisał nam na pytania 
rzecznik MI.

Formalna zgoda 
mogłaby być,  
ale tylko tyle
Faktem jest, że wójt Linart, 

jak i jego zastępca, przyznają, 
że przygotowania do inwesty-
cji w głównej mierze są obecnie 
oparte na spotkaniach i konsul-
tacjach, nie ma jeszcze żadnych 
„twardych” uzgodnień i poro-
zumień. Zapewniają jednak, że 
wszędzie spotykają się z otwar-
tością. Dużą pomoc gminie oka-
zał senator Rafał Ambrozik  
z PiS, który pośredniczył w usta-
leniu spotkania z wiceministrem 
w Ministerstwie Infrastruktury 
Rafałem Weberem, dzięki temu 
w ministerstwie odbyło się spo-
tkanie z pracownikami meryto-
rycznymi, na którym omówiono 
możliwość realizacji inwestycji. 

Minister Weber miał ustnie za-
pewnić samorządowców o moż-
liwości uzyskania jednej z klu-
czowych dla inwestycji decyzji 
– odstępstwa od przyjętej mini-
malnej odległości między wę-
złami na autostradach. W przepi-
sach prawa zapisano, że wynosi 
ona 15 km. W przypadku węzła 
Bolimów byłby on usytuowany  
w odległości 13 km od węzła 
w Wiskitkach i 10 km od węzła 
w Nieborowie. Odstępstwa zaś 
udziela się w przypadku, gdy od-
ległość od sąsiednich węzłów nie 
jest mniejsza niż 5 km. 

Zielone światło  
od ministra Wilda 
Formalna zgoda na realiza-

cję inwestycji została zarówno  
w ministerstwie, jak i GDDKiA, 
uzależniona od decyzji ministra 

Mikołaja Wilda, który jest pełno-
mocnikiem rządu ds. Centralne-
go Portu Komunikacyjnego, któ-
ry ma powstać w rejonie w gminie 
Baranów (pomiędzy Sochacze-
wem a Grodziskiem Mazowiec-
kim). 

– Chodzi o ocenę, czy nasz wę-
zeł nie wpłynie negatywnie na za-
miary budowy portu i infrastruk-
tury komunikacyjnej obsługującej 
CKP – powiedział nam Kołosow-
ski. – Ku naszemu zdziwieniu  
i radości, minister Weber powie-
dział nam, że nie widzi żadnych 
przeciwwskazań, dlatego wystą-
piliśmy z oficjalnym pismem i 
czekamy na oficjalną odpowiedź  
– mówił wicewójt.

Ocena oddziaływania 
na środowisko jeszcze 
w tym roku?
Patryk Kołosowski powie-

dział nam, że gmina nie zamierza 
obecnie sprzedawać posiadanych 
gruntów w sąsiedztwie autostra-
dy, małymi krokami chce dopro-

wadzić do pełnego przygotowa-
nia inwestycji. 

Poza otrzymaniem „zielonego 
światła” z ministerstwa i GDD-
KiA, gmina zamierza jeszcze  
w tym roku zlecić wykonanie 
kluczowej oceny oddziaływania 
na środowisko. Przygotowanie 
dokumentu pochłonie około 1,5 
roku. Potem dokument ten będzie 
trzeba uzgodnić z wieloma insty-
tucjami i urzędami.

Wicewójt podkreśla, że przy-
gotowania te zajmą akurat tyle 
czasu, że skończy się 5 letni okres 
zakazujący dokonywania zmian 
w na przebudowanej przy udzia-
le środków z UE w 2017 roku  
dw 705. 

Węzeł mógłby być tani, 
koszt ok. 20 mln zł
Szacunki gminy mówią, że bu-

dowa węzła nie powinna przekro-
czyć kwoty 20 mln zł, wójt Li-
nart wręcz zaznaczył, że realna 
jest kwota 16-17 mln zł. To nie-
dużo. W aktualnej koncepcji ko-

munikacja A2 z 705 miałaby być 
zapewniona przez ronda na dro-
dze wojewódzkiej po południo-
wej i północnej stronie autostardy, 
skąd drogi dojazdowe połączą się 
z autostradą, bez konieczności bu-
dowy drogich wiaduktów. To roz-
wiązanie najtańsze z możliwych, 
najprostsze i zajmujące najmniej 
miejsca. To ważne, bo gmina po-
siada tylko część gruntów ko-
niecznych do zrealizowania inwe-
stycji. 

Pieniądze byłyby  
nie tylko na węzeł
– Im dalej idziemy z tymi przy-

gotowaniami, wartość tego tere-
nu rośnie. Rośnie też zaintereso-
wanie inwestorów, bo informacja 
o naszych staraniach dotarła do 
wielu firm. Sądzimy, że gdy za-
kończymy prace przygotowaw-
cze, cena za 1 ha może dojść do 
miliona złotych. Jeśli będziemy 
zmuszeni sfinansować inwesty-
cję samodzielnie, to ze sprzeda-
ży uda nam się wybudować nie 

tylko węzeł, ale, jak sądzę, zosta-
nie ponad 20 mln zł, które prze-
znaczymy na inwestycje w infra-
strukturę na terenie gminy, np.  
w drogi, gdzie są bardzo duże po-
trzeby. Pieniądze te mogą real-
nie wpłynąć na poprawę sytuacji 
mieszkańców – mówił w rozmo-
wie z NŁ Kołosowski. 

Wójtowie próbują nakłonić do 
wsparcia inwestycji Urząd Mar-
szałkowski w Łodzi, bowiem 
część inwestycji dotyczy drogi 
wojewódzkiej 705. Kołosowski 
podkreśla, że województwo mo-
głoby sfinansować budowę dwóch 
rond w obrębie swojej drogi.  
W ten sposób zaangażowanie 
gminy zmniejszyłoby się o około 
5-6 mln zł. Decyzja w Łodzi jesz-
cze jednak nie zapadła. 

Obecny protest mieszkańców, 
bardzo zdecydowany, może te pla-
ny uczynić nierealnymi. Miesz-
kańcy są pewni, że będzie to z ko-
rzyścią dla gminy, bo jej atutem 
jest coś innego niż bliskość auto-
strady. aa, aw, tb 

REklAMA

Droga 705�prowadzi�przez�sam�środek�Puszczy�bolimowskiej.
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Autostrada A2 widoczna z wiaduktu w Bolimowie.�Na�wprost�tereny,�o�które�toczy�się�spór.
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DyReKTOR BPK STANISłAW PyTlIńSKI – SKuTKI MOgą Być FATAlNe
Wieloletni�dyrektor�
bolimowskiego�Parku�
krajobrazowego�Stanisław�
Pytliński�w�rozmowie�z�Nowym�
Łowiczaninem�powiedział,�że�
budowa�zjazdu�na�autostradzie�
A2�w�miejscu�skrzyżowania��
z�drogą�wojewódzką�705,�a�co�
za�tym�idzie�wzrost�natężenia�
ruchu�na�drodze�pomiędzy�
Skierniewicami�a�bolimowem,�
negatywnie�odbije�się�na�
ekosystemie�parku.
dyrektor�zwrócił�uwagę,�że�
na�problem�należy�spojrzeć�
szerzej,�dokładnie�analizując�jej�
możliwy�wpływ�na�otoczenie.�
droga�Wojewódzka�705�
przecina�puszczę�i�park�na�pół,�
biegnie�w�większości�długości�
przez�las,�gdzie�nie�ma�
zabudowy.�Jego�zdaniem�po�
przeprowadzonej�modernizacji�
trzy�lata�temu�ruch�na�niej�

wyraźnie�wzrósł.�Gdyby�powstał�
zjazd,�mieszkańcy�Skierniewic�
ruszą�tą�drogą�w�kierunku�
autostrady,�bo�dojazd�dk�70�
do�węzła�Nieborów�przez�
Sierakowice�jest�czasochłonny,�
uciążliwy�i�dłuższy.�Należy�brać�
pod�uwagę,�że�to�samo�zrobią�
mieszkańcy�ościennych�gmin.�
Wzrośnie�też�ruch�tranzytowy�
ciężkich�samochodów.
Zdaniem�dyrektora�skutki�
dla�ekosystemu�puszczy�
będą�tragiczne.�Wzrośnie�
hałas,�uciążliwości�związane�
z�samochodowymi�światłami�
oraz�zanieczyszczenie�
powietrza�w�rejonie�drogi.�Przez�
dW�705,�licznie�przechodzą�
zwierzęta,�w�tym�duże�ssaki:�
łosie,�daniele,�sarny�i�dziki�
–�zarówno�te�lokalne,�jak�
i�te�wędrujące�pomiędzy�
Puszczą�kampinowską�

i�lasami�Spalskimi.�Nie�
jest�to�bezpieczne�ani�dla�
uczestników�ruchu,�ani�zwierząt.�
Wprowadzone�ograniczenia�
prędkości�nie�są�respektowane�
przez�kierowców.�Trudno�też�
mówić,�aby�jadący�ścieżką�
rowerową�byli�zadowoleni�ze�
wzrostu�natężenia�ruchu.�–�
Rozwiązanie�problemu�kolizji�
ze�zwierzętami�–�ustawienie�
ogrodzenia�wzdłuż�dW�705�
będzie�kolejnym�fatalnym�
dla�parku�i�ekosystemu�
rozwiązaniem,�chyba,�że�
gmina�w�swoich�zamiarach�
ma�udostępnienie�węzła�tylko�
lokalnie,�dla�inwestorów��
i�mieszkańców,�ale�nie�wiem,�
czy�takie�rozwiązanie�jest�
możliwe�–�zastanawia�się.
Stojąc�w�obronie�interesu�
parku�i�ekosystemu,�Stanisław�
Pytliński�widziałby�raczej�

ograniczenie�ruchu�na�dW�
705,�do�ruchu�lokalnego,�
choć�dodaje,�że�w�Niemczech,�
w�Narodowym�Parku�Herzu�
dokładnie�taka�droga�jak�ta,�
przecinająca�park�na�pół,�
została�zamknięta��
i�udostępniona�rowerzystom,�
rolkarzom�i�spacerowiczom.�
Zdaniem�dyrektora�budowa�
węzła�może�oznaczać�dla�
gminy�bolimów�więcej�
problemów�niż�korzyści,�
przewiduje�nasilenie�
protestów�mieszkańców�
okolicznych�wsi.�–�To�w�dużej�
mierze�osoby,�które�wybrały�
osiedlenie�się�np.�w�Ziemiarach�
uciekając�z�miasta�od�hałasu�
i�zanieczyszczeń.�Nadzieje,�
na�wielkie�inwestycje�mogą�
być�płonne,�bo�może�to�
być�skutecznie�blokowane�
odwołaniami�i�protestami��
–�mówi.�tb
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Gmina Zduny�|�Uwagi�były,�ale�decyzja�była�zgodna

Wójt otrzymał jednogłośnie absolutorium
Jednogłośnie, przy 14 obecnych na sesji  
27 czerwca radnych, wójt gminy Zduny Krzysztof 
Skowroński otrzymał absolutorium za wykonanie 
budżetu w 2018 roku. Po głosowaniu były brawa, 
ale nie od wszystkich radnych, bo przecież obecny 
wójt (który startował w wyborach listy PiS)  
objął stanowisko w listopadzie ubiegłego roku, 
a przez dziesięć i pół miesiąca budżet realizował 
Jarosław Kwiatkowski, związany z PSL. 

Głosowanie w sprawie abso-
lutorium poprzedziła dyskusja  
o raporcie o stanie gminy w 2018 
roku. Radni mieli do niego uwagi. 

Dyskusję rozpoczął Józef Wa-
rzywoda, którego zastanowiło to, 
dlaczego w raporcie, poza danymi 
o roku 2018, przedstawione są pla-
ny. Zresztą zastanowiło go to, że 
są plany wykonania przeglądów  
i remontów sprzętu strażackiego  
w jednostkach „w zakresie ich 
przydatności”. – Uważam, że jesz-
cze jedno zdanie do tego powinno 
być dodane, w którym zaplanuje-
my pożary, wypadki czy podto-
pienia. Dodał, że każda jednostka, 
niezależnie czy działa w systemie, 
czy poza nim, w określonych wa-
runkach ma swoje zadania i nie ma 
sensu dywagować nad przydatno-
ścią jej, czy sprzętu, który posiada. 

Troje radnych (Józef Warzy-
woda, Bożena Cholewa, Adam 
Grzegory) zwróciło uwagę na 
to, że na koniec raportu pojawiła 
się informacja o tym, że spośród  
17 pracowników Urzędu Gminy  
w Zdunach zatrudnionych na 
urzędniczych stanowiskach (są 
jeszcze stanowiska pomocnicze  
i obsługi) 3 osoby mają prawa 
emerytalne, a kolejna nabędzie je 
na początku 2020 roku. Uznali, 
że jest to niepotrzebne, ponieważ 
emerytura jest indywidualną spra-
wą każdego, a nabywając prawo 
do niej pracownicy nie mają obo-
wiązku z niego skorzystać. 

Wójt wyjaśnił, że ma przy tej 
informacji ani nazwisk, ani nic 
innego, co naruszałoby RODO. 
Zastępca wójta Agata Imieliń-
ska dodała, że nikt nie chciał ura-
zić pracowników, chodziło tylko  

o pokazanie struktury zatrudnie-
nia. Ona nie ma wiedzy, kto za-
mierza przejść na emeryturę, bę-
dzie ją miała wtedy, gdy ktoś  
z pracowników taką chęć wyrazi. 

Radny Józef Warzywoda miał 
uwagi również co do odnosze-
nia raportu do lat poprzednich lub 
planów gminy, mówiąc, że on do-
tyczy przecież 2018 roku. Radny 
Łukasz Jankowski usprawiedli-
wiał to, że dzięki temu przedsta-
wiona jest ciągłość działań, np. 
w polityce społecznej czy remon-
tach dróg i trudno było napisać 
wszystko oddzielnie, tylko z jed-
nego roku. 

Agata Imielińska również bro-
niła tego ujęcia, mówiąc, że trud-
no jest uchwycić tylko jeden rok, 
zwłaszcza jeśli są to sprawy ujęte 
w planach wieloletnich i mające 
swoje odzwierciedlenie w wielo-
letniej prognozie finansowej. 

Zastępca wójta przyjęła wszyst-
kie uwagi, wspominając też o tym, 
że rada mogła skorzystać z moż-
liwości opracowania wytycznych 
do raportu, czego nie zrobiła. Do-
kument był opracowywany po raz 
pierwszy, nie było więc żadnych 
wypracowanych standardów jak 
powinien wyglądać. 

Sprawa 
przeciekającego dachu
Z kolei radna Jolanta Perzyna 

powiedziała, że w raporcie jest in-
formacja o problemach z przecie-
kającym dachem hali sportowej 
w Nowych Zdunach. Zarzuca się 
poprzedniemu wójtowi i poprzed-
niej radzie, że nie nie zrobili, aby 
problem rozwiązać. Tymczasem 
to nie jest prawda, bo problem sy-

gnalizowała wielokrotnie dyrektor 
szkoły Małgorzata Kubiak. – My, 
jako radni, wielokrotnie tam jeź-
dziliśmy, pytaliśmy o to. Działania 
były podejmowane, może nie było 
wystarczających efektów – oceni-
ła radna. 

Krzysztof Skowroński oburzył 
się. Powiedział, że raport został 
opracowany na podstawie infor-
macji, jakie przygotowali pracow-
nicy. On nie posiadał wcześniej 
żadnej wiedzy o tym. Nawet wię-
cej – na jednej z komisji (w tej 
kadencji – przyp. red.), na której 
dyrektor szkoły mówiła o ilości 
zgłoszonych szkód, nikt z radnych 
nawet nie zająknął się w tej spra-
wie. On miał wrażenie, że wszy-
scy przedstawioną informacją byli 
zaskoczeni. 

Agata Imielińska uspokajała,  
że w raporcie nie ma mowy o tym, 
że radni nie interweniowali, ale  
– że nie zostały poprawnie uru-
chomione procedury usunięcia 
wad przez wykonawcę sali. Zo-
stał on błędnie do tego wezwany 
w ramach rękojmi, a nie gwarancji,  
a na dowód swoich argumentów 
odczytała pismo i treść stosownych 
paragrafów. Dodała, że błędy się 
przecież zdarzają, lecz pismo wy-
słane wówczas do wykonawcy nie 
było skonsultowane z prawnikiem, 
który jest zatrudniony w urzędzie, 
więc możliwość taka była. 

Józef Warzywoda jeszcze raz 
potwierdził, że radni interesowa-
li się sprawą przeciekającego da-
chu i wykonawca robił poprawki, 
Dodał, że pewnie z takim samym 
skutkiem, jak poprawki zrobio-
ne po ekspertyzie (zleconej przez 
nowego wójta – przyp. red.),  
po której dach jeszcze bardziej 
przecieka. Ocenił, że ekspertyza 
była chyba nietrafiona. 

– Czy nietrafiona, to się okaże. 
Proszę nie wyciągać pochopnych 
wniosków – reagował zdecydowa-
nie wójt. 

Na koniec dyskusji przewod-
niczący Rady Gminy Wiesław 
Dałek wymienił swoje uwagi do 
raportu: że przy informacji na te-
mat gospodarki śmieciowej brak 
jest liczby osób, za które pobiera-

ne są opłaty. Radni wiedzą, jaka 
jest liczba mieszkańców gminy, 
ale wiadomo, że nie jest ona taka 
sama. Podobnie z wodą i kanali-
zacją – jest podana liczba odbior-
ców, nie ma informacji o długości 
sieci, której utrzymanie obciąża 
gminę.

Agata Imielińska kolejny raz 
powtórzyła, że uwagi przyjmuje 
i będą one uwzględnione w ko-
lejnych raportach. Wójt Krzysz-
tof Skowroński mówi, że to ona 
fizycznie opracowała raport, za 
co jej dziękował, bo wykonała ol-
brzymią pracę. Miała z nią pro-
blem, ponieważ niektórzy pra-
cownicy, pomimo, że mieli do 10 
maja wyznaczony czas na przy-
gotowanie informacji, wywiązali 
się z tego dopiero 29 maja o godz. 
20.00. Ponieważ raport musiał być 
gotowy 30 maja, to zastępca wój-
ta skończyła pracę nad nim około 
godz. 4-5 rano.

Jak wygadało 
wykonanie budżetu 
Wotum zaufania przegłosowa-

no jednogłośnie. W dalszej czę-
ści skarbnik gminy Grażyna Ja-
rota przedstawiła sprawozdanie z 
wykonania budżetu w ubiegłym 
roku. Po wszystkich zmianach po 
stronie dochodów planowany był 
na 22.307.171 zł, po stronie wydat-
ków – 22.664.171 zł – planowany 
był deficyt 357 tys. zł. Wykonanie 
dochodów wyniosło 22.209.697 
zł, co stanowiło 99,56%, wy-

datków – 21.383.354 zł czyli 
94,35%. Wystąpiła więc nadwyż-
ka 826.343 zł. Z planowanych na 
2.929.897 tys. zł nie zrealizowa-
no rewitalizacji centrum Zdun, 
na którą zapisane było 660 tys. zł, 
zrealizowano: II etap budowy ka-
nalizacji sanitarnej oraz budowę 
zbiornika wyrównawczego w Zła-
kowie Borowym – co kosztowało 
łącznie 2.005.678 zł. Gmina zaku-
piła też agregaty prądotwórcze do 
stacji uzdatniania wody w Bogo-
rii Górnej i Retkach, które koszto-
wały 84.641 zł oraz pobudowała 
odcinek wodociągu w Szymano-
wicach. W obu przypadkach in-
westycje zrealizowano z wyko-
rzystaniem funduszu sołeckiego. 
Około 50 tys. zł mieszkańcy prze-
znaczyli z tego funduszu na zakup 
agregatów, na wodociąg w Szy-
manowicach dołożyli niespełna  
3 tys. zł. 

Pismo  
od Jarosława 
Kwiatkowskiego
Nieoczekiwanie pod koniec se-

sji w „sprawach różnych” prze-
wodniczący Rady Gminy odczy-
tał pismo od poprzedniego wójta 
Jarosława Kwiatkowskiego, które 
wpłynęło w dniu sesji. Zapoznał 
się on z raportem o stanie gmi-
ny i zwrócił uwagę na wiele nie-
prawdziwych, jego zdaniem, in-
formacji. Szczególnie opisał trzy, 
na końcu dodając, że nie chce rad-
nym zajmować dużo czasu. 

W raporcie znalazł się zapis,  
że w gmina w 2018 roku nie reali-
zowała swojej strategii rozwoju, 
podczas gdy budowa kanalizacji 
sanitarnej i zbiornika wyrównaw-
czego na SUW w Złakowie Boro-
wym to jedno z zadań zapisanych 
w strategii. 

Druga poruszona sprawa to nie-
uruchomienie procedur mających 
na celu usunięcie wad ujawnio-
nych przy budowie hali sporto-
wej. Zdaniem poprzedniego wójta 
jest to nieprawda, a na stanowisku 
do spraw inwestycji jest pełna do-
kumentacja w tej sprawie: pisma 
wzywające wykonawcę do usu-
nięcia usterek, protokoły z narad 
technicznych, protokoły odbio-
ru wykonanych robót. Jarosław 
Kwiatkowski napisał, że na jego 
prośbę wezwany był nawet przed-
stawiciel producenta pokrycia da-
chowego, aby pomóc wykonaw-
cy rozwiązać powstałe problemy.  
– Nieprawdziwe okazały się opty-
mistyczne informacje, jakoby po 
wykonaniu ekspertyzy przez gmi-
nę usterki miały zostać usunię-
te do 31 maja br. Okazało się, że  
po wykonanych naprawach, wg 
zaleceń ekspertyzy, dach cieknie 
jeszcze bardziej. 

Były wójt nie zgadza się też  
z zarzutem dotyczącym nieprecy-
zyjnej umowy na wykonanie ka-
nalizacji sanitarnej. Wykonawca 
rzetelnie wywiązywał się z obsłu-
gi gwarancyjnej, ale należy odróż-
nić gwarancję na wykonane robo-
ty z gwarancją zamontowanych 
urządzeń (która zawsze jest krót-
sza niż gwarancja wykonawcy ca-
łego zadania). Na etapie przetar-
gu można przewidzieć zawarcie 
umowy serwisowej z wykonawcą, 
ale liczenie na to, że on się zgodzi 
na to za te same pieniądze, za któ-
re jest skłonny wybudować sieć, 
jest bezpodstawne. Drugim aspek-
tem sprawy jest to, co byłoby, gdy-
by do przetargu zgłosiły się firmy 
nie z Łowicza, ale z Kutna czy Po-
znania. Nawet gdyby chcieli taką 
umowę podpisać, to jakie byłyby 
koszty? 

Wójt ma się do tych spraw od-
nieść na piśmie.  mwk

Aktualności

REklAMA

Przewodniczący Rady Gminy Zduny Wiesław Dałek (z lewej)  
czyta uchwałę�w�sprawie�udzielenia�absolutorium�wójtowi�krzysztofowi�
Skowrońskiemu.�
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Gmina Nieborów�|�duże�zainteresowanie�konkursami

Anna Kubel i Dariusz Skulimowski
nowymi dyrektorami
Nauczycielka matematyki i fi zyki Anna Kubel 
wygrała konkurs na dyrektora Zespołu Placówek 
Oświatowych w Nieborowie, natomiast nauczyciel 
matematyki Dariusz Skulimowski wygrał konkurs 
na dyrektora Szkoły Podstawowej w Dzierzgówku. 
Komisja oceniała ich kandydatury 3 lipca.

Wójt gminy Nieborów Jaro-
sław Papuga powiedział nam, 
że z niemałym zadowoleniem 

przyjął wiadomość, że oba kon-
kursy na dyrektorów szkół w 
Nieborowie i Dzierzgówku przy-
ciągnęły łącznie siedmiu kandydatów. 
W przypadku pierwszej placówki 
– trzech, a w przypadku drugiej – 
czterech. Ostatecznie jednak troje 
zrezygnowało, jedna osoba wcze-

śniej, dwie przed samym konkur-
sem, dlatego w każdym z kon-
kursów udział wzięło po dwóch 
kandydatów.

W pierwszym konkursie na dy-
rektora ZPO w Nieborowie przed 
komisją konkursową prezentowa-
ły się dotychczasowa wicedyrek-
tor szkoły, nauczycielka języka 
angielskiego Martyna Kosiorek 
oraz nauczycielka matematyki 
i fi zyki Anna Kubel w Gimna-
zjum w Kompinie i Szkole Pod-
stawowej w Mysłakowie. Po za-
poznaniu się z wizją prowadzenia 
szkoły oraz wysłuchaniem odpo-
wiedzi na pytania, komisja zde-

cydowała w tajnym głosowaniu 
stosunkiem głosów 9 do 3, o wy-
borze jej na stanowisko dyrektora 
Anny Kubel. Nowa dyrektor, po 
dopełnieniu wszystkich formalno-
ści obejmie szkołę od 1 września. 
Warto wspomnieć, że w 2018 roku 
wygrała w plebiscycie Dziennika 
Łódzkiego „Nauczyciel na me-
dal” w kategorii klas IV-VIII szko-
ły podstawowej i gimnazjum po-
wiatu łowickiego uzyskując 533 
głosy. Niestety nie udało nam się 
porozmawiać z panią Anną.

Do konkursu na stanowisko dy-
rektora SP w Dzierzgówku przy-
stąpiło dwoje kandydatów. Ko-

misja, po sprawdzeniu złożonych 
ofert, nie dopuściła do udziału 
w konkursie nauczycielki z Mako-
wa. Powodem były braki formalne 
w złożonej ofercie. Dlatego przed 
komisją stanął jedynie nauczy-
ciel matematyki i zajęć kompute-
rowych z SP Zielkowice Dariusz 
Skulimowski. Jak nam powiedział 
od dłuższego czasu bowiem my-
ślał, aby spróbować swoich sił na 
stanowisku kierowniczym. – Spo-
tkanie z komisją nie było łatwe, 
padło dużo szczegółowych pytań 
– powiedział. Wynik głosowania 
wskazuje jednak, że większość 
jej członków przekonał do swojej 

osoby. Otrzymał 10 głosów, 2 oso-
by były przeciwne.

Dariusz Skulimowski jest na-
uczycielem od 2002 roku, ma 41 
lat, szkołę w Dzierzgówku zna 
ponieważ odbywał w niej staż, po 
którym przez trzy miesiące pra-
cował w sąsiadującym z nią gim-
nazjum, następnie podjął pracę 
w SP Zielkowice. – Mam wiele 
pomysłów, chciałbym postawić na 
współpracę z uczniami, rodzicami 
i nauczycielami, aby szkoła, któ-
ra uważam jest w dobrej kondy-
cji, przyciągała nowych uczniów 
i oferowała jak najlepsze warun-
ki do nauki. Chciałbym np. pozy-
skać sponsorów na zakup nowo-
czesnego wyposażenia, poprawić 
bezpieczeństwo wokół szkoły do 
której wielu uczniów dojeżdża ro-
werami. – powiedział nam. Da-
riusz Skulimowski jest też radnym 
gminy Łowicz, od lat aktywnie 
działa na rzecz lokalnej aktywno-
ści, angażując się w organizację 
imprez odbywających się w OSP 
Parma.  tb

TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Łowicz�|�Ekonomik�

Konkurs na dyrektora
Starostwo Powiatowe w Łowi-

czu ogłosiło konkurs na stanowi-
sko dyrektora Zespołu Szkół Po-
nadgimnazjalnych nr 4. Konkurs 
ma związek z rezygnacją ze sta-
nowiska złożoną przez dotych-
czasową dyrektor Ewę Bury, któ-
ra podjęła decyzję o przejściu na 
emeryturę. Zarówno starosta Mar-

cin Kosiorek, jak i wicestarosta 
Piotr Malczyk zgodnie mówili 
nam, że nowego dyrektora chcie-
liby wyłonić w drodze konkursu. 
Oferty będą przyjmowane do 17 
lipca do godziny 16. 

Zgodnie z planem nowy dyrek-
tor przejmie obowiązki z począt-
kiem nowego roku szkolnego.  aa

RZUt oKieM |�AbSolUToRiUM

Jednogłośnie udzielono wotum zaufania oraz absolutorium za 
wykonanie zeszłorocznego budżetu wójtowi Gminy Domaniewice 
– Pawłowi Kwiatkowskiemu. dyskusja�w�tej�sprawie�miała�miejsce�
podczas�sesji�Rady�Gminy,�w�czwartek,�27�czerwca.�Na�zakończenie�
pomyślnej�dla�wójta�sesji�pogratulowano�mu�wyników�głosowania.�
Miłym�akcentem�okazały�się�kwiaty,�jakie�radni�wręczyli�wójtowi�z�okazji�
uzyskanego�absolutorium�oraz�zbliżających�się�imienin. aw

Bolimów |�debata�nad�stanem�gminy

Nie było tak doskonale
Jednomyślni okazali się radni Gminy Bolimów 
podczas piątkowej sesji, 28 czerwca, kiedy to 
udzielano wójtowi gminy Stanisławowi Linartowi 
wotum zaufania oraz absolutorium za wykonanie 
budżetu za rok 2018. Ważnym punktem spotkania 
była również debata nad stanem gminy. 

W dyskusji nad przygotowy-
wanym po raz pierwszy w tym 
roku raportem o stanie gminy 
Bolimów uczestniczyli jedynie 
radni, bowiem żaden z miesz-
kańców nie zgłosił chęci swoje-

go udziału. Większość radnych 
pozytywnie przyjęła przedsta-
wiony na poprzedniej sesji ra-
port, zwracając jednak uwagę na 
kilka braków, m.in. wzmianek 
o przeprowadzonych w poprzed-
nim roku imprezach, zrealizo-
wanych projektach czy założe-
niach na kolejne lata. Danymi, 
zaprezentowanymi w doku-
mencie, zainteresowali się rad-
ni: Marianna Strożek oraz Jan 

Muszyński, zwracając uwagę na 
występujący od lat problem bez-
robocia oraz wzrastającą z roku 
na rok liczbę osób, korzystają-
cych ze wsparcia ośrodka pomo-
cy społecznej.

– Moim zdaniem, pomoc so-
cjalna nie rozwiązuje trwającego 
od lat problemu, bo z usług tego 
typu korzystają ciągle te same 
osoby. Nie starają się one o po-
prawę swojego losu, bo przyzwy-
czaiły się, że opieka wszystko im 
zapewni. Wspierając takie osoby 
nie zmienimy stanu naszej gminy, 
bo oni nic nie robią. Czas zmo-
bilizować te pasożyty – grzmiał 
radny, zaś użyte przez niego 
określenie „pasożyty”, zastoso-
wane w odniesieniu do osób stale 
korzystających z gminnej pomo-

cy, wzbudziło oburzenie w wielu 
uczestnikach spotkania.

Innego zdania była kierownik 
Gminnego Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Bolimowie, Janina We-
rle, która zaznaczyła, że z usług 
wspomnianej placówki korzysta-
ją zróżnicowane osoby – zarówno 
stali benefi cjenci, którzy poprzez 
wsparcie zachęca się do zmiany 
dotychczasowych nawyków, jak 
i mieszkańcy, którzy czasowo ko-
rzystają z pomocy, w przypadku 
nagłego pogorszenia się sytuacji 
życiowej. 

– Działamy na różne sposoby. 
Zapewniam, że osoby potrzebu-
jące weryfi kujemy na podstawie 
wnikliwych wywiadów środowi-
skowych. Nie mogę zgodzić się 
co do tego, że nasza pomoc kie-
rowana jest ciągle do tych samych 
osób. Różne są sytuacje życiowe, 
a my pomagamy tym, którzy tego 
potrzebują – podkreślała Janina 
Werle.

Poza krótką wzmianką o pro-
blemie bezrobocia większość 
uczestników debaty zgodziła się 
do tego, że stan gminy daje wiele 
powodów do zadowolenia. Prze-
ciwnikiem takiego stanowiska 
okazał się jedynie radny Jan Mu-

szyński, który zwrócił uwagę na 
to, że dokument zawiera opis rze-
czy, które w zeszłym roku były 
dobre, jednak zarówno radni, jak 
i mieszkańcy gminy doskonale 
zdają sobie sprawę z tego, że rze-
czywistość, w której przyszło im 
żyć daleka była od doskonałości. 

– W przyszłych latach musimy 
dążyć przede wszystkim do wzro-
stu dochodów własnych gminy i to 
jest nasz priorytet. Obecnie bory-
kamy się z pewnym zadłużeniem, 
jednak kiedy mieści się ono w gra-
nicach rozsądku, jest typowe dla 
samorządu. Pamiętajmy, że bez 
zadłużenia tkwilibyśmy w stagna-
cji, a naszym pragnieniem jest cią-
gły rozwój – tłumaczył wójt Stani-
sław Linart.

Dodajmy, że podczas wspo-
mnianego posiedzenia radni jed-
nogłośnie udzielili wójtowi wo-
tum zaufania za zeszły rok oraz 
absolutorium za wykonanie bu-
dżetu. 

Bielawy�|�Z�sesji�Rady�Gminy�

Wotum zaufania i absolutorium dla wójta Kubińskiego
Rada Gminy Bielawy 
na sesji 26 czerwca 
udzieliła wotum 
zaufania, a następnie 
absolutorium za 
rok 2018 wójtowi 
Sylwestrowi 
Kubińskiemu. 

Głosowanie nad wotum zaufa-
nia, w którym „za” opowiedziało 
się 12 radnych, nikt nie był „prze-
ciw”, a 2 radnych wstrzymało się 
od głosu, poprzedziło skrótowe 
przedstawienie raportu o stanie 
gminy za rok 2018 oraz jeszcze 
krótsza dyskusja na temat zawar-
tości dokumentu. Choć ustawo-
dawca dał również mieszkań-
com możliwość wypowiedzenia 
się na temat raportu, to w gmi-
nie Bielawy, podobnie zresztą jak 
w większości innych samorządów 
naszego region, nikt z niej nie sko-
rzystał. 

Absolutorium za rok ubiegły 
wójt Sylwester Kubiński otrzy-
mał jednogłośnie. Wykonanie do-
chodów gminy na plan 24,6 mln 
zł wyniosło 24,5 mln zł, czyli 
99,3%. Z kolei z zaplanowanych 
wydatków w wysokości 27,5 mln 
zł faktycznie zrealizowano 26,7 
mln zł, czyli 97,2. Na inwestycje 

wydano blisko 5,5 mln zł. Radni 
ocenili, iż budżet został wykona-
ny prawidłowo, zaś jedyne uwa-
gi skupiły się na konieczności 
podniesienia ściągalności podat-
ku rolnego oraz podatku od środ-
ków transportowych, która w roku 
ubiegłym wyniosła odpowiednio 
88% i 86%. 

Rada postanowiła, że raport 
ze względu na jego obszerność 

i powszechną dostępność, m.in. 
przez Internet, nie będzie czyta-
ny w całości na sesji, natomiast 
zobligowała wójta Sylwestra Ku-
bińskiego do przedstawienia jego 
najistotniejszych fragmentów. 
O treściach wszystkich gmin-
nych raportów na terenie powia-
tu łowickiego pisaliśmy szerzej 
na naszych łamach już miesiąc 
temu. O tym, że zawiera on wie-

le informacji oczywistych, nato-
miast nie nakreśla rozwiązań na 
przyszłość, chociażby w zakre-
sie gminnej oświaty, mówił rad-
ny Adam Krysicki, co przez wój-
ta Sylwestra Kubińskiego zostało 
odparte stwierdzeniem, iż o tym 
można przeczytać nie w raporcie, 
a udostępnionej do publicznego 
wglądu na BIP-ie strategii rozwo-
ju gminy.  ljs
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AgNIeSZKA
WOJCIeSZeK

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

Pomoc�socjalna�nie�
rozwiązuje�trwającego�
od�lat�problemu,�
bo�z�usług�tego�typu�
korzystają�ciągle�te�
same�osoby.�Nie�starają�
się�one�o�poprawę�
swojego�losu,�
bo�przyzwyczaiły�się,�że�
opieka�wszystko�
im�zapewni.
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Park Błonie�|�Weekendowe�atrakcje�

W sobotę Biesiada Księżacka, 
w niedzielę Holi Festival

Na brak atrakcji nie będzie-
my mogli narzekać w najbliższy 
weekend, 6 i 7 lipca. W sobotę  
w muszli koncertowej będzie-
my się bawić na Biesiadzie Księ-
żackiej z muzyką disco polo, zaś  
w niedzielę zawita do parku Bło-
nie „kolorowy” Holi Festival. 

W sobotę 6 lipca już od godz. 
18.00 miasto Łowicz zaprasza na 
organizowaną po raz 2. Biesia-
dę Księżacką, podczas której roz-
brzmiewać będzie muzyka disco 
polo. Na scenie wystąpią: Mario 
Bischin, B-QLL, Menelaos, Łu-
kash i Sineed. 

Z kolei 7 lipca od godz. 14.00 
w sąsiedztwie skatepark’u na Bło-
niach rozpocznie się Holi Festi-
val, który zawita do Łowicza w 

ramach trasy Pokolorujmy Polskę 
Tour 2019. Najważniejsze pod-
czas imprezy są kolorowe prosz-
ki holi, którymi bawią się uczest-
nicy wydarzenia. Są naturalne  
i certyfikowane, wyprodukowane  
z talku, mąki kukurydzianej i natu-
ralnych barwników spożywczych, 
dają się zmyć i sprać z ubrań. Ko-
lorowe proszki w 9 kolorach będą 
do kupienia na festiwalu. 

W ubiegłym roku obie imprezy 
były organizowane w Łowiczu po 
raz pierwszy, tego samego dnia – 
i cieszyły się dużym zaintereso-
waniem. Kierownik miejskiego 
biura kultury Michał Zalewski po-
wiedział nam, że w tym roku zde-
cydowano o ich rozdzieleniu, aby 
wzajemnie się nie zakłócały.  aa 

Bednary�|�Już�w�ten�weekend

Turniej i piknik
Ochotnicza Straż Pożarna  

w Bednarach Kolonii, wspólnie 
z miejscowym Kołem Gospo-
dyń Wiejskich, Urzędem Gminy 
i Gminnym Ośrodkiem Kultury  
w Nieborowie, zapraszają w naj-
bliższy weekend na turniej piłki 
nożnej oraz Dzień Sportu.

We wtorek 2 lipca koordynator 
imprezy, radny gminny Tomasz 
Papiernik, powiedział nam, że 
turniej piłkarski, który w sobotę,  
6 lipca, odbędzie się na boisku Or-
lik w Bednarach, już przyciągnął 
15 drużyn w trzech kategoriach 
wiekowych 0-14, 14-18 i 18-100 
lat. W tej ostatniej kategorii wy-
startuje też jedna w pełni żeńska 
drużyna. Część zgłoszonych dru-
żyn jest spoza gminy Nieborów,  
z gmin: Łowicz i Bolimów. Me-
cze będą rozgrywane w sześcio-
osobowych składach, dwa razy 
po 7 minut. Start turnieju zapo-
wiedziano na godz. 10. sama ry-
walizacja zacznie się od godz. 11. 
Najlepsze drużyny otrzymają pu-

chary, dyplomy oraz nagrody rze-
czowe. Dla uczestników organiza-
torzy gwarantują przekąski z grilla 
i napoje. 

Dzień później, 7 czerwca,  
o godz. 15. na terenie przy straż-
nicy OSP w Bednarach Kolonii, 
rozpocznie się piknik plenero-
wy pod hasłem „Dzień Sportu”.  
W programie m.in. miasteczko ru-
chu drogowego, pokaz breakdan-
ce lub zumby (decyzja jeszcze nie 
zapadła), występy wokalne pod-
opiecznych Studia Piosenki Ka-
riny Sędkowskiej. O 17.30 prze-
widziano wręczenie nagród dla 
zwycięzców turnieju piłkarskie-
go, a o 18.30 rozpoczną się ani-
macje i zabawy dla dzieci i po go-
dzinie nastąpi losowanie głównej 
nagrody loterii fantowej, po czym  
od godz. 20, rozpocznie się zaba-
wa taneczna z DJ. W czasie pik-
niku będą też dmuchane zamki  
i zjeżdżalnie oraz gry i konkursy 
dla dzieci, nie zabraknie też bufe-
tu, m.in. z grochówką.  tb

Gmina Zduny�|�babska�biesiada�kGW

Łaźniki ugościły gospodynie
i przyjaciół
Tym razem w Łaźnikach odbyła się Babska 
Biesiada, organizowana przez miejscowe  
Koło Gospodyń Wiejskich. W przygotowanej  
29 czerwca imprezie uczestniczyło około 150 osób.

Były to panie z KGW z gminy 
Zduny oraz ze wszystkich ośmiu 
gmin powiatu łowickiego. Nie 
zabrakło honorowych gości: po-
sła Pawła Bejdy, radnych gminy 
Zduny, wójta Krzysztofa Skow-
rońskiego, szefa rejonowych 
struktur Związku Kółek i Orga-
nizacji Rolniczych w Łowiczu 
Edwarda Gnata oraz szefowej Re-
jonowej Rady KGW w Łowiczu 
Marii Pietrzak. 

Babska Biesiada to impre-
za cykliczna, organizowana co 
roku przez inne Koła Gospo-
dyń Wiejskich na terenie gminy 
Zduny. Tym razem przybyłych  
na nią witała prezes Wiesława 
Wojtysiak, życząc wszystkim 
dobrej zabawy i miłych wspo-
mnień. Organizatorzy pozyskali 

wielu sponsorów, dzięki wspar-
ciu których imprezę udało się 
przygotować z dużym rozma-
chem. Trwała ona od godz. 20. 
do 4. rano. Było przyjęcie w sali  
w Domu Ludowym z tańcami 
do muzyki granej na żywo przez 
zespół Szymona Mońki, a także 
grill na zewnątrz. 

Jolanta Perzyna – szefowa 
Gminnej Rady Kobiet w gminie 
Zduny, przeprowadziła kilka kon-
kursów, które wywoływały salwy 
śmiechu. Był np. konkurs przypi-
nania przez panów na czas kwia-
tów do sukienek pań, konkurs w 
parach zjadania na czas ciastek, 
które położone były na jednej 
osobie, konkursy tańca, w czasie 
którego trzeba było przechodzić 
przez hula hop lub zbijać stopa-

mi balony, które koleżanki miały 
przywiązane do nóg. 

Uczestnicy konkursów otrzy-
mywali nagrody, które również 
wywoływały uśmiech na twa-
rzach, były to np. termometry 

ścienne w kształcie żab, któ-
re miały zamienić się w księcia, 
niebieskie „tabletki” dla panów  
(tak naprawdę były to cukierki) 
czy różowe kocie uszy i ogon dla 
pań.  mwk

Monika Pałyga i radny Adam Grzegory pokazują nagrody,��
jakie�wygrali�w�konkursie.�
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Kocierzew Płd. |�Turniej�Sołectw�

To będzie rywalizacja na wesoło 
Już w najbliższą niedzielę  
7 lipca o godz. 14 na boisku 
sportowym przy Szkole 
Podstawowej w Kocierzewie 
Południowym rozpocznie 
się Turniej Sołectw  
o Puchar Wójta Gminy. 

Impreza o takim charakterze 
będzie organizowana w tej gminie 
po raz pierwszy. 

Planowana jest rywalizacja „na 
wesoło” pomiędzy sołectwami, 

które wezmą udział w konkuren-
cjach, takich jak slalom z rekwi-
zytami, bieg w workach czy „Fa-
miliada” (zabawa polegająca na 
odpowiadaniu na pytania, po jak 
najszybszym zgłoszeniu się przy 
pomocy przycisku). 

W rywalizacji mogą wziąć 
udział 10-osobowe delegacje so-
łectw z terenu gminy Kocierzew 
Płd. Wójt Agnieszka Wojda po-
wiedziała nam w środę rano, że 
zgłosiło się już 9 drużyn (wszyst-
kich sołectw jest w gminie 19), 

ale zapisy potrwają do piątku do 
godz. 12. – Pogodę na niedzie-
lę mamy zamówioną – żartowała 
pani wójt. 

Ogłoszenie wyników i wręcze-
nie nagród nastąpi o godz. 18.30, 
zaś pół godziny później rozpocz-
nie się koncert zespołu Milano. 

Przez całą imprezę do dyspo-
zycji mieszkańców będzie wie-
le atrakcji, takich jak zabawy 
dla dzieci z Wodzirejem Ar-
kiem, malowanie twarzy, wystę-
py dzieci ze Szkoły Podstawowej 

w Kocierzewie Płd., pokaz dzia-
łań ratowniczych w wykonaniu 
strażaków z Komendy Powiato-
wej PSP w Łowiczu, lody, wata 
cukrowa i poczęstunek przygo-
towany przez Koła Gospodyń 
Wiejskich. 

Organizatorem wiodącym im-
prezy jest OSP Jeziorko, które 
zdobyło dofinansowanie na pro-
jekt z LGD „Ziemia Łowicka”, 
zaś pozostałymi organizatorami są 
gmina, biblioteka i szkoła w Ko-
cierzewie Płd.  aa 
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Raport
edukacja�|�Pierwszy�egzamin�klas�ósmych

To były testy, od których wiele zależy
Po raz pierwszy od momentu przedłużenia nauki w szkole podstawowej z sześciu lat do ośmiu, uczniowie ósmych klas pisali egzamin. 
Składał się on z trzech części: języka polskiego, matematyki i języka obcego. Wyniki egzaminu ósmoklasisty (w przeciwieństwie  
do sprawdzianów kompetencyjnych, jakie przeprowadzane były na zakończenie nauki w 6-letniej podstawówce), brane są pod uwagę 
przy rekrutacji do szkół średnich – tak jak wyniki egzaminów gimnazjalnych.

Poniżej przedstawiamy zebrane 
przez naszych reporterów wyniki 
(średnie), jakie uzyskały szkoły 
na naszym terenie. Staraliśmy się 
też uzyskać nazwiska najlepszych 
uczniów – niestety – nie wszyscy 
dyrektorzy nam je podali. 

Miasto łowicz
 W Pijarskiej Szkole Pod-

stawowej do egzaminu przystą-
piło 44 uczniów z dwóch klas. 
Zdobyli oni następujące wyni-
ki: 74,86% z języka polskiego, 
68,40% z matematyki oraz 83%  
z języka angielskiego. Z języka 
polskiego najlepszymi ucznia-
mi byli: tymoteusz Kosiorek  
– 100%, Jan Sobierajczyk – 94%, 
Maria Kolos – 90%, Kacper Oraś 
– 90%, Zuzanna Pawłowska  
– 88%, Wiktoria Stolarczyk  
– 88%, Michalina Kowalik – 88%, 
Weronika Gładka – 86%, Emilia 
Jabłońska – 86%, Oliwier Grzy-
wacz – 86%, Marcin Kuterman-
kiewicz – 86%, Wojciech Bołoz 
– 84%, Gabriela Śmigiera – 84%, 
Aleksandra Wielgomas – 84%, 
Zuzanna Kowalik – 82%, Jan Ko-
las – 80% oraz Alicja Lis – 80%.

Z matematyki najlepsze wyniki 
osiągnęli: Zuzanna Pawłowska 
– 100%, Wojciech Bołoz – 93%, 
Marcin Kutermankiewicz – 93%, 
Maciej Kleszcz – 90%, Jan Kolas 
– 90%, Oliwier Grzywacz – 90%, 
Jakub Dąbrowski – 87%, Emi-
lia Jabłońska – 87%, Kinga Kac-
prowska – 87%, Konrad Kaźmier-
ski – 87%, Wiktoria Stolarczyk 
– 87%, Katarzyna Dragan – 87%, 
Zuzanna Kowalik – 87%, Kacper 
Oraś – 87%, Filip Grzelak – 83%, 
Piotr Sobieszek – 83% i Jan Mi-
ziołek – 80%.

Z języka angielskiego naj-
lepsze wyniki osiągnęli: Jan 
Kolas – 100%, Wiktoria Sto-
larczyk – 100%, Marcin Kuter-
mankiewicz – 100%, Kacper 
oraś – 100%, Jan Sobierajczyk  
– 100%, Filip Grzelak – 98%, Zu-
zanna Pawłowska – 98%, Ma-
ria Kolos – 98%, Tymoteusz Ko-
siorek – 98%, Gabriela Śmigiera 
– 98%, Emilia Jabłońska – 97%, 
Zuzanna Kowalik – 97%, Kin-
ga Kacprowska – 95%, Oliwier 
Grzywacz – 95%, Olga Koperska 
– 95%, Aleksandra Wielgomas 
– 95%, Jakub Dąbrowski – 93%, 
Kamila Górecka – 93%, Katarzy-
na Dragan – 92%, Maciej Kleszcz 
– 92%, Piotr Sobieszek – 92%, 
Wojciech Bołoz – 90%, Magda 
Gajda – 90%.

 Szkoła Podstawowa 
nr 1 w Łowiczu: Do egzaminu 
przystąpiło 70 uczniów z trzech 
klas ósmych Szkoły Podstawowej 
nr 1 w Łowiczu. Z języka polskie-
go uzyskali średnią 70,95%, przy 
czym klasa VIII A miała wynik 
najwyższy – 75,83%. 

Najwyższe indywidualne wy-
niki należą nie tylko do uczniów 
tej klasy, lecz również do uczniów 

klasy VIII B. Uzyskali je: Han-
na Multan – 98%, Emilia Dobro-
wolska – 96% i Agata Szymańska  
– 94% z klasy VIII B oraz Malwi-
na Śliwińska – 92%, Laura Krusz-
czyńska – 90% oraz Sandra Ra-
chubińska – z klasy VIII A.

Średnia szkoły z matematyki to 
53,82%. W tym przypadku rów-
nież klasa VIII A uzyskała naj-
wyższą – wyniosła ona 60,66%. 

Najlepszymi matematykami 
okazali się: Dominik Wilk, któ-
ry uzyskał maksymalną ilość 
punktów (100%) z VIII A, San-
dra Rachubińska uzyskała 97%, 
a po 90% mieli Maciej Kutkowski  
z VIII A, Hanna Multan i Milena 
Pluta z VIII B. 

Średnia z języka angielskiego 
wyniosła 67,55% i znowu klasa 
VIII A miała znacznie wyższą, 
wynosząca 74,25%. 

Maksymalną ilość punktów 
(100%) uzyskali: Maciej Kut-
kowski, Aleksander owczuk 
i Wiktor owczuk – obaj z VIII 
C, po 98% mieli Filip Chwiedzie-
wicz z klasy VIII B, Hanna Mul-
tan i Konstanty Sumiński z VIII 
C, po 97% – Laura Kruszyńska, 
Leon Tybuś z VIII A, Dominik 
wilk, Maksym Banicki z VIII B 
oraz Emilia Dobrowolska. 

 W Szkole Podstawowej 
nr 2 egzamin pisało 57 uczniów 
w 3 klasach. Zdobyli oni 74% 
punktów z języka polskiego, 72% 
z matematyki oraz 68% z języ-
ka angielskiego. Szkoła nie po-
dała nam nazwisk najlepszych 
uczniów.

 W Szkole Podstawowej 
nr 3 egzamin VIII klas napisało 
34 uczniów z 2 klas. Z poszcze-
gólnych części egzaminu uzyska-
li oni następujące wyniki: język 
polski – 73%, matematyka – 44%  
i język angielski – 56%. 

Język polski najlepiej zdali: 
Oliwier Witkowski (92%), Mag-
dalena Rykowska (90%), Oliwia 
Rokicka (86%), Paweł Niedziel-
ski (86%) i Jan Strycharski-Gać 
(86%). 80% i powyżej z tej części 
egzaminu mieli: Jakub Myszew-
ski, Kacper Trojanowski, Julia 
Grzegory, Mieszko Kaliński, Jan 
Łukawski, Róża Tarnowska i Kin-
ga Szachogłuchowicz. 

Matematykę na 90% napisała 
Magdalena Rykowska, 70% i po-
wyżej uzyskali: Paweł Niedzielski 
(77%), Jakub Myszewski (73% )  
i Hubert Kołaczek (70%). 

Wielu było też uczniów z wy-
sokimi wynikami z języka angiel-
skiego, są nimi: Mieszko Kaliń-
ski (97%), Patrycja Szczechowicz 
(97%), Kacper Trojanowski 
(92%), Christophe Kucharek-
-Matos (90%), Jakub Myszew-
ski (90%), Magdalena Rykowska 
(88%), Julia Grzegory (82%). Po-
wyżej 75% z tej części egzaminu 
uzyskali Aleksandra Kośmider  
i Oliwier Witkowski. 

– Cieszą nas wysokie wyniki 
pojedynczych uczniów, które są 
potwierdzeniem ich systematycz-
nej pracy. Nasi ósmoklasiści naj-
lepiej poradzili sobie, podobnie 
jak młodzież w całym kraju, z ję-
zykiem polskim, uzyskując średni 
wynik wyższy od krajowego, od 
województwa łódzkiego, od po-
wiatu łowickiego, a nawet od śred-
niej miasta Łowicza. Dość liczna 
grupa uczniów świetnie poradzi-
ła sobie z językiem angielskim,  

a z matematyki możemy pochwa-
lić się uczniem, który poprawnie 
rozwiązał aż 90% testu – oceni-
ła Agnieszka Rutkowska, wicedy-
rektor SP nr 3 w Łowiczu. 

 W Szkole Podstawowej 
nr 4 w Łowiczu egzamin klas 
VIII napisało 45 uczniów z 2 klas. 

Z poszczególnych części eg-
zaminu uzyskali oni następujące 
wyniki: 66,98% z języka polskie-
go, 46,16% z matematyki, 55,15% 
z języka angielskiego.

Z poszczególnymi częścia-
mi egzaminu najlepiej poradzi-
li sobie: z językiem polskim Julia 
Ziarnik (98%), z matematyką Da-
niel Milczarek (97%), z językiem 
angielskim Nadia Żak (97%).

Z wysokimi wynikami ze 
wszystkich części egzamin ukoń-
czyła Liwia Witczak, która uzy-
skała 93% z matematyki, 92%  
z języka angielskiego i 96% z ję-
zyka polskiego. 

– Uczniowie napisali egzamin 
wg swoich intelektualnych możli-
wości. Na pewno potraktowali eg-
zamin bardzo poważnie i przyło-
żyli się, za co im dziękuję – ocenia 
dyrektor Artur Balik. 

 W Szkole Podstawowej 
nr 7 egzamin pisało 28 uczniów 
w dwóch klasach, przy czym jed-
na z nich to klasa integracyjna. 
Uczniowie zdobyli 66,1% możli-
wych punktów z języka polskie-
go, 40,1% z matematyki i 56,1% 
z języka angielskiego. 

Z języka polskiego najlepsi byli 
– Antoni Guzek 94%, Maja Pła-
cheta 92%, Maja Zagawa 92%, 
Adam Szczęsny 84% i Aleksan-
dra Muras 84%, z matematyki 
– Antoni Guzek – 97%, Adam 
Szczęsny – 83% i Mateusz Motyl 
– 77%, z języków obcych – An-
toni Guzek 98%, Maja Zagawa 
98%, Kacper Dzięgiel 97%, Ja-
kub Dałek 97%, Adam Szczęsny 
93% i Aleksandra Muras 92%. 

gmina Bielawy 
 W Szkole Podstawowej 

w Bielawach egzamin ósmokla-

sistów pisało 19 uczniów jednej 
klasy VIII. Średni wynik procen-
towy egzaminu z języka polskiego 
wyniósł 57,5%, a najlepiej napisa-
li go: Wiktoria Trupinda – 86%, 
Julia Tokarska – 80%, Tomasz 
Grabowicz – 78% i Patrycja Wal-
czak – 78%. 

Średni wynik procentowy  
z matematyki wyniósł 47,7%, a tę 
część egzaminu najlepiej napisali: 
Tomasz Grabowicz – 93%, Julia 
Tokarska – 90% i Agnieszka Fa-
biszewska – 90%.

Średni wynik procentowy z ję-
zyka angielskiego wyniósł 43,5%, 
a tę część egzaminu najlepiej na-
pisali: Julia Tokarska – 95 % i To-
masz Grabowicz – 93%. 

W opinii dyrektor szkoły Wie-
sławy Koteckiej uczniowie na-
pisali egzamin na miarę swoich 
możliwości. 

 W Szkole Podstawowej 
w oszkowicach egzamin ósmo-
klasistów pisało 9 uczniów jednej 
klasy VIII. Średni wynik procen-
towy egzaminu z języka polskiego 
wyniósł 65%, a najlepiej napisały 
go: Magdalena Małecka i Oliwia 
Pietrzak. Średni wynik procento-
wy z matematyki wyniósł 43%, 
a tę część egzaminu najlepiej na-
pisała Oliwia Pietrzak. Średni wy-
nik procentowy z języka angiel-
skiego wyniósł 42,3% i tę część 
egzaminu również najlepiej napi-
sała Oliwia Pietrzak. 

W opinii dyrektor Anny Kry-
sickiej: – Wyniki z języka pol-
skiego są wyższe z porównaniu  
z wynikami kraju i wsi, co bardzo 
cieszy, natomiast wyniki z mate-
matyki kształtują się na poziomie 
wyników szkół wiejskich, a są nie-
co niższe w porównaniu z krajem. 
Wyniki z języka angielskiego nie 
są dla nas satysfakcjonujące. Głę-
boka analiza wyników pozwo-
li wyciągnąć stosowne wnioski  
do dalszej pracy. 

 W Szkole Podstawowej 
w Sobocie egzamin ósmoklasi-
stów pisało 9 uczniów jednej kla-
sy VIII. Średni wynik procento-

wy egzaminu z języka polskiego 
wyniósł 71,11%, a najlepiej napi-
sali go: Martyna Słomiana – 98%  
i Marcel Pawlaczyk – 92%. 

Średni wynik procentowy  
z matematyki wyniósł 37,44%,  
a tę część egzaminu najlepiej napi-
sał Marcel Pawlaczyk – 90%. 

Średni wynik procentowy z ję-
zyka angielskiego wyniósł 50%, 
a tę część egzaminu najlepiej na-
pisali Marcel Pawlaczyk – 93%  
i Aleksandra Lipiec – 92%. 

Dyrektor szkoły Barbara Paw-
laczyk wynikami egzaminu nie 
jest zaskoczona, ponieważ ucznio-
wie napisali go na miarę swo-
ich możliwości. Wyniki egzami-
nu ósmoklasisty pokrywają się  
z wynikami egzaminów prób-
nych przeprowadzonych w szkole,  
i z ocenami cząstkowymi uczniów.

 W Szkole Podstawowej 
w Starym Waliszewie egzamin 
ósmoklasistów pisało 19 uczniów 
jednej klasy VIII. Średni wynik 
procentowy egzaminu z języka 
polskiego wyniósł 62,5%, a najle-
piej napisali go: Aleksandra Szad-
kowska – 90%, Michał Pietrzak  
– 82%, Anna Kubiak – 80%, Oli-
wia Latosiewicz – 80% i Paulina 
Milczarek – 80%. 

Średni wynik procentowy  
z matematyki wyniósł 34%. 

Średni wynik procentowy z ję-
zyka angielskiego wyniósł 38,6%, 
a tę część egzaminu najlepiej na-
pisali: Paulina Milczarek – 97%, 
Mateusz Zygmuntowicz – 92%, 
Anna Kubiak – 85% i Aleksandra 
Szadkowska – 82%. 

W opinii dyrektor szkoły Iwo-
ny Bartosiewicz uczniowie napi-
sali egzamin adekwatnie do moż-
liwości.

gmina Bolimów
 W Szkole Podstawowej 

w Bolimowie egzamin VIII klas 
napisało 29 uczniów z 1 klasy.  
Z poszczególnych części uzyska-
li oni następujące wyniki: 63,45%  
z języka polskiego, 50,69% z ma-
tematyki i 69,94% z języka an-
gielskiego. 
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EGZAMIN ÓSMOKLASISTY 2019: ŚREDNI WYNIK UCZNIÓW DANEJ SZKOŁY Z JĘZYKA POLSKIEGO (w %)

ŹRÓDŁO: OPRACOWANIE WŁASNE REDAKCJI NA PODSTAWIE INFORMACJI PRZEKAZANYCH PRZEZ DYREKTORÓW SZKÓŁ

średnia powiatu łowickiego: 67%

średnia ogólnopolska: 63%
średnia województwa łódzkiego: 62%

Pierwszy�egzamin�
ósmoklasisty�
uczniowie�zdali��
bardzo�dobrze.�
Wysiłek�włożony��
w�przygotowanie�
do�tego�egzaminu�
zaowocował�
najwyższym�staninem�
z�zakresu�języka�
polskiego.�

Grażyna Sobieszek, 
dyrektor SP w Popowie



17www.lowiczanin.info � ���nr 27������4�lipca�2019

DOBRZe SIę uCZą I ROZWIJAJą SWOJe PASJe 

Bardzo dobrych uczniów 
jest wielu,  
my rozmawialiśmy 
z czwórką z nich  
– ze Szkoły Podstawowej  
nr 4 w Łowiczu. 

 Liwia Witczak�uzyskała�
powyżej�90%�z�każdej�części�
egzaminu�ósmoklasisty.�
Najbardziej�dumna�jest�z�96%�
uzyskanych�z�języka�polskiego,�
ponieważ�jest�to�jeden�z�jej�
ulubionych�przedmiotów.�
liwia�uważa,�że�kluczem��
do�sukcesu�jest�to,�aby�się�nie�
stresować.�–�Jeśli�człowiek�się�
nie�stresuje,�to�ma�chłonniejszy�
umysł�i�więcej�zdąży�zrobić�
–�mówi�w�rozmowie�z�nami.�
Przyznaje,�że�uczyła�się�
systematycznie,�aby�mieć�
łatwość�w�dostaniu�się��
do�szkoły,�jaką�sobie�wybierze.�
Naukę�chciałaby�kontynuować�
na�profilu�biologiczno-
chemicznym�w�ii�lo�w�Łowiczu.�
Jej�największą�pasją�jest�śpiew�

oraz�gra�na�instrumentach,�
m.in.�na�gitarze�i�pianinie.�

 Julia Ziarnik zdobyła�na�
egzaminie�ósmoklasisty�98%��
z�języka�polskiego.��
–�To�mój�ulubiony�przedmiot,��
z�którym�wiążę�swoją�
przyszłość�–�przyznała.�Julia�
dodała,�że�na�tak�wysoki�
wynik�z�egzaminu�pracowała�
systematycznie�przez�cały�
rok.�–�Pisałam�bardzo�dużo�
wypracowań�i�rozprawek,�
nawet�dodatkowych��
–�przyznaje.�Z�pewnością�
pomogło�jej�to,�że�czyta�dużo�
książek�tradycyjnych�oraz�
e-booków.�Najbardziej�lubi�
kryminały�i�thrillery.�Naukę�
chciałaby�kontynuować��
w�ii�lo�w�Łowiczu,�w�klasie�
humanistyczno-lingwistycznej.�
W�dalszej�perspektywie�
chciałaby�wybrać�się�na�studia�
na�filologię�polską�i�uczyć��
w�szkołach.�W�czasie�wolnym�
pisze�opowiadania,�które�

zamieszcza�na�platformach�
internetowych.�Zazwyczaj�
każde�z�ich�zyskuje�ponad�200�
wyświetleń,�co�bardzo�ją�cieszy.�

 Daniel Milczarek�napisał�
matematykę�najlepiej�spośród�
wszystkich�uczniów�swojej�
szkoły,�uzyskał�z�niej�aż�97%.�
Przyznaje,�że�z�tego�przedmiotu�
był�dobry�od�zawsze.�
Najbardziej�lubi�geometrię.�
Razem�z�kolegami�ze�szkoły�

stworzyli�kabaret�dętka,�
który�zadebiutował�podczas�
miejskiego�zakończenia��
roku�szkolnego.�Skecze��
w�ich�wykonaniu�powstają�
spontanicznie,�w�szkole��
i�w�domu.�daniel�wierzy,�
że�mimo�że�on�i�jego�
koledzy�ukończyli�już�szkołę�
podstawową,�to�kabaret�ma�
szansę�przetrwać.�–�Może�
będziemy�odwiedzać�szkołę��
i�damy�jakiś�występ�–�mówi.�

 Nadia Żak�może�pochwalić�
się�wynikiem�97%�z�języka�
angielskiego�na�egzaminie�
ósmoklasisty.�W�rozmowie�
z�nami�powiedziała,�że�tak�
wysoki�wynik�zawdzięcza�temu,�
że�od�i�klasy�podstawówki�
chodziła�na�korepetycje.��
–�czytam�też�książki�w�języku�
angielskim,�aby�poszerzyło�się�
moje�słownictwo.�oglądam�też�
filmy�z�angielskimi�napisami�–�
dodaje.�Nadia�ma�koleżankę�z�

Niemiec,��
z�którą�rozmawia�tylko�w�języku�
angielskim.�Z�rodzicami�często�
jeździ�na�wakacje�za�granicę,�
gdzie�korzysta�ze�swoich�
umiejętności.�Jest�przekonana,�
że�język�angielski�będzie��
dla�niej�bardzo�przydatny��
w�życiu,�jednak�w�przyszłości�
najbardziej�chciałaby�zostać�
psychologiem.�Poza�szkołą�
Nadia�udziela�się�też��
w�harcerstwie.�

Liwia Witczak Julia Ziarnik Nadia ŻakDaniel Milczarek

Najlepsze wyniki z języka pol-
skiego zdobyli: Kacper Oksz-
najczyk, Eliza Zagajewska, Ar-
tur Słojewski – wszyscy po 90%, 
a także Zuzanna Kosieradzka  
– 88%. Matematykę najlepiej zda-
li: Zuzanna Kosieradzka i Artur 
Słojewski – oboje po 97%, a tak-
że Kordian Możdżyński – 93%. 
Z językiem obcym najlepiej po-
radzili sobie: Artur Słojewski  
– 97%, Mateusz Adamczyk  
– 95%, Kordian Możdżyński  
– 93%,Kornelia Abramczyk, Zu-
zanna Kosieradzka i Piotr Mazur  
– cała trójka po 92%, Kacper 
Oksznajczyk – 90%.

 W Szkole Podstawowej 
w Huminie egzamin VIII klas 
napisało 8 uczniów z 1 klasy. Uzy-
skali oni wyniki: z języka polskie-
go – 64%, z matematyki – 39%,  
z języka angielskiego – 57%. 

Z wysokim wynikiem 94% 
ukończyły egzamin z języka pol-
skiego uczennice Agata Grebel-
ska i Kinga Owczarek. Z matema-
tyki najlepszymi wynikami mogą 
pochwalić się: Agata Grebelska  
– 80% i Kinga Owczarek – 77%. 

Na 100% napisała język obcy 
Agata Grebelska, zaś Kinga 
Owczarek uzyskała z tej części eg-
zaminu 83%.

– Język polski wypadł najle-
piej, powyżej średniej krajowej  
i szkół wiejskich, uczniowie nie-
źle poradzili sobie z angielskim, 
na porównywalnym poziomie ze 
średnią krajową i powyżej szkół 
wiejskich, cieszy 100% jednej  
z uczennic. Najsłabiej wypa-
dła matematyka, poniżej średniej 
krajowej. Ogólny wynik z ma-
tematyki zaniżyły niskie wyniki 
3 uczniów, przy małej liczebno-
ści klasy miało to duży wpływ na 
średnią. Wyniki uczniów nie od-
biegają od ocen na koniec roku  
– skomentowała dyrektor. 

 W Szkole Podstawo-
wej w Kęszycach egzamin VIII 
klas napisało 9 uczniów z 1 klasy. 
Z poszczególnych części uzyskali 
oni następujące wyniki: 73,78%  
z języka polskiego, 49,26% z ma-
tematyki, 47,50% z języka angiel-
skiego. 

Język polski najlepiej zda-
ła Maja Zwolińska, która uzy-
skała z tej części egzaminu 84%.  
Z dwóch kolejnych części egzami-
nu najlepsze wyniki zdobył Jakub 
Chmielewski, który napisał ma-
tematykę na 91%, a język obcy  
na 82%. 

gmina Chąśno
 W Szkole Podstawo-

wej w Błędowie do egzaminu 
przystąpiło 15 uczniów. Z języka 
polskiego zdobyli 74% punktów,  
z matematyki 53%, a z języka an-
gielskiego 54,3%. 

Z języka polskiego najlep-
sze wyniki osiągnęły Aleksandra 
Wilk – 94% i Aleksandra Koła-
czyńska – 92%. Z matematyki po 
93% mieli Wiktoria Płuska i Ja-
kub Rembiejewski, a z języka an-
gielskiego 93% zdobyła Aleksan-
dra Kołaczyńska.

– Ja, tak jak i inni nauczycie-
le, jesteśmy bardzo zadowoleni  
z tych wyników – mówiła nam 
dyrektor Dorota Osowska. – Spo-

dziewaliśmy się tego, bo w tej 15 
była spora grupa uczniów zdol-
nych, ambitnych i pilnych.

 W Szkole Podstawowej 
w Mastkach egzamin pisało 13 
uczniów. Uzyskali oni 59,84%  
z języka polskiego, 59,38% z ma-
tematyki i 58,76% z języka an-
gielskiego. 

Najlepsze wyniki osiągnęli:  
z języka polskiego Marta Fi-
jałkowska – 90%, Mateusz Lis 
– 86%, Natalia Koza – 74%,  
z matematyki – Marta Fijałkow-
ska – 100%, Oliwia Kostrze-
wa – 93% i Natalia Koza – 90%,  
z języka angielskiego – Marta 
Fijałkowska 100%, Oliwia Ko-
strzewa 90%, Dawid Siekiera  
i Katarzyna Waracka po 78%. 

gmina Domaniewice 
 W Szkole Podstawowej 

im. Jana Pawła ii w Domanie-
wicach do egzaminu przystą-
piło 28 ósmoklasistów. Z języ-
ka polskiego uzyskali oni wynik 
60,66%. Nieco słabiej napisali 
test z matematyki, dlatego osta-
teczny wynik to 42,1%. Z kolei  
z egzaminu z języka angielskiego 
napisali średnio na 59,32%. 

Wyniki najlepszych uczniów 
oscylowały w granicach 80-90%. 
Z języka polskiego trzy oso-
by uzyskały wynik nieznacznie 
wyższy niż 85%, zaś z matema-
tyki dwie nieco powyżej 83%. 
Dwóch prymusów świetnie wy-
padło na egzaminie z języka an-
gielskiego – jeden z nich napisał 
test na 100%, inny na 95%. 

Nazwiska najlepszych uczniów 
nie zostały naszej redakcji udo-
stępnione przez dyrektor szkoły 

Marzenę Sadowską ze względu  
na obowiązujące przepisy  
o ochronie danych osobowych. 
W przesłanym do naszej redak-
cji piśmie dyrektor nie zamieściła 
również komentarza na temat eg-
zaminów.

 W Szkole Postawo-
wej im. Marii Konopnickiej 
w Skaratkach egzamin na za-
kończenie VIII klas napisało 15 
uczniów. Najlepiej poradzili so-
bie oni z testem z języka polskie-
go, o czym świadczy wynik śred-
ni na poziomie 59,9%. Podobnie 
wygląda średnia z języka angiel-
skiego, który uczniowie wybra-
li w ramach obowiązkowego tek-
stu z języka obcego nowożytnego  
– 50,9%. Nieco słabiej wypadł eg-
zamin z matematyki. Tym razem 
średnia wyniosła 43,4%. 

Wśród osób, które najlepiej po-
radziły sobie z egzaminem z ję-
zyka polskiego w tym roku zna-
lazły się: Sandra Nikola Liberska 
– 92%, Izabela Chmurska – 88%, 
Aleksandra Kret – 84%, Zuzan-
na Kostrzewa – 82% oraz Emi-
lia Kucińska – 82%. Dwie ostat-
nie uczennice dobrze poradziły 
sobie również z zadaniami z ma-
tematyki, uzyskując średnią 80%  
– w przypadku Emilii oraz 73% 
– w przypadku Zuzanny. Pięć 
uczennic wysoki wynik odnoto-
wało również w przypadku testu  
z języka angielskiego. Wspomnia-
na Emilia Kucińska napisała go  
na 92%, a porównywalny wynik 
uzyskały także jej szkolne kole-
żanki: Sandra Nikola Liberska  
– 88%, Marika Kędziora – 80%, 
Zuzanna Kostrzewa – 80% oraz 
Izabela Chmurska – 78%

– Spodziewaliśmy się takich 
wyników, bo przecież bardzo do-
brze znamy naszych uczniów. 
Były jednak również zaskocze-
nia, zarówno pozytywne, jak  
i negatywne. Wszystkim naszym 
uczniom życzymy powodzenia 
w nowych szkołach – powiedział 
nam dyrektor szkoły Ryszard 
Ogonowski.

gmina Kiernozia
 W Szkole Podstawowej 

im. t. Kościuszki w Kiernozi 
egzamin ósmoklasisty napisało 40 
uczniów z 2 klas. Z poszczegól-
nych części egzaminu uzyskali oni 
następujące wyniki: 61% z języ-
ka polskiego, 44% z matematyki, 
46,2% z języka angielskiego.

Z języka polskiego najlepszy-
mi wynikami mogą pochwalić 
się: Ewa Żakowska – 92%, a tak-
że Katarzyna Bretyn i Jakub Dud-
kowski – oboje uzyskali po 90%. 

Matematykę najlepiej zdali: 
Katarzyna Kaźmierczak – 93%, 
Stanisław Grupiński i Jakub Łu-
kasik – oboje po 90%. 

Z wynikiem 100% język obcy 
zdała ewa Żakowska, wysoki 
wynik (97%) uzyskał także Jakub 
Dudkowski. 

gmina Kocierzew Płd. 
 Egzamin klas VIII w Szko-

le Podstawowej w Kocierze-
wie Płd. napisało 24 uczniów  
z 1 klasy. Z poszczególnych części 
egzaminu uzyskali oni następu-
jące wyniki: język polski – 60%, 
matematyka – 48,63% i język an-
gielski – 44,95%. 

Najlepszymi uczniami z ję-
zyka polskiego byli: Aleksan-
dra Siejka – 90%, Zuzanna Sko-

miał – 86% i Kinga Palos – 82%. 
Z matematyką najlepiej poradzi-
li sobie: Kinga Palos – 83%, Ja-
kub Pszenicki – 83% i Aleksandra 
Siejka – 80%. Z języka angielskie-
go najlepszymi wynikami mogą 
się pochwalić: Julianna Czubak 
– 95%, Aleksandra Siejka – 92%, 
Zuzanna Skomiał i Patrycja Figat 
– obie uzyskały po 83%. 

– W naszej szkole uczniowie 
napisali lepiej matematykę niż 
średnio w kraju – i to jest suk-
ces. Pozostałe egzaminy wypa-
dły średnio, chociaż zdarzały się 
wyniki wysokie u poszczegól-
nych uczniów – ocenia dyrektor 
Agnieszka Maliszewska. 

 W Szkole Podstawowej 
w Gągolinie Płd. egzamin klas 
VIII napisało 5 uczniów z 1 kla-
sy. Z poszczególnych części eg-
zaminu uzyskali oni następujące 
wyniki: język polski – 65%, ma-
tematyka – 54% i język angiel-
ski – 66%. Poszczególne bloki 
egzaminacyjne najlepiej napisa-
li: język polski – Magdalena Sło-
ma, matematykę – Magdalena 
Słoma, język angielski – Nikola 
Pawlina. 

– Ogólnie jestem zadowolona 
z wyników egzaminu, choć uwa-
żam, że niektóre mogły być jesz-
cze wyższe – komentuje dyrektor 
Mirosława Haczykowska. 

 Egzamin klas VIII w Pu-
blicznej Szkole Podstawo-
wej w Łaguszewie napisało  
7 uczniów z 1 klasy. Ich wyniki  
z poszczególnych części egzami-
nu to: język polski – 52,57%, ma-
tematyka – 58,42% i język angiel-
ski – 50,28%.  →

EGZAMIN ÓSMOKLASISTY 2019: ŚREDNI WYNIK UCZNIÓW DANEJ SZKOŁY Z MATEMATYKI (w %)

ŹRÓDŁO: OPRACOWANIE WŁASNE REDAKCJI NA PODSTAWIE INFORMACJI PRZEKAZANYCH PRZEZ DYREKTORÓW SZKÓŁ
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średnia powiatu łowickiego: 49%

średnia ogólnopolska: 45%
średnia województwa łódzkiego: 45%

Spodziewaliśmy�
się�takich�wyników,�
bo�przecież�bardzo�
dobrze�znamy�
naszych�uczniów.�
były�jednak�również�
zaskoczenia,�
zarówno�pozytywne,�
jak�i�negatywne.�
Wszystkim�naszym�
uczniom�życzymy�
powodzenia��
w�nowych�szkołach.

Ryszard ogonowski, 
dyrektor SP w Skaratkach
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Najlepszym wynikiem z języka 
polskiego może pochwalić się Ka-
tarzyna Nowak (72%), a z języka 
angielskiego Jan Żaczek (93%). 
Matematykę na 100% napisała 
Katarzyna Nowak, zaś Jan Ża-
czek zdobył z tej części egzaminu 
77%. 

– Klasa wyjątkowo sła-
ba. Wyniki odpowiadają osią-
ganym przez nich rezultatom  
– skomentował dyrektor Marcin 
Kosowski. 

gmina łowicz
 W Szkole Podstawowej 

w Popowie egzamin VIII klas 
napisało 20 uczniów z 1 klasy.  
Z poszczególnych części egzami-
nu uzyskali oni następujące wy-
niki: język polski – 79,3%, mate-
matyka – 49,4% i język angielski 
– 64,8%.

Najlepszymi uczniami z języka 
polskiego byli: Zuzanna Kołudz-
ka – 96% i Emilia Deka – 92%. 
Z matematyką najlepiej poradził 
sobie Bartosz Wudkiewicz, który 
zdobył z tej części egzaminu 93%. 
Z języka angielskiego najlepsze 
wyniki uzyskali: Wiktoria Boryna 
– 93%, Kacper Krystecki – 92%, 
Jakub Kosiorek i Mateusz Kosio-
rek – obaj po 90%. 

– Pierwszy egzamin ósmoklasi-
sty uczniowie SP w Popowie zdali 
bardzo dobrze. Wysiłek włożony 
w przygotowanie do tego egzami-
nu zaowocował najwyższym sta-
ninem z zakresu języka polskiego. 
W wysokim staninie uplasował się 
wynik z języka angielskiego. Nie 
satysfakcjonuje mnie stanin wyżej 
średni z matematyki i to nad tym 
przedmiotem musimy popraco-
wać w przyszłym roku szkolnym 
– skomentowała wyniki dyrektor 
Grażyna Sobieszek.

 W Szkole Podstawowej 
w Zielkowicach egzamin VIII 
klas napisało 13 uczniów z 1 kla-
sy. Uzyskali oni następujące wyni-
ki: z języka polskiego – 67,85%, 
z matematyki – 47%, z języka an-
gielskiego – 62,23%. 

Najwyższymi wynikami z eg-
zaminu z języka polskiego mogą 
się pochwalić: Aurelia Cichal  
– 98% i Weronika Królik – 82%. 
Z matematyki najwyższe wyni-
ki osiągnęli Aurelia Cichal i Filip 
Rykała, którzy zdobyli z tej części 
egzaminu po 83%. Język angiel-
ski najlepiej zdali: Aurelia Cichal 
– 98% i Albert Głowacki – 95%.

– Wyniki szkoły są wyższe 
od średniej krajowej oraz śred-
niej województwa. W większości 
przypadków pokrywają się z wy-
nikami uczniów ze sprawdzianów 
próbnych oraz z ocenami, jakie 
uzyskali na koniec roku szkolne-
go z poszczególnych przedmio-
tów. W ocenie uczniów najtrud-
niejszy był egzamin z matematyki 
– skomentowała dyrektor Jolanta 
Zagawa. 

 W Szkole Podstawowej 
w Dąbkowicach egzamin klas 
VIII napisało 7 uczniów z 1 klasy. 
Z poszczególnych części egzami-
nu uzyskali oni następujące wyni-
ki: z języka polskiego – 63,43%, 
z matematyki – 45,71%, z języka 
angielskiego – 44,71%. 

Z języka polskiego najlepszy 
wynik należał do Oliwii Wróbel, 
która napisało tę część egzami-
nu na 80%. Dominik Koza może 
pochwalić się najwyższym wy-
nikiem 77% z matematyki oraz 
92% z języka angielskiego. 

– Uczniowie osiągnęli wyni-
ki na miarę swoich możliwości. 
Oceniam te wyniki dobrze, gdyż 
potwierdzają oceny uczniów, ja-
kie uzyskali na zakończenie roku 
szkolnego. To znaczy, że oce-
nianie szkolne koreluje z ocenia-

niem zewnętrznym. Po prostu lep-
szy wynik egzaminu pokrywa się  
z lepszym świadectwem ukończe-
nia szkoły – komentuje wyniki dy-
rektor Jacek Stelmaszewski. 

 Egzamin klas VIII w Szko-
le Podstawowej w Jamnie 
napisało 9 uczniów z 1 klasy. Uzy-
skali oni wyniki: z języka pol-
skiego – 69,8%, z matematyki 
– 56,7%, z języka angielskiego  
– 51,8%. 

Wśród uczniów tej szkoły naj-
wyższymi wynikami z języka pol-
skiego mogą pochwalić się uczen-
nice: Magdalena Królik – 94%  
i Ewelina Polak – 92%. Na 100% 
napisała język angielski Magda-
lena Królik, zaś Dominik Pa-
nak i Bartosz Walczak zdobyli po 
93%. 

Matematykę najlepiej zdała 
Magdalena Królik, która uzyskała 
z tej części egzaminu 97%. 

– Uczniowie napisali egzamin 
bardzo dobrze, na miarę swoich 
możliwości. Wyniki egzaminu 
korelują z wynikami uzyskanymi  
w klasyfikacji rocznej – oceniła 
dyrektor Marzanna Kujawiak. 

 W Szkole Podstawowej 
w Niedźwiadzie egzamin klas 
VIII napisało 3 uczniów z 1 kla-
sy. Z poszczególnych części eg-
zaminu uzyskali oni następujące 
wyniki: z języka polskiego – 64%,  
z matematyki – 58,7%, z języka 
angielskiego – 57,7%. 

Najlepiej egzamin napisał Do-
minik Surma, który miał 86%  
z języka polskiego, 83% z mate-
matyki i 98% z języka angielskie-
go. Wysokim wynikiem (80%)  
z matematyki może pochwalić się 
też Jakub Sułek. 

 W Szkole Podstawo-
wej w Wygodzie egzamin VIII 
klas napisało 5 uczniów z 1 klasy. 
Ich wyniki to: z języka polskiego  
– 77,6%, z matematyki – 64,8%,  
z języka angielskiego – 67,4%. 

Najlepszymi uczniami z języ-
ka polskiego okazali się: Michali-
na Gładka i Marika Wróbel – obie 
uzyskały po 90% oraz Dawid Pio-
trowski – 80%. Matematykę najle-
piej zdali: Marika Wróbel – 87% 
i Michalina Gładka – 80%. Naj-
wyższy wynik 98% z języka an-
gielskiego uzyskała Michalina 
Gładka. 

gmina łyszkowice
 W Szkole Podstawowej 

w Kalenicach egzamin pisało  
8 uczniów. Zdobyli oni 52,5%  
z języka polskiego, 39,1% z ma-
tematyki oraz 34,1% z języka an-
gielskiego. 

Z języka polskiego najlepszy 
wynik osiągnęła Natalia Markus 
– 78%, podobnie jak z języka an-
gielskiego – 75%, z kolei z mate-
matyki najlepszy wynik osiągnął 
Michał Kwestarz – 67%.

 W Szkole Podstawowej 
w Łyszkowicach egzamin pisa-
ło 34 uczniów z dwóch klas. Ich 
łączny wynik to 59,24% z języ-
ka polskiego, 44% z matematyki  
i 43% z języka angielskiego. 

Z języka polskiego najlepsi 
byli: Michalina Maciejak – 90%, 
Katarzyna Kędziora – 90%, Pa-
trycja Strugińska – 82% i Alek-
sandra Bodek – 80%, z matema-
tyki – Patrycja Strugińska – 97%, 
Michalina Maciejak – 93%, Karo-
lina Graszka – 87%, z języka ob-
cego – Paulina Sobieszek – 92%, 
Dominik Traut – 88% i Radosław 
Dobrzycki – 78%.

– Wyniki osiągnięte przez 
uczniów na sprawdzianie od-
zwierciedlają oceny z poszcze-
gólnych przedmiotów nauczania 
– stwierdza dyrektor Małgorzata 
Zielińska.

 W Szkole Podstawo-
wej w Seligowie egzamin pisa-
ło 5 uczniów. Ich wynik to: 74,4% 
z języka polskiego, 72,6% z ma-
tematyki i 44,8% z języka angiel-
skiego. Najlepszy wynik z języka 
polskiego osiągnęła Łucja Mor-
teczka – 83%, ta sama uczennica 
była najlepsza także z matematyki 
– 93%. Z języka angielskiego naj-
lepszy wynik – 70%, zdobył Ja-
kub Stokowski. 

Egzamin odbył się po raz 
pierwszy, dlatego trudno było 
przewidzieć, czego uczniowie 
mogą się na nim spodziewać  
– mówi dyrektor Grażyna Pokora. 
– Wynik jest zadowalający, ponie-
waż jest wyższy od średniej kra-
jowej. Wiemy nad czym musimy 
pracować w przyszłym roku, żeby 
ten wynik poprawić.

 W Szkole Podstawo-
wej w Stachlewie do eg-
zaminu podeszło 7 uczniów. 
Zdobyli oni 66,57% z języka pol-
skiego, 43,71% z matematyki oraz 
34,57% z języka angielskiego. 
Szkoła nie podaje nazwisk najlep-
szych uczniów.

– Egzamin z języka angiel-
skiego okazał się najtrudniejszy, 
bardzo dobrze wypadł egzamin  
z języka polskiego – stwierdza dy-
rektor Ewa Czarnołęcka. – Wyni-
ki egzaminu nie są zaskoczeniem, 
ponieważ odzwierciedlają uzy-
skane przez uczniów oceny z po-
szczególnych przedmiotów.

gmina Nieborów
 W Szkole Podstawo-

wej w Bednarach egzamin 
zdawało 9 uczniów. Zdobyli oni 
72% punktów z języka polskiego, 
65,22% z matematyki i 58,78%  
z języka angielskiego. 

Najlepszymi uczniami byli:  
z języka polskiego Kamila Sur-
ma – 88%, Bartosz Tumielewicz  
– 80% i Emilia Pacler – 76%,  
z matematyki – Bartosz Tumiele-
wicz – 97%, Emilia Pacler – 93% 
i Kamila Surma – 80%, z języ-
ka obcego – Bartosz Tumilewicz 
95%, Jakub Papiernik – 83% i Ka-
mila Surma – 78%. 

– Wyniki egzaminu są ade-
kwatne do ocen, jakie uzyskali 
poszczególni uczniowie na świa-
dectwach – uważa dyrektor Teresa 
Multan. – Uważam, że osiągnięte 
wyniki, znacznie przekraczające 
średni wynik ogólnopolski z ma-
tematyki i języka polskiego oraz 
porównywalny ze średnim krajo-
wym z języka angielskiego, są sa-
tysfakcjonujące dla uczniów i ich 
rodziców. 

 W Szkole Podstawowej 
w Bełchowie egzamin pisało 6 
uczniów. Osiągnęli oni 56,33% 
możliwych do zdobycia punktów 
z języka polskiego, 38,83% z ma-
tematyki i 34% z języka angiel-
skiego. 

Dyrektor Teresa Wojenka za-
uważa, że wśród 6 uczniów 2 po-
wtarzało klasę po tym, jak nie 
uzyskało promocji w gimnazjum, 
a także 2 pozostałych miało bar-
dzo niskie wyniki w nauce.

 W Szkole Podstawowej 
w Bobrownikach egzamin pi-
sało 12 uczniów. Ich łączny wy-
nik to 61% z języka polskiego, 
42,25% z matematyki i 47,42%  
z języka angielskiego. Najlepszy-
mi uczniami byli: z języka pol-
skiego Julia Gać, Patrycja Sułek 
i Weronika Popowska, z matema-
tyki Izabela Graszka, Julia Gać  
i Bartosz Wójcik, a z języka obce-
go Julia Gać, Patrycja Sułek i Iza-
bela Graszka. 

 W Szkole Podstawowej 
w Dzierzgówku egzamin pisa-
ło 22 uczniów (jedna klasa). Ich 
wynik to 69% z języka polskiego, 
49% z matematyki i 42,1% z ję-
zyka angielskiego. Najlepsze wy-
niki osiągnęli: z języka polskiego 
Amelia Bartosiewicz 82%, Ro-
zalia Drożdżewicz 80%, Bartło-
miej Grotkowski 84%, Patrycja 

Strzechmińska 82% i Aleksan-
dra Wenus 82%, z matematyki 
Amelia Bartosiewicz 93%, Roza-
lia Drożdżewicz 90%, Bartłomiej 
Grotkowski 87%, Kacper Kotec-
ki 83%, Jakub Marks 90% i Ma-
ciej Pękosz 90%, z języka obcego 
Amelia Bartosiewicz 80 %.

– Egzamin z języka angielskie-
go okazał się trudny – uważa dyre-
kotr Bolesław Kowalski. – Bardzo 
dobrze wypadł egzamin z języ-
ka polskiego. Wyniki z egzaminu  
w większości pokrywają się z oce-
nami na koniec VIII klasy. Jestem 
z nich zadowolony.

 W Szkole Podstawo-
wej w Mysłakowie do egza-
minu podeszła jedna klasa zło-
żona z 16 uczniów. Ich łączny 
wynik to 71,75% z języka polskie-
go, 49,94% z matematyki oraz 
58,56% z języka angielskiego. 

W części z języka polskiego 
najlepsi okazali się: Aleksandra 
Siewierska, Weronika Wysoc-
ka – po 92%, Marta Zabrzewska 
– 90%, Maja Szcześniak – 86%, 
Zuzanna Cyrańska, Oliwia Tracz 
– po 80%. Z matematyką najle-
piej poradzili sobie: Marta Za-
brzewska – 100%, Kajetan 
Kowalski – 93%, Aleksandra Sie-
wierska – 90% oraz Oliwia Frycz-
kie – 80%. Sprawdzian z języka 
obcego najlepiej napisali: Alek-
sandra Siewierska – 98%, Adrian 
Kunikowski – 87%, Maja Szcze-
śniak – 85%, Marta Zabrzewska  
– 82% i Oliwia Tracz – 80%.

– Cieszą nas wysokie indywi-
dualne wyniki – mówi dyrektor 
Urszula Jurkiewicz. – Uczniowie 
ciężko i ambitnie pracowali, czę-
sto wynik egzaminu (szczególnie 
z matematyki) nie odzwierciedla 
w pełni ich wiedzy i umiejętno-
ści. Gratuluję naszym ósmoklasi-
stom, wspieramy ich i wierzymy,  
że w szkołach ponadpodstawo-
wych pokażą, na co ich stać. Są 
bardzo dobrze przygotowani do 
kolejnego etapu edukacji.

 W Szkole Podstawowej 
w Nieborowie egzamin zdawa-
ło 15 uczniów (jedna klasa). Z ję-
zyka polskiego zdobyli oni 79%, 
z matematyki 47%, j. angielskie-
go 64%.

Z j. polskiego najlepsze wyniki 
osiągnęli: Aniela Florczak 92%, 
Amelia Kołosowska 96%, Oli-
wia Młynarska 94%, Julia Nowak 
90% i Jagoda Stasiarczyk 90%.  
Z matematyki: Julia Nowak 90%. 
Z j. angielskiego: Amelia Koło-
sowska 95%, Oliwia Młynarska 
97%, Jagoda Stasiarczyk 98%.

– Jesteśmy zadowoleni z wyni-
ków uczniów, które odzwiercie-
dlają pracę ostatnich lat – mówi 
dyrektor Marzena Malangiewicz. 

gmina Sanniki
 W Szkole Podstawo-

wej im. Fryderyka Chopi-

na w Sannikach egzamin klas 
VIII napisało 57 uczniów z 2 klas.  
Z poszczególnych części egzami-
nu uzyskali oni następujące wyni-
ki: 59% z języka polskiego, 33% 
z matematyki, 45% z języka an-
gielskiego. 

Najlepszymi uczniami z języ-
ka polskiego okazali się: Angeli-
ka Gierczak, Aleksandra Lacho-
wicz, Weronika Maślankiewicz, 
Piotr Cieślak – wszyscy oni zdo-
byli po 88%.

Z matematyką najlepiej pora-
dziły sobie Patrycja Świątkowska 
i Zuzanna Stańczak, które zdoby-
ły po 83%. 

Język obcy najlepiej zdali: 
Aleksandra Lachowicz i Joanna 
Opalewska – obie po 95 %, a tak-
że Filip Sikora 90%.

– Wyniki z języka polskiego 
odpowiadają średniemu wyniko-
wi powiatu gostynińskiego, nato-
miast z matematyki i języka an-
gielskiego są nieznacznie niższe 
– oceniła dyrektor. 

gmina Zduny
 Szkoła Podstawowa  

w Bąkowie Górnym. Egzamin 
pisało 9 uczniów klasy ósmej,  
w klasie było dwóch z orzecze-
niem o dysleksji. Uzyskali nastę-
pujące średnie: z języka polskiego 
– 65,1%, z matematyki – 57,4%,  
z języka angielskiego – 51,1%. 
Najlepsze indywidualne wyniki 
uzyskali: z języka polskiego Alek-
sandra Dałek – 88%, z matematy-
ki – Piotr Maciak – 100%, z ję-
zyka angielskiego – Piotr Maciak 
– 92%. 

Dyrektor szkoły Małgorza-
ta Znyk-Kaszewska w rozmowie  
z nami przyznała, że oczywiście 
zawsze może być lepiej, ale uwa-
ża, że uczniowie napisali egza-
min na miarę swoich możliwo-
ści. – Cieszą mnie dobre wyniki, 
zwłaszcza 100% Piotra Maciaka 
z matematyki, ponieważ to mój 
uczeń – mówi dyrektor. Dodaje, 
że Piotr był w ubiegłym roku fi-
nalistą kuratoryjnego konkursu  
z matematyki. 

 Szkoła Podstawowa 
w Nowym Zdunach. Egzami-
ny pisało 30 uczniów z dwóch 
klas ósmych. Uzyskali następu-
jące średnie: z języka polskiego  
– 66,80%, z matematyki – 58,13%, 
z j. angielskiego – 50,13%. 

Najwyższe wyniki z języka 
polskiego – 96% – uzyskały trzy 
uczennice, kolejnym wynikiem 
było 92% – jedna osoba i 90%  
– jedna osoba. 

Z matematyki aż dwóch 
uczniów zdobyło maksymal-
ną ilość (100% punktów), jedna 
uczennica – 97%.

Z języka angielskiego najwyż-
szy wynik – 98%, uzyskała jedna 
osoba, kolejne miały 98% – jedna 
osoba oraz 97% – również jedna 
osoba. aa, aw, ewr, mwk, tm

EGZAMIN ÓSMOKLASISTY 2019: ŚREDNI WYNIK UCZNIÓW DANEJ SZKOŁY Z JĘZYKA ANGIELSKIEGO NA POZIOMIE PODSTAWOWYM (w %)

ŹRÓDŁO: OPRACOWANIE WŁASNE REDAKCJI NA PODSTAWIE INFORMACJI PRZEKAZANYCH PRZEZ DYREKTORÓW SZKÓŁ

średnia ogólnopolska: 59%
średnia województwa łódzkiego: 58%

średnia powiatu łowickiego: 55%
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Uważam,��
że�osiągnięte�
wyniki�znacznie�
przekraczające�średni�
wynik�ogólnopolski�
z�matematyki��
i�języka�polskiego,�
z�języka�angielskiego�
są�satysfakcjonujące�
dla�uczniów�
i�ich�rodziców.�

teresa Multan,  
dyrektor SP w Bednarach
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Ludzie
Sukces naszych śpiewaków
na prestiżowym festiwalu
w Kazimierzu. str. 24

Łowicz�|�Niezwykła�decyzja�pewnej�rodziny

Rodzice wywędrują w ślad 
za dziećmi
Trzy siostry, trzy sportsmenki. Na tyle obiecujące, że po jakimś czasie 
treningów w Łowiczu, szukając lepszego miejsca do rozwoju, 
zaczęły jeździć do Sochaczewa, a teraz przenoszą się do Warszawy. 
Nie będą skazane na internat, bo za nimi idą rodzice.

Bogusia ma lat 15, Marta 13, 
Ola 11. Wszystkie trzy do nie-
dawna trenowały pływanie, te-
raz w wodzie kształtują swe siły 
i charaktery dwie młodsze, Bo-
gusia natomiast coraz lepiej radzi 
sobie w pchnięciu kulą i na tym 
się koncentruje. Medale liczą w 
dziesiątkach – z różnego rodzaju 
zawodów, na różnych szczeblach. 
Oczywiście, to jeszcze amator-
stwo, tak zresztą w tym wieku po-
winno być, ale gdy wiosną tata, 
Jerzy Czubik, zawiózł je na testy 
do Szkoły Mistrzostwa Sportowe-
go przy ul. Szegedyńskiej na Bie-
lanach w Warszawie, gdy potem 
przeszły majową selekcję, pływa-
jąc 200 metrów stylem zmiennym 
i 400 kraulem – zostały od razu 
przyjęte. Podobnie jak Bogusia, 
którą bardzo chcą mieć w klubie 
UKS G-8, także na Bielanach.

Trener z Sochaczewa jest na to 
zły, podobnie jak wcześniej nie 
krył złości, że odchodzą z łowic-
kiego basenu, trener Marcin Skó-
ra. Waldemar Kret z UKS Jedyn-
ka w Łowiczu też pewnie nie jest 
szczęśliwy, że traci Bogusię, za-
wodniczkę, co do której wprost 
trudno się zdecydować, czy po-
winna pchać kulą czy rzucać 
oszczepem. Jednak Jerzy Czu-
bik jest przekonany, że przejście 
do klubów warszawskich dobrze 

zrobi każdej z nich. – Chciałem, 
by zobaczyły, jak tam poukładany 
jest trening, że to nie musi być ka-
torga – mówi. – Że zajęcia mogą 
być ciekawe, naprawdę rozwojo-
we.

Dziewczyny pojechały, zoba-
czyły – i chcą, są do tej zmiany 
przekonane.

Co nie znaczy by one same jak 
i rodzice mieli jakieś pretensje co 
do sposobu prowadzenia trenin-
gów w Łowiczu. Po prostu szu-
kają lepszego miejsca, większych 
możliwości, chcą na serio rozwi-
jać talent, jaki mają.

A mają niejeden. Zapytane jak 
to się wszystko zaczęło, odpowia-
dają, że od… baletu. Bo przez 
krótki czas chodziły na zajęcia 
prowadzone przez państwa Pła-
chetów w klubie za więzieniem, 
przy ul. Czajki. A potem nastąpi-
ło coś, co może być tytułem do 
chwały kierownictwa łowickiej 
pływalni: nauczyły się pływać 
podczas darmowych zajęć w ferie 
zimowe, u Artura Rożniaty. Potem 
była regularna nauka pływania, 

potem „karnet sportowy”, wresz-
cie codzienne treningi u Marcina 
Skóry.

Wszystko jakoś godzone z na-
uką gry na instrumentach: Ola 
na skrzypcach w szkole p. Sta-
szewskiego i potem w studio Star, 
Marta na fortepianie też w szko-
le Staszewskiego, Bogusia też na 
pianinie i na akordeonie. A wcze-
śniej grała jeszcze w kosza w żeń-
skim Księżaku.

Mieszkają daleko od centrum 
miasta, na krańcach Poznań-
skiej, więc konieczne było woże-
nie wszystkich na treningi i naukę 
instrumentu. To brała na siebie 
przede wszystkim mama, pani 
Małgorzata Czubik, ucząca przy-
rody, geografi i i wf w szkole w 
Gągolinie. Przyznaje, że praco-
wała niemal jak na drugim etacie 
– szofera. – Jeździło się często ze 
skrzypcami na basen, bo po tre-
ningu od razu na lekcje – wspo-
mina. – Czasem w samochodzie 
śpią…

Do Sochaczewa, do tamtejsze-
go UKS Dwójka, rodzice prze-
nieśli je za namową Daniela Gło-
wackiego z Parmy, uczącego w 
Sochaczewie. Wiedział, że tre-
nując tam będą miały możliwość 
występowania w zawodach – cze-
go łowicki basen, niepełnowy-
miarowy, nie umożliwia. Nie bez 
znaczenia były też wcześniejsze 
godziny treningu – już o 16 były 
w wodzie, po 18 w domu, a w Ło-
wiczu mogły dopiero o 18.15 za-
czynać treningi. Rodzice dzieci 
jeżdżących do Sochaczewa dzielą 

się jazdami, ta współpraca każde-
mu nieco ułatwia życie.

Dziewczyny nie są przemęczo-
ne treningami, przeciwnie, tryska-
ją optymizmem, dziecięcą wręcz 
radością, nie mają żadnych kom-
pleksów, w rozmowie są śmiałe, 
żartują, mówią co myślą. – Były-
śmy dobre, nie chciał nas stracić 
– mówią o reakcji trenera z So-
chaczewa na wieść o ich planach 
wyjazdu do stolicy. A przy tym są 
grzeczne, dobrze wychowane.

I właśnie troska o to, by tego 
wychowania nie zaprzepaścić, by 
dzieciom towarzyszyć, nie zosta-
wić ich samymi jest podstawo-
wą przyczyną, dla której państwo 
Czubikowie żegnają się ze swo-
ją pracą w Łowiczu i Gągolinie 
– i wybierają się, za córkami, do 
Warszawy. Chcą też mniej jeździć, 

będą chcieli wynająć mieszkanie 
w pobliżu obu bielańskich szkół. 
Panu Jurkowi, rzemieślnikowi, 
trudniącemu się najczęściej cykli-
nowaniem podłóg, ale potrafi ące-
mu zrobić wszystko, mającemu 
praktykę pracy w kilku krajach, 
jest nieco łatwiej, bo on i tak do 
klientów jeździ (jeśli zdążył wró-
cić, zawsze jechał po dziewczyny 
on), ma już klientów w Warsza-
wie.

Trudniejszą jest ta sprawa dla 
pani Małgorzaty – ale i ona, choć 
o decyzji wyjazdu wypowiada się 
najostrożniej, z największą rezer-
wą (– To ogromna zmiana i prze-
meblowanie w życiu, ten pomysł 
mnie nie przekonuje, sądzę, że 
lepiej byłoby tu skończyć podsta-
wówkę, ale tak daleko to zabrnę-
ło, że już nie ma odwrotu), podję-

ła decyzję i szuka nauczycielskiej 
pracy w stolicy. 

– Albo tak, albo siak, tak dłużej 
się nie da – mówi Jerzy Czubik. 
– Ja w trzy miesiące przejecha-
łem 13 tysięcy kilometrów, żona 
podobnie. Martwią się teraz o to, 
ile trzeba będzie wydać na wyna-
jęcie mieszkania, o dom w Łowi-
czu mogą być spokojni, mieszka 
w nim jego mama. Jeśli wszystko 
się ułoży, będą mieszkać i praco-
wać w pobliżu obu szkół, w któ-
rych ich urocze, ale pracowite 
i zawzięte trzpiotki będą przygo-
towywać się do zawodów. Oby 
z roku na rok o coraz wyższej randze. 
W trudach codziennych trenin-
gów, radościach triumfów i smut-
kach porażek rodzina ma szansę 
być razem. To już samo w sobie 
jest  małym zwycięstwem. 

WOJCIeCH 
WAlIgÓRSKI

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

Jeździło�się�często�
ze�skrzypcami�
na�basen,�bo�po�
treningu�od�razu�
na�lekcje.
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Jeszcze łowicka rodzina, ale już niedługo warszawska. córki�Małgorzaty�i�Jerzego�czubików,�choć�uczą�się�
grać�i�na�instrumentach�i�intensywnie�trenują,�to�nie�są�–�jak�widać�–�przemęczone.�Wręcz�przeciwnie.�

Bazylika katedralna�|�Festiwal�Jan�Sebastian�bach�2019�

Muzyka organowa wróciła do katedry
Koncertem w wykonaniu grającego na organach 
prof. Wiktora Łyjaka i mezzosopranistki Anny Lubańskiej 
został we wtorek, 2 lipca, w bazylice katedralnej w Łowiczu 
zainaugurowany Międzynarodowy Festiwal Organowy 
Jan Sebastian Bach 2019, w swojej 31. odsłonie.

W repertuarze znalazły się 
kompozycje Jana Sebastiana Ba-
cha oraz psalmy Antonína Dwo-
rzaka. – Ten repertuar jest bar-
dzo wirtuozowski. Bach grał 
wspaniale na organach, może 
troszkę wolniej niż teraz my gra-
my, ale on bardzo lubił też na 
tych organach „zaszaleć”, więc 
będą dosyć długie sola grane 
nogami – mówił prof. Wiktor Ły-
jak, kierownik artystyczny festi-
walu (od jego początku w 1989 
roku). 

Od teraz w każdy wakacyjny 
wtorek lipca i sierpnia meloma-

nii z Łowicza i okolic będą mogli 
słuchać muzyki organowej wyko-
nywanej na żywo przez artystów 
m.in. z Polski, Hiszpanii, Słowa-
cji, Włoch i Francji. Poza „tytu-
łowymi” organami, w czasie nie-
których koncertów usłyszymy też 
skrzypce i trąbkę. 

Bilety w cenie: 10 zł normal-
ny i 5 zł ulgowy można zakupić 
w dniach koncertów na godzinę 
przed ich rozpoczęciem w przed-
sionku katedry. 

Najbliższy koncert odbędzie się 
już we wtorek, 9 lipca, a wystąpi 
w nim Josef Still (Niemcy).  aa 

Sanniki |�koncert�plenerowy

Artes Ensemble 
zainaugurował Smaki Muzyki

Pierwszy w wakacje koncert 
z cyklu „Smaki Muzyki” odbył 
się w muszli koncertowej w nie-
dzielę 30 czerwca. Koncert, bę-
dący widowiskiem kostiumowym 
pt.”Muzyczne lato w rozśpiewanej 
Europie” zaprezentował 5-osobo-
wy szczeciński zespół Artes En-
semble. Dość licznej publiczności, 
która tego popołudnia odwiedziła 
park w Sannikach, spodobała się 
nie tylko warstwa muzyczna kon-
certu, ale również zwrócili uwagę 
na tańczących solistów. Muzykę 
na żywo tworzyło trio fortepiano-
we w składzie Marcin Pawełczyk 
– skrzypce, Małgorzata Janaszek 
– wiolonczela oraz prowadzenie 
koncertu, Andrzej Janaszek – for-
tepian. Ostatni z wymienionych 
muzyków jest pomysłodawcą za-

łożenia zespołu, obecnie jego dy-
rektorem artystycznym, a tak-
że autorem aranżacji wszystkich 
utworów. W charakterze solistów 
wystąpili Anna Baran – sopran/
mezzosopran oraz Janusz Stolar-
ski – tenor/baryton. 

W programie kostiumowego 
koncertu melomani mogli usły-
szeć m.in.: wiedeński walc „W 
rytm walczyka serce śpiewa”, frag-
menty z opery „Carmen” George-
’a Bizeta, hiszpańską „Granadę”; 
francuskie chansons Edith Piaf 
m.in.”La vie en rose” i galopują-
cy paryski „Can-Can” z operet-
ki „Orfeusz w piekle” Offenba-
cha. Na deser soliści zaśpiewali 
natomiast słynną neapolitańską 
pieśń „O sole Mio” i włoską ta-
rantellę „Chianti – Lied”. opr. mak 

Prof. Wiktor Łyjak w koncercie inaugurującym Międzynarodowy�
Festiwal�organowy�Jan�Sebastian�bach�2019�w�łowickiej�katedrze.�
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Szkoły średnie�|�Trwa�podwójny�nabór

Wybrali wymarzone szkoły
W zeszłym tygodniu upłynął czas 
na wybór szkoły średniej dla uczniów 
z podwójnego rocznika, czyli tych, 
którzy zakończyli naukę w zarówno 
klasach III gimnazjów, 
jak i w klasach VIII szkół podstawowych.

Z informacji udzielonych nam 
przez Ilonę Wężowską, dyrektor 
Wydziału Kontroli i Zarządza-
nia Jednostkami w Starostwie Po-
wiatowym w Łowiczu wynika, że 
do środy, 26 czerwca br., ucznio-
wie zobowiązani byli złożyć elek-
troniczny wniosek o przyjęcie do 
szkoły wraz z dokumentami po-
twierdzającymi spełnienie przez 
kandydata kryteriów rekrutacyj-
nych. Co ważne, zgłoszenie takie 
nie oznacza jeszcze, że kandy-
dat został przyjęty do wymarzo-
nej placówki, bowiem weryfi kacja 
dokumentów będzie trwała jesz-
cze do 15 lipca br. Do publicznej 
wiadomości informacja ta trafi  16 
lipca. 

Tak wybierają 
gimnazjaliści
Z udostępnionych naszej redak-

cji danych wynika, że w powie-
cie łowickim łącznie logowania 
dokonało 860 absolwentów gim-
nazjów. Największym zaintere-
sowaniem wśród nich cieszy się 
Zespół Szkół nr 2 w Łowiczu, 
na Blichu, którą to szkołę wybra-

ło 184 uczniów. Niewykluczone, 
że w przyszłym roku szkolnym 
powstanie tu 8 klas, a wśród naj-
częściej wybieranych kierunków 
nauki znajduje się profi l dla tech-
ników logistyków i informatyków, 
gdzie liczba chętnych znaczą-
co przekracza liczbę dostępnych 
miejsc. Najwięcej osób deklaruje 
chęć nauki w klasie o profi lu logi-
stycznym – na 24 dostępne miej-
sca, zgłosiło się 69 osób. W przy-
padku profi lu informatycznego na 
tyle samo dostępnych miejsc przy-
pada 50 chętnych. Wiele wskazuje 
na to, że w szkole dostępne będą 
również klasy z zakresu mecha-
nizacji rolnictwa i agrotroniki (26 
chętnych) czy usług gastrono-
micznych (19 chętnych). 

Na liście najczęściej wybiera-
nych przez gimnazjalistów szkół 
znajdują się również I i II LO 
w Łowiczu. Chęć nauki w ii Lo 
zadeklarowało podczas elektro-
nicznego naboru 128 osób, z cze-
go najwięcej, bo po 37 wybrało 
klasę o profi lu humanistyczno-lin-
gwistycznym oraz medycznym. 
Nieco mniej chętnych deklaruje 
chęć nauki w i Lo w Łowiczu, 
gdzie odnotowano zainteresowa-
nie 122 uczniów – największe kla-
są o profi lu politechnicznym – 50 
chętnych na 30 dostępnych miejsc 
oraz medycznym – 33 chętni na 30 

miejsc. 117 chętnych zapisało się 
do ZSP nr 4 w Łowiczu, z czego 
zainteresowaniem 69 z nich cie-
szy się dostępne tam technikum, 
zaś 48 – liceum ogólnokształcą-
ce. Profi l najczęściej wybierany 
w liceum to humanistyczno-języ-
kowy (26 chętnych na 30 miejsc), 
a w przypadku technikum – tech-
nik spedytor, gdzie pojawiło się 40 
chętnych na 24 miejsca oraz tech-
nik ekonomista – 27 chętnych. 

Zdecydowanie mniejszym 
„wzięciem” uczniów może po-
chwalić się ZSP nr 1 na ul. Po-
drzecznej w Łowiczu, do której 
wstępnie zapisało się 89 uczniów 
– w tym do technikum 54 absol-
wentów gimnazjum, zaś do szko-
ły zawodowej – 35. Największym 
zainteresowaniem osób rekrutują-
cych się w przypadku technikum 
cieszy się profi l technik mecha-
tronik (15 osób), zaś „zawodów-
ce” specjalizacja przygotowująca 
do pracy w zawodzie mechanika 
pojazdów samochodowych (10 
osób). W obu przypadkach limit 
dostępnych miejsc nie został jed-
nak wyczerpany. 

Podobnie sytuacja wygląda 
w ZSP nr 3, gdzie łącznie chce 
udać się 82 uczniów, w tym 69 
osób do technikum, zaś 13 do 
szkoły zawodowej. W przypad-
ku technikum najwięcej chęt-
nych wybrało klasę o profi lu fo-
tografi cznym, gdzie poszerzana 
jest wiedza z zakresu multime-
diów – 21 osób. Absolwenci, któ-
rzy dokonali wyboru szkoły za-
wodowej w większości widzą się 
w charakterze kucharza – klasę o 
takim profi lu wybrało 8 osób. Po-
dobnie jest w przypadku ZSCKR 
w Zduńskiej Dąbrowie, gdzie 

chęć nauki deklarują 74 osoby. 
Najwięcej z nich – więcej niż 
liczba dostępnych miejsc – doko-
nało wyboru klasy o profi lu wete-
rynaryjnym – 39 chętnych na 24 
miejsca. 

Mniejszą popularnością wśród 
dawnych gimnazjalistów cieszy 
się Pijarskie Lo w Łowiczu, 
które chciałyby wybrać 64 oso-
by. Najczęstszym kierunkiem 
wskazywanym przez nich jest 
we wspomnianej placówce klasa 
o nachyleniu politechniczno-eko-
nomicznym, gdzie zapisało się 31 
osób. Nieco mniej, chciałoby się 
uczyć w klasie o profi lu medycz-
no-przyrodniczym (17 chętnych) 
oraz humanistyczno-lingwistycz-
nym (16 chętnych).

Wybory 
ósmoklasistów
W ofercie szkoły najczęściej 

wybieranej przez ósmoklasistów, 
czyli ii Liceum ogólnokształ-

cącego w Łowiczu, znajdują 
się cztery klasy: humanistyczno-
-lingwistyczna, skupiająca wokół 
siebie najwięcej, bo 53 chętnych; 
medyczna, do której wstępnie za-
pisało się 43 chętnych; ukierun-
kowana na obronę i bezpieczeń-
stwo publiczne, którą realizować 
chciałoby 38 osób oraz matema-
tyczno-fizyczno-informatycz-
na, do której ostatecznie pragnie 
przynależeć 25 chętnych. Łącz-
nie, chęć nauki w „Medyku” de-
klaruje 159 osób. 

Porównywalnie, w procesie 
rekrutacyjnym ósmoklasistów 
wypadło ZSP nr 2 w Łowiczu, 
w którego szeregi chciałoby 
wstąpić 155 osób. Większość 
z nich, podobnie jak w przypad-
ku absolwentów gimnazjów, naj-
częściej wybierała klasy o profi lu 
informatycznym – 55 osób i logi-
stycznym – 37 osób. 

Na trzecim miejscu szkół po-
pularnych wśród uczniów zna-
lazło się i Lo w Łowiczu, któ-
re wybrało 130 absolwentów. 45 
z nich deklaruje chęć przynależ-
ności do klasy o profi lu medycz-
nym i jest to liczba przekraczają-
ca limit dostępnych miejsc (30). 
Wysokim zainteresowaniem cie-
szą się również klasy: przyrodni-
czo-ekonomiczna – 26 chętnych 
oraz humanistyczno-ekonomicz-
na – 24 chętni. 

Nieźle podczas tegorocznej re-
krutacji wypadło również ZSP 
nr 4 w Łowiczu, notując zainte-
resowanie 104 osób, w tym rów-
no po 52, pragnących uczęszczać 
do liceum, jak i do technikum. 
W przypadku pierwszej szkoły 
najwięcej absolwentów prefero-
wało wybór klasy o nachyleniu 

humanistyczno-językowym (23 
na 30 miejsc), zaś w przypadku 
technikum, klasy o nachyleniu 
spedytorskim (24 na 24 miejsc). 

Nieco mniejszą popularność 
zdobyło w tym roku ZSP nr 1 
w Łowiczu, które odnotowa-
ło zainteresowanie łącznie 91 
osób, spośród których 50 chcia-
łoby uczęszczać do technikum, 
zaś 41 do szkoły zawodowej. 
Podobnie sytuacja wygląda w 
przypadku ZSP nr 3 w Łowi-
czu oraz ZSCKR w Zduńskiej 
Dąbrowie, które łącznie zdoby-
ły analogiczną liczbą zgłoszeń 
– pierwsza ze szkół odnotowała 
ich 76, zaś druga 78. W przypad-
ku szkoły powiatowej 61 uczniów 
deklaruje dołączenie do tech-
nikum, gdzie najwięcej, bo 19 
osób jest zainteresowane wybo-
rem dalszej ścieżki życiowej jako 
technik usług fryzjerskich; zaś 
15 osób do szkoły zawodowej, 
gdzie największe „wzięcie” u 
ósmoklasistów – podobnie, jak 
u gimnazjalistów – miała kla-
sa przygotowana z myślą o przy-
szłych kucharzach (8 osób). Po-
pularnym kierunkiem szkoły 
w Zduńskiej Dąbrowie okazał 
się technik weterynarii, bowiem 
pragnienie nauki w klasie o ta-
kim nachyleniu zadeklarowały 
42 osoby, przekraczając tym sa-
mym limit dostępnych miejsc (24 
miejsca). 

Pijarskie Lo w Łowiczu wy-
brało z kolei 68 absolwentów 
szkół podstawowych, którzy naj-
chętniej decydowali się na kla-
sę o nachyleniu politechniczno-
-ekonomicznym – 27 osób na 24 
miejsca. Porównywalna liczba 
chętnych deklarowała chęć do-
łączenia do klasy o profi lu me-
dyczno-przyrodniczym, gdzie li-
mit dostępności również został 
przekroczony – 24 osoby na 22 
miejsca. Mniej osób ma szansę 
przynależeć do klasy o profi lu 
humanistyczno-lingwistycznym, 
którą wybrało 17 osób. 

AgNIeSZKA
WOJCIeSZeK

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

Najwięcej�osób�
deklaruje�chęć�nauki�
w�klasie�o�profi�lu�
logistycznym�–�na�
24�dostępne�miejsca,�
zgłosiło�się�69�osób.�
W�przypadku�profi�lu�
informatycznego�
na�tyle�samo�miejsc�
przypada�50�chętnych.�

Gmina Zduny�

Zmian na 
stanowiskach 
nie będzie
2 lipca w Urzędzie Gminy 
w Zdunach odbyły się dwa 
konkursy na stanowiska 
dyrektorów gminnych szkół 
podstawowych.

W obu konkursach komisje 
wyłoniły dotychczasowe dyrek-
torki. Decyzja komisji konkurso-
wych wymaga jeszcze akceptacji 
wójt Krzysztofa Skowrońskiego. 

Jak pisaliśmy przed tygo-
dniem, do konkursu na stanowi-
sko dyrektora Szkoły Podstawo-
wej im. Pierwszego Marszałka 
Polski Józefa Piłsudskiego w No-
wych Zdunach stanęła jedynie 
dotychczasowa dyrektor Małgo-
rzata Kubiak. 

W konkursie na dyrektora 
Szkoły Podstawowej im. Janu-
sza Korczaka w Bąkowie Gór-
nym poza obecną dyrektor Mał-
gorzatą Znyk-Kaszewską, wzięła 
udział jeszcze inna nauczycielka 
z tej szkoły – która jednak konkur-
su nie wygrała.  mwk

Kocierzew Płd.�|�Wzruszające�zakończenie�roku�szkolnego�

Odchodzi na emeryturę, ale ze szkołą się nie żegna
Uroczystość zakończenia roku szkolnego dla starszych 
klas, jaka odbyła się 19 czerwca w Szkole Podstawowej 
w Kocierzewie Płd. była szczególnie ważna 
nie tylko dla uczniów i tegorocznych absolwentów, 
ale także dla Teresy Gajek, wieloletniej nauczycielki 
tej szkoły, która po 38 latach pracy w szkolnictwie 
przechodzi na emeryturę. 

Ze szkołą jeszcze się nie że-
gna, gdyż od przyszłego roku da-
lej będzie w niej uczyła języka 
polskiego, ale już w mniejszym 
wymiarze, na pół etatu. Pod-
czas zakończenia roku szkolne-
go dziękowano jej za wieloletnią 
i oddaną pracę na rzecz szkoły. 
– Przeżyłam to wydarzenie bar-
dzo emocjonalnie, usłyszałam tyle 
ciepłych słów – mówi nam Teresa 
Gajek. – Ja zawsze lubiłam praco-
wać z młodzieżą i mi się ta praca 
układała bardzo dobrze. Dla mnie 
nie było „złej młodzieży” – pod-
kreśla w rozmowie z nami. 

Teresa Gajek rozpoczęła pracę 
jako nauczyciel w szkole w Wi-
ciu – w późniejszych latach była 
dyrektorem tej placówki. Praco-
wała też w szkołach w Łagusze-

wie, Gągolinie Płd., by w 2000 
roku rozpocząć pracę w Gimna-
zjum w Kocierzewie Południo-
wym. Po połączeniu szkoły pod-
stawowej i gimnazjum w Zespół 
Szkół Publicznych w Kocierze-
wie Płd., została jednym z dwóch 
wicedyrektorów, będąc odpowie-
dzialną za sprawy gimnazjum. 
– Pani Teresa zaskarbiła sobie 
wdzięczność swoich wycho-
wanków oraz wszystkich tych, 
którym pomagała jako nauczy-
ciel i wicedyrektor szkoły, słu-
żąc swoją wiedzą i doświadcze-
niem przez wiele lat – podkreśliła 
obecna dyrektor szkoły Agniesz-
ka Maliszewska. 

Teresa Gajek zawsze była za-
angażowana w życie szkoły, pod 
jej kierunkiem powstawało wie-

le przedstawień z udziałem mło-
dzieży, jedno z nich okupiła nawet 
złamaną ręką. Przygotowywała 
też uczniów do konkursów, w któ-
rych odnosili oni liczne sukcesy. 
Corocznie przygotowywała uro-
czystości związane z obchodami 
kolejnych rocznic bitwy nad Bzu-

rą, organizowała imprezy sporto-
we, pozyskiwała sponsorów, ko-
ordynowała pracę wolontariatu 
w szkole i na terenie gminy pod-
czas zbiórek WOŚP, a także peł-
niła funkcję eksperta MEN dla na-
uczycieli ubiegających się o awans 
zawodowy. 

Opiekowała się także drużyną 
harcerską Nin’hil, do czasu gdy 
pełnoletność uzyskała drużynowa 
Katarzyna Rześna, choć potem 
dalej pomagała harcerzom. Z tego 
również nie zamierza rezygnować, 
bo jak mówi: „Harcerzem jest się 
przez całe życie”.  aa 

Społeczność szkoły w Kocierzewie Płd. podziękowała teresie Gajek,�wieloletniej�nauczycielce,�
która�po�38�latach�pracy�w�szkolnictwie�przechodzi�na�emeryturę.�
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WSPoMNieNiA |�PoZoSTANą�W�NASZEJ�PAMięcioDeSZLi oD NAS�|�21.06.2019–1.07.2019
� 21 czerwca:��

Łukasz�czarnocki,�l.33;��
Wanda�Styśko,�l.76;��
Marek�krajewski,�l.64,�Łowicz.

� 22 czerwca:  
barbara�Fortuna,�l.81.

� 23 czerwca:  
Marianna�kosiorek,�l.101.

� 26 czerwca:�Halina�
kozłowska,�l.82;�Anna�Plichta�
l.90;�barbara�bogusz�l.79;�
Mirosław�żak,�l.60;�Elżbieta�

Zakrzewska,�l.70;�Andrzej�
olejniczak,�l.64.

� 27 czerwca:��
Grażyna�Mucha,�l.66.

� 28 czerwca:��
Magdalena�Plichta,l.41;��
Józef�Flis,�l.83.

� 30 czerwca:��
Alina�biernacka,�l.68;��
Anna�Salamon,�l.58.

� 1 lipca:�bronisława�Gajda,�
l.88.

REklAMA

Kontynuujemy nasze wspo-
mnienie o Albinie Szymajdzie, 
budowlańcu, pasjonacie kultury  
i lokalnej historii, współinicjatorze 
powstania skansenu w Maurzy-
cach, człowieku wielu pasji. 

Co o Szymajdzie napisał Jacek 
Foks, który zajmuje się również 
fotografiką, a prywatnie jest jego 
zięciem, zamieszczamy poniżej. 

Albin Szymajda był też wy-
trawnym fotografem, który pozo-
stawił po sobie bezcenną, pełną 
dokumentację Łowicza i Ziemi 
Łowickiej na ponad 700 bardzo 
dobrej jakości slajdach, z opisami. 
Fotografował na najlepszych do-
stępnych wtedy materiałach, a wy-
wołanie zlecał w najlepszym wte-
dy laboratorium w Polsce, przy ul. 
Wolskiej w Warszawie. 

W latach sześćdziesiątych i sie-
demdziesiątych musiał mieć świa-
domość, że dawna architektura 

Łowicza i ludowe elementy archi-
tektury ziemi łowickiej długo nie 
przetrwają wobec zmian cywili-
zacyjnych i dewastacji. To właśnie 
te elementy zachował dla potom-
nych, konsekwentnie fotografu-
jąc od planów ogólnych do drob-
nych, charakterystycznych detali. 
Kolekcja ta cudem przetrwała po-
żar w jego pracowni – pokoju  
w 2015 r. Cudem, bo ze względu 
na jej umiejscowienie i kierunek 
rozprzestrzenienia ognia, powinna 
spłonąć jako pierwsza. 

Pozostawił po sobie również al-
bum z czarno-białymi fotografia-
mi, na dosyć dużych odbitkach, 
dokumentujący dawne procesje 
Bożego Ciała w Łowiczu w latach 
sześćdziesiątych. Fotografie te 
musiał robić na przestrzeni wielu 
lat, bo stworzenie takiego materia-
łu podczas jednej czy dwóch uro-
czystości jest ze względów tech-

nicznych niemożliwe. Pokazują 
one procesję od najbardziej ogól-
nych planów, obejmujących jej 
całość i ukazujących monumen-
talność, do drobnych detali ubio-
rów czy zachowania uczestników,  
w tym też elity ówczesnego ło-
wickiego duchowieństwa. Widać,  
że założył sobie zachowanie pro-
cesji w tradycyjnej formie, z daw-
nymi ubiorami i zwyczajami. 

Obecnie fotografie, z woli spad-
kobierców jego praw autorskich, 
znajdują się pod moją pieczą. Ich 
publikacja, po profesjonalnej digi-
talizacji, odbędzie się tylko w for-
mie całości, pod jego nazwiskiem, 
jako jego dorobek. Pozostawił też 
po sobie ponad 700 slajdów do-
kumentujących wyprawy górskie  
i ukazujących góry.

 Jacek Foks

***
Drugie wspomnienie,  

o Albinie Szymajdzie, o któ-
re poprosiliśmy, nadesłał 
nam artysta malarz Andrzej 
Biernacki, twórca i właści-
ciel Galerii Browarna. oto 
ten tekst. 

„ (...) tak, to nasza Bzura. Przy 
zeschłej wierzbie młyn Neya na 
Korabce. Od tego miejsca pój-
dziemy przy czerwono zacho-
dzącym słońcu. Za Jajczarnią 
przy torach browar dawny Hein-
richa Reinecke. Łowicka Pszczół-
ka, stąd do miasta. Po prawej za-
raz za torem dach obły Korkowni, 
po lewej św. Jan Nepomucen od 
1852 strzeże rzecznej przeprawy. 
I już elektrownie. Kąpiel w Bzu-
rze przy elektrowni, skąd woda 
ciepła płynęła. Mosty dwa: kole-
jowy nitowany, drugi drewniany, 
miejski, z kępą łóz pośrodku. A na 
przeciwległym brzegu Szlachtuz, 
po którym niszczejąca dziś Łaź-
nia. Blisko sokolnia drewniana  
z wieżyczką spiczastą, obok młyn 
murowany. Ostatnie posesje Mo-
stówki Słoniewiczów zacnych, po 
drugiej stronie Ostrowskich, gdzie 
ich potomek Tadeusz Mierzwic-
ki, oryginał znakomity w 1914 r. 
pod dębem nadrzecznym w Bzu-
rze pływał. A dąb sadzony przez 

dziadka, jak do powstania szedł  
w 1863 r. (...)”. Tylko ten jeden, 
niewielki fragment tekstu, nade-
słanego w 1995 r. do redakcji NŁ. 
przez Albina Szymajdę z fińskie-
go Kuovola (gdzie mieszkał jego 
młodszy brat, ksiądz), wydatnie 
ilustruje jaką osobowość 12 kwiet-
nia ubiegłego roku straciło nasze 
miasto wraz ze śmiercią chary-
zmatycznego autora. Pan Albin 
miał zamiar nadesłać z Finlandii 
relację ze swojego tam pobytu,  
a wyszło jak zwykle: kolejna roz-
prawka o... Łowiczu. 

Spotykałem go wielokrotnie, 
przy różnych okazjach na prze-
strzeni niemal półwiecza, i jed-
nego jestem pewien – Szymajda 
przez większość swego życia był 
zwyczajnie (nadzwyczajnie?) cho-
ry na... Łowicz. Zafascynowany 
jego bujną historią, ale też współ-
czesnością, wraz z ludźmi, którzy 
się tu przewinęli w zamierzchłej 
przeszłości i na Jego oczach. Jak 
to się dzisiaj mówi, był „nakręco-

Albin Szymajda (1936-2018) 

 Albin Szymajda 
(1936-2018)

Urodził�się�w�Łowiczu�i�całe�
życie�tutaj�spędził.�Łowicz�
głęboko�leżał�mu�na�sercu.�
Pracował�jako�projektant�
budownictwa�-�znany�był�
ze�swojej�skrupulatności�
–�ale�był�również�aktywny�
w�działalności�społecznej,�
np.�jako�jeden�z�inicjatorów�
powstania�mini�skansenu�
przy�muzeum�w�Łowiczu��
i�skansenu�w�Maurzycach.�
Wiele�lat�temu�miał�
świadomość,�że�dziedzictwo�
architektoniczne�Ziemi�
Łowickiej�znika�i�zrobił�wiele,�
aby�je�zachować�i�utrwalić.��

Albin Szymajda w górach, które bardzo kochał.��
Młodszym�czytelnikom�wyjaśniamy,�że�betonowy�słupek,�o�który�się�
opiera�wyznaczał�granicę�Polsko�–�czechosłowacką.�
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ny” na najbardziej wartościowy 
„dorobek lokalnej historii”, przy 
czym jak mało kto potrafił wybrać 
do obserwacji tego dorobku wła-
ściwy „punkt widokowy”. Czę-
sto też, jak była potrzeba, sam go 
nie wahał się tworzyć. Wówczas 
skupiał wokół siebie środowisko 
„ofiar” szczególnie podatnych  
na ów łowicki bakcyl. 

Ale sam, o dziwo, prawie pół 
wieku temu, uczestniczyłem  
w najbardziej niełowickiej z Jego 
inicjatyw – wyprawach Klubu Tu-
rystyki Górskiej „Delta”. Jak się  
z czasem okazało, był to szlachet-
ny wybieg organizatora, by pod 
pretekstem i na bazie poznawania 
arcypięknego zakątka kraju, wte-
dy Małych Pienin, uzmysłowić 
uczestnikom eskapad JAKOŚĆ 
sposobu zainteresowania się wła-
sną „małą ojczyzną”, docelo-
wo łowicką. Nie chodziło zatem  
o byle jakie „zaliczanie” górskich 
atrakcji, ale wręcz o „wyznanie 
wiary” konieczności WŁAŚCI-
WEGO podejścia do rzeczy. Był 
to rodzaj kursu właściwego ko-
rzystania z możliwości, jaką daje 
wszelkie POZNANIE, także to re-
alizowane turystycznie. Szymaj-
da zwracał uwagę na detale, po-
cząwszy od właściwego obuwia 
uczestników, poprzez dozowanie 
stosownej do wieku porcji dzien-
nego wysiłku, a na myślącym sto-
sunku do obserwowanych zjawisk 
kończąc. 

W ramach tej ostatniej dystynk-
cji, konikiem Szymajdy było una-
ocznianie tego, co tzw. „komuna” 
potrafiła zrobić z najbardziej nie-
winnym i pięknym zakątkiem oj-
czystego pejzażu. Wtedy np., gdy 
za sprawą wybitnie świadome-
go biegu rzeczy Przewodnika po 
raz pierwszy zrozumiałem, że nie 
jest dziełem przypadku ukrycie 
niemal każdej wiejskiej kapliczki 
za trywialnym parawanem słupa 
trakcji elektrycznej.

Albin Szymajda zajmował 
się historią miejscową w sposób 
świadczący o tym, że był Kimś 
więcej niż „tylko” jej miłośnikiem. 
On był jej rzecznikiem! Jego spe-
cjalnością w heroicznym okre-
sie aktywności (przełom lat 60.  
i 70.), był swoisty przekład łowic-
kiej prawdy historycznej na język 
współczesności. Podobnie czynił 
po 1989 r., publikując na łamach 
NŁ cykl swoich artykułów. Sed-
nem jego działań było suflowanie 
współczesnym, czemu dzisiaj ta 
prawda może i powinna służyć. 

Tak też traktuję kibicowa-
nie radnego Szymajdy w dziele  
odbudowy i nowego zagospo-
darowania zagrożonego unice-
stwieniem budynku dawnego  
kościoła ewangelicko-augsbur-
skiego w Łowiczu. Kibicowa-
nie nie tylko tzw. „dobrym sło-
wem”, ale i rzeczową pomocą.  
Ok. 1992 r., podczas jednego z na-
szych spotkań w mieszkaniu na 
Tkaczewie, Albin Szymajda wraz 
z Marianem Sokołem „na do-
bry początek”, wręczyli mi tego 
symboliczny wyraz: zestaw ory-
ginalnych, wówczas 150-letnich 
mosiężnych klamek, przytomnie 
wymontowanych z resztek stolar-
ki drzwi, walającej się na terenie 
dawnej świątyni w czasie, przypo-
mnijmy młodszym czytelnikom, 
kiedy stanowiła ona przez nikogo 
nie chcianą ruinę po dwóch poża-
rach i zarośniętą krzakami melinę 
miejscowego półświatka.

Wszystko wskazuje na to, że 
magazyn wyobraźni oraz mate-
rialna spuścizna Albina Szymaj-
dy, jednego z najwybitniejszych 
Łowiczan ostatnich dekad, skry-
wa jeszcze niejedną z niespodzia-
nek, bez których dzieje miasta 
trudno będzie uznać za komplet-
ne. Andrzej Biernacki

Łowicz |�Pożegnanie�Marka�krajewskiego

Pracownicy licznie
żegnali swego szefa
Katedra nie pomieściła 
wszystkich, którzy  
w piątek 28 czerwca o 13.00 
przyszli, by uczestniczyć 
we mszy św. pogrzebowej 
śp. Marka Krajewskiego, 
przedsiębiorcy, właściciela 
firmy Krajewski.

Koncelebrze przewodniczył bp 
Wojciech Osial, on też wygło-
sił homilię, w której mówił wie-
le o zasługach zmarłego, o jego 
pasjach, osiągnięciach, kolejach 
życia i wierze. Sam jednak pod-
sumował to, że wystarczyłoby 
powiedzieć jedną rzecz: że był 
dobrym człowiekiem, a w cho-
robie poprosił o spowiedź i umarł 

pojednany z Bogiem – bo to dla 
każdego jest najważniejsze.

Że był dobrym człowiekiem 
podkreślali też, w krótkim sło-
wie po mszy św., przedstawicie-
le pracowników jego firmy. We 
wzruszających słowach mówili 
o nim „drogi szefie”, mówili, że 
ta śmierć nadeszła zbyt szybko. I 
że będzie dla nich wzorem. Jeden 
z nich powiedział, że dzięki jego 
przedsiębiorczości i rozsądkowi 
zapewniał im poczucie bezpie-
czeństwa i stabilizacji.

Po mszy św., w której uczestni-
czyło kilkaset osób, kondukt po-
grzebowy ruszył w stronę cmen-
tarza katedralnego, gdzie ciało 
Zmarłego zostało złożone w ro-
dzinnym grobie.  wal
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Uczestnicy uroczystości pogrzebowych nie�zmieścili�się�w�łowickiej�katedrze.�Niektórzy�stali�na�zewnątrz.�

Sąd okręgowy w Łodzi�|�Sprawa�zabójstwa�w�błędowie

Podejrzany może 
uniknąć procesu
W miejsce aktu oskarżenia w sprawie głośnego 
zabójstwa matki, o które podejrzewany był syn, 
do sądu trafił wniosek o umorzenie postępowania. 
Tragedia miała miejsce rok temu w Błędowie.  
Pogłosu sprawie dodał fakt, iż mężczyzna próbował 
uciec policji ciężarówką, został ujęty w pościgu.

Jak poinformował nas sędzia 
Paweł Sydor, rzecznik prasowy 
Sądu Okręgowego w Łodzi, po-
stępowanie toczy się z wyłącze-
niem jawności. Kolejny termin 
posiedzenia w sprawie rozpatrze-
nia wniosku o umorzenie postę-
powania, ale również zastosowa-
nie środków zabezpieczających 
wobec podejrzanego, został wy-
znaczony na przyszły czwartek, 
11 lipca. 

Jak informuje Krzysztof Ko-
pania, rzecznik prasowy Pro-
kuratury Okręgowej w Łodzi, 
chodzi o umieszczenie męż-
czyzny w zamkniętym zakła-
dzie psychiatrycznym, ponieważ 
badania sądowo-psychiatrycz-
ne wykazały, że podejrzany jest 
niepoczytalny i stwarza zagro-
żenie dla porządku prawnego.  
Stąd też wniosek o umorze-
nie postępowania. Jeśli sąd się 

do niego przychyli, podejrzany  
nie zasiądzie na ławie oskarżo-
nych. 

Z ustaleń policji poczynionych 
w dniu zdarzenia, czyli 3 czerw-
ca ubiegłego roku, wynikało, 
że 31-letni syn z niewiadomych 
przyczyn trzykrotnie ugodził no-
żem 60-letnią matkę. Kobiety nie 
udało się uratować. 

Funkcjonariusze zatrzyma-
li uciekającego scanią dopiero 
w Goleńsku. Wcześniej starano-
wał on radiowóz. Policjanci byli 
zmuszeni strzelać w opony cięża-
rówki. Zanim podejrzany trafił do 
aresztu, nie przyznał się do zarzu-
canych czynów przed prokurato-
rem, mówił, że nic nie pamięta. 
 ljs

Kutno |�odznaczenia�i�awanse

Nie będzie łowickich 
obchodów święta policji
Bardziej znaczący, bo międzypowiatowy charakter 
przyjmie w tym roku święto policji, które dotychczas  
z nieco mniejszym rozmachem obchodzone  
było w Łowiczu. Obchody policyjnego święta odbędą 
się w najbliższy piątek, 5 lipca, w Kutnie.

W programie uroczystości zna-
lazła się msza św. w intencji poli-
cjantów, widowiskowy przemarsz 
kolumny, a wreszcie akademia 
podczas której wyróżniającym 
się funkcjonariuszom wręczone 
zostaną odznaczenia i awanse na 
wyższe stopnie zawodowe. Wyda-
rzenie połączone będzie z obcho-
dami setnej rocznicy powstania 

policji państwowej. W imprezie 
wezmą udział policjanci wraz z 
rodzinami, a także mieszkańcy 
powiatów: kutnowskiego, zgier-
skiego, łęczyckiego, łowickiego, 
skierniewickiego i poddębickiego. 

Przypomnijmy, że w ostatnich 
latach powiatowe obchody święta 
policji odbywały się w muzeum w 
Łowiczu.  aw

Łowicz�|�Przewodnicy�PTTk�zapraszają�na�spacery

W niedzielę śladem wybitnych postaci
Przewodnik PTTK Katarzy-

na Piotrkiewicz poprowadzi w 
najbliższą niedzielę 7 lipca pią-
ty już w tym sezonie spacer prze-
wodnicki, tym razem jego tytuł 
brzmi „Śladem znanych postaci 
w Łowiczu” . Zainteresowani, za-
równo mieszkańcy miasta chcą-

cy poznać lepiej historię miejsca 
w którym żyją, jak i turyści, aby 
wziąć udział w spacerze powin-
ni zjawić się, tuż przed godz. 13. 
przed biurem PTTK w kamienicy 
Stary Rynek 3. 

Przypomnijmy, że w tym se-
zonie turystycznym zaplano-

wano 12 spacerów, kolejny  
14 lipca „Tajemnice ulicy Zduń-
skiej” poprowadzi przewodnik 
Jacek Rybus. Przedsięwzięcie 
PTTK „Przewodnik czeka!” jest 
dofinansowywane przez łowicki 
ratusz. Udział w nim jest bezpłat-
ny.  tb

Sanniki�|�Pożar�śmieci�

Strażacy interweniowali 
dwukrotnie

Do podwójnego pożaru śmie-
ci doszło w niedzielę, 30 czerwca, 
na terenie betonowego budynku 
sytuowanego na cmentarzu para-
fialnym w Sannikach. Strażacy in-
terweniowali w tej sprawie dwu-
krotnie: o godz. 13.35 oraz 17.35. 

Prawdopodobną przyczyną 
zdarzenia była ludzka nieostroż-
ność, policja nie wyklucza jednak 
celowego podpalenia. Na szczę-
ście, w dwukrotnym pożarze nikt 
nie ucierpiał. Nie było również 
większych strat.  aw

Sprostowanie
W poprzednim numerze NŁ, 

w I części wspomnień o Albinie 
Szymajdzie zamieszczone zosta-
ło urokliwe zdjęcie z archiwum 
rodzinnego państwa Szymajdów, 
które udostępniła nam rodzina. 
Widnieje na nim Zofia i Albin 

Szymajdowie z dzieckiem, pod-
czas pobytu w Szczawnicy Zdro-
ju. Błędnie podpisałam, że jest to 
ich syn Wiktor, podczas gdy jest 
to córka Dorota. Za pomyłkę za-
interesowane osoby przepraszam. 

Mirosława Wolska-Kobierecka

Sanniki |�Skutki�ulewy�

Woda uszkodziła asfalt 
na ruchliwym skrzyżowaniu

Ubiegłotygodniowy, intensyw-
ny deszcz, który spadł m.in. w 
Sannikach spowodował podmy-
cie asfaltu oraz w efekcie dziu-
rę na skrzyżowaniu dwóch dróg 
wojewódzkich: prowadzącej od 
Osmolina DW 584 z drogą DW 
577 w kierunku Szkarady i Brze-
zi. Uszkodzenie zostało tymczaso-
wo zabezpieczone tłuczniem oraz 

nową warstwą asfaltu oraz ozna-
kowane. 

Drogowcy z Mazowieckiego 
Zarządu Dróg Wojewódzkich za-
mierzają jednak w najbliższych 
dniach przeprowadzić dokładną 
inspekcję gruntu pod drogą w tym 
miejscu oraz zlecić ponowne jego 
zagęszczenie i uzupełnienie asfal-
tu.  mak 

Łowicz�|�Pożegnanie�o.�Mariana�Galasa�

To były dobre lata 
Spotkaniem w rodzinnej 
atmosferze pełnym 
wspomnień oraz wspólnych 
śpiewów Wspólnota 
Odnowy w Duchu Świętym 
Kana w Łowiczu  
pożegnała ojca Mariana 
Galasa – wieloletniego 
rektora łowickiego 
kolegium pijarów. 

Wydarzenie odbyło się w so-
botę, 29 czerwca, i miało cha-
rakter kameralny. W gronie 

wspólnoty dzielono się wspo-
mnieniami na temat 8-letniej po-
sługi duchownego z łowickim 

kościołem Ojców Pijarów oraz 
pijarskim kolegium. Nie zabrakło 
podziękowań za wspólnie spę-
dzone lata, w czasie których oj-
ciec Marian Galas dał się poznać 
jako wspaniały gospodarz oraz 
przewodnik duchowy, wypełnia-
jący swoje obowiązki z ofiarną 
troską i oddaniem. 

– To był dobry czas, ale nad-
szedł moment pożegnania. Dla 
nas zakonników zmiana miej-
sca jest czymś naturalnym i po-
trafimy zrozumieć jej sens – po-
wiedział nam o. Andrzej Lisiak, 
który uczestniczył w sobotnim 
spotkaniu.

Odtąd o. Marian Galas będzie 
służył Panu jako dyrektor pijar-
skiej szkoły w Katowicach.  aw

ostatnie wspólne chwile. 
Pożegnanie�o.�Mariana�Galasa.�
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Łowicz�|�kolory�Polski�w�bazylice�katedralnej�

Złoty Jubileusz chóru Filharmonii Łódzkiej 
Liczna publiczność zgromadziła się w sobotę, 29 czerwca, 
w bazylice katedralnej w Łowiczu, by wysłuchać koncertu 
pt. „Złoty Jubileusz” w ramach obchodów 50-lecia chóru 
Filharmonii Łódzkiej, inaugurującego tegoroczną trasę 
Wędrownego Festiwalu „Kolory Polski”.

Obchody jubileuszowe chóru 
Filharmonii Łódzkiej rozpoczęły 
się 17 lutego br. i potrwają do mar-
ca 2020 roku. W tym czasie od-
będzie się kilkanaście koncertów  
z różnym repertuarem. 

W koncercie inagurującym 
trasę „Kolorów Polski” chór za-
prezentował się przed publiczno-
ścią w blisko 60-osobowym skła-
dzie. Podczas koncertu można 

było usłyszeć m.in. kompozycje 
Jana Sebastiana Bacha, Krzysz-
tofa Pendereckiego czy Wolfgan-
ga Amadeusza Mozarta. Uwagę 
melomanów zwracał swoim wy-
glądem i brzmieniem ciekawy in-
strument perkusyjny – marimba, 
znany jako ludowy afrykański in-
strument muzyczny. 

W tym roku Filharmonia Łódz-
ka im. Artura Rubinsteina zapra-

sza w miesiącach letnich do po-
dążania szlakiem jubileuszowej, 
20. edycji festiwalu „Kolory Pol-
ski”. W ramach tegorocznej tra-
sy nadarzy się jeszcze jedna oka-
zja do wysłuchania koncertu  
w naszej okolicy. Odbędzie się 
on w niedzielę, 18 sierpnia, w ko-
ściele pw. Matki Bożej Bolesnej  
w Nieborowie. Wysłuchamy wów-
czas nowego projektu muzyczne-
go „Opera Minima”, który został 
przygotowany specjalnie na tego-
roczną edycję festiwalu. Trzon re-
pertuaru stanowić będą arie z oper 
barokowych, autorstwa najwięk-
szych mistrzów gatunku.  aa

Kazimierz Dolny�|�Festiwalu�kapel�i�Śpiewaków�ludowych

Sukces naszych śpiewaków 
Leszek Wiśniewski z Gągolina Południowego zdobył „Basztę” – główną nagrodę 
53. Ogólnopolskiego Festiwalu Kapel i Śpiewaków Ludowych w Kazimierzu 
Dolnym nad Wisłą 2019, który odbył się w miniony weekend, 29-30 czerwca. 
Startował w kategorii solistów. Miejsce drugie, w kategorii „mistrz – uczeń”, 
zdobyły Urszula Okraska i Agata Ciesielska. Pani Urszula jest członkiem zespołu 
Ksinzoki, Agata występuje w najmłodszej grupie w Koderkach.

Leszek Wiśniewski należał 
przez kilkanaście lat do Regio-
nalnego Zespołu Pieśni i Tańca 
Boczki Chełmońskie, od dwóch 
lat jest członkiem Zespołu Śpie-
waczego Ksinzoki. Do udziału  
w festiwalu został namówiony 
przez Joannę Bolimowską – kie-
rownika zespołu. Jego sukces był 
dla nich wielkim szczęściem, po-
nieważ „Basztę” miał dotąd tylko 
jeden śpiewak ludowy z naszego 
terenu – Stanisław Madanowski  
z Boczek Chełmońskich. 

Leszek Wiśniewski jest rolni-
kiem, który wraz z rodziną upra-
wia warzywa. Do śpiewania – któ-
re jest dla niego czymś naturalnym 
– wrócił po latach. W rozmowie  
z nami powiedział, że zarówno 
jego pradziadkowie, jak i dziadko-
wie, wujkowie, byli muzykantami 
grającymi na weselach, a jemu, 
odkąd pamięta, też wszystko „gra-
ło”, jak Jankowi Muzykantowi. 
Nie jest osobą wykształconą i nie 
umie śpiewać z nut. Ma dobry 

słuch i, zdaniem osób, które go 
oceniają – czysty głos. Na pamięć 
zna ok. 100 piosenek ludowych. 

Od około 3 lat jest osobą nie-
dowidzącą i to, że bierze udział 

w próbach Ksinzoków i że po-
jechał na festiwal, to zasługa 
żony Wiesławy, która go w tych  
działaniach wspomaga i człon-
ków zespołu. Wcześniej jednak 

musiał się do festiwalu zakwali-
fikować i udało się to zorganizo-
wać tak, że miał przesłuchanie  
w Łowiczu. Ewa Sławińska-Dah-
lig miała być pod wrażeniem, 
gdy wykonał (z pamięci) około 
10 utworów. 

Podczas występu w Kazimie-
rzu Dolnym miał na prezenta-
cję swojego programu 10 minut. 
Wykonał utwory „Mój kuń nie-
borak”, „Łoj nie płacz Kasiu, nie 
płacz” oraz wiązankę dynguso-
wych przyśpiewek. 

Urszula Okraska – jest wielo-
letnią członkinią zespołu Ksinzo-
ki i startowała już z sukcesem na 
festiwalu w Kazimierzu Dolnym. 
Tym razem wraz z Agatką Cie-
sielską wyśpiewała II nagrodę. 
Razem wykonały utwory „Wsta-
łam rano, raniusieńko” oraz „Fru-
wały jaskółki”. Agatka zdała wła-
śnie do klasy V Pijarskiej Szkoły 
Królowej Pokoju w Łowiczu,  
w Samorządowej Szkole Mu-
zycznej w Łowiczu uczy się gry  
na skrzypcach. 

Dodać warto, że starsza siostra 
Agaty, Malwina, przed dwoma 
laty zajęła również II miejsce na 
festiwalu w Kazimierzu Dolnym, 
na którym także wystąpiła w kate-
gorii „mistrz – uczeń”, ze Stanisła-
wem Madanowskim.  mwk

Sanniki�|�51.�Niedziela�Sannicka�

Nie tylko Danzel i Power Play
Znany przed laty z przeboju „Pump It Up!” belgijski 
piosenkarz Danzel oraz grający disco polo i muzykę 
dance zespół Power Play („Co ma być to będzie”, 
„Lubisz to lubisz”, „Ja na Ciebie lecę”) będą 
tegorocznymi gwiazdami 51. Niedzieli Sannickiej. 
Organizatorzy przygotowują też wiele innych atrakcji.

Już od godziny 10.00 w par-
ku przy pałacu w Sannikach roz-
pocznie się kiermasz sztuki ludo-
wej, wyrobów z wikliny, kwiatów, 
krzewów itp. Na miejscu będą też 
atrakcje dla dzieci (dmuchańce 
itp.), loterie fantowe. O 12.00 wi-
zytę w Sannikach zapowiedzieli 
motocykliści z Moto Płock oraz 
MotoMikołaje. Motocykle, który-
mi przyjadą, będzie można oglą-
dać w sąsiedztwie pałacu. 

Oprócz tego, o godzinie 14.00 
w sali koncertowej pałacu zapla-
nowany jest koncert chopinowski. 
Przy fortepianie zasiądzie Ma-
riusz Drzewiecki, będzie też moż-
na posłuchać pomiędzy utwora-
mi recytacji w wykonaniu aktora 
Marka Bukowskiego. Po koncer-
cie odbędzie się natomiast werni-
saż wystawy malarstwa Katarzy-
ny Bąkowskiej-Roszkowskiej. 

Oficjalne rozpoczęcie 51. Nie-
dzieli Sannickiej – związane  
z rozpoczęciem występów na 
scenie w muszli koncertowej 
za pałacem, zaplanowane jest  

o godz. 16.15. Jako pierwsze wy-
stąpią dzieci z ogniska muzycz-
nego działającego przy Europej-
skim Centrum Artystycznym im. 
F. Chopina w Sannikach. Później 
na scenę wejdzie z ok. półgodzin-
nym występem Orkiestra Dęta 
OSP Sanniki. Około godz. 17.30 
zaplanowany jest występ uczniów 
byłego już Gimnazjum im. Ksią-
żąt Mazowieckich z programem 
„Alicja w Krainie Czarów”. 

Druga część koncertowa roz-
pocznie się o godz. 18.30 występa-
mi Regionalnego Zespołu Pieśni  
i Tańca „Sanniki”, dzieci z działa-
jącej przy ośrodku kultury grupy 
„Sannickie Nutki” oraz tancerzy 
breakdance. 

Około godz. 19.30 rozpocznie 
się koncert szczecińskiego zespo-
łu Abba Show, który zagra cove-
ry znanego szwedzkiego zespołu. 
Zespół reklamuje się hasłem „Je-
dyny tak bardzo podobny do ory-
ginału”. Występ Danzela zaplano-
wany jest o godz. 21.00, a godzinę 
później koncert Power Play.  mak 

Agatka Ciesielska z Urszulą 
okraską�–�zdobywczynie�ii�miejsca.�
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Leszek Wiśniewski�podczas�
występu.
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Chór Filharmonii Łódzkiej wystąpił z koncertem pt. „Złoty Jubileusz” w�ramach�obchodów��
50-lecia�swojego�istnienia.�
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Nieborów�|�dni�kultury�z�Gok-iem

Udany początek wakacji
Rodzinnie i w miłej 
atmosferze początek wakacji 
upłynął małym mieszkańcom 
gminy Nieborów.  
Czas wytchnienia rozpoczęli 
oni w niedzielę, 23 czerwca, 
podczas Dni Kultury z GOK.

Wydarzenie obfitujące w ak-
centy muzyczne rozpoczęło się od 
pokazu umiejętności artystów lo-
kalnych, czyli występu Orkiestry 
Dętej z Bełchowa oraz Dziecię-
cego Zespołu Ludowego „Krze-
wina” z Bobrownik. Zaintereso-
waniem uczestników cieszyła się 
również późniejsza inscenizacja 
teatralna przygotowana przez mło-
dych artystów z Teatru „Gaduła”  
z Nieborowa, którzy zaprezento-
wali widzom specjalnie przygoto-
wane na tę okoliczność widowisko 
ruchowe poświęcone znaczeniu 
nastrojów w życiu człowieka. Po-
przez ruch sceniczny oraz obraz-
ki przedstawiające wyobrażenia 
zróżnicowanych emocji umiesz-
czone na koszulkach mali akto-
rzy próbowali znaleźć odpowiedź  
na pytanie zawarte w tytule insce-
nizacji: „Co mną rządzi?”.

Godziny popołudniowe umili-
ły przybyłym występy muzyczne 
oraz taneczne, w tym pokaz zum-
by oraz breakdance. Nie zabrakło 

również atrakcji dla dzieci w for-
mie malowania twarzy czy pod-
skoków na dmuchańcach, kon-
kursów dla dzieci i dorosłych oraz 
poczęstunku. Imprezę prowadziła 
Ewa Konstanciak – aktorka scen 
polskich, znana z teatru, produk-
cji filmowych oraz seriali telewi-
zyjnych.

– Cieszę się, że przy takim na-
gromadzeniu występów, pomimo 
upalnej aury, wszystko udało nam 
się zorganizować. Widzowie rów-
nież dopisali, dzięki czemu mogli 
ciekawie spędzić czas w rodzinnej 
atmosferze, a przede wszystkim 
przekonać się, że nadchodzący 
czas wakacji nie musi wiązać się  
z odpoczynkiem od wydarzeń 
kulturalnych – zapewniła nas dy-
rektor nieborowskiego GOK-u 
Izabela Gać.

Zwieńczeniem odbywających 
się w Nieborowie tegorocznych 
Dni Kultury była wspólna biesia-
da. Wydarzenie połączone było  
z wystawą prac artystycznych au-
torstwa lokalnych artystów Ewy 
Szymańskiej oraz Szymona Szku-
pa prezentowanych w filii placów-
ki w Bobrownikach.

Dodajmy, że realizowane od 
wielu lat Dni Kultury powróci-
ły do Nieborowa po dwuletniej 
przerwie, kiedy to odbywały się  
w okrojonej formule.   aw

Łowicz�|�klubowy�początek�lata

Coś dla młodzieży
Młodzieżowa Rada Miejska 
w Łowiczu zaprasza na 
kolejną odsłonę Łooparty, 
czyli klubowego rozpoczęcia 
wakacji. Taneczna impreza 
odbędzie się już w piątek,  
5 lipca, o godz. 21.00,  
na dziedzińcu ŁOK.

Nasi radni organizują darmową, 
coroczną imprezę taneczną dla 
młodzieży i nie tylko – informu-

je Szymon Szaleniec, przewodni-
czący MRM w Łowiczu. 

Będzie to już czwarta odsło-
na dyskoteki z muzyką graną na 
żywo przez DJ-ów. Na scenie za-
grają rezydenci imprezy, czyli 
MAVE i CUE, gościem specjal-
nym będzie KOFM. 

Impreza jest skierowana szcze-
gólnie dla młodzieży. MRM i jej 
goście planują bawić się do póź-
nych godzin nocnych.  aa 

Podczas Dni Kultury w Nieborowie�nie�zabrakło�akcentów�ludowych.
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ŁoK |�Folklorystyczny�festiwal�graffiti�

Dziedziniec pokryje się graffiti 
Łowicki Ośrodek Kultury 
otrzymał z programu 
Etnopolska 79 tys. zł  
na realizację projektu 
Folklor Full of Colours, 
czyli folklorystycznego 
festiwalu graffiti.

Autorem wniosku jest Krystian 
Cipiński z ŁOK, który powiedział 
nam, że od dawna fascynuje się 
sztuką graffiti, prace streetartow-
ców ogląda z zaciekawieniem 
podczas każdej podróży, marząc  
o tym, że będzie ich powstawało 
coraz więcej, także w Łowiczu. 

Festiwal graffiti ma potrwać od 
30 września do 10 października. 
W tym czasie na dziedzińcu ŁOK 
będą powstawać wielkoformatowe 
murale tworzone przez topowych 
artystów street art we współpracy 
z łowickimi twórczyniami ludo-
wymi. – Wspólnie pracować będą 
nad stworzeniem projektów gra-
ficznych na bazie folkloru łowic-
kiego, które za sprawą farb i spray-
ów przeniesione zostaną na ściany 
ważnego dla społeczności lokalnej 
miejsca – dziedzińca Łowickiego 
Ośrodka Kultury, gdzie odbywa 
się wiele wydarzeń kulturalnych – 
informuje Krystian Cipiński. 

Przez cały festiwal warto będzie 
odwiedzać ŁOK, gdzie twórcy lu-
dowi będą przeprowadzać warsz-
taty z rękodzieła dla widzów, któ-
rzy przyjdą oglądać tworzenie 
graffiti. Wykonają je uznani grafi-
ciarze, których prace możemy już 
oglądać w naszym mieście. 

Są nimi pochodzący z Ło-
wicza, a obecnie związany  
z Gdańskiem Marcin „Tyber” Ty-
buś, którego prace widoczne są 
na przepompowni w parku Bło-
nie, budynku C Urzędu Miej-
skiego (od strony Starorzecza), 
na terenie ŁOK oraz na biurow-

cu Syntexu. Kolejnym jest Da-
wid Chronowski, który artystycz-
nym graffiti ozdobił przystanek 
autobusowy w sąsiedztwie Lidla 
i skatepark na Błoniach. Trwają 
uzgodnienia z innymi artystami, 
którzy mogliby dołączyć do skła-
du. aa 

Podwodny świat – graffiti wykonane przez Marcina „tybera” tybusia�od�2015�roku�zdobi�elewację�budynku�
należącego�do�Zakładu�Usług�komunalnych�w�Parku�błonie�w�Łowiczu.�
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Fotografia |�Z�obiektywu�Łowiczaków

Łowickie zachody Słońca
Choć zachody słońca wszędzie są piękne,  
to obserwując naszą fotograficzną grupę  
na FB, można odnieść wrażenie, że w Łowiczu 
jednak są najpiękniejsze. Przodownikiem  
w ich uwiecznianiu jest Daniel Pastenaci i dziś 
to jedno z jego zdjęć wybraliśmy, by je Wam 
zaprezentować. Wybraną fotografię Daniel 
wykonał z nasypu kolejowego za więzieniem.

Daniel Pastenaci ma 42 lata, 
jest rencistą. Mieszka w Łowiczu, 
a fotografuje już od 1994 r. Cyfro-
we fotografie zaczął robić w 2004 
r. Ilość zrobionych zdjęć wprawia 
w zdumienie: wykonał ok 9 tys. 
zdjęć na kliszy i ok 360 tysięcy 
zdjęć cyfrowych. Lubi fotografo-
wać przyrodę, zjawiska atmosfe-
ryczne, chmury, wschody i zacho-
dy słońca.

Daniel interesuje się również 
życiem i rozwojem Łowicza i oko-
lic. Choć nie zawsze jego uwagi 

brane są na poważnie, to troszczy 
się o dobro Łowicza i podpowiada 
burmistrzowi oraz urzędnikom co 
poprawić w infrastrukturze mia-
sta. Na jego zgłoszenia usuwa-
no dziesiątki awarii oświetlenia 
ulicznego. Pasją Daniela jest do-
kumentowanie każdej inwestycji 
przed i po jej wykonaniu. 

– Od 2007 r. zainteresowałem 
się kolejnictwem. Robię dużo 
zdjęć pociągów oraz infrastruk-
tury kolejowej – ujawnia też Da-
niel. Szczególną uwagę poświęca 

przebudowie stacji Łowicz Głów-
ny oraz linii E20. – Codziennie 
przesiaduję na stacji, dokumentu-
jąc przebieg prac. Nieprawdą jest, 
że na kolei obowiązuje zakaz foto-
grafowania, co niektórzy próbują 
mi wmówić – zauważa.

Fotografuje najczęściej kom-
paktami – Nikon Coolpix S9700 
lub 9900. – Lubię mieć przy sobie 
aparat, jak policjant broń przy pa-
sku – dodaje.

Rubryka fotograficzna  
„Z obiektywu Łowiczaków” 
powstała,�by�publikować�
zdjęcia�naszych�czytelników,�
którzy�aktywnie�tworzą�naszą�
grupę�fotograficzną��
na�Facebooku�o�nazwie��
„W�obiektywie�Łowiczaków”.�
co�tydzień�wybieramy��
i�publikujemy�jedno�zdjęcie��
z�krótkim�opisem�i�notką��
o�autorze.

Widok zachodu słońca uwieczniony�z�nasypu�kolejowego��
za�łowickim�więzieniem.�
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Łowicz�|�Rada�Powiatu

Pożegnanie dyrektor muzeum
Rada Powiatu Łowickiego pożegnała na sesji 
26 czerwca dyrektor muzeum w Łowiczu 
Marzenę Kozanecką-Zwierz, która po 11 latach 
pracy na tym stanowisku zrezygnowała z niego 
– o czym pisaliśmy na łamach NŁ. Podobnie 
jak wcześniej, gdy ją o to pytaliśmy, tak i na 
forum rady powiatu nie powiedziała zbyt wiele 
o powodach. Miały być związane z życiem 
zawodowym i prywatnym. 

Dyrektor otrzymała kwiaty od 
Zarządu Powiatu Łowickiego, 
a starosta Marcin Kosiorek dzię-
kował jej za sumienną pracę, przy-
znając (a był jej szkolnym kole-
gą), że odkąd pamięta, Marzena 
zawsze miała odrobione lekcje. 
Dziękował jej zwłaszcza za prze-
prowadzoną renowację fresków 
kaplicy barokowej, mówiąc, że to 
było wyjątkowo ważne przedsię-
wzięcie.

Marzena Kozanecka-Zwierz 
dziękowała Januszowi Michala-
kowi za współpracę, dodając, że to 
on przewodniczył zarządowi po-
wiatu, który powołał ją na dyrekto-
ra. Dodała, że za jego czasów cały 
budynek przeszedł gruntowny re-
mont. Dziękowała też nieobec-
nemu na sesji byłemu staroście 
Krzysztofowi Figatowi, z którym 
współpracowała przez ostatnie 7 
lat. Mówiła jak dużo w tym cza-
sie udało się zrobić, zwłaszcza 
w skansenie w Łowiczu i Mau-
rzycach, dodając, że dalszych prac 
i remontów musi być więcej. 
Dziękowała obecnemu staroście. 

W imieniu poprzedniego za-
rządu (także Krzysztofa Figata 
i Grzegorza Boguckiego) jej 
z kolei dziękował Jacek Chudy. 
Mówił, że Marzena Kozanecka-
-Zwierz jako dyrektor muzeum 
jest dla niego wzorem tytanicz-
nej pracy każdego dnia i czas, gdy 
pełniła swoją funkcję, był bardzo 
dobry dla muzeum. Przytoczył 
liczbę odwiedzających w 2018 
roku skansen w Maurzycach, jaka 
została przedstawiona dzień wcze-
śniej, na posiedzeniu Komisji Re-
wizyjnej – 72 tys. osób. – W mu-
zeum codziennie coś się dzieje, 
promuje pani placówkę i powiat 
łowicki, za co dziękuję – mówił. 

Muzeum w liczbach
Na wspomnianej Komisji Re-

wizyjnej, 25 czerwca, radni otrzy-
mali obszerne sprawozdanie 
z działalności muzeum w ubie-
głym roku. Wynika z niego, że fre-
kwencja ogólna wyniosła 72.791 
osób (w roku 2017 – 59.067, 2016 
– 62.145, 2015 – 58.183, 2014 
– 57.866), w tym frekwencja płat-
na w muzeum przy Starym Rynku 
wyniosła 21.558 osób, bezpłatna 
– 13.394 osoby, w Maurzycach 

płatna 17.644 osoby, bezpłat-
na 20.195 osób, przy czym były 
w tym imprezy plenerowe, 
na które nie obowiązywały bile-
ty wstępu, czyli Dzień Strażaka, 
Patosfera, Łowickie Żniwa, Bie-
siada Łowicka – w sumie fre-
kwencja na nich wyniosła 18.150 
osób. 

Są w nim wymienione eks-
ponaty pozyskane w 2018 roku, 
z których dyrektor zwracała uwa-
gę na XVII-wieczny portret abp. 
Michała Stefana Radziejowskie-
go – fundatora budynku misjonar-
skiego i kaplicy św. Boromeusza, 
zakupiony za 12 tys. zł, jakie mu-

zeum otrzymało w formie dotacji 
ze starostwa. 

Po muzeum oprowadzono 189 
grup wycieczkowych (najwięcej 
od 2013 roku), w tym 99 po mu-
zeum w Łowiczu, 90 – po skan-
senie w Maurzycach. Przepro-
wadzono rekordową liczbę 343 
lekcji muzealnych (wcześniej 
było ich od 67 do 272 rocznie, 
w 2017 roku – 231), a ich ofer-
ta jest co roku modyfi kowa-
na, aby mogli w nich uczestni-
czyć ci, którzy już w muzeum 
na nich byli, ale chcieliby do-
wiedzieć się zupełnie nowych 
rzeczy. Nowością są zajęcia dla 
dzieci przedszkolnych. Przygoto-
wano specjalną ofertę związaną 
ze 100-leciem odzyskania przez 
Polskę niepodległości. 

Lekcje mają zwykle formę 
warsztatów, podczas których 
uczestnicy mają możliwość sa-
modzielnego wykonania czegoś, 
co potem mogą zabrać ze sobą na 
pamiątkę. Gdy tylko ogłaszane są 
zapisy na warsztaty tematyczne, 
lista uczestników szybko się za-
pełnia. 

Wiele było wystaw czasowych. 
Dyrektor szczególnie zwróci-
ła uwagę na dwie: „Barok Księ-
stwa Łowickiego” – przygoto-
waną we współpracy z Muzeum 
Diecezjalnym w Łowiczu 
oraz „To, co kochał Adam Głu-
szek...”. 

Placówka organizowała Noc 
Muzeum, Europejskie Dni Dzie-
dzictwa, majówkę i niedziele 
w skansenie w Maurzycach. Prze-
prowadzono remonty dwóch 
słomianych poszyć dachowych 
w Maurzycach – chałupy i stodo-
ły (razem około 100 tys. zł). Dy-
rektor wspomniała, że w tym roku 
planowane są kolejne remonty da-
chów i trzeba wziąć pod uwagę, 
że nie będą one tanie, ponieważ 
jest problem z fachowcami i z za-
kupem słomy, która w ubiegłym 
roku kosztowała 3 tys. zł/tonę. 
Warto dodać, że musi to być długa 
słoma, żytnia, nie potargana. Oso-
by, które ją pozyskują, zboże ko-
szą snopowiązałką. 

Kultura kosztuje
Przychody muzeum w Ło-

wiczu (wykonanie) wyniosły 
2.609.837 zł, koszty – 2.708.449 
zł, co oznacza stratę rzędu 94 tys. 
zł. Subwencja z powiatu wyniosła 
1.856.163 zł, z czego na wydat-
ki bieżące – 1.589.588 zł. Przy-
chody własne muzeum wynio-
sły 753.674 zł, z czego: 126.544 
zł z najmu i dzierżawy majątku, 
281.284 zł – ze sprzedaży usług 
czyli biletów wstępu, lekcji mu-
zealnych, 18.163 zł – ze sprzedaży 
katalogów, folderów, artykułów 
rękodzieła, 314.615 zł – dochody 
na pokrycie odpisów amortyza-
cyjnych. 

MIRKA WOlSKA
-KOBIeReCKA

mirka.wolska@lowiczanin.info

W imieniu radnych dyrektor�muzeum�dziękowali�katarzyna�Słoma�
i�Zbigniew�kuczyński.�
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– Jak pamiętam, w szkole Marzena zawsze miała odrobione lekcje – chwalił solidność Marzeny 
Kozaneckiej-Zwierz starosta Marcin Kosiorek. Na�zdjęciu�dziękuje�jej�za�pracę�wraz�z�wicestarostą�Piotrem�
Malczykiem�i�przewodniczącym�Rady�Powiatu�Markiem�Jędrzejczakiem.�
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Jacek�chudy�mówił,�
że�Marzena�
kozanecka-Zwierz�
jako�dyrektor�muzeum�
jest�dla�niego�wzorem�
tytanicznej�pracy�
każdego�dnia�i�czas,�
gdy�pełniła�swoją�
funkcję,�był�bardzo�
dobry�dla�muzeum.

Łowicz�|�Muzeum
Jedyna wystawa 
ręczników ludowych

Objazdową wystawę „Dro-
ga życia – wędrówka śladami 
ręczników ludowych” można do 
18 sierpnia oglądać w Muzeum 
w Łowiczu. Prezentowane są 
w niej ręczniki ludowe z kolekcji 
Muzeum w Bielsku Podlaskim 
(jest to Oddział Muzeum Podla-
skiego w Białymstoku).

To jedyna w skali kraju wysta-
wa w całości poświęcona ręczni-
kom ludowym. Prezentowanych 
będzie ich kilkadziesiąt. Orga-
nizatorzy podkreślają, że ręczni-
ki towarzyszyły ludziom podczas 
narodzin, ślubów i wesel, uczest-
niczyły w świętach, obrzędach re-
ligijnych i w ostatniej drodze życia 
człowieka. Autorami wystawy są 
Alina Dębowska, Katarzyna So-
łub i Jerzy Sołub.  tm

Maurzyce�
Niedziela 
w Skansenie

Muzeum w Łowiczu zapra-
sza w niedzielę 7 lipca do skanse-
nu wsi łowickiej w Maurzycach, 
gdzie o godz. 12. rozpocznie się 
kolejna edycja „Niedzieli w Skan-
senie”. W trakcie imprezy będzie 
można spotkać się z twórcami lu-
dowymi i wziąć udział w warsz-
tatach kulinarnych – w planach 
wypiek chleba w tradycyjnym 
piecu chlebowym, wziąć udział 
w warsztatach rękodzieła tworze-
nia wycinanek i kwiatów z bibu-
ły. Dodatkowo o godz. 12. i 14. 
po skansenie oprowadzać będzie 
przewodnik, zaś o godz. 13. roz-
poczną się warsztaty plastyczne, 
w czasie których uczestnicy będą 
wykonywać kolorowe pająki, zdo-
biące niegdyś księżackie chaty. tb

Kiernozia 
Zagrają gwiazdy 
disco polo 

Dzień Kiernozkiego Dzika to 
impreza organizowana nieprze-
rwanie od 2005 roku, odbywa się 
zawsze 13 lipca. W tym roku start 
o godz. 17. Wystąpią m.in. dzieci 
z przedszkola, „Boczki Chełmoń-
skie”, zespół „S.O.S ABBA cover 
show”, a także dwie wschodzące 
gwiazdy disco polo: zespół Lover-
boy oraz Miły Pan. Później zaba-
wa z zespołem Speed. Nie zabrak-
nie też konkursów, i konsumpcji 
pieczonych dzików.  mak 
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Zduny�|�dom�kultury�

Wycieczki z historią w tle
Biblioteka Publiczna 
i Dom Kultury w Zdunach 
zapraszają w lipcu na kilka 
wycieczek pod wspólną 
nazwą „Rodzinne wyjazdy 
z historią w tle...”. W sierpniu 
zaś zaplanowano cykl zabaw 
w kilku miejscowościach  
z wodzirejem Arkiem,  
pod nazwą „Dom Kultury  
na kółkach”.

Na lipcowe wycieczki, które są 
odpłatne trwają zapisy. Ich koszt 
jednak nie jest wysoki, gdyż dofi-
nansowuje je samorząd. Pierwsza 
rowerowa wycieczka do Łowi-
cza odbyła się 3 lipca. Głównym 
punktem programu było zwiedza-
nie ruin zamku prymasowskiego. 

10 lipca zaplanowano auto-
karową wycieczkę do Oporowa 
i Kutna, w programie której jest 
wizyta w zamku w Oporowie, w 
Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kut-
nie, aquaparku oraz McDonald’s. 
Koszt: 20 zł, zapisy do 5 lipca. 

17 lipca – rowerowa wyciecz-
kę do Walewic: zwiedzanie pałacu  
i „pałacowy poczęstunek”. Koszt 
10 zł, zapisy do 15 lipca. 

24 lipca odbędzie się wyciecz-
ka autokarowa do Sochaczewa. 
Grupa odwiedzi Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą, pływalnię „Orka” i restau-
rację McDonald’s. Koszt 20 zł, za-
pisy do 18 lipca. 

31 lipca odbędzie się ostat-
nia z zaplanowanych wycieczek 
– do Warszawy, jej koszt to 50 zł 
od osoby. W programie: zwiedza-
nie stolicy z przewodnikiem śla-
dem warszawskich legend. 

Poza wycieczkami zaplano-
wano „Piątkowe niespodzian-
ki biblioteki”, o których będzie-
my informować na bieżąco. W 
tym przypadku, nawet jeśli zaję-
cia będą na miejscu, w Zdunach, 
również obowiązują zapisy, ponie-
waż organizatorzy chcą wiedzieć, 
na jaką liczbę dzieci mają się przy-
gotować. Pierwsza niespodzianka, 
zaplanowana na 5 lipca, to wyjazd 
do Łowicza na plac zabaw oraz do 
kina na film „Agent kot”. Zapisy 
skończyły się 3 lipca. 

„Dom Kultury na kółkach” od-
wiedzi zaś: 6 sierpnia Strugienice  
i Bąków Górny, 7 sierpnia Łaźniki 
i Złaków Borowy, 8 sierpnia – Wi-
skienicę Górną i Zduny.  mwk

Łowicz�|�Powstaje�serial�dokumentalny�

Łowickie zabytki 
zobaczymy w serialu
Burmistrz Łowicza 
Krzysztof Jan Kaliński 
wystąpi w serialu 
dokumentalnym. 
Artystyczna produkcja 
poświęcona będzie 
dolinom największych 
łódzkich rzek,  
m.in. Bzury. Zdjęcia 
z udziałem włodarza 
miasta kręcono 26 czerwca 
w najpiękniejszych 
zakątkach Łowicza.

O realizacji serialu dokumen-
talnego pt. „W dolinach najwięk-
szych łódzkich rzek: Bzury, Pili-
cy i Warty” w reżyserii Tomasza 
Świątkowskiego obszernie pi-
saliśmy w jednym z poprzed-
nich numerów Nowego Łowicza-
nina (24/2019). Przypomnijmy,  
że było to tuż po nagraniach pro-
wadzonych w Walewicach, gdzie 
11 czerwca ekipa filmowa praco-
wała nad przybliżeniem widzom 
zakamarków tamtejszego pałacu, 
na czele z Apartamentem Napo-
leońskim. 

Tym razem bohaterami kolej-
nego odcinka siedmioczęściowej 
serii stały się zabytki łowickie. 
Podróż śladami najpiękniejszych 
miejsc naszego miasta wraz z od-
grywającą postać serialowej po-
dróżniczki aktorką Kają Sosnow-
ską odbył burmistrz Krzysztof Jan 
Kaliński.

– Nie odczuwam stresu, lecz 
ekscytację, bowiem opowiadanie 
o malowniczych zakątkach Ło-
wicza sprawia mi radość. Dosko-
nale czuję się w roli osoby, która 
zachęca innych, by odwiedzili te 

piękne rejony, by poznać ich histo-
rię oraz kulturę. Osobiście uwa-
żam, że warto – powiedział nam 
burmistrz, przebywając już na pla-
nie filmowym, w który rankiem 
w środę, 26 czerwca, zamienił się 
Stary Rynek.

W celu nakręcenia kolejnych 
scen, w późniejszych godzinach 
ekipa filmowa udała się m.in. pod 
kamienicę Stefana Starzyńskie-
go przy ulicy Zduńskiej, na Nowy 
Rynek i na Błonia. 

Co ciekawe, w jednej ze scen 
filmu burmistrz Łowicza ma wy-
stąpić w roli osoby jadącej na hu-
lajnodze.

– Rzeczywiście hulajnoga bę-
dzie nam dziś potrzebna, dlatego 

zabraliśmy ją ze sobą, a burmi-
strza można było zobaczyć w cen-
trum miasta podczas próby jazdy 
na niej, jednak więcej szczegó-
łów zdradzić nie mogę – powie-
dział nam Filip Frątczak, łowi-
czanin, aktor Teatru Nowego w 
Poznaniu, prezes Polskiej Funda-
cji Artystów Scenicznych „Plac 
Teatralny” z Poznania, będącej 
producentem serialu.

Dodajmy, że Dolina Bzury bę-
dzie bohaterką trzech spośród 
siedmiu odcinków wspomnianej 
produkcji. Nagrania na jej potrze-
by prowadzono już m.in. w Stru-
gienicach i Bolimowie. W najbliż-
szych dniach ekipa filmowa uda 
się do Nieborowa. aw

Burmistrz Krzysztof Kaliński, na�potrzeby�realizowanego�w�naszym�mieście�serialu,�testował�jazdę��
na�elektrycznej�hulajnodze.� Domaniewice�|�ciekawy�początek�lata�

Powitaj wakacje z GOK-iem
Wycieczki do wioski 
afrykańskiej, wodnego placu 
zabaw, festiwal kolorów, 
seanse filmowe, animacje 
w plenerze i inne atrakcje 
znalazły się w programie 
projektu „Witamy wakacje  
z GOK”, realizowanego 
w Domaniewicach.

Jak co roku na początku wa-
kacji dzieci będą mogły wziąć 
udział w szeregu atrakcyjnych, 
choć odpłatnych wyjazdów, m.in. 
do Energylandii czy Wioski Afry-
kańskiej w Sobanicach. 

Dla wszystkich, 2 lipca dostęp-
ne było spotkanie pod hasłem 
„Wakacyjne inspiracje”. Były ani-
macje z użyciem kolorowego pia-
sku oraz seans filmowy.

W piątek, 5 lipca, dzieci będą 
mogły spróbować zabawy z uży-
ciem kolorowych proszków holi 
podczas odbywającego się w go-
dzinach 11.00-15.00 na terenie 
GOK-u Festiwalu Kolorów. 

Zajęcia przeznaczone są dla 
dzieci w wieku 6-13 lat. W wy-
cieczkach mogą wziąć udział 
dzieci od 7. roku życia. Zapisy  
i szczegóły dostępne są w Gmin-
nym Ośrodku Kultury. aw

Nie�odczuwam�
stresu,��
lecz�ekscytację,�
bowiem�opowiadanie�
o�malowniczych�
zakątkach�Łowicza�
sprawia�mi�
radość.

Krzysztof Jan Kaliński, 
burmistrz Łowicza
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Chąśno�|�Gminne�zawody�sportowo-pożarnicze�

Mistrzowie z Karsznic Dużych,
a mistrzynie z Goleńska 
W niedzielę 30 czerwca na 
boisku sportowym  
w Chąśnie zostały 
rozegrane gminne zawody 
sportowo-pożarnicze,  
do których po raz kolejny 
zgłosiło się bardzo dużo 
drużyn. W kategorii 
drużyn męskich wygrali 
je druhowie z jednostki 
OSP Karsznice Duże, 
zaś w grupie żeńskiej 
triumfowały druhny  
z OSP Goleńsko. 

Rywalizacja przebiegała w gru-
pach: „A” – mężczyzn, „C” – ko-
biet i Młodzieżowych Drużyn 
Pożarniczych. W tej ostatniej wy-
startowały 2 drużyny chłopców  
w wieku 12 – 14 lat, 5 drużyn 
chłopców w wieku 14-16 lat i jed-
na drużyna dziewcząt w wieku 14 
– 16 lat. 

Każda drużyna startowała  
w dwóch konkurencjach: sztafe-
ta pożarnicza i ćwiczenie bojowe. 

Najliczniej obsadzona była jak 
zawsze kategoria „A”, czyli zma-
gania sztafet męskich. Rywalizo-
wało w niej ze sobą 16 drużyn. 
Mistrzowski tytuł wywalczyli 
druhowie z OSP Karsznice Duże 
(drużyna I) – 102 pkt., na II miej-
scu stanęli druhowie z OSP Chą-
śno Drugie (dr. I) – 121 pkt., a na 
III miejscu druhowie z OSP Go-
leńsko (dr. II) – 121,4 pkt. – Ele-
gancko – mówili o nastrojach 

przed startem druhowie z OSP 
Chąśno Drugie. Prezes Witold 
Dudkiewicz powiedział nam, że 
jednostka rozpoczęła intensywne 
przygotowania do zawodów spor-
towo-pożarniczych na tydzień 
przed ich rozegraniem. – Spoty-
kaliśmy się w remizie codzien-
nie około godz. 19 i biegaliśmy 
póki się nie ściemniło – powie-
dział nam druh Łukasz Skwar-
na. – Trzeba pochwalić naszego 
prezesa, bo odkąd nim został, to 
jednostka pozyskała samochód,  
a straż się rozbudowuje – dodał. 

W grupie żeńskiej podium pre-
zentowało się następująco: I miej-
sce zdobyły druhny z OSP Goleń-

sko – 141 pkt., II miejsce drużyna 
z OSP Karsznice Duże – 154,8 
pkt., III miejsce drużyna z OSP 
Błędów – 205,6 pkt. 

Wśród Młodzieżowych Drużyn 
Pożarniczych chłopców w wieku 
12-14 lat wyniki prezentują się na-
stępująco: I miejsce – OSP Wybo-
rów – 116,9 pkt., II miejsce OSP 
Goleńsko – 138,1 pkt. 

W rywalizacji młodzieżowej 
chłopców w wieku 14-16 lat naj-
lepsi byli: I miejsce OSP Chąśno 
Drugie – 102 pkt., II miejsce OSP 
Błędów – 109, 1 pkt., III miejsce 
OSP Mastki – 112,8 pkt. – Jak jest 
dobry skład, to i będzie wygrana: 
nasz w tym roku jest taki umiarko-

wany. Będziemy walczyć o I miej-
sce z Błędowem, bo to nasi kole-
dzy z klasy. O wygranej zdecyduje 
bojówka, choć lepiej czujemy się 
w sztafecie, bo tu trzeba tylko do-
brze pobiec, a w bojówce zawsze 
można coś zepsuć... – powiedzie-
li Marcel Sierota i Kamil Wołek 
z Młodzieżowej Drużyny Pożar-
niczej w wieku 14-16 lat z OSP 
Chąśno Drugie na chwilę przed 
startem. 

W rywalizacji Młodzieżowych 
Drużyn Pożarniczych dziewcząt w 
wieku 14-16 lat wystartowała dru-
żyna z OSP Błędów, która zakoń-
czyła zmagania z wynikiem 131,3 
pkt. w klasyfikacji generalnej.  aa 

Muszla koncertowa�|�bzura�Rock�Show�

Rock rozbrzmiewał 
nad Bzurą 

W całym parku Błonie i w du-
żej części miasta słychać było  
w sobotę 29 czerwca rockową mu-
zykę dobiegającą z muszli koncer-
towej, gdzie odbywała się 5. edy-
cja imprezy Bzura Rock Show. 

Poza gospodarzami impre-
zy, czyli zespołem Koniunktura,  
w tym roku zagrali także The Wall  
i Vataha z Płocka oraz jako gwiaz-
da wieczoru łódzki zespół Power 
of Trinity. Tym razem kluczem 
doboru artystów było znalezie-
nie się w notowaniach AlterListy  
w Radiu Victoria. 

Tegoroczna odsłona, podob-
nie jak dwie pierwsze, odbyła się  
w muszli koncertowej w parku 
Błonie, na której terenie został 
udostępniony grill i ogródek piw-
ny. Jacek Machnikowski z Ko-
niunktury powiedział nam, że 
przeniesienie imprezy z dziedziń-
ca ŁOK do muszli koncertowej 
okazało się dobrą decyzją, gdyż 
wpłynęło na poprawę frekwencji. 

– Nieskromnie powiem, że naj-
więcej ludzi przyszło, gdy miał 
się zacząć koncert Koniunktury 

– mówi nam muzyk. Zaintereso-
waniem cieszył się także koncert 
gwiazdy wieczoru, łódzkiego ze-
społu Power Of Trinity. 

Warto przypomnieć, że let-
nie koncerty z cyklu Bzura Rock 
Show zapoczątkował Adam „Egi” 
Klimkiewicz, muzyk Koniunktu-
ry, który w 2016 r. zginął w wy-
padku samochodowym. Po jego 
śmierci, organizacją wydarzenia 
zajęli się jego koledzy z zespołu. 

Po ubiegłorocznych doświad-
czeniach z niską frekwencją na 
koncertach, pojawił się u organi-
zatorów moment zawahania, czy 
warto kontynuować imprezę, sko-
ro nie ma nią dużego zaintereso-
wania. 

Jacek Machnikowski powie-
dział nam jednak, że po sobotnich 
koncertach sądzi, że rokowania na 
przyszłość i planuje kolejną edy-
cję. Uważa też, że w promowaniu 
lokalnych zespołów powinno po-
magać miasto, które powinno za-
praszać je do grania na miejskich 
imprezach, takich jak Dni Łowi-
cza czy Księżackie Jadło.   aa 

Bzura Rock Show:�Na�scenie�gospodarze�imprezy�-�zespół�koniunktura.�
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Zawody sportowo-pożarnicze gminy Chąśno. Mistrzowski�tytuł�wywalczyli�druhowie�z�oSP�karsznice�duże.�
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Gmina Bolimów�|�integracja�

Radni na Wycieczce 
Kielce, Święty Krzyż 
i Zamek w Chęcinach 
znalazły się na szlaku 
wycieczki radnych 
z gminy Bolimów, 
która odbyła się 
w sobotę, 8 czerwca.

Największe wrażenie wywarła 
na uczestnikach Kadzielnia oraz 
słynny kielecki amfi teatr. Niespo-
dzianka czekała na nich również 

na zamku w Chęcinach, który 
przyjął ich pokazem starodawne-
go tańca oraz wystrzałami z ar-
maty.

– Cieszymy się, że wspólnie 
możemy spędzić czas w cieka-
wy sposób. Ponownie chcemy 
się gdzieś wybrać we wrześniu 
i choć nie wiemy jeszcze gdzie, 
najważniejsze jest dla nas to, 
że formuła wycieczek sprawdza 
się od lat – powiedział nam prze-
wodniczący Rady Gminy Jan 
Hubert. aw

Łowicz�|�Udane�biesiadowanie�na�korabce�

Parafi anie zatańczyli belgijkę 
Parafi anie z Korabki bawili się w niedzielę, 30 czerwca, 
na dorocznej biesiadzie parafi alnej przy kościele Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy. Tegoroczny program obfi tował w wiele atrakcji, 
był też czas na wspólną modlitwę.

Przez całą biesiadę dzieci mo-
gły korzystać z dmuchańców, 
przejażdżek konnych oferowa-
nych przez Stowarzyszenie „Kari-
no”, malowania twarzy, zaplatania 
kolorowych warkoczyków oraz 
warsztatów rękodzielniczych. Dla 
wszystkich przygotowano też po-
częstunek: grochówkę z kotła, po-
trawy z grilla i domowe wypieki. 

Grzegorz Gładki z Korab-
ki powiedział nam, że specjalnie 
na biesiadę ugotowano około 180 
litrów grochówki. Dzień wcze-
śniej odbyło się krojenie warzyw 

i kiełbasy, a w dniu biesiady, 
przez 3 godziny od samego rana, 
4 osoby czuwały nad jej gotowa-
niem. – Myślę, że na przyszły rok 
też będzie zupa i na Trzech Króli 
też ugotujemy – powiedział nam. 

Parafi anie mieli możliwość wy-
słuchania występów muzycznych 
w wykonaniu kapeli ludowej, dzie-
ci ze Studia Artystycznego „Star” 
i podopiecznych Kariny Sędkow-
skiej-Staszewskiej. Z dużym za-
interesowaniem obejrzeli pokaz 
breakdance w wykonaniu gru-
py tańca „Oldskulowe trampki” 
i przedstawienie o „Czerwonym 
Kapturku”, które wystawili ro-
dzice dzieci przedszkolnych ze 
Szkoły Podstawowej w Popowie. 
Najodważniejsi dali się namó-
wić do zatańczenia belgijki razem 

z księdzem Kamilem Gocem. 
– Było bardzo fajnie, energetycz-
nie, zresztą ks. Kamil zawsze ma 
takie fajne pomysły, jak nie bel-
gijka, to polonez – oceniła pani 
Anna Kołaczek z Korabki, która 
dała się zaprosić do tańca. Zwró-
ciła też uwagę na to, że najwięk-
szym atutem całej biesiady jest to, 
że mieszkańcy się spotykają i in-
tegrują. – Gdyby nie to, że spoty-
kamy się w kościele lub czasami 
na imprezach integracyjnych, to 
byśmy się nie znali, bo ludzie nie 
mają dla siebie czasu, mijają się 
na ulicach, zna się tylko najbliż-
szych sąsiadów – zauważyła. 

Już od rana rozpoczęło się 
sprzedawanie losów w loterii fan-
towej, w której do wygrania były 
m.in. rower, sprzęt AGD czy bon 
na wypożyczenie na jeden dzień 
dmuchanego zamku. Losowanie 
nagród odbyło się po zakończe-
niu wieczornej mszy św. Wszyst-
kie nagrody zostały ufundowane 
przez sponsorów, a dochód zebra-
ny ze sprzedaży losów, jak i całej 
biesiady, zostanie przeznaczony 
na organizację letniego wyjazdu 
dla dzieci i młodzieży z parafi i. 
Biesiadę zakończyła zabawa ta-
neczna, do której przygrywał ze-
spół „40 plus”.

W tym roku odbyła się już 
19. edycja biesiady, którą zapo-
czątkował poprzedni proboszcz, 
ks. Wiesław Frelek, zaś wspól-
nie z Radą Parafi alną i Zarządem 
Osiedla kontynuuje ją obecny pro-
boszcz, ks. Adam Domański.  

Łowicz – Reda�|�Zwiedzali�miasto�i�szukali�ciekawych�rozwiązań�

Młodzieżowi radni z wizytą w Redzie 
Od 14 do 16 czerwca 
delegacja Młodzieżowej 
Rady Miejskiej 
przebywała w mieście 
partnerskim Łowicza 
– Redzie, dokąd 
pojechała na zaproszenie 
tamtejszej Młodzieżowej 
Rady Miejskiej.

W wyjeździe uczestniczy-
li młodzieżowi radni: Szymon 
Szaleniec, Zuzanna Strzyżewska, 
Bruno Wawrzyniecki, Marcel Fi-
lipiak, Agata Kołaczek, Klaudia 
Korejwo i Jan Dałek wraz z opie-
kunami Krzysztofem Olko i Kry-
stianem Cipińskim. 

Pierwszego dnia wzięli oni 
udział w uroczystej sesji Rady 
Miejskiej, podczas której wła-
dze Redy podziękowały Krystia-
nowi Cipińskiemu za wieloletnią 
współpracę. Delegaci z Łowicza 
zwiedzili też miasto, przyjrzeli się 
ciekawym inwestycjom i rozwią-
zaniom, wymienili doświadczenia 
i pomysły z miejscowymi mło-
dzieżowymi radnymi. W więk-
szości są oni młodsi od młodzie-
ży z Łowicza, gdyż w Redzie jest 
tylko jedna szkoła średnia, dlatego 
młodzieżowymi radnymi mogą 
być także uczniowie kl. 8. Mimo 
to, chętnie uczestniczą oni w se-
sjach dorosłej Rady Miejskiej, in-

teresują się życiem i polityką mia-
sta. 

Uwagę radnych z Łowicza 
przykuł ciekawie zagospodaro-
wany park z miejscami grillowy-
mi, w którym ulokowano rów-
nież dwie fontanny, rozbudowany 
skatepark, wiele ławek i ławosto-
łów. Park jest objęty strefą wolną 
od zakazu spożywania niskopro-
centowych napojów alkoholo-
wych, o co wnioskował też Kry-
stian Cipiński jako radny miejski 
w poprzedniej kadencji, jed-
nak pomysł ten został odrzucony 
większością głosów radnych. 

Przewodniczący MRM w Ło-
wiczu Szymon Szaleniec powie-
dział nam, że jednym z pomysłów, 
które chciałby przenieść do Łowi-
cza, jest umieszczona w parku bi-
blioteczka, do której każdy może 
oddać książkę lub ją wypożyczyć. 

Radni odwiedzili też Aquapark 
i uczestniczyli w Dniach Redy. 
Ostatniego dnia wspólnie z za-
przyjaźnioną młodzieżą podsu-
mowali wizytę i zadeklarowali 
chęć współpracy. 

Młodzieżowi Radni z Redy 
przyjadą na rewizytę w przyszłym 
roku, przy okazji Dni Łowicza.  aa

AgNIeSZKA
ANTOSIeWICZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Z wycieczki bolimowscy radni przywieźli dużo�miłych�wspomnień.
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Młodzieżowi Radni z Łowicza i Redy na�punkcie�widokowym�w�Gdyni.
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Jedną z atrakcji Biesiady na Korabce był pokaz breakdance�
w�wykonaniu�grupy�tańca�„oldskulowe�trampki”.
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Przedstawienie o „Czerwonym Kapturku” wystawili�rodzice�dzieci�
przedszkolnych�ze�Szkoły�Podstawowej�w�Popowie.
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Ogłoszenia

 
PUNKty PRZyJMoWANiA oGŁoSZeń DRoBNyCH Do „NoWeGo ŁoWiCZANiNA”: BiURo oGŁoSZeń ŁoWiCZ,�Ul.�PiJARSkA�3A; BeDNARy,�SklEP�P.�PAPiERNik�24A;�BoBRoWNiKi 27,�SklEP�P.�PAclER;�BoLiMóW,�Ul.�RyNEk�koŚciUSZki�
17,�SklEP�„EWA”,�P.�PAPiERNik;�DoMANieWiCe,�Ul.�GŁóWNA�26,�SklEP�P.�JAkUbiAk;�GąGoLiN PoŁUDNioWy,�SklEP�„koS”;� iŁóW:�Pl.�RyNEk�STARoMiEJSki�21;�SklEP�P.�PAPiERoWSkiEGo;�KieRNoZiA,�RyNEk�koPERNikA,�kioSk��
P.��WESoŁoWSkiEJ; KURABKA 17A,�SklEP�P.�ToPolSkiEJ;�ŁoWiCZ,�oS.�bRATkoWicE,�kioSk�loTTo;�ŁySZKoWiCe,�SklEP�„dUET”,�Ul.�GMiNNA�6;�NieBoRóW,�Al.�lEGioNóW�PolSkicH�18,�SklEP�P.�FiGATA;�NoWA SUCHA 22,�SklEP�P.�SiEWiERy;�
oStRóW 20,�SklEP�P.�bEJdy;�oSMoLiN:�Ul.�RyNEk�2,�SklEP�P.�SERWAcH;�Ul.�RyNEk�19,�SklEP�SPożyWcZo-PRZEMySŁoWy;�PSZCZoNóW 147,�SklEP�P.�liPińSkiEGo;�SANNiKi,�Ul.�WARSZAWSkA�183,�SklEP�P.�olkoWicZ;�SoBotA,�Pl.�ZAWiSZy��
cZARNEGo� 12,� SklEP� P.� bińcZAk;� SoKoŁóW 19,� SklEP� P.� GŁoWAckiEGo;� StACHLeW 113A,� SklEP� P.� WiERZbickiEJ;� StARy DęBSK 6A,� SklEP� SPożyWcZo-PRZEMySŁoWy,� ŚLeSZyN,� Ul.� GóRNA� 5,� SklEP� P.� MącZyńSkiEJ;���
ZAWADy 67,�SklEP�P.�SokAlSkiEJ;�ZŁAKóW BoRoWy 139A,�SklEP�P.�PiEcki;

„WieŚCi Z GŁoWNA i StRyKoWA”:�BiURo oGŁoSZeń�GŁoWNo,�Ul.�ŁoWickA�40;�DMoSiN 1:�PiEkARNiA�bożENA,�kRZESZEWSkA;�StRyKóW:�STARy�RyNEk�1;��Ul.�cMENTARNA�12.

„NoWy ŁoWiCZANiN„ WyDANie DLA ŻyCHLiNA i oKoLiC”: BeDLNo 28 SklEP� MiNi-MAG;� DoBRZeLiN� SklEP� „MAGdA”,� Ul.� WŁ.� JAGiEŁŁy;� PACyNA,� Ul.� ToWARoWA� 4,� SklEP� P.� M.� dURki;� PLeCKA DąBRoWA,� SklEP� „MoNikA”;� �
PoDCZACHy 16,�SklEP�SPożyWcZo-PRZEMySŁoWy;�ŚLeSZyN,�Ul.�GóRNA�5,�SklEP�P.�MącZyńSkiEJ;�ŻyCHLiN,�Ul.�29�liSToPAdA�28,�SklEP�SPożyWcZo-PRZEMySŁoWy.

WyDAWCA i ReDAKCJA Nie PoNoSZą oDPoWieDZiALNoŚCi ZA tReŚć oGŁoSZeń i ReKLAM oPUBLiKoWANyCH ZGoDNie Z ARt. 36 UStAWy  Z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWe”
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samochodowe

kupno
�Złomowanie�Pojazdów–�

zaświadczenia,�auto-skup:�
uszkodzone,�rozbite,�
wyeksploatowane,�Rząśno�13,�tel.�
kom.�602-123-360.

 Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

�dostawcze,�tel.�kom.�725-562-998.

�każdego�Forda�Transita,�tel.�kom.�
725-361-836.

�kupię�przyczepkę�samochodową,�
może�być�do�remontu,�tel.�kom.�
506-355-899.

�RENAUlT�kangoo,�lub��
citroen�berlingo,�benzyna,�2009-
2010�rok��
w�dobrym�stanie�z�Łowicz�lub�
okolice�kupię,�tel.�kom.�507-792-500.

sprzedaż
�AUdi�A4,�1,6�benzyna,�1997�rok,�

230.000�km,�stan�bdb,�6.000�zł,�tel.�
kom.�606-386-636.

�AUdi�A4�diesel�150�kM,�Vi�
skrzynia,�2006�rok,�sedan,�bogate�
wyposażenie.�W�rozliczeniu�przyjmę�
tańszy,�tel.�kom.�604-706-309.

�AUdi�A6�quattro,�3.0�Tdi,�
2005�rok,�bogate�wyposażenie,�
stan�rewelacyjny,�(�w�rozliczeniu�
mogę�przyjąć�mniejszy),�tel.�kom.�
604-706-309.

�bMW�318d,�2004�rok,�w�
rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy,�
tel.�kom.�604-706-309.

�bMW�X3,�2,0�diesel,�2005�rok,�
178,000�km,�czarny,�stan�b.�dobry,�
25.900�zł,�tel.�kom.�507-105-983.

�ciTRoËN�AX,�1,1,�1996�rok,�
zielony,�Salon�Polska,�tel.�kom.�
606-214-678.

�ciTRoËN�Nemo,�1.3,�2014�rok,�
tel.�kom.�600-820-374.

�dAEWoo�Nubira,�1.6�kat�
benzyna/gaz,�1999�rok,�okolice�
bielaw,�tel.�kom.�509-706-483,�po�
16.00.

�dAEWoo�lanos,�2000�rok,�
140.000km,�stan�bdb.,�tel.�kom.�
604-367-904.

�Fiat�doblo,�1300�diesel,�2008,�tel.�
kom.�604-241-144.

�FiAT�Panda,�1.2,�2010�rok,�tel.�
kom.�606-348-077.

�FiAT�Panda,�1.1,�2010�rok,�57.000�
km,�salon�Polska,�bezwypadkowy,�
tel.�kom.�695-323-452.

�HoNdA�cRV,�2.0�benzyna,�2009�
rok,�czarny,�tel.�kom.�604-241-144.

�MATiZ,�1999�rok,�tel.�kom.�
692-778-350.

�MAZdA�Premacy,�1.8�16V,�2002�
rok,�130.000km,�stan�rewelacyjny,�
tel.�kom.�513-375-786.

�MERcEdES-bENZ,�310d,�tel.�
kom.�724-320-359.

�NiSSAN�Almera,�1.4�benzyna/
gaz,�1998�rok,�hak,�tel.�kom.�
794-024-710.

�oPEl�Astra�1,�tel.�kom.�
655-277-589.

�oPEl�Astra�G.,�1,6-8V,�2001�rok,�
hak,�lPG,�tel.�kom.�602-863-046.

�oPEl�Astra�ii,�2.0�gaz,�1999�rok,�
136�kM,�dobra�wersja,�tel.�kom.�
509-392-251.

�oPEl�corsa,�1.2,�2012�rok,�
5-drzwi,�kupiony�w�polskim�salonie,�
tel.�kom.�600-944-728.

�oPEl�corsa,�1.4,�2014�rok,�
23.000�km,�i�właściciel,�salon�
Polska,�tel.�kom.�722-090-134.

�oPEl�Meriva,�1.7�cdTi,�2005�rok,�
klimatyzacja,�możliwość�zamiany�
(mniejszy),�8.200zł,�tel.�kom.�513-
329-718,�513-375-786.

�oPEl�Vectra�b,�2,2�dTi,�2002�rok,�
stan�bdb.,�klimatyzacja,�2�komplety�
kół,�tanio,�tel.�kom.�600-269-658.

�PASSAT�coMbi,�2.0�Tdi,�2006�
rok,�+49�152-176-97-397.

�PoloNEZ�caro,�1996�rok,�tel.�
kom.�605-384-861.

�Przyczepka�samochodowa,�tel.�
kom.�506-355-899.

�PUNTo,�1999�rok,�silnik�po�
remoncie,�tel.�kom.�883-666-093.

�RENAUlT�clio,�2000�rok,�tel.�kom.�
603-741-484.

�RENAUlT�clio,�1.2�16V�
benzyna/gaz,�2002�rok,�tel.�kom.�
604-706-309.

�RENAUlT�Master,�2.5d,�2000�rok,�
H2l3,�stan�bdb.,�tel.�696-441-178.

�RoVER�75,�2001�rok,�tel.�kom.�
609-855-375.

�SkodA�octavia,�1.9�GlX�Tdi,�
1999�rok,�tel.�kom.�501-629-386.

�SkodA�octavia2,�1,9�Tdi,�tel.�
kom.�692-031-285.

�SkodA�Roomster,�1.9,�2006�
rok,�105�kM,�stan�bdb,�tel.�kom.�
609-459-539.

�ToyoTA�Avensis,�2.0�d-4d,�2006�
rok,�wersja�d-cat,�atrakcyjna�cena,�
możliwość�zamiany�(tańszy),�tel.�
kom.�604-706-309.

�ToyoTA�Aygo�ii,�2014�rok,�
przebieg�52.000�tys.,�cena�27.000�
zł,�tel.�kom.�604-916-982.

�ToyoTA�corolla�benzyna/gaz,�
2002�rok,�tel.�kom.�728-346-886.

�ToyoTA�yaris,�1.0,�2007�
rok,�5-drzwiowy,�10.200�zł�oraz�
ToyoTA�yaris�1.0�2009r,�tel.�kom.�
513-375-786.

�VW�Golf�iV,�1.4,�2000�rok,�
bordowy�metalik,�klimatyzacja,�stan�
rewelacyjny,�tel.�kom.�513-375-786.

�VW�Golf�iV,�1.6,�2002�rok,�kombi,�
tel.�kom.�606-348-077.

�VW�Golf�V,�1.9�Tdi,�2007�rok,�
6-skrzynia,�czarny�metalik,�cena�
atrakcyjna,�tel.�kom.�604-706-309.

�VW�lupo,�1.4,�1999�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

�VW�Passat,�2.0�Tdi�kombi,�2010�
rok,�tel.�kom.�606-486-555.

�VW�Passat�cc,�1.8,�2010�rok,�
salon,�bezwypadkowy,�możliwa�
zamiana�(tańszy),�tel.�513-375-786.

�VW�Passat�kombi,�1.9�Tdi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony,�7.900zł,�
(w�zamianie�przyjmę�mniejszy),�tel.�
kom.�513-375-786.

�VW�Passat�benzyna/gaz,�2000�
rok,�silnik�do�remontu,�tel.�kom.�
507-081-037.

�VW�Polo,�1.4�diesel,�2005�rok,�tel.�
kom.�721-308-987.

�VW�Polo,�1995�rok,�tel.�kom.�
723-296-983.

�VW�Polo,�1.4�Tdi,�2009�rok,�tel.�
kom.�513-375-786.

�VW�Polo,�1.4�Tdi,�2005�rok,�
klimatyzacja,�stan�bdb,�tel.�kom.�
501-935-515.

�VW�Touran,�1.9�Tdi,�2003�rok,�tel.�
kom.�790-614-653.

motorowe
sprzedaż

�Skuter�2-suw,�zielony�2013�rok,�tel.�
kom.�606-214-678.

�Junak�122,�2011�rok,�125�cm3,�tel.�
kom.�785-959-817.

garaże
wynajem

�odstąpię�garaż�(blaszak),�
os.�Noakowskiego,�tel.�kom.�
602-103-739.

�Wynajmę�garaż�os.�bratkowice,�
przy�ul.�Tuszewskiej,�tel.�kom.�
665-974-254.

�Wynajmę�garaż�wolnostojący,�ul.�
Tkaczew,�tel.�kom.�694-199-179.

nieruchomości

kupno
�kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice�i�

okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

�kupię�mieszkanie�do�40�mkw�na�
parterze,�tel.�kom.�880-778-094.

�kupię�mieszkanie�w�Łowiczu,�tel.�
kom.�604-413-669.

sprzedaż
�Ziemia�rolno-budowlana�2,86�

ha,�lutynek,�gm.�kocierzew,�
droga�asfaltowa,�132.000�zł,�tel.��
693-351-078.

�działka�1,22�ha,�Zielkowice�i,�tel.�
kom.�790-537-649,�po�16:00.

�działka�budowlana�2200�
mkw.,�Mysłaków,�media,�tel.�kom.�
665-981-200.

�Sprzedam�0,77�ha�ziemi�wraz�z�
domem�w�Zielkowicach,�tel.�kom.�
784-279-632.

�Gospodarstwo�rolne,�2,5�ha�wraz�
z�budynkami,�Łyszkowice,�tel.�kom.�
667-747-508.

�działka�przemysłowa�17.000�
mkw.,�Łowicz,�ul.�Armii�krajowej�77,�
tel.�kom.�601-888-400.

�dom,�Łowicz-Przedmieście,�tel.�
kom.�534-767-923.

�M-3,�48�mkw.,�ii�piętro,�Głowno,�
ul.�Skokowskiego�(Zabrzeźnia),�tel.�
kom.�602-445-248.

�dom�z�oficyną,�Głowno,�tel.�kom.�
784-391-049,�666-865-844.

�Sprzedam�działki�budowlane�w�
Łowiczu�ul.�Płocka/�Małszycka,�
łączna�powierzchnia�10.000�m2,�tel.�
kom.�514-876-245.

�Zduny,�dom�120�mkw.,�
zabudowania�gospodarcze,�działka�
0.97ha�,�tel.�kom.�694-182-993.

�działka�budowlana,�3.500�mkw.,�
Popów�Głowieński,�12�zł/mkw.,�tel.�
kom.�883-929-596.

�Sprzedam�tanio�działkę�
budowlaną,�5�km�od�Łowicza,�tel.�
kom.�509-231-973.

�dom,�Łowicz,�tel.�880-651-700.

�działka,�pow.�3.600�mkw.,�
Zabrzeźnia,�tel.�kom.�889-071-414.

�Sprzedam�3,5�ha�ziemi�z�
zabudowaniami�lub�bez,�Maurzyce,�
tel.�kom.�661-192-414.

�Sprzedam�ziemię�5,5�ha,�borów,�
tel.�kom.�503-339-702.

�dom,�stan�surowy,�zamknięty,�
Łowicz�Grunwaldzka�(sprzedam�
lub�zamienię�na�mieszkanie�
spółdzielcze),�tel.�kom.�795-410-608.

�Sprzedam�dom�w�stanie�surowym,�
otwartym�w�domaniewicach,�tel.�
kom.�793-946-596.

�dwie�działki�budowlane�po�1.000�
mkw,�na�granicy�bednary-Sypień�lub�
całość�86�arów,�tel.�694-804-682.

�działka�rekreacyjna�1.100�mkw�z�
domem,�tel.�kom.�608-871-001.

�działka�rolna�2,18,�0,45,�0,11�ha�
przy�trasie�Łowicz-Sochaczew�oraz�
leśna�0,40,�tel.�kom.�665-464-794.

�Sprzedam�we�własnym�budynku�i�
piętro�w�Łowiczu,�tel.�693-499-861.

�działka�budowlana,�Głowno,�ul.�
Graniczna�17,�tel.�kom.�694-903-240.

�budowlano-rolna,�9.400�
mkw.,�Polesie,�rzeka,�możliwość�
wykopania�stawu,�tel.�603-878-783.

�Sprzedam�działki�budowlano-
rolne,�Placencja�Trakt,�tel.�kom.�
660-724-766.

�Sprzedam�działkę�budowlaną�30�
arów�Parma�Trakt�Łowicki,�tel.�kom.�
725-416-972.

�Sprzedam:�działki�budowlane��
w�bełchowie�i�Seligowie,��
tel.�kom.�502-251-751.



31www.lowiczanin.info � ���nr 27������4�lipca�2019

REklAMA

�Sprzedam�3�działki�rolno-
budowlane,�Stachlew,�gm.�
Łyszkowice,�tel.�kom.�507-081-037.

�Sprzedam�dom�jednorodzinny�
w�Łowiczu�przy�ul.�Szafirowej�31,�
działka�1178�mkw.,�dom�241�mkw.,�
możliwość�zamieszkania�dla�2�
rodzin,�tel.�kom.�690-002-550.

�działka�o�pow.�1571�mkw.,�
bronisławów�gm.�Głowno,�tel.�kom.�
667-904-069.

�dom,�budynki�gospodarcze,�
działki�budowlane�razem�lub�
oddzielnie,�Niedźwiada,�tel.�kom.�
880-565-192.

�działki�budowlane�1.200�mkw.,�
Stroniewice,�gmina�domaniewice,�
tel.�kom.�607-049-566.

�Sprzedam�działkę�leśną�z�
możliwością�zabudowy�we�
Władysławowie�bielawskim,�media�
w�drodze,�tel.�kom.�606-351-491.

�Sprzedam�ładną�działkę�
budowlaną�w�centrum�domaniewic�
(4.000�mkw.),�tel.�kom.�516-654-820.

�domaradzyn:�działki�budowlane�
(2.500-3.000�m2),�dojazd�asfalt,�
woda�na�działce,�prąd�w�drodze,�tel.�
kom.�601-255-238.

�Ziemia�2,5�ha�w�Niedźwiadzie,�
sprzedam�lub�wydzierżawię,�tel.�
kom.�880-565-192.

�Sprzedam�2,5�ha�w�Niedziadzie,�
tel.�kom.�880-565-192.

�Sprzedam�mieszkanie�48,16mkw�
w�Łowiczu,�dzwonić�po�17.00,�tel.�
kom.�698-091-117.

�Sprzedam�działkę�lub�działki�
budowlane�o�pow.�ok.�1000m�
w�miejscowości�Strzelcew�(na�
końcu�Armii�krajowej),�tel.�kom.�
512-895-642.

�Sprzedam�działki,�bełchów,�ul.�
ogrodowa,�tel.�kom.�505-398-898.

�działki�budowlane�w�Nieborowie,�
położone�za�gminą,�tel.�511-010-676.

�Sprzedam�działki�budowlane�na�
linii�Helenów�Zgoda,�przy�lesie,�tel.�
kom.�606-432-666.

�Sprzedam�4�ha�ziemi,�Ząbki,�tel.�
kom.�664-292-452.

�działka�1524�m.,�ogrodzona,�
media,�kolonia�Niesułków,�tel.�kom.�
790-568-428.

�Sprzedam�działki�budowlane�
koniec�ulicy�Sowińskiego,�tel.�kom.�
506-188-515.

�działki�w�Ziemiarach,�w�pobliżu�
rzeki�Rawki�i�zalewu,�media.,�tel.�
kom.�608-067-352.

�Nieruchomość�o�pow.0.60�
ha,�zalesioną,�z�budynkiem�
mieszkalnym,�gospodarczo�–�
mieszkalnym�(garaż�+�kanał).�
Wszystkie�media.�bąków�Górny�107�
za�torami.,�tel.�kom.�661-665-230.

�działka�2.400�m2,�4�km�od�
Łowicza�przy�trasie�Łowicz-błędów,�
tel.�kom.�531-540-090.

�działki�budowlane,�kompina,�tel.�
kom.�508-953-694.

�działki�budowlane,�ul.�Łowicka,�
Mysłaków,�tel.�kom.�666-337-808.

�Sprzedam�działki�w�Łowiczu�przy�
ul.�Małszyce,�tel.�kom.�604-282-998.

�Gospodarstwo�rolne�5�ha,�w�tym�
0,5�ha�stawów,�tel.�(42)�719-61-97.

�Sprzedam�7,34ha�ziemi�rolnej,�
klasy�iV�i�V,�w�miejscowości�
Grodzisk/kamień,�gmina�dmosin,�
tel.�kom.�793-210-966.

�działki�budowlane�w�Strzelcewie�
(1314,�863,�863,�858�mkw.).�Na�
działkach�rosną�dorodne�świerki,�
które�na�mój�koszt�wykarczuję�wg�
wskazań�nabywcy,�tel.�kom.�501-
213-061,�501-213-062.

�Sprzedam�grunty�orne�o�pow.�
6ha�w�miejscowości�Tomczyce�k/
Pleckiej�dąbrowy�gm.�bedlno,�tel.�
kom.�606-187-444.

�Ziemia�orna,�działka�budowlana,�
tel.�kom.�664-515-620.

wynajem
�Pokoje,�kwatery�pracownicze,�

Głowno�osiny,�tel.�kom.�
662-911-545.

�Przyjmę�w�dzierżawę�grunty�orne�
w�gminie�Zduny�i�okolicy,�tel.�kom.�
606-294-284.

�Wynajmę�mieszkanie�45�
mkw,�centrum�Łowicza,�i�piętro,�
os.�Noakowskiego,�tel.�kom.�
602-103-739.

�Wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�
kanały,�wysokość�5m,�ogrzewany,�
duży�plac�parkingowy,�Łowicz�ul.�
Armii�krajowej,�tel.�601-888-400.

�Wynajmę�lokale�handlowo-
usługowe�w�centrum�miasta.�
Łowicz,�ul.�Stanisławskiego,�
ul.�długa.�Wszystkie�media,�
klimatyzacja,�do�700�mkw.,�tel.�kom.�
534-500-595.

�Mieszkanie�do�wynajęcia�w�
wolnym�budynku�w�Łowiczu,�tel.�
kom.�693-499-861.

�Wynajmę�dom�dla�9�pracowników,�
koźle�60�koło�Strykowa,�tel.�kom.�
516-130-552.

�Wynajmę�2-pokojowe�mieszkanie�
w�centrum�Łowicza,�tel.�kom.�
791-745-222.

�kawalerka�do�wynajęcia,�tel.�kom.�
694-133-407.

�Wynajmę�dom,�garaż,�komórki,�
kiernozia�okolice,�tel.�503-856-952.

 Głowno: do wynajęcia kwatery 
pracownicze dla 20 osób, tel. 
kom. 796-080-680.

�do�wynajęcia�dom�na�wsi�w�
stanie�deweloperskim,�tel.�kom.�
605-094-174.

�do�wynajęcia�mieszkanie�o�
powierzchni�38�mkw�w�Łodzi�(doły),�
tel.�kom.�600-094-629.

�budynek�inwestycyjny:�Łowicz,�tel.�
kom.�508-953-694.

�Wynajmę�sklep,�tel.�kom.�
510-263-889.

�Mieszkanie�umeblowane,�
nowoczesne,�ii�piętro,�50�mkw.�
Huta�Józefów�Głowno,�tel.�kom.�
601-385-535.

�Wymajmę�M-2�w�Głownie,�tel.�
kom.�508-143-588.

�Poszukuję�do�wynajęcia�
mieszkanie�2-pokojowe�w�Łowiczu,�
tel.�kom.�502-939-200.

zamiana
�Zamienię�mieszkanie�42�mkw.�w�

Łodzi�na�mieszkanie�w�Łowiczu,�tel.�
kom.�721-210-900.

kupno różne
�bagnety,�medale,�monety,�

starocie,�tel.�kom.�606-941-752.

�Przyjmę�ziemię,�tel.�516-299-358.

�kupię�rury,�tel.�kom.�662-240-085.

sprzedaż różne
�Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�

po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

�żwir�(kamień)�16-35�mm�do�
ogrodu,�odwodnień�i�drenażu,�
kopalnia�Maurzyce,�tel.�kom.�
601-239-779.

�kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorze,�tel.�kom.�
531-467-981.

�Zbiorniki�plastikowe,�1.000-litrowe,�
tel.�kom.�502-919-192.

�Sprzedam�kamień�polny,�tel.�kom.�
601-066-879.

�Rusztowania�warszawskie,�tel.�
kom.�500-262-573.

�Topole,�tanio,�tel.�kom.�
694-055-884.

�Sprzedam�używane�łubianki�
drewniane,�tel.�kom.�509-065-711.

�Płyty�oSb�22�mm,�80�zł/szt.;�
papa�zgrzewalna�podkładowa�3�
mm,�6�zł/m,�tel.�kom.�668-914-419.

�Sprzedam�bramę�metalową�5�
m�z�furtką�i�słupkami,�tel.�kom.�
603-879-720.

�Segment�pokojowy,�jasny,�
stan�dobry,�dł.3,10m.,�tel.�kom.�
607-049-566.

�Sprzedam�okno�117/147�z�
parapetem.,�tel.�kom.�600-764-411.

 Sprzedam beczki na ogórki, 
kompletną deszczownię rurową, 
tel. (42) 719-61-97.

�Przecinarka�do�metalu,�tel.�kom.�
691-784-401.

�Sprzedam�4�karnisze�metalowe,�
tel.�kom.�535-121-164.

 Sprzedam 2 topole ścięte, tel. 
kom. 500-272-538.

�Silnik�5,5�kW,�siłownik�do�
przyczepy�4-tonowej,�tel.�kom.�
692-892-162.

�Sprzedam�kaloryfery�żeliwne,�
używane�tanio,�tel.�kom.�
507-792-500.

�oddam�gruz,�tel.�kom.�
785-245-811.

�kruszywo�betonowe�–�mieszane,�
możliwy�dowóz,�rozbiórki,�cięcia�
konstrukcji,�burzenia,�wywóz�gruzu,�
odpadów,�tel.�kom.�607-350-968,�
795-229-419.

�Rower�trójkołowy,�tel.�kom.�
724-320-359.

�Sprzedam�ok.�5�ton�węgla�
polskiego�po�850�zł.�tona,�miał�i�
trociny,�olchy�poprzewracane,�tel.�
kom.�796-280-418,�603-156-770.

�Mauzery�1.000�litrów,�tel.�kom.�
601-286-499.

�dwa�stroje�łowickie,�dziewczęce�
(wiek�9-12),�tel.�kom.�531-540-090.

�drzewo�do�ścięcia:�olszyny,�
wierzby,�brzozy,�tel.�kom.�
692-487-058.

�Narożnik�z�funkcją�spania,�
okazyjnie,�tel.�kom.�698-234-166.

�deski�cięte�z�bala,�gr.�5,2cm�na�
blaty,�ławki,�schody�itp,�tel.�kom.�
604-367-904.

�dwuteownik�160�mm;�2x6�m,�tel.�
kom.�603-809-795.

�koparko-ładowarka,�tel.�kom.�
600-094-104.

 Kantówka 7x9 2,4m; 10x7 
1,6m; płytas wiórowa twarda 
laminowana gr.4, 2x1,2m, 
2,8x1,2m; płyta wiórowa twarda 
2,4x1,20m; 2,2x0,9m, tel. kom. 
608-532-119.

�bale�dębowe,�tel.�kom.�
505-633-226.

praca

dam pracę
�Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�

oraz�pizzermana�z�możliwością�
przyuczenia,�praca�w�Łowiczu,�tel.�
kom.�504-859-387,�885-353-500.

�Zatrudnię�kierowcę�c+E�w�
ruchu�międzynarodowym,�tel.�kom.�
501-038-542.

�Zatrudnię�elektromontera�na�
linię�SN-NN,�tel.�kom.�501-036-150,�
501-036-020.

�Zatrudnię�lakierników�
samochodowych,�spawaczy�Tig-Mig�
i�elektrycznych,�tel.�607-570-070.

�Zatrudnię�operatorów�dźwigów�
samojezdnych,�operatorów�
wózków�widłowych�i�ładowarek�
teleskopowych�z�doświadczeniem,�
tel.�kom.�607-570-070.

�Przyjmę�do�pracy�przy�
wykończeniu�wnętrz,�tel.�kom.�
665-678-474.

 Zatrudnimy do pracy na 
produkcji oraz do laboratorium, 
CV: biuro@coliberpolymers.com , 
tel. kom. 725-195-195.

�kierowca�c+E�(codziennie��
w�domu),�tel.�kom.�693-618-750.

 Do ochrony z orzeczeniem  
o niepełnosprawności,  
tel. kom. 534-110-610.

 Do sprzątania z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, premia, 
tel. kom. 534-110-610.

�Zatrudnię�kierowcę�w�transporcie�
kontenerów�morskich�na�trasach�
Niemcy-Polska-Niemcy,�tel.�kom.�
501-761-347.

�Firma�zatrudni�kierowców��
kat.�c+E,�transport�krajowy,��
tel.�kom.�506-262-509.

�Zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�c+E,�
również�dorywczo,�kraj,�tel.�kom.�
601-385-525.

�biuro�rachunkowe�„Grosik”�
Łowicz�bolimowska�63�przyjmie�
osobę�do�księgowości�z�
odpowiednią�wiedzą�w�tym�zakresie�
(również�emeryta�lub�rencistę),�
tel.�(46)�837-42-46,�tel.�kom.�605-
578-502,�michal.boczek@vp.pl.

 Przyjmę do pracy na skład 
węglowy, wymagane prawo jazdy 
kat. B, tel. kom. 603-653-020.

�Przyjmę�do�zbioru�ogórka�
gruntowego,�Zielkowice,�tel.�kom.�
501-649-064.

 Zatrudnię przy produkcji 
i montażu rolet, żaluzji, 
możliwość przyuczenia, tel. kom. 
501-033-415.

�Przyjmę�do�pracy�na�stację�
demontażu�pojazdów�(rozbiórka�
aut).�cV:�Łowicz,�Armii�krajowej�14�
(Skup�Złomu).

�Przyjmę�do�pracy�biurowej�kobietę�
do�35�lat.�cV:�Skup�Złomu,�Łowicz,�
Armii�krajowej�14.

�Pracowników�gospodarczych,�
sprzątaczki�–�magazyny�Stryków/
Łódź.�Mile�widziane�orzeczenie�
o�niepełnosprawności,�tel.�kom.�
799-015-482.

�do�zbioru�porzeczki,�tel.�kom.�
669-877-998.

�Zatrudnię�szwaczki,�nowy�park�
maszynowy,�jedna�zmiana,�tel.�kom.�
518-203-421.

 Zatrudnię do zbioru bobu, tel. 
kom. 661-681-278.

 Zatrudnię pracownika w branży 
hydraulicznej, tel. kom. 602-629-
246, 694-873-174.

�Zatrudnię�murarzy�i�pomocników,�
tel.�kom.�604-505-441.

�Potrzebny�pomocnik�do�montażu�
okien,�tel.�kom.�609-135-411.

�Zatrudnię�mechanika�(lub�
pomocnika)�samochodów�
ciężarowych,�tel.�kom.�730-208-588.

�Firma�Primo�zatrudni��
szwaczki�do�szycia�strojów�
kąpielowych�w�Głownie,��
stała�praca�na�jedną�zmianę,��
tel.�kom.�602-457-089.

�Zatrudnię�fryzjerkę,�tel.�kom.�
511-010-676.

�kierowca�kat.�b,�kraj.�Praca�
poniedziałek-piątek,�tel.�kom.�
663-647-066.

�Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E��
w�transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�dobre�zarobki,��
tel.�kom.�608-067-847.
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�Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E�
(chłodnia);�wyjazdy�z�Tesco�Teresin,�
tel.�kom.�608-067-847.

�Zatrudnię�osobę�do�lekkich�prac�
ogrodniczych,�koszenie�trawnika�itp.,�
tel.�kom.�692-461-536.

 Zatrudnię pracownika do 
zakładu kamieniarskiego, 
Stryków, tel. (42) 719-81-66.

�Zlecę�przeszycie�chałupniczo�
bluzek,�tel.�kom.�513-823-373.

�Zatrudnię�pomocnika�na�budowę,�
murarza;�17-20�zł/h,�tel.�kom.�
667-324-294.

�Zatrudnię�kierowców�c,�c+E,�tel.�
kom.�691-621-098.

 Zatrudnię osobę do pracy w 
sklepie z odzieżą używaną w 
Łowiczu, tel. kom. 509-854-421.

�Przyjmę�pomocników�
budowlanych,�tel.�kom.�665-373-897.

�operator�na�kombajn,�tel.�kom.�
695-052-735.

�do�zbioru�ogórków,�tel.�kom.�
723-105-021.

�Przyjmę�do�pizzerii�pomoc�
kuchenną�oraz�pomoc�na�bar�
(weekendy),�tel.�kom.�504-859-387,�
885-353-500.

�Zatrudnię�kierowcę,�c+E,�kraj,�tel.�
kom.�605-993-107.

�Zatrudnię�kierowcę�c+E,�Polska-
Niemcy,�tel.�kom.�605-993-107.

�Zatrudnię�kierowców�kat.�c+E��
na�Hiszpanię,�podwójna��
obsada,�tel.�kom.�799-277-337,��
782-223-211.

�Zatrudnię�do�pomocy�przy�
wnoszeniu�mebli,�tel.�kom.�
660-424-578.

�Zatrudnię�mężczyzn��
przy�zbiorze�porzeczek��
kombajnem;�stachlew,�tel.�kom.�
503-865-720.

�Zatrudnię�dekarzy�lub�
pomocników,�okolice�dmosina,�tel.�
kom.�609-846-316.

�Sprzątanie�i�inne�prace��
w�agroturystyce�w�Nieborowie,�tel.�
kom.�501-632-370.

�osobę�z�orzeczeniem��
o�niepełnosprawności,�Głowno,�tel.�
kom.�603-610-512.

�Uczniów�na�praktyki�do�piekarni,�
ciastkarni.�Głowno,��
tel.�kom.�603-610-512.

�Zatrudnię�do�pracy�przy�bobie��
w�Łowiczu,�tel.�kom.�510-148-311.

�lektor�języka�angielskiego.�
Szkoła�językowa�zaprasza�
do�współpracy�w�godzinach�
popołudniowych�osobę�z�płynną�
znajomością�języka�angielskiego,�
tel.�kom.�502-269-637.

�Zatrudnię�do�pracy�na�stanowisku�
fryzjer,�tel.�kom.�604-553-587.

 Handlowiec – zatrudnię – 
praca stacjonarna – branża 
dziewiarska, oferty kierować na 
kadrybratex@op.pl.

�Zatrudnię:�obsługę�kelnerską,�
pomoc�kuchenną,�tel.�kom.�
502-323-404.

�Zatrudnię�szwaczki,�praca�
całoroczna,�dzianina,�tel.�kom.�
512-042-883.

�Zatrudnię�kierowcę�(kat.�b)�
do�cukierni.�Praca�polega�na�
rozwożeniu�towaru�do�klientów�
hurtowych�i�detalicznych.�Praca�od�
poniedziałku�do�piątku.�cukiernia�
Milczarek,�dmosin�drugi,�tel.�kom.�
662-488-521.

�Zatrudnię�na�korzystnych�
warunkach�piekarzy�z�okolic�
Głowna�i�brzezin,�tel.�kom.�
509-877-081.

�Zatrudnię�kierowcę�kat.�b,�
codzienne�załadunki��
po�pracy.�Praca�w�Strykowie�
pod�firmą�Spedimex,�tel.�kom.�
510-380-226.

�operator�kombajnu�zbożowego,�
tel.�kom.�506-115-015.

�Zatrudnię�kierowcę�c+E.��
Więcej�informacji�pod�numerem�
telefonu�695-865-916.

�Zatrudnię�kierowcę�c+E�stała�
pensja�mało�kilometrów,�więcej�pod�
numerem�tel.�669-046-682.

�Firma�Pięta�–�producent�skarpet�
poszukuje�pracowników��
do�działów:�szycia,�formowania,�
wykańczania�wyrobów�gotowych.�
Praca�w�Łowiczu,�umowa��
o�pracę.�Zainteresowane�osoby�
proszę�o�kontakt��
pod�nr�telefonu:�788-878-874.

�Zatrudnię�do�prac�
wykończeniowych�z�
doświadczeniem,�wysokie�zarobki,�
tel.�kom.�668�821�932.

�kierowca�c+E,�kraj,�izoterma,�
wolne�weekendy,�Łowicz,��
tel.�kom.�500-333-660.

usługi wideo
�Wideofilmowanie.��

Fotografia,�tel.�kom.�698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
�Układanie�kostki�brukowej,�tel.�

kom.�724-956-210.

�Tynki�maszynowe,�tel.�kom.�
796-954-454.

�dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

�Układanie�kostki�brukowej,�
opaski�wokół�nagrobków,�tel.�kom.�
667-189-380.

�Układanie�kostki�brukowej,�tel.�
kom.�667-837-817.

 Przecisk, Minikoparka, tel. 
kom. 608-612-013.

�ogrodzenia�–�montaż,�panele,�
siatka,�itp.,�tel.�kom.�606-303-471.

 Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

�Remonty�wykończenia�od�
A-Z,�szybko,�solidnie,�tel.�kom.�
739-021-981.

�Stawianie,�renowacja�kominów,�
wylewki,�elewacje,�tel.�kom.�
739-021-981.

 Profesjonalna malowanie 
dachów, natryskowo, tel. kom. 
785-165-140.

�kompleksowe�remonty,�tel.�kom.�
511-568-525.

�Rozbiórki,�wyburzenia,�usługi�
koparko-ładowarką,�koparką,�tel.�
kom.�721-771-517.

�Układanie�kostki,�prace�
brukarskie,�odwodnienia�budynków�
terenowe,�tel.�kom.�782-452-548.

�Usługi�minikoparką,�wywrotka�do�
3,5�tony,�tel.�kom.�608-632-134.

�Malowanie,�tel.�kom.�514-347-542.

�Usługi�kruszarką�(rozbiórki),�
przesiewaczem,�walcem,��
ładowarką,�koparko-ładowarką,�
koparką�gąsiennicowa,��
wywrotką,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�tel.�kom.�
693-565-564.

�Malowanie,�tel.�kom.�531-980-252.

�Malowanie�elewacji,�dużych�
powierzchni,�tel.�kom.�571-272-033.

�docieplanie�budynków,��
elewacje,�struktury:�agregatem.�
Tanio,�szybko,�solidnie,�
tel.�kom.�607-612-176.

�bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,�tel.�kom.�
506-771-822.

�Stolarstwo,�schody,�tel.�kom.�
783-487-655.

�cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

�Tynki,�remonty,�docieplenia,�tanio,�
tel.�kom.�510-300-753.

�Usługi�koparko-ładowarką,��
usługi�wywrotką,�tel.�kom.�
784-464-959.

�Rozbiórki�budynków,�tel.�kom.�
784-464-959.

�budowa�domów,�docieplenia,�tel.�
kom.�572-947-448.

�Malowanie,�gipsowanie,�
tapetowanie,�panele,�płyta�G/k,�
wykańczanie�poddaszy,�tel.�kom.�
535-466-501.

�Murowanie�płotów�z�klinkieru,�
kominy,�tel.�kom.�721-651-936.

�Gładzie,�G/k,�malowanie,�tel.�
kom.�514-347-542.

�Usługi�ciesielskie,�Tarasy�
i�zadaszenia.,�tel.�kom.�661-333-154,�
po�17:00.

�dachy:�konstrukcje,�pokrycia,�
naprawy,�konserwacje,�malowanie,�
smarowanie,�tel.�kom.�609-227-348.

�Tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki,�solidnie,�tel.�
kom.�501-931-961.

�krycie�dachów�i�sprzedaż�
materiałów�budowlanych.�Tanio,�
solidnie!,�tel.�kom.�608-677-525.

�Papa�–�tanio,�solidnie!,�tel.�kom.�
608-677-525.

�Więźba�dachowa!,�tel.�kom.�
608-677-525.

�Malowanie,�glazura,�terakota,�
remonty�mieszkań,�tel.�kom.�
799-268-290.

�budowa�domów,�budynków�
gospodarczych,�kompleksowo��
z�dachem,�tel.�kom.�667-324-294.

�Układanie�kostki�brukowej,�tanio,�
tel.�kom.�791-080-403.

�Malowanie�natryskowe,�tel.�kom.�
571-272-033,�531-980-252.

�Tynki�tradycyjne,�tel.�kom.�
575-661-940.

�Gładź,�malowanie,�podłoga�
panelowa..,�tel.�kom.�516-762-747.

�Tynki�maszynowe�profesjonalnie,�
wylewki,�tel.�kom.�604-144-668.

�Łazienki,�kompleksowo,��
tel.�kom.�733-788-522.

�Malowanie�pomieszczeń,��
tel.�kom.�733-788-522.

�Remonty�kompleksowo,��
tel.�kom.�733-788-522.

 tynki tradycyjne,  
tel. kom. 537-663-191.

�Usługi�remontowo-budowlane,�
kompleksowo,�tanio,�solidnie,��
tel.�kom.�503-577-889.

�ocieplenia�budynków,��
tel.�kom.�503-577-889.

�Usługi�minikoparką,�przeciski�
kretem,�tel.�kom.�668-591-725.

�Wykończenia�wnętrz,�remonty,��
tel.�kom.�532-115-111.

�docieplenia�budynków,�tel.�kom.�
666-152-315.

�Usługi�minikoparką,��
tel.�kom.�697-212-154.

�budowy,�remonty,��
docieplenia�budynków,��
tel.�kom.�789-301-711.

sprzedaż
�żwir�(kamień)�16-35�mm�do�

ogrodu,�odwodnień�i�drenażu,�
kopalnia�Maurzyce,�tel.�kom.�
601-239-779.

�Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,��
po�obróbce�mechanicznej,��
tel.�kom.�601-239-779.

�Producent�siatki��
ogrodzeniowej,�Mysłaków,��
tel.�kom.�886-562-223.

�Sprzedaż�piasku,�kruszyw,�ziemi�
ogrodowej�sortowanej,�tel.�kom.�
693-565-564.

�Wózek�widłowy�linde,�diesel,�tel.�
kom.�607-612-176.

�Rusztowania�warszawskie,�tel.�
kom.�500-262-573.

�Piec�na�Eko-Groszek�defro,�stan�
idealny,�tel.�kom.�605-725-688.

�Gruz�kruszony,�tłuczeń��
z�kamienia,�tel.�kom.�693-422-874.

�cykliniarka�bona,�tel.�kom.�
579-515-482.

usługi 
instalacyjne

�Usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
693-296-530.

�Hydraulika�kompleksowo,�tel.�
kom.�601-818-310.

 elektryk, tel. kom. 
506-522-852.

�Wiercenie�studni�głębinowych,�tel.�
kom.�608-266-128.

�Anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�
kom.�601-306-566.

�Usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
509-838-364.

� instalacje�elektryczne,�
dokumentacja,�tel.�kom.�
603-446-412.

�Usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
532-176-029.

�drobna�hydraulika,�biały�montaż,�
tel.�kom.�535-466-501.

�Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

�Usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
785-543-610.

�Vertal:�żaluzje�poziome,�
pionowe,�rolety�materiałowe,�
antywłamaniowe,�siatki�przeciw�
owadom.�Produkcja,�montaż,�tel.�
kom.�602-736-692.

usługi inne
�Masz�problem�z�komputerem:�

zadzwoń.,�tel.�kom.�504-070-837.

 Zespół, wokalistka, deejay, tel. 
kom. 503-746-892.

�Wypożyczę�napis�ledowy�
loVE,�stół�wiejski,�nalewak�piwny,�
ławeczki,�parasol,�dowóz,�tel.�kom.�
889-994-992.

�Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

�kamaz:�przewóz�piasku,�żwiru,�
ziemi,�tel.�kom.�601-630-882.

�odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

�Naprawa�telewizorów.�Łowicz,�
Topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
kom.�728-227-030.

�Usługi�koparką�łańcuchową,�tel.�
kom.�503-334-283.

�Transport:�piasek,�pospółka,�
podsypka,�ziemia,�tel.�kom.�
602-471-796.

�Piaskowanie,�malowanie,�tel.�kom.�
667-285-669.

�kamaz�–�przewóz:�piasek,�żwir,�
ziemia,�itp.,�tel.�kom.�784-464-959.



33www.lowiczanin.info � ���nr 27������4�lipca�2019

REklAMA

REklAMA

 instalacje fotowoltaiczne, tel. 
kom. 727-534-450.

�cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�
kom.�782-718-483.

�Anteny,�telewizory�naprawa,�tel.�
kom.�728-188-127.

�dJ�wokalista,�obsługa�imprez,�tel.�
kom.�697-609-470.

�koszenie�trawników,�tel.�kom.�
726-811-028.

�Wycinka�drzew,�usługi�
podnośnikami�koszowymi�
27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

�Planowanie�głowic�
samochodowych,�przetaczanie�tarcz�
hamulcowych,�tel.�513-838-778.

matrymonialne
�Poznam�panią,�tel.�kom.�

728-765-116.

nauka
�Matematyka,�tel.�kom.�

791-802-482.

�Matematyka,�Angielski,�tel.�kom.�
515-459-141.

�Matematyka,�tel.�kom.�
607-440-582.

�Nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

rolnicze – kupno

płody rolne
�Skup�zboża,�tel.�kom.�

508-471-814.

�kupię�każde�zboże,�odbiór�
własnym�transportem,�tel.�kom.�
783-112-512.

�kupię�każde�zboże,�odbiór�
własnym�transportem,�tel.�kom.�
607-202-732.

�kupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
889-722-699.

�kupię�słomę,�tel.�662-296-389.

hodowlane
 Kupię byki, tel. kom. 

601-307-164.

 Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 Kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

 Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

�kupię�cielaki,�tel.�724-414-460.

maszyny
�ciągnik,�maszyny,�tel.�kom.�

792-703-272.

�kupię�Władymirca,�Ursusa,�tel.�
kom.�725-361-836.

�kupię�c-328,�c-330,�c-360,�
c-355,�c-380,�MTZ,�MF-255,�T-25�
Władimirec�bez�dokumentów,�do�
remontu,�tel.�kom.�502-939-200.

�kupię�każdy�kombajn�może�być�
do�remontu,�tel.�kom.�602-522-478.

inne
�Przyjmę�łąkę�w�dzierżawę,�tel.�

kom.�664-922-381.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
�Sprzedam�słomę,�okolice�Głowna,�

tel.�kom.�537-607-728.

�Jęczmień+pszenica,�Guźnia,�tel.�
kom.�503-730-843.

�Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
609-788-366.

�Sprzedam�słomę�baloty�ze�
stodoły,�tel.�kom.�503-681-612.

�Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
502-100-896.

�Mieszanka�owies,�okolice�Głowna,�
tel.�kom.�530-003-300.

�Sprzedam�słomę�z�mieszanki,�
kostka,�tel.�kom.�505-383-202.

�Słoma�po�żniwach,�czatolin,�tel.�
kom.�698-244-821.

�Jęczmień,�tel.�kom.�782-513-664.

�Sprzedam�40�dużych�bel�słomy,�
Sadówka�4,�tel.�kom.�516-130-552.

�Pszenżyto�z�dowozem,�tel.�kom.�
726-121-861.

�żyto,�tel.�kom.�512-544-156.

�Schładzalnik�do�mleka�450l,�
pszenżyto�2t.,�słomę�ze�stodoły,�
duże�bele�po�35�zł,�tel.�kom.�
509-838-266.

�Słomę�baloty,�Wola�Mąkolska,�tel.�
kom.�662-514-012.

�Pszenżyto,�pszenica,�mieszanka�
zbożowa�(jęczmień,�pszenica),�tel.�
kom.�691-961-284.

�Zlecę�ścięcie�lub�oddam�ok.�1�ha�
łąki,�tel.�kom.�579-048-455.

�Prasa�polska,�kostka,�sprawna,�tel.�
kom.�697-177-865.

�Sprzedam�żyto�i�słomę.,�tel.�kom.�
534-271-689.

�Słoma�w�belach�ze�stodoły,�
kalenice,�tel.�kom.�603-213-798.

�Pszenżyto,�słoma�baloty,�tel.�kom.�
695-066-195.

�Mieszanka�jara,�Zduny,�tel.�kom.�
692-601-678.

�Sprzedam�słomę�w�balotach,�tel.�
kom.�783-674-456.

�Pszenżyto�5�ton,�tel.�kom.�
697-410-942.

�Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�
Sierżniki�36,�tel.�kom.�883-978-722.

�Sprzedam�jęczmień�i�pszenżyto,�
tel.�kom.�735-261-478.

�Słoma�po�kombajnie�Sromów,�tel.�
kom.�667-882-172.

�Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
667-876-784.

�Wyprzedaż�słoma,�siano,�tel.�kom.�
691-411-355.

�Słoma�w�balotach�ze�stodoły,�
130x130,�tel.�kom.�785-557-747,�
okolice�bielaw.

�Sprzedam�mieszankę,�tel.�kom.�
785-480-517.

�Słoma�żytnia�z�tego�roku�7�ha,�tel.�
kom.�694-220-465.

�Mieszanka,�pszenżyto,�jęczmień,�
słoma�baloty,�tel.�kom.�511-679-231.

�Sprzedam�owies,�tel.�kom.�
509-425-237.

�Sprzedam�pszenżyto.,�tel.�kom.�
661-113-838.

�Sprzedam�mieszankę:�
pszenżyto+żyto,�tel.�kom.�
669-083-527.

�Słoma�bele�120�ze�stodoły,�Traby,�
tel.�kom.�697-689-832.

�Mieszanka,�tel.�kom.�661-221-935.

�Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
791-966-564.

�Pszenica,�tel.�kom.�512-179-465.

�Sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
727-472-522.

�Pszenżyto�paszowe,�tel.�kom.�696-
599-950,�Goleńsko.

�Sprzedam�pszenicę,�tel.�kom.�
668-093-906.

�Sprzedam�pszenżyto,�mieszankę,�
tel.�kom.�660-851-438.

�Sprzedam�słomę�ze�stodoły,duże�
baloty,�możliwość�transportu,�tel.�
kom.�601-662-955.

�Sprzedam�baloty�lucerny,�tel.�kom.�
660-117-565.

�Sprzedam�słomę�po�kombajnie,�
Szymanowice,�tel.�kom.�
798-906-448.

�Siatki�plastikowe�z�żyłki�1�mm,�tel.�
kom.�603-809-795.

�Sprzedam�pszenicę,�jęczmień�
i�słomę�w�belach,�tel.�kom.�
882-694-103.

�żyto�i�pszenżyto,�tel.�kom.�
530-270-777.

�Pszenżyto,�żniwa�2019,�gmina�
chąśno,�tel.�kom.�888-822-173.

�Sprzedam�jęczmień,�pszenżyto,�
słomę,�tel.�kom.�726-390-515.

�Sprzedam�8�t�pszenicy,�tel.�kom.�
602-321-014.

�Sprzedam�siano�w�małych�
kostkach�ze�stodoły,�tel.�kom.�
787-436-230.

�Słomę�po�kombajnie�z�8�ha,�
Rogóźno,�tel.�kom.�692-199-767.

�Słoma�w�balotach,�ciągnik�
Forsznit,�tel.�kom.�694-146-962.

�Sprzedam�mieszankę�zbożową�i�
pszenicę�ozimą,�tel.�kom.�502-768-
409,�511-220-652.

�Sprzedam�owies,�tel.�kom.�
666-287-727.

�Mieszanka,�tel.�kom.�791-785-230.

�Sprzedam�łubin,�tel.�kom.�
699-932-087.

�Sprzedam�słomę�z�pod�kombajnu�
z�4�ha,�tel.�kom.�607-418-736.

�żyto,�pszenżyto,�pszenica,�słoma�
ze�stodoły,�tel.�kom.�600-822-089.

�Słoma�pszenżytnia,�tel.�kom.�
607-385-861.

�Sprzedam�1,5�tony�pszenżyta,�tel.�
kom.�602-823-586.

�Słoma�ze�stodoły,�tel.�kom.�730-
523-191,�ostrów.

�Sprzedam�słomę�po�kombajnie,�
tel.�kom.�662-585-814.

�owies,�jęczmień,�2�ha�trawy,�tel.�
kom.�886-488-950.

�Słoma�sucha�spod�dachu,�
okrągłe�bele,�tel.�kom.�692-039-886.

�Sprzedam�mieszankę�1�t,�Głowno,�
tel.�kom.�694-477-961.

�Słoma�w�kosktach�ze�stodoły.�
osiek�ii�35,�tel.�kom.�782-650-805,�
724-357-618.

�Pszenżyto�i�żyto�paszowe,�tel.�
kom.�667-002-126.

�Sprzedam�słomę�z�pola�4�ha,�
Głowno,�tel.�(42)�719-48-39.

�Sprzedam�słomę�po�kombajnie�z�
10�ha,�tel.�kom.�725-006-362.

�Zamienię�słomę�za�skoszenie�
żyta,�4�ha,�tel.�kom.�883-937-646.

�owies�na�pniu,�tel.�kom.�
696-107-903.

�Pszenżyto,�tel.�kom.�696-417-148.

�żyto�2�tony�z�dowozem,�tel.�kom.�
505-056-670.

�Jęczmień�jary,�dmosin,�tel.�kom.�
660-702-548.

�Słoma�z�6ha,�tel.�kom.�
665-277-589.

�Sprzedam�słomę�w�balotach,�tel.�
kom.�607-902-516.

�Pszenżyto�i�mieszankę�zbożową,�
tel.�kom.�793-497-528.

�Pszenica,�tel.�kom.�665-288-258.

�kukurydza,�owies,�mieszanka,�
pszenica,�pszenżyto,�sianokiszonka,�
tel.�kom.�506-115-015.

�Sprzedam�owies,�tel.�kom.�
698-586-442.

�Sprzedam�owies,�tel.�kom.�
603-382-481.

�Słoma,�sianokiszonka�w�dużych�
balotach,�tel.�kom.�509-355-058.

�Sprzedam�duże�ilości�jęczmienia�
-możliwy�transport�–�minimalna�ilość�
24-26�ton,�kontakt�607-088-852.

�Sprzedam�jęczmień�ozimy,�tel.�
kom.�607-032-462.

hodowlane
�byczki,�jałóweczki,�tel.�kom.�

609-874-395.

�Sprzedam�krowę,�jałówkę,�
pszenżyto,�basen,��
tel.�kom.�792-288-773

�Jałówka�na�wycieleniu,�Popów,�
tel.�(46)�837-47-13.

�drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�
indyki,�perliczki,�tel.�kom.�
726-121-861.

�byczki�200�kg,�tel.�kom.�
607-150-316.

�Jałówka�HF,�wycielenie:�10�
września,�tel.�kom.�515-837-676.

�Jałówka�i�krowa�wysokocielne.,�
tel.�kom.�665-974-254.

�Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�
tel.�kom.�511-536-205.

�krowa�z�pod�oceny�na�wycieleniu,�
likwidacja,�tel.�kom.�506-552-043.

�Jałówka�libuze�i�HF,�tel.�kom.�
601-141-164.

�Sprzedam�cieliczki�hodowlane,�
tel.�kom.�668-146-499.

�Jałówka,�termin�wycielenia��
25�lipca,�tel.�kom.�692-834-647.

�dwa�byczki�simental,��
czarno-biały,�tel.�kom.�600-193-311.

�Sprzedam�jałówkę,�tel.�kom.�
511-717-568.

�Jałówka�wysokocielna,��
wycielenie�03.08,�tel.�kom.�
793-924-915.

�Sprzedam�byczki�i�jałówki,�tel.�
kom.�726-931-728.

�krowa�wysokocielna,�tel.�kom.�
607-890-158.

�Sprzedam�2�jałówki�cielne,�tel.�
kom.�660-856-471.

�Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
509-339-862.

�dwie�jałówki,�dwie�krowy,�
wycielenie�koniec�lipca,�tel.�kom.�
502-705-472.

�Sprzedam�krowę�na�ocieleniu,�tel.�
kom.�886-807-369.

�Sprzedam�jałówkę�hodowlaną,�
cielną,�tel.�kom.�889-722-699.

�Sprzedam�dwie�jałówki�na�
wycieleniu,�tel.�kom.�697-028-021.

�Sprzedam�4�owce�i�jagniątki,�tel.�
kom.�665-281-739,�665-941-224.

�Sprzedam�3�jałówki�wysokocielne,�
tel.�kom.�665-281-739,�665-941-224.

�Sprzedam�krowy�na�wycieleniu,�
tel.�kom.�600-637-171.

�Sprzedam�11�buhajków,�120�kg,�
wywoławcza�18tysięcy,�tel.�kom.�
515-894-790.

�Sprzedam�jałoszkę�60�kg,�500�zł.,�
tel.�kom.�502-436-234.

�Sprzedam�2�cielne�jałówki,�
byczka�i�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
781-346-429.

�Jałoska�170�kg,�tel.�kom.�
530-306-673.

�Pszenżyto,�8�t,�tel.�kom.�
600-749-007.

�Trzy�jałówki�wysokocielne�spod�
oceny,�tel.�kom.�669-258-275.

�Jałówka�cielna,�tel.�kom.�
600-577-330.

�Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
tel.�kom.�509-852-563.

 Sprzedam 3 jałówki 
wysokocielne HF, tel. kom. 502-
768-409, 511-220-652.

�Jałówki�wysokocielne,�wycielenie�
lipiec�i�sierpień,�stado�pod�
oceną,�5.500�zł/brutto,�tel.�kom.�
668-339-177.

�byczek,�tel.�kom.�728-894-563.

�Prosiaki�10,�tel.�kom.�606-987-042.

�krowa�cielna,�tel.�kom.�
513-170-564.

�Jałówki�cielne�z�pochodzeniem,�
tel.�kom.�601-141-164.

�Sprzedam�cielaki�mięsne,�tel.�
kom.�661-460-987.

�Sprzedam�2�koziołki�roczne,�
baranka�i�owieczkę�z�małym,�tel.�
kom.�721-502-101,�po�17.00.

�Sprzedam�byczki,�tel.�kom.�
511-611-296.

�Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
wycielenie�15�sierpnia,�tel.�kom.�
663-882-749.

�Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�
tel.�kom.�721-502-526.

�Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
termin:�20.07,�tel.�kom.�600-287-313.

�Jałówki�cielne,�wycielenie:��
lipiec-sierpień,�tel.�kom.�
500-583-446.
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�Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
508-364-849.

�Jałówka�na�wycieleniu,�termin�
10.08.2019r.,�Strugienice,�tel.�kom.�
665-737-450.

�Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�
tel.�kom.�725-402-590.

�Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�
tel.�kom.�886-309-575.

�Jałówka�cielna,�wycielenie�
10.08.2019,�tel.�(46)�838-84-58.

�Jałówka�na�wycieleniu,�termin�
15.07.2019,�tel.�kom.�506-573-284.

�Jałówka�wycielona�z�cielakiem,�2�
cielne,�jedna�do�zacielenia,�byk�na�
ubój,�tel.�kom.�663-972-056.

�Jałówki�cielne,�termin�25-28�lipca,�
tel.�kom.�721-169-137.

�Prosięta�60�szt.,�tel.�kom.�
600-611-977.

�Sprzedam�5�jałówek�od�6-9�
miesięcy,�2�byczki�żarłoki,�tel.�kom.�
887-614-924.

�cielaki�70-400�kg,�tel.�kom.�
721-819-250.

�Sprzedam�byczka�czerwono-
białego,�tel.�kom.�607-032-462.

maszyny
 Sprzedam kombajn 

Bizon Zo56, agregat 
ścierniskowy Gruber, tel. kom. 
505-473-022.

�Sprzedam�Ursus�c-355�1976�
rok,�tel.�kom.�785-183-251.

�Przyczepy�d-47�wywrot,�
4,5-tonowe;�d-50,�6-tonowe,�tel.�
kom.�603-387-474.

�kupię�kombajn�(bolko,�Anna,�
karlik),�sadzarkę,�cyklop,�troll,�
rozrzutnik,�glebogryzarkę,�
kopaczkę,�inne,�tel.�kom.�
511-713-596.

�Zgrabiarka�7-gwiazdowa�do�
siana,�tel.�kom.�725-568-673.

�bizony:�1987,�1980�rok,�tel.�
kom.�697-892-925.

�Wycinak�kiszonek�Fella�2.600�
zł,�tel.�kom.�692-996-054.

�Silos�na�ziarno,�wewnętrzny,�70�
t;�przenośnik�ślimakowy,�pionowy,�
tel.�kom.�606-294-284.

�Sprzedam�cyklop,�tel.�kom.�
604-457-742.

�Sadzarka,�dwukółka,�trząsarka,�
zgrabiarka,�wycinak,�tel.�kom.�
667-373-504.

�Sprzedam�prasę�kostkową�
Simpa,�tel.�kom.�697-286-530.

�kombajn�bizon�Z-56,�tel.�kom.�
503-681-612.

�orkan,�zgrabiarka�
5-gwiazdowa,�schładzalnik�do�
mleka�550�litrów�Alfalawal,�tel.�
kom.�607-889-775.

�Maszyny�rolnicze�–�likwidacja�
gospodarstwa,�tel.�609-865-169.

�Sprzedam�80�z�turem,�prasę�
Warfama,�siewnik�zbożowy,�tel.�
kom.�798-021-002.

�Sprzedam�kombajn�zbożowy�
Z-056,�1990�rok�z�sieczkarnią,�
ciągnik�Ursus�c-385,�przyczepa�
rolnicza�4,5�tony,�likwidacja,�tel.�kom.�
602-781-330.

�Sprzedam�rozrzutnik�2-osiowy,�tel.�
kom.�514-518-658.

�kombajn�zbożowy�claas�Mekator�
75;�przyczepka�1-osiowa�wywrotka,�
tel.�kom.�667-212-150.

�Ładowacz�czołowy,�tel.�kom.�
535-275-229.

�ciągnik�Sam,�tel.�kom.�
513-981-547.

�bizon�Zo-56�1986�rok,�sprawny�z�
sieczkarnią,�tel.�kom.�510-099-950.

�Redło�5,�tel.�kom.�512-544-156.

�Sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�
tel.�kom.�603-610-952.

�Przetrząsarko-zgrabiarka�kuhn�
szer.�3,60,�2012�rok;�wózek�
ciągnikowy;�węże�rozlewające�do�
beczki�asenizacyjnej,�tel.�kom.�
602-325-159.

 Sprzedam opryskiwacz polowy 
firmy tad-Len 400l, szerokość 
robocza 12m, tel. kom. 
509-065-711.

�Prasa�Z-224,�mała�przyczepa�
zbierająca,�tel.�kom.�888-298-163.

 Wykonuję maszyny do łupania 
drewna i pieńków, tel. kom. 
667-115-455.

 Zrobię platformę do zrywania 
owoców i jabłek, tel. kom. 
667-115-455.

�Sprzedam�redła�5,�kultywator,,�tel.�
kom.�888-385-100.

�Sprzedam�mieszalnik�1t.,�tel.�kom.�
518-360-010.

�dłużyca�do�wożenia�słomy,�tel.�
kom.�601-147-515.

�Prasa�zwijająca�Sipma�279/1�
2002�rok,�tel.�kom.�693-423-047.

�Używane�opony�do�c-360,�tył.,�tel.�
kom.�503-696-557.

�Przyczepa�5,5�t�sztywna,�siewnik�
konny�podwójny�zawieszany��
do�ciągnika,�opryskiwacz��
Pilmet�350l,�tel.�kom.�669-002-605.

�Sprzedam�cyklop,�talerzówkę��
10�talerzy,�pługi�4-skibowe�Standrol,�
wszystko�stan�bdb,�tel.�kom.�
600-193-311.

�ciągnik�T-25,�1980�r.,��
bez�dokumentów,�tel.�kom.�
506-731-625.

�Sprzedam�kombajn�class�
dominator�80,�tel.�kom.�
660-634-759.

�Sprzedam�prasę,�kostka,��
tel.�kom.�698-489-550.

�Sprzedam�bizon�Z-56,�1984�rok,�
tel.�kom.�660-172-279.

�Ursus�360�3P,�tel.�kom.�
661-775-117.

�c-360,�tel.�kom.�604-436-938.

�Sprzedam�roztrząsacz�do�siana�
Pająk.,�tel.�kom.�668-049-891.

�Fendyt�610,�612,�c-360,�białoruś�
zamienię�na�c-330�oraz�sadownicze�
MF-374S,�Same�Golden,�tel.�kom.�
504-475-567.

�Nożyce�do�cięcia�balotów,�tel.�
kom.�508-194-191.

�części�używane�do�bizona,�tel.�
kom.�602-522-478.

�kombajn�bizon�1989�rok�w�
oryginale�i�silosy�lejowe,�tel.�kom.�
602-522-478.

�Sprzedam�opryskiwacz�400�litrów,�
tel.�kom.�500-272-538.

�Rozrzutnik�obornika,�prasa�
kostkująca,�tel.�kom.�663-226-547.

�Suszarnia�do�kukurydzy�na�olej�
opałowy,�tel.�kom.�696-399-890.

�kombajn�bolko,�tel.�kom.�
513-598-806.

�Sprzedam�dwukółkę�ciągnikową�
zarejestrowaną,�malucha�126p,�
motocykl�MZTS,�tel.�kom.�
668-003-008.

�Przyczepa�do�bel,�owijarka,�tel.�
kom.�606-583-024.

�Prasa�kostka�Famarol�Słupsk,�
2000�rok,�tel.�kom.�605-884-584.

�Łyżki�do�turów�i�ładowarek,�różne�
wymiary,�tel.�kom.�605-884-584.

�kombajn�kos�3�metry,�przyczepa�
zbierająca,�basen�300�litrów,�tel.�
kom.�575-429-669.

�opryskiwacz�ciągnikowy,�
300-litrowy,�10�m�szerokości,�
opiełacz�3-rzędowy�fabryczny,�
rozrzutnik�obornika�1-osiowy,�
maszynka�do�łuskania�bobu,�tel.�
kom.�724-320-359.

�Przyczepa�wywrotka�d-47�z�
dokumentami,�5.900zł,�nowe�opony,�
tel.�kom.�604-282-454.

�MF-255,�cyklop,�prasa�
kostkująca�New�Holland,�sadzarka,�
kopaczka,�pług�3-skibowy,�tel.�kom.�
604-282-454.

�bizon�Rekord�rok�1990,�stan�
bardzo�dobry,�cena�50.000,�tel.�
kom.�517-851-600.

�Pielnik�„Zuza”�producent�Jagoda,�
stan�bardzo�dobry,�cena�5.000,�tel.�
kom.�517-851-600.

�Sieczkarnia�1-rzędowa�Pottinger�
Mex2,�rozrzutnik�2-osiowy��
z�nadstawkami�do�kukurydzy,�
lejkowy�rozsiewacz�nawozu,��
tel.�kom.�605-094-174.

�Przyczepa�1-osiowa�
wywrotka,�Władimirec�1976�
rok,�zarejestrowany,�tel.�kom.�
604-931-629.

�bizon�Z-56,�cyklop,�Ursus�U-902,�
prasa�Z-224,�beczka�2000l,�tel.�kom.�
512-179-465.

�Sprzedam�kombajn�bizon�Z-056�
1988�rok�stan�bdb,�rozrzutnik�
2-osiowy,�tel.�kom.�604-994-832.

�Sprzedam�prasę�Z-224,�tel.�kom.�
668-093-906.

�Sprzedam�prasa�kostkujaca�
Sipma�Z-224/1,�tel.�kom.�
724-144-176.

�Ładowacz�Troll,�tel.�kom.�
669-258-275.

�Myjka�do�warzyw�z�kwasówki,�tel.�
kom.�603-809-795.

 C-330, sprawny, z rejestracją, 
tel. kom. 507-429-601.

�Sprzedam�przyczepę�6-tonową�
tandem�i�wywrotkę�3�stronną,�tel.�
kom.�664-778-301.

�belarus�820,�2008�rok,�żmijka�
12�m,�rozrzutnik�1�osiowy,�brony�5,�
zgrabiarka�7,�tel.�kom.�697-094-770.

�Rozrzutnik�2�osiowy,�stan�bdb,�tel.�
kom.�660-934-882.

�Sprzedam�ciągnik�Ursus�c-330�i�
opryskiwacz,�tel.�kom.�601-141-164.

�Przetrząsarka�do�siana�kuhn�
hydraulicznie�rozkładana;�prasa�
claas�Wariant�260�2006�rok,�rotor,�
noże,�wycinak�do�kiszonek�Fela,�
kombajn�zbożowy�claas�118�Maxi,�
tel.�kom.�600-822-089.

�Glebogryzarka,�agregat�
uprawowy,�siewnik�poznaniak,�
talerzówka,�kosiarka�rotacyjna,�
ładowacz�na�tył,�prasa�kostka,�tel.�
kom.�509-853-384.

�Sprzedam�prasę�New�Holand�
654,�kombajn�Anna,�tel.�kom.�
665-436-151.

�Przyczepa�rolnicza�3-osiowa,�Hl-
60,�Hl-80,�tel.�kom.�509-282-300.

�karmniki,�tubomaty�dla�świń,�duży�
wybór,�200�szt.;�kojce�przegrodowe�
do�świń,�macior,�tel.�kom.�
509-282-300.

�Zgrabiarka�do�siana�Niemeyer,�
szerokość�4,30�m,�tandem,�tel.�kom.�
509-282-300.

�ciągnik�rolniczy�Fendt�511�
115�kM,�1999�rok,�tel.�kom.�
509-282-300.

�ciągnik�rolniczy�John�deere�2030�
z�ładowaczem�czołowym�50PS,�tel.�
kom.�509-282-300.

�kombajn�zbożowy�international�
940,�heder�3-metrowy,�sieczkarnia,�
tel.�kom.�509-282-300.

�ciągnik�rolniczy�Same�Tiger�
100ZE�4x4�100PS,�25.800�zł,�tel.�
kom.�509-282-300.

�ciągnik�rolniczy�case�956�Xl,�
95PS,�4x4,�28.500�zł,�tel.�kom.�
509-282-300.

�ciągnik�rolniczy�MF274��
z�ładowaczem�czołowym,�kabina,�
4x4,�tel.�kom.�509-282-300.

�Prasy�rolujące�Welger�RP320�
zmiennokomorowe,�John�deere�
950,�tel.�kom.�509-282-300.

�Prasa�kostka�class,��
tel.�kom.�509-282-300.

�kosiarki�rotacyjne�do�trawy��
duży�wybór,�tel.�kom.�509-282-300.

�Przyczepa�do�balotów�słomy,��
6,5�m�x�2,5�m;�przekładnia�do�
wyciągu�obornika�z�kołem�(ramie),�
tel.�kom.�795-583-677.

�Agregaty�bierne�3-metrowe�
Rau,�z�hydropakiem,�tel.�kom.�
509-282-300.

�Agregat�podorywkowy�Gruber,�
szer.�3,�4,�4,5�m.�podcinacze,�wał�
strunowy,�tel.�kom.�509-282-300.

�orkan�do�trawy�Tarup,�
szerokość�1,4-1,6�m,�tel.�kom.�
509-282-300.

�Talerzówki�3,�4,�4,5�m,�typ�X,�V,�z�
wałem�strunowym,�sprowadzone�z�
Niemiec,�tel.�kom.�509-282-300.

�Siewniki�do�zboża�Amazone,�
d7,�d8,�Fiona,�Nordsen,�isaria,�
Pottinger,�duży�wybór,�tel.�kom.�
509-282-300.

�Wycinaki�do�kiszonek�Fell�kuhn,�
podwójny�nóż,�winda,�duży�wybór,�
sprowadzone�z�Niemiec,�tel.�kom.�
509-282-300.

�Rozrzutniki�obornika�Fortschritt�
T088,�Welgler,�bergman,�
Strautman�4-10�t.,�tel.�kom.�
509-282-300.

�beczki�asenizacyjne�
ocynkowane�4,�5,�6,�7,�8,�10.000�
litrów,�oś�skrętna,�sprowadzone�z�
Niemiec,�tel.�kom.�509-282-300.

�Przyczepy�wywrotki�:�Hl-8011,�
tandem�18�t,�wywrotki�3-stronne,�
tel.�kom.�696-059-903.

�beczkowozy�polskie,�używane,�tel.�
kom.�794-742-076.

�Sprzedam�gruber,�agregat�
uprawowy,�tel.�(46)�837-14-61.

�dmuchawy�Westfalia�Neuro�4,�
5,5,�7,5�kW;�ssąco-tłocząca,�tel.�kom.�
509-282-300.

�Taśmociąg�łańcuchowy�
(podajnik)�7m�długości,�tel.�kom.�
781-192-860.

�Ładowacze�czołowe�do�
Ursus�c-330,�c-360,�3512,�T-25�
hydrauliczne�lub�na�linkę,�tel.�kom.�
608-686-489.

�Przyczepa�wywrotka�4t�1990�
rok,�tur�do�c-330�(linka),�pług�3-,�
2-skibowy,�rozrzutnik�1-osiowy,�tel.�
kom.�608-686-489.

�Myjka�ciśnieniowa,�tel.�kom.�
663-931-810.

�dmuchawa�zbożowa,�tel.�kom.�
601-272-521.

�żmijka�do�zboża,�tel.��601-272-521.

�Gruber�pożniwny,�tel.��663-931-810.

�Silos�zbożowy�60-tonowy,�tel.�kom.�
601-272-521.

�Siewka�nawozowa�2-talerzowa�
Amazone,�tel.�kom.�601-272-521.

�Pług�kverneland�zagonowy��
i�obrotowy,�tel.�kom.�663-931-810.

�Sprzedam�przyczepę�do�bel,�tel.�
kom.�782-521-171.

�Przyczepa�4,5t�wywrot,�przyczepa�
6t�wywrot,�ciągnik�c-330,�ciągnik�
c-360,�opryskiwacz,�tel.�609-236-029.

�Przegarniacz�paszowy,��
koparka,�opryskiwacz,�tel.�kom.�
501-369-799.

�Siewnik�2,50m,�przyczepa�
1-osiowa�wywrotka,�tel.�kom.�
723-454-493.

�ciągnik�Władimirec�T25,�
1900�MTG,�1988�rok,�tel.�kom.�
693-207-144.

�Zgrabiarka�7,�tur�do�dużego�
ciągnika,�tel.�kom.�693-116-346.

�Sprzedam�rozrzutnik�1osiowy�
i�prasę�Famarol�Z-511,�tel.�kom.�
607-195-868.

�Agregat�prądotwórczy,�prasa�
pasowa,�przetrząsarko-zgrabiarka,�
tel.�kom.�721-169-137.

�Przyczepa�wywrotka�Sanok�4t,�6t,�
tel.�kom.�605-834-138.

�Sprzedam�prasę�Sipmę�Z-224,�tel.�
kom.�691-640-389.

�beczka�asenizacyjna�4.000�l,�stan�
bdb.,�śrutownik�bijakowy,�tel.�kom.�
600-523-438.

�Rozsiewacz�nawozu�MXl-2100�
Unia�brzeg�na�wózku�kołowym;�
przeciwwaga�1000�kg;�kosiarko-
rozdrabniacz�bijakowy�Talex-280,�tel.�
kom.�697-941-558.

inne
�obornik,�tel.�kom.�603-243-414.

�Sprzedam�basen�do�mleka�500�l,�
cena�2000�zł.,�tel.�kom.�517-087-698.

�Przednie�koła�kompletne�bizon�
23.1-26,�tel.�kom.�665-664-174.

�obornik�bydlęcy,�tel.�665-287-647.

�Zbiornik�na�mleko�550l.�Frigomilk,�
tel.�kom.�698-179-395.

�dojarka�Westfalia,�4�aparaty�
udojowe,�słoma�w�balotach.,�tel.�
kom.�798-020-735.

�Zbiornik�na�mleko,�2001�rok,�tel.�
kom.�605-937-727.

�opony�16/9/30�2�sztuki,�11/2/24�
2�sztuki,�tel.�kom.�606-192-202.

�Siatki�plastikowe�pod�zboża,�tel.�
kom.�603-809-795.

�basen�na�mleko�520l,�dojarka�
konwiowa,�tel.�kom.�502-381-599.

�Silosy�lejowe,�tel.�kom.�
601-301-829.

�Sprzedam�felgi�tylne�c-330,�pilne,�
tel.�kom.�692-668-521.

�Sprzedam�tarczę�Flansza�c-360,�
tel.�kom.�692-668-521.

rolnicze – usługi
�białkowanie�obór,�tel.�kom.�

518-168-598.

�Transport�maszyn�rolniczych,�tel.�
kom.�665-734-042.

�bielenie�budynków�inwentarskich,�
dezynfekcja,�tel.�kom.�663-452-727.

�Serwis�–�naprawy:�John�deere,�
New�Holland,�Zetor,�deutz-Fahr,�
kubota,�tel.�kom.�697-778-780.

�Zbiór�zbóż�i�rzepaku,�uprawy�
pożniwne,�głęboszowanie.�
gruberowanie,�talerzowanie,�tel.�
kom.�606-294-284.

�dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

�białkowanie,�tel.�726-811-028.

�Usługi�kombajnem�do�porzeczek,�
tel.�kom.�506-188-515.

�Zbiór�kombajnem�porzeczki�i�aronii,�
gmina�dmosin,�tel.�607-971-239.

zwierzęta

sprzedaż
�owczarki�środkowoazjatyckie,�tel.�

kom.�511-345-546.

�Sprzedam�klacze�2-letnią�i�3-letnią,�
tel.�kom.�602-731-582.

�oddam�małe�kotki,�tel.�kom.�
532-365-546.

�Przepiórki�młode,�tel.�503-830-451.

�oddam�małego�kocurka��
w�dobre�ręce,�tel.�kom.�573-447-115.

�kurczaki�rasy:�Włoszka��
satynowa,�Amaroks,�tel.�kom.�
607-302-816.

�owczarki�niemieckie,�długowłose,�
suki:�11-miesięczna,�8-tygodniowa,�
tel.�kom.�783-588-217.

inne
�oddam�kotki,�tel.�515-057-717.
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ważne telefony
� �infolinia PKP:�intercity�703�200�200,��

koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,��
Łódzka�kolej�Aglomeracyjna�(42)�205�55�15

� informacja PKS 609-846-204
�Pogotowie ratunkowe 999�alarmowy
�Straż pożarna 998�alarmowy
�Policja 997�alarmowy
�Policyjny telefon zaufania�837-80-00
�Pogotowie energetyki cieplnej �

46-837-59-16
�Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
�Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
�Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
�Warsztat konserwatorski ŁSM  

46-837-65-58
�taxi osobowe:��

46-837-34-01;�46-191-91;�46-830-05-00;�
606-486-555;�600-508-308;��
dworcowa:�602-774-552

�taxi bagażowe:�46-837-35-28�
�Łowickie Stowarzyszenie 

 Abstynenckie „Pasiaczek”��
Łowicz,�ul.�św.�Floriana�7,�tel.�46-837-66-92,�
pon.-pt.�godz.�16.-20.00.

�Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�Stowarzyszenia�
„Nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

dyżury przychodni
�Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�Ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).

apteki
�Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

�Kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

�Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

�Bazylika Katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00,�18.00,�20.00�(wakacje).

�Kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�

�Kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�
10.00

�Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.

�Kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

�Pływalnia kryta:�czynna�od�poniedział-
ku�do�piątku�w�godzinach�18-20

�Baseny zewnętrzne:�czynne�od�ponie-
działku�do�niedzieli�w�godz.�10-18

boiska i hale 
sportowe

�Boiska orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel.�735-048-951

�Boiska orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel.�516-031-268

�Stadion piłkarski ul.�Starzyńskiego�6/8,�
tel.�46-837-62-08

�Stadion wielofunkcyjny �
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

�Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3,�
tel.�46-837-51-06,�czynna�7.00-15.00��
(we�wtorki�7.00-20.00(

�Hala oSiR nr 2 ul. topolowa 2,��
tel.�46-837-09-04;�czynna:�8.00-16.00��
(czw.�8.00-20.00)�

�Boiska orlik przy SP nr 1, tel.�519-130-
551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-20.00,�sob.-ndz.�
12.00-20.00;

�Boisko przy SP nr 4�–�tel.�46�837-36-94
�Boisko przy Lo im. Chełmońskiego  

46�837-42-00

muzea i wystawy
�Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�Rynek�5/7�

–�czynne�od�wt.�do�niedz.�w�godz.�10-16�
(ostatnie�wejście�15.30).�bilety:�normalny�
12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czasowe�3�zł,�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa;
Wystawy stałe: 

„Sztuka�baroku”,�„Historia�miasta�i�regio-
nu”,�„Etnografia�księstwa�Łowickiego”,�
izba�Pamięci�Łowickich�żydów

Wystawy czasowe:
„Droga życia – ręcznik ludowy z ko-
lekcji Muzeum w Bielsku Podlaskim 
oddział Muzeum Podlaskiego  
w Białymstoku” –�wystawa�objazdowa;�
czynna�do�18�sierpnia.
�Łowicki Park etnograficzny – Skan-

sen w Maurzycach�–�do�końca�września�
czynny�w�godz.�10.00-18.00.��
bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�6�zł.�

�Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary�Rynek�20;�czynne�od�pon.�do�czw.�
w�godz.�10-16,�pt.�i�sob.�w�godz.�10-14.�

�  Galeria Browarna w Łowiczu,��
ul.�Podrzeczna�17.�W�celu�zwiedzania�nale-
ży�umówić�się�telefonicznie:�691-979-262.�

„(Kontr)efekt”�–�malarstwo�prof.�Witolda�
Stelmachniewicza;�czynne�do�7�lipca.
�Muzeum Guzików w Łowiczu  

–�ekspozycja�ozdobnych�i�zwyczajnych�
guzików�z�całego�świata;�czynna�od�pon.�
do�pt.�w�godz.�10-19,�sob.�9-15;�Galeria�Ło-
wicka,�ul.�Stanisławskiego�10,�wstęp�wolny.

� izba Pamięci Stanisława Klickiego  
w Łowiczu�–�czynna�na�i�piętrze�baszty�
im.�gen.�klickiego,�w�niedz.�w�godz.�16-18;�
wstęp�wolny.

� izba Pamięci o i wojnie światowej�–��
czynna:�pon.-wt.�w�godz.�12-20,�śr.-czw.�
100-18,�pt.�12-20;�Gminny�ośrodek�kultury�
w�bolimowie,�ul.�Łowicka�9.

�exlibrisy wykonane w latach 1947-
1986�przez�Zdzisława�Pągowskiego,�Teo-
fila�Jóźwiaka�i�Zbigniewa�dolatowskiego�
–�Miejska�biblioteka�Publiczna�w�Łowiczu,��
os.�bratkowice�3a.�Wstęp�wolny.

�Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, Nieborów 231a –�czynne:�piątek,�
sobota�i�niedziela�w�godz.�10.00-18.00.�
bilety: normalny�12�zł,�ulgowy�10�zł�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15,�emeryci,�renciści�od�65�
roku�życia),�dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.�

�Muzeum w Nieborowie i Arkadii –��
do�30�października�czynny:�pon.-niedz.��
w�godz.�10.00-18.00;�pon.�wstęp�wolny:�

Zwiedzanie Pałacu w Nieborowie  
z przewodnikiem�dla�turystów�indywi-
dualnych�codziennie�o�godz.�11,�14,�16;�
bilety�10�zł�(dzieci�do�12�lat�bezpłatnie)
�Nieborów i Arkadia: ogrody –�czynne�

codziennie�w�godz.�10-18;�pon.�wstęp�wolny.
�Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  

– codziennie�w�godz.�8.00-22.00.�bilety�do�
pałacu�–10�zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy).��
Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” –�wystawa�stała�nt.�historii�
kolejnych�właścicieli�dóbr�sannickich.
Malarstwo Katarzyny Bąkowskiej-
-Roszkowskiej –�wernisaż:�niedziela��
7�lipca,�po�koncercie�o�godz.�14.00.
�Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-sob.�9.-17,��
ndz.�i�święta�12-17.�Sromów�11,��
gmina�kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

�Walewice:  Pałac�–�bilety:�ulgowy�10�zł;�
normalny�15�zł.�Stadnina koni�–�zwiedza-
nie�indywidualnie�pon.-pt.�w�godz.�8-14�po�
wcześniejszej�rezerwacji�tel.�693-422-684;�
bilety:�ulgowy�5,00�zł,�normalny�8,50�zł.

�Złaków Kościelny: obrazy Matki 
Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�Szkoły�Podstawowej�w�Mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�Wszystkich�Świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

�„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć��
w�dużym�formacie;�Zespół�Szkół�Ponad-
gimnazjalnych�nr�1,�Łowicz,�Podrzeczna�30.

koncerty
�Sobota, 6 lipca:
godz.�18.00�–��2. Biesiada Księżacka�
–�w�programie�muzyka�disco-polo,�wy-
stąpią:�Mario�bischin,�b-Qll,�Menelaos,�
Łukash�i�Sineed.�Muszla�koncertowa�w�
Łowiczu,�Park�błonia.�Wstęp�wolny.
�Niedziela, 7 lipca:
godz.�14:00�–�Koncert chopinowski: 
Mariusz�drzewicki�–�fortepian,�Marek�
bukowski�–�recytacja;�Pałac�w�Sanni-
kach,�ul.�Warszawska�142.�bilety:�15�zł�
normalny�7�zł�ulgowy.
�Wtorek, 9 lipca:
godz.�19:30�–�XXXi Międzynarodowy 
Festiwal organowy „Johann Seba-
stian Bach”: Josef Still (Niemcy).�

bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�5�zł,�do�
nabycia�na�godzinę�przed�rozpoczęciem�
koncertu�w�przedsionku;�bazylika�kate-
dralna�w�Łowiczu,�Stary�Rynek�24/30

Kino Fenix 
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

bilety:�normalny�17�zł,�ulgowy�15�zł
�Czwartek, 4 lipca:
godz.�16:30�–�Aladyn�–�film�przygodowy,�
musical,�baśń�prod.�USA,�reżyseria:�Guy�
Ritchie,�czas:�2�godz.�8�min.
godz.�18:45�–�oszustki /premiera�–�
komedia�prod.�USA,�reżyseria:�chris�
Addison;�czas:�1�godz.�34�min.
godz.�19:00�–�Anna�/premiera,�sala�ii�–�
thriller,�akcja�prod.�Francja;�reżyseria:�
luc�besson;�czas:�1�godz.�58�min.
godz.�20:30�–�Laleczka /premiera�–�
komedia�prod.�USA,�reżyseria:�chris�
Addison,�czas:�1�godz.�34�min.
�Piątek, 5 lipca:
godz.�15.00�–�Godzilla ii: Król potwo-
rów�/dubbing�–�film�akcji,�sci-fi;�
prod.�USA;�reżyseria:�Michael�dougherty;��
czas:�2�godz.�12�min.
godz.�17.00�–�Moja gwiazda: teen 
Spirit /PREMiERA�/sala�ii�–�dramat,�
muzyczny�prod.�USA;�reżyseria:�Max�
Minghella;�czas:�1�godz.�32�min.
godz.�17.30�–�Ja teraz kłamię��
–�sensacyjny,�thriller�prod.�Holandia,�
Polska;�reżyseria:�Paweł�borowski;��
czas:�1�godz.�47�min.
godz.�19.00�–�Pamiątki Claire Darling�/
sala�ii�–�dramat,�komedia;�prod.�Francja;�
reżyseria:�Julie�bertuccelli;��
czas:�1�godz.�34�min.
�Sobota – niedziela, 6-7 lipca:
godz.�15.00�–�Godzilla ii: Król potwo-
rów�/dubbing
godz.�17.00�–�Moja gwiazda: teen 
Spirit /PREMiERA�/sala�ii
godz.�17.30�–�Godzilla ii: Król potwo-
rów /napisy
godz.�19.00�–�Pamiątki Claire Darling�
/sala�ii
godz.�20.00�–�Ja teraz kłamię
�Poniedziałek – czwartek, 8-11 lipca:
godz.�17.00�–�Moja gwiazda: teen 
Spirit /sala�ii
godz.�17.30�–�Godzilla ii: Król potwo-
rów /napisy
godz.�19.00�–�Pamiątki Claire Darling�
/sala�ii
godz.�20.00�–�Ja teraz kłamię

inne
�Piątek, 5 lipca:
godz.�21.00�–�Łooparty�–�impreza�
taneczna;�zagrają:�MAVE,�cUE,�koFM;�
dziedziniec�Łowickiego�ośrodka�kultury,�
ul.�Podrzeczna�20.�Wstęp�wolny.
�Sobota, 6 lipca:
godz.�9.00�i�11.30�–�Viii Spływ 
Kajakowy Szlakiem Dwóch Zamków 
/ Łowicz – Sochaczew.�Trasa�złota�–�
start�godz.�9.00:�Zamek�Prymasowski�
w�Łowiczu;�Trasa�srebrna�–�start�11.30:�

parking�Tesco,�ul.�Ułańska�2�w�Łowiczu;�
meta�–�ognisko�w�lasku�miejskim�w�
Łowiczu.�ilość�miejsc�ograniczona.�
Szczegóły:�PTTk�Łowicz,�Stary�Rynek�3,�
tel.�691-477-127.
godz.�15.00�– turbowakacje 2019��
–�uroczyste�rozpoczęcie�wakacji;�
w�programie:�dmuchańce,�lemoniada�ani-
macje,�gry�i�zabawy�oraz�niespodzianki.�
dziedziniec�Łowickiego�ośrodka�kultury,�
ul.�Podrzeczna�20.�Wstęp�wolny.
�Sobota – niedziela, 6-7 lipca:
godz.�10.00-16.00�–�Warsztaty sztuki 
i rękodzieła ludowego:�Wanda�bogusz�
(haft),�lucyna�Stachurska�(pająki),�Janina�
Gajda�(kwiaty�z�bibuły).�Skansen�przy�
Muzeum�w�Łowiczu,�Stary�Rynek�5/7.
Udział�w�warsztatach�jest�bezpłatny,�
obowiązuje�bilet�wstępu�do�skansenu:�
normalny�6�zł;�ulgowy�4�zł.�
�Niedziela, 7 lipca:
godz.�9:00�–�„Szlakiem Władysława 
Grabskiego” –�rajd�rowerowy�dla�
uczczenia�145.�rocznicy�urodzin�ojca�Pol-
skiej�Złotówki.�Trasa:�Łowicz�–�bocheń�–�
Urzecze�–�Sobota�–�borów�–�Łowicz,��
ok.�70�km;�Spotkanie�uczestników��
przy�pomniku�Władysława�Grabskiego��
w�Łowiczu,�przy�ZSP�nr�4,�ul.�kaliska�5.�
Wpisowe:�5�zł�i�3�zł�(członkowie�PTTk�
i�dzieci�pod�opieką�rodziców).�Szczegóły:�
biuro�PTTk�Łowicz,�Stary�Rynek�3,��
czynne�wt.�godz.�16-18,�pt.�15-17,�tel.�513-
767-511,�606-337-381
godz.�9.00�–�Zawody sportowo-pożar-
nicze�jednostek oSP w terenu gminy 
Zduny;�boisko�w�Jackowicach.
godz.�12.00-17.00�–�Niedziela  
w Skansenie�–�spotkanie�z�twórcami�
ludowymi,�warsztaty�kulinarne,�rękodziel-
nicze�tworzenia�wycinanek�i�kwiatów�z�
bibuły,�plastyczne,�spacery�z�przewodni-
kiem�(godz.�12.00�i�14.00).�Skansen�Wsi�
Łowickiej�w�Maurzycach,�obowiązuje�bilet�
wstępu�do�skansenu.
godz.�13.00�–�Śladami znanych posta-
ci w Łowiczu�–�spacer�z�przewodnikiem�
łowickiego�koła�im.�Anieli�chmielińskiej�
w�Łowiczu�z�cyklu�„Przewodnik�czeka.�
Poznaj�Łowicz�z�przewodnikiem”;�zbiórka�
przed�siedzibą�PTTk�o/�Łowicz,�Stary�
Rynek�3.�Udział�bezpłatny.
�Niedziela, 7 lipca:
godz.�15.00-21.00�–�Holi Festival Po-
land:  Pokolorujmy Polskę tour 2019!�
–�imprezę�poprowadzi�dJ.�Park�błonia�
w�Łowiczu.�Wstęp�wolny.
godz.�16:00�–�51. Niedziela Sannicka�
–�impreza�plenerowa�przy�Pałacu�w�
Sannikach.�Wstęp�wolny.
godz.�14.00�–�Festyn Rodzinny�–�
w�programie:�konkursy�dla�dzieci,�pokaz�
breakdance,�mecz�piłkarski�koncerty:�
Eme�Retro,�Zespół�Pieśni�i�Tańca�Ziemi�
kutnowskiej,�discoboys,�Markus�P;�
zabawa�dJ�krychu;�boisko�sportowe�przy�
Urzędzie�Gminy�w�chąśnie.�Wstęp�wolny.�
�Środa, 10 lipca:
godz.�17.00�–�„Misja – emisja. Zain-
westuj w ekologię. to się opłaca!”�
–�spotkanie�informacyjne�dla�osób�zain-
teresowanych�możliwością�uzyskania�do-
finansowania�na�wymianę�źródeł�ciepła�
na�ekologiczne;�sala�kinowa�Łowickiego�
ośrodka�kultury,�ul.�Podrzeczna�20.

ważne telefony
� informacja: PKS�42-631-97-06
�taxi w Głownie�42-719-10-14
 Policja 997�alarmowy;�w Głownie 42-

719-20-20;�w Strykowie: 42-719-80-07
�Straż pożarna: 998,��

w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

�Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
�Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
�Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;��
w Zgierzu 42-675-10-00.

dyżury przychodni
�Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00

�Przychodnie w Strykowie: 
ul.�kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�Targowa�16:�tel.�42-719-92-30
�Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�Głowno,��
ul.�kilińskiego�2�pok.�nr�2,�tel.�42-719-26-46
�Punkt nieodpłatnej  

    pomocy prawnej:
Głowno, ul.�Norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;��
Stryków,�ul.�kościuszki�29:�pon.-pt.�12-16

dyżury aptek
�W Głownie: 
czwartek, 4 lipca: 
Plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
piątek, 5 lipca: �
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
sobota, 6 lipca: 
ul.�Sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99
niedziela, 7 lipca: 
ul.�Zgierska�27,�tel.�736-697-733

poniedziałek, 8 lipca:  
ul.�Łowicka�38�A,�tel.�42�719-21-31
wtorek, 9 lipca:  
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
środa, 10 lipca:  
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powsze-
dnie�od�zakończenia�zmiany�dziennej�
do�8.�dnia�nast.;�sob.�w�godz.�20.-8.�dnia�
nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�dnia�nast.
�W Strykowie: 
niedziela, 7 lipca,�w�godz.�9.-14.:�
pl.�Łukasińskiego�15,�tel.�42-719-80-85,�

msze św. w niedziele
�Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00
�Parafia św. Maksymiliana w Głownie: 

8.00,�9.30,�11.30,�16.00
�Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00,�9.00,�11.00,�17.00

�Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
�Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

wystawy
�Malarstwo, rysunek i kompozycje 

Dariusza Młynarczyka –�wystawa�czynna�
do�31�sierpnia;�Galeria�Sztuki�Współcze-
snej�bank&dM�w�Głownie,�ul.�Młynarska�
5/13,�i�piętro�(budynek�bS�w�Głownie).�

inne
�Piątek, 5 lipca:
godz.�12.00-14.30�–�Mobilny Punkt 
informacyjny Funduszy europejskich 
w Głownie�–�konsultacje�bezpłatne;�sala�
konferencyjna�Urzędu�Miejskiego��
w�Głownie,�ul.�Norblina�1�(i�piętro).

�Sobota, 6 lipca:
godz.�17.00�–�Piknik Retro�–�zabawy��
z�lat�70.�i�80.,�zlot�starych�samochodów,�
dmuchańce,�gry�i�zabawy,�konkurencje�
sportowe,�poczęstunek,�potańcówka;�
działka�przy�świetlicy�w�Zelgoszczy.
�Poniedziałek – piątek, 8-12 lipca:
godz.�8-16.00�–�Zajęcia wakacyjne 
dla dzieci z miasta i gminy Stryków:�
pon.:�gry�planszowe�zawsze�zdrowe,�
turniej�gier�podwórkowych;�wt.:�nie�
straszne�mundury,�szalony�naukowiec,�
śr.:�warsztaty�plastyczno-manualne;�czw.:�
warsztaty�„żyjmy�zdrowo�na�sportowo”;�
pt.:�z�przyrodą�za�pan�brat,�zamki�z�
piasku;�boisko�orlik�i�remiza�ochotniczej�
Straży�Pożarnej�w�Strykowie,�ul.�Targowa�
19a.�Wstęp�wolny.�codziennie�przyjętych�
będzie�max�30�osób.
�Park linowy w Głownie 
–�przy�zalewie�Mrożyczka,�ul.�Plażowa,�
czynny:��codziennie�w�godz.�11.00-19.00.�
Wstęp:�9�zł�(osoby�dorosłe),�4,50�zł�
(dzieci�i�młodzież�do�18�r.ż.)�

 iNFoRMAtoR�GŁoWiEńSki�i�STRykoWSki� oFeRty PRACy 
z�dnia�3.07.2019�r.

PoWiAtoWy URZąD PRACy W ŁoWiCZU:
� Magazynier�(staż�z�UP)
� kierowca�samochodu�osobowego�(staż�z�UP)
� Technik�prac�biurowych�(staż�z�UP)
� Sprzedawca�(staż�z�UP)
� Wizażystka�/�stylistka�(staż�z�UP)
� Pomocniczy�robotnik�budowlany�(staż�z�UP)
� doradca�klienta�(staż�z�UP)
� Przedstawiciel�handlowy�działu�windykacji
� Pielęgniarka
� Pokojowa�(staż�z�UP)
� kierowca�samochodu�ciężarowego
� Spedytor
� Technik�prac�biurowych�(staż�z�UP)
� Sprzedawca�(staż�z�UP)
� Rehabilitant
� kasjer-Sprzedawca
� Robotnik�gospodarczy
� kierowca�samochodu�dostawczego�(staż�z�UP)
� bukieciarz�(staż�z�UP)
� kucharz
� Prace�pomocnicze�magazynowo-produkcyjne�

z�użyciem�wózka�widłowego
� konfekcjonowanie�wskazanych�produktów
� Sprzedawca�w�branży�przemysłowej
� oplatacz�przędzy

PoWiAtoWy URZąD PRACy W ZGieRZU:

� kierowca�samochodu�ciężarowego
� Pozostali�robotnicy�wykonujący�prace�proste�

w�przemyśle
� Magazynier�–�operator�wózka�widłowego
� Pomoc�nauczyciela
� Monter�osprzętu�elektrotechnicznego�–�

młodszy�monter
� Nauczyciel�wychowania�przedszkolnego
� Magazynier
� Pracownik�biurowy
� instalator,�elektromonter
� kierowca�/�mechanik

PoWiAtoWy URZąD PRACy W KUtNie:
� Pracownik�socjalny
� instalator�sieci�światłowodowych
� Mechanik�pojazdów�samochodowych
� Wulkanizator
� kierownik�budowy
� inżynier�budowy
� kasjer�–�sprzedawca
� Pracownik�rozkładający�towar�na�półkach
� Sortowacz
� Mechanik�samochodów�osobowych

SKARB RoLNiKA
NoToWANiA�Z�TARGoWiSkA�MiEJSkiEGo�
ceny�z�dnia�2.07.2019�r.

w�Łowiczu w�Głownie
borówki 0,25�kg 8,00-9,00 8,00
botwinka pęczek 3,00 3,00
bób kg 5,00 6,00
brokuły szt. 3,50-4,00 3,50
buraki�czerwone kg 3,00 3,50
cebula� kg 5,00 5,50
czereśnie kg 7,00-10,00 9,00-10,00
czosnek szt. 2,00 1,00-2,50
fasola�zielona kg 8,00 6,00-8,00
fasola�żółta kg 8,00 6,00-8,00
jabłka kg 1,50-2,50 2,50
jaja�fermowe 15�szt. 8,00-11,00 8,00-10,50
jaja�wiejskie 15�szt. 10,00-12,00 10,00-12,00
kalafior� szt. 2,00-3,00 2,00-3,00
kapusta�biała� szt. 3,00-4,00 4,50
koperek pęczek 1,50 1,50
maliny 0,5�kg 8,00 7,00-8,00
miód 0,9�litra 30,00 30,00
marchew� kg 3,00-4,00 3,50
natka�pietruszki pęczek 1,50 1,50-2,00
ogórek�gruntowy kg 3,50-4,00 4,50
ogórek�zielony kg 4,00 4,00
papryka�czerwona kg 15,00 16,00
pieczarki kg 7,00-9,00 7,00-8,00
pietruszka kg 3,50 4,00/pęczek
pomidor�malinowy kg 4,00-6,00 6,00
pomidor�szklarniowy kg 4,00-6,00 4,00-5,00
por szt. 2,50 2,50
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 2,50 2,50
seler szt. 3,50 3,00
szczypiorek pęczek 1,50 1,50
włoszczyzna� pęczek 4,00 4,00
ziemniaki�młode kg 2,5-3,00 2,50-3,00
truskawki kg 7,00-8,00 6,00-7,00

RoLNiK SPRZeDAJe 
ceny�z�dnia�2.07.2019�r.

Żywiec wieprzowy:

� Różyce:�5,30�zł/kg+VAT

� domaniewice:�5,30�zł/kg+VAT

� chąśno:�5,30�zł/kg+VAT

� Skowroda�Płd.:�5,50�zł/kg+VAT

� karnków:�5,20�zł/kg+VAT

� kiernozia:�5,30�zł/kg�+�VAT

Żywiec wołowy:

� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+VAT,��
krowy�5,50�zł/kg+VAT;�byki�7,00�zł/kg+VAT

� Różyce:�jałówki�7,20�zł/kg+VAT;��
krowy�5,00�zł/kg+VAT;�byki�7,00�zł/kg+VAT

� domaniewice:�jałówki�7,20�zł/kg+VAT;��
krowy�5,00�zł/kg+VAT;�byki�7,00�zł/kg+VAT

ważne telefony
� informacja PKP�22-194-36�
� informacja PKS 609-846-204
�Policji w Żychlinie (24)�285-29-97
�Policja w Pacynie:�(24)�235-02-710
�Policja w Sannikach:�(24)�235-02-75
�Komenda Powiatowa Policji w Kutnie:�

(24)�253-22-00�
�Straż pożarna:�998�alarmowy
�oSP w Żychlinie:�(24)�285-12-10 

w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

�Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie:�285-10-27

�Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

dyżury
�Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul.�Popiełuszki�1,�NZoZ�Red-Med�
tel.�(24)�355-60-11,�697-859-705

 Apteka: Kutno�ul.�Mickiewicza�5,�
tel.�24-254-79-39�-�dyżur�całodobowy

msze święte 
w niedziele i święta

�Żychlin,�parafia�pw.�Św.�Apostołów�Piotra�
i�Pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.�
Żychlin,�kaplica�pw.�św.�Maksymiliana�
kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

boiska i hale 
sportowe

�orlik przy Zespole Szkół nr 1  
w Żychlinie –�tel.�kom.�601-564-839�
(animator�sportu�Remigiusz�Michalak)

�Stadion Miejski w Żychlinie,��
ul.�Waryńskiego�8�–�boiska do piłki 
plażowej czynne:�pon.-pt.�w�godz.�10.00-
18.00�(opiekun�stadionu�Piotr�Wojcie-
chowski,�tel.�kom.�607-574-261)

muzea i wystawy
�Muzeum – Zamek w oporowie  

czynne�codziennie�w�godz.�10-16.��
bilety:�normalny�–�10�zł,�ulgowy�–�7�zł.�

�Park przy Zamku w oporowie  
czynny�codziennie�w�godzinach�8-17;��
wstęp�bezpłatny.

�Muzeum Regionalne w Kutnie, �
z�powodu�remontu�siedziba�przeniesiona�
na�ul.�konduktorską�13,�tel.�505�01�98�90

�Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10-16.�bilety:�normalny�5�zł,�ulgowy�2,50�zł,��
w�niedziele�wstęp�wolny.

�Galeria „okno na Sztukę” w�kutnow-
skim�domu�kultury,�ul.�żółkiewskiego�4:

„Znaki obecności” –�malarstwo��
Haliny�kamińskiej,�wystawa�czynna��
do�7�lipca.
�Mozaika szklana, obrazy 

i rękodzieło artystyczne seniorów 
uczestniczących�w�zajęciach�plastycznych�
w�ramach�UTW�–�wystawa�czynna��
w�żychlińskim�domu�kultury��
ul.�Fabryczna�3.�Wstęp�wolny.

koncerty
�Piątek, 5 lipca:
godz.�21.00�–�X Fireproof Festiwal 
ognia –�Plac�Piłsudskiego�w�kutnie,�
wstęp�wolny.
�Niedziela, 7 lipca:
godz.�19.00�–�Vi Festiwal Świat Muzyki 
Muzyka Świata: �Mike Rif & Cubania 
„Sabor De Cuba”�–�muzyczna�podróż�
w�świat�muzyki�kubańskiej;�centrum�
Teatru�Muzyki�i�Tańca,�u�l.�Teatralna�1��
w�kutnie;�bilety�5�zł.
�Poniedziałek, 8 lipca:
godz.�19.00�–�Vi Festiwal Świat Mu-
zyki Muzyka Świata: Vanesa Harbek 
„tanga Argentyńskie”�–�muzyka�z�
pogranicza�bluesa,�jazzu,�rocka�i�soulu�
czerpiąca�z�tradycji�południowoamery-
kańskiej�i�karaibskiej�centrum�Teatru�
Muzyki�i�Tańca,�u�l.�Teatralna�1�w�kutnie;�
bilety�5�zł.
�Środa, 10 lipca:
godz.�19.00�–�Vi Festiwal Świat Muzyki 
Muzyka Świata: Mandrola „Pieśni 
świata”�–�pieśni�folkowe,�duchowe,�
dawne�i�współczesne,�odnalezione�w�kul-
turach�afrykańskiej,�celtyckiej,�ukraińskiej,�

sefardyjskiej�czy�bałkańskiej;�centrum�
Teatru�Muzyki�i�Tańca,�u�l.�Teatralna�1��
w�kutnie;�bilety�5�zł.

inne
�Niedziela, 7 lipca:
godz.�10.00�–�Gminne zawody sporto-
wo-pożarnicze�jednostek oSP,��
Park�miejski�w�żychlinie,�ul.�barlickiego�4;�
Wstęp�wolny.
�Czwartek, 11 lipca:
god.�19.00�–�„Piniata” – stand-up 
Abelarda Gizy�–�program�dla�widzów�
dorosłych, support�Wojtek�Pięta;�sala�
widowiskowo-kinowa�kutowskiego�domu�
kultury,�ul.�żółkiewskiego�4,�bilety�50�zł.
�Sobota, 13 lipca:
godz.�17.00�–�eksplozja Kolorów�–��
Plac�Piłsudskiego�w�kutnie,�wstęp�wolny.
�Niedziela, 25 sierpnia:
godz.�12.00�–�Dożynki Powiatowo-
-Gminne – Święto Plonów w Strzel-
cach;�w�programie:�msza�dożynkowa,�
dożynkowy�korowód;��atrakcje�dla�dzieci,�
stoiska�z�zabawkami,�blok�koncertowy�
(Focus,�Andreas,�Junior,�Fanatic).��
Wstęp�wolny.

 iNFoRMAtoR�dlA�życHliNA�i�okolic
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Aktualności

Region�|�lGd�Polcentrum

Nowy zarząd pokieruje
ważnym stowarzyszeniem
W piątek 28 czerwca walne zebranie członków 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 
Polcentrum z siedzibą w Głownie wybrało nowe 
władze. Zmiany objęły prezesa i zarząd, natomiast 
komisja rewizyjna została na nową kadencję 
wybrana w dotychczasowym składzie. 

Nową prezes zarządu Stowa-
rzyszenia LGD Polcentrum zo-
stała Beata Wszołek-Lewandow-
ska (wiceprzewodnicząca Rady 
Miejskiej w Głownie), wybrana 
w odrębnym tajnym głosowaniu, 
w którym pokonała kontrkandy-
datkę w osobie dotychczasowej 
prezes Anety Królikowskiej. Do 
zarządu stowarzyszenia wybra-
no ponadto Annę Wielec (która 
poprzednio była wiceprezesem, 
w czerwcu złożyła rezygnację 
i Agnieszkę Michalską. Poprzed-
ni zarząd tworzyli: Aneta Króli-
kowska, Anna Wielec (niepełną 
kadencję) i Jacek Michalski. Na-
tomiast skład komisji rewizyjnej, 
zarówno poprzedniej, jak i nowej 
kadencji, tworzą: Joanna Przyby-
lak, Eugenia Walewska i Iwona 
Szymczak. Aneta Królikowska, 
poza tym, że była prezesem, była 
również etatowym kierownikiem 
biura i nadal na tym stanowisku 
pozostaje (wg stanu na 2 lipca), 
związana z LGD umową o pracę.

Stowarzyszenie LGD Polcen-
trum z siedzibą w Głownie (od 
kwietnia br., bo wcześniej mieści-
ło się w Strykowie) działa na rzecz 
aktywizacji środowisk lokalnych, 
w tym zwłaszcza mieszkańców 
terenów wiejskich i miejsko-wiej-
skich, organizacji pozarządo-
wych i grup nieformalnych. Dla 

benefi cjentów unijnego wsparcia 
(z PROW) jest jednostką pośred-
niczącą i doradczą, a także organi-
zatorem konkursów grantowych, 
m.in. w ramach Programu „Dzia-
łaj Lokalnie”. Swoimi działaniami 
Polcentrum obejmuje: Głowno, 
gminę Głowno, miasto i gminę 
Stryków, gminę Dmosin, gminę 
Piątek i gminę Ozorków. 

Stary zarząd 
bez absolutorium
Obrady walnego 28 czerwca 

odbywały się w Solcy Wielkiej 
w gm. Ozorków, a były długie 
i burzliwe. Kończący kadencję za-
rząd przedstawił sprawozdanie fi -
nansowe i merytoryczne, które nie 
zostało przez walne zatwierdzone. 
Stary zarząd nie otrzymał absolu-
torium. 

Walnemu przewodniczył wójt 
gm. Piątek Krzysztof Lisiecki. 
Od niego dowiedzieliśmy się, 
że głównymi przyczynami nie-
udzielenia absolutorium po-
przedniemu zarządowi był fakt 
niewykorzystania puli środków 
przyznanych na dofi nansowania 
lokalnych inicjatyw przez Urząd 
Marszałkowski w Łodzi, czego 
następstwem było obcięcie tych-
że środków. Jego zdaniem można 
za to winić zarząd stowarzysze-
nia – i tak postąpiono nie udzie-
lając mu absolutorium, ale wina 
nie leży tylko po jednej stronie. 

Na jednym z pierwszych zebrań 
w poprzedniej kadencji była 
mowa o konieczności jak najin-
tensywniejszego namawiania sto-
warzyszeń, kół gospodyń wiej-
skich i innych organizacji do 
pisania wniosków i aplikowania 
o możliwe do pozyskania pie-
niądze na realizację różnych ini-
cjatyw w postaci np. zagospoda-
rowania przestrzeni publicznej 
(budowy placów zabaw, plenero-
wych siłowni, altan itp.), wspie-
rania działalności grup artystycz-
nych (zakup instrumentów) czy 
organizacji wydarzeń integru-

jących środowiska lokalne. Wa-
chlarz działań uruchomionych 
przez LGD był szeroki, ale nieste-
ty w niektórych konkursach wpły-
nęło zbyt mało wniosków, dlate-
go Urząd Marszałkowski w Łodzi 
decydował o ich unieważnieniu. 
Z gminy Piątek, jak powiedział, 
nam wójt Lisiecki, tych wnio-
sków było akurat bardzo wiele, 
co nie znaczy, że nie mogło być 
więcej. Stąd nie tylko zarząd za-
winił, ale i poszczególne samorzą-
dy powinny uderzyć się w pierś 
za to, że tych wniosków nie było 
tyle, ile mogło trafi ć do realiza-

cji. I z tej perspektywy patrząc, 
nowy zarząd staje przed nieła-
twym wyzwaniem zintensyfi ko-
wania aktywności stowarzyszenia, 
by przyciągać potencjalnych bene-
fi cjentów programów grantowych. 

Priorytety nowego 
zarządu 
Z nową prezes Stowarzyszenia 

LGD Polcentrum, Beatą Wszołek-
-Lewandowską, rozmawialiśmy 
krótko 2 lipca. Powiedziała nam, 
że priorytetem dla zarządu jest te-
raz dokonanie zmian w KRS (za-
równo w zakresie zmiany zarzą-
du, jak i siedziby) oraz zawarcie 
umów z benefi cjentami progra-
mu „Działaj Lokalnie”. Konkurs 
został rozstrzygnięty 18 czerw-
ca, komisja postanowiła dofi nan-
sować 13 z 18 złożonych wnio-
sków i przekazać benefi cjentom 
na ich realizację łącznie 55 tys. zł. 
Na dzień 2 lipca umowy nie zo-
stały jeszcze zawarte, ale bazując 
na ogłoszonym wyniku, niektórzy 
benefi cjenci rozpoczęli już swo-
je działania. Mogą je realizować 
w ramach zadeklarowanego wkła-
du własnego. Przykładowo Fun-
dacja Ecorower rozpoczyna pro-
jekt „Podróże fi lmowe wokół 
Głowna – naturalnie nakręce-
ni”, a Stowarzyszenie Rozwoju 
Wsi Piaski Rudnickie w niedzielę 
30 czerwca zorganizowało pierw-
sze z cyklu spotkań dla młodzieży 
przy ognisku. 

W związku z dokonaną zmia-
ną we władzach Stowarzyszenia 
LGD Polcentrum, jego nowy za-
rząd prosi benefi cjentów o wyro-
zumiałość i kilkudniową cierpli-
wość: – Robimy wszystko, żeby 
zadziałać jak najszybciej. Na pew-
no wszystkie umowy podpisze-
my i wykonamy – usłyszeliśmy 
od prezes Beaty Wszołek-Lewan-
dowskiej. 

Jeszcze przed walnym, sto-
warzyszenie zawarło z miastem 
Głownem nową, bezterminową 
umowę na dzierżawę pomiesz-
czeń w biurowcu na Norblina 
1 w związku z upływem termi-
nu pierwszej umowy, zawartej 
w kwietniu na 3 miesiące. Przy-
pominamy, że przeprowadzka 
ze Strykowa nie wpłynęła 
na zmianę numerów kontakto-
wych do stowarzyszenia i cały 
czas aktualne pozostają telefony: 
42 719 90 64 i 512-594-417. 

Piaski Rudnickie�|�Stowarzyszenie�i�ZHP�

Młodzieżowe spotkanie przy ognisku
W Piaskach Rudnickich rozpoczął się cykl 
młodzieżowych spotkań przy ognisku. 
W pierwszym z nich, zorganizowanym w niedzielę, 
30 czerwca, udział wzięło 40 osób w wieku 6-16 lat.
To wspólna inicjatywa Stowarzyszenia na Rzecz 
Rozwoju Wsi Piaski Rudnickie oraz ZHP Głowno.

Ognisko przy akompaniamen-
cie gitary i śpiewie było zwień-
czeniem imprezy obfi tującej 
w szereg innych atrakcji. Najpierw 
odbyła się gra terenowa, w której 
udział wzięły 4 drużyny w wie-
ku 6-10 lat oraz 11-16 lat. Zada-
niem grup młodszych było odna-
lezienie 9 fl ag ukrytych w różnych 
miejscach. Rozegrano również 
konkurs, podczas którego dzieci 
musiały pomalować fl agi. Wygra-
ła drużyna „Żółtych”, która naj-
szybciej i poprawnie pomalowała 

większą ilość fl ag. Starsze druży-
ny podczas gry odszukiwały infor-
macje o EU, NATO oraz na temat 
30-lecia wolnej Polski. 

Następnie odbył się turniej, 
w którym trzeba było wykorzy-
stać zdobyte informacje. Zwy-
ciężyła drużyna „Starych Piętna-
stek”. 

– Uczestniczyliśmy w grze te-
renowej polegającej na szukaniu 
kartek z podpowiedziami do py-
tań, na które później odpowiada-
liśmy w konkursie. Zdobyliśmy 

znaczną przewagę nad rywala-
mi i zwyciężyliśmy. To była faj-
na zabawa – mówi Kasia Malka 
ze zwycięskiej drużyny.

W nagrodę wszyscy laureaci 
konkursów w sierpniu wyjadą 
do Parku Trampolin Saltos & Krę-
gielni Grakula w łódzkiej Manu-
fakturze.

Odbył się również mecz piłki 
nożnej oraz zabawy z wodą.

Następne spotkanie zaplano-
wano na 20 lipca. Wówczas roze-
grane zostaną podchody. Imprezy, 
a łącznie odbędą się trzy, realizo-
wane są w ramach projektu do-
fi nansowywanego z Polcentrum 
Działaj Lokalnie. Każde ze spo-
tkań zakończy ognisko na pla-
cu stowarzyszenia, a jego oprawę 
oraz organizację gier i konkursów 
zapewniają harcerze.  ljs Drużyna „Stare Piętnastki” była najlepsza�w�rozegranym�podczas�pierwszego�spotkania�konkursie.

Fo
T.

�l
il

iA
N

N
A

�J
ó

źW
iA

k
-S

TA
S

ZE
W

S
k

A

Nowy zarząd Stowarzyszenia LGD Polcentrum.�Pośrodku�prezes�beata�Wszołek-lewandowska,�po�prawej�
wiceprezes�Anna�Wielec,�po�lewej�–�członkini�zarządu�Agnieszka�Michalska.�

Fo
T.

�E
lż

b
iE

TA
�W

o
ld

A
N

-R
o

M
A

N
o

W
ic

Z

kończący�kadencję�
zarząd�przedstawił�
sprawozdanie�
fi�nansowe
i�merytoryczne,�
które�nie�zostało�
przez�walne�
zatwierdzone.�Stary�
zarząd�nie�otrzymał�
absolutorium.�
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Gmina Głowno�|�Po�sesji�absolutoryjnej

Wójt Jóźwiak otrzymał absolutorium, 
ale nie otrzymał wotum zaufania

dokończenie ze str. 8
Pozytywnie wypowiedziała 

się o stopniowej poprawie jako-
ści dróg, łataniu dziur i wyrówny-
waniu nierówności – skuteczniej-
szym niż jeszcze kilka lat temu.

Łukasza Łukasika z kolei cie-
szy niskie zadłużenie gminny.  
W jego ocenie, jeśli gmina ma 
brać kredyt, to na coś, co przynie-
sie jej wymierny zysk, jak np. in-
westowanie w rozbudowę Środo-
wiskowego Domu Samopomocy, 
ale już niekoniecznie na poprawę 
stanu dróg.

Odpowiadając radnej Da-
łek, radny Kałuża stwierdził,  
że nie wie, co jeszcze można zro-
bić, żeby przyciągnąć uczniów 
do szkoły w Popowie, bo wszyst-
kie gminne placówki mają świet-
ną infrastrukturę. Na to pytanie nie 
ma więc gotowych odpowiedzi, 
bo przecież nikt nie będzie ofero-
wał rodzicom np. telewizora w za-
mian za zapisanie dzieci do szkoły 
gminnej. 

Radny Łukasik, wracając do 
wątku promocji i tego, jak zachę-
cać ludzi do osiedlania się na te-
renie gminy, podkreślał, że wielu 
jej mieszkańców pracuje zawo-
dowo poza rolnictwem, o czym 
świadczy udział płaconych przez 
nich podatków w budżecie gmi-
ny. Przypomniał, że od 4 lat prosi, 
by z myślą o pracujących poza rol-
nictwem zmienić chociaż jedne-

go dnia w tygodniu godziny pracy 
urzędu gminy, wydłużając obsłu-
gę interesantów przynajmniej do 
godz. 17.00. Takie drobne zmia-
ny – przekonywał – mogą dopro-
wadzić do lepszego postrzegania 
gminy Głowno. Radny zwrócił 
też uwagę na to, że system powia-
damiania SMS nie działa tak, jak 
by tego sobie życzył. Informacje, 
które nie dotyczą całej gminy, po-
winny być przesyłane w podziale 
na sołectwa, żeby „nie zaśmiecać 
telefonów”. 

Radny Piotr Kierus poruszył  
z kolei problem oświetlenia ulicz-
nego w Kamieniu, które oświe-
tla pole. Zwrócił on uwagę na to,  
że to przede wszystkim drogi as-
faltowe przyciągają osadnictwo, 
bo działki z dobrym dojazdem 
lepiej się sprzedają, a Jarosław 
Chałubiec zastanowiłby się nad 
jakimiś ulgami w podatkach dla 
nowych mieszkańców na czas bu-
dowy domów. 

Wracając do tematu przeniesio-
nego na rok bieżący remontu dro-
gi Władysławów Popowski – Mie-
sośnia, radny Andrzej Jankowski 
stwierdził, że jego zdaniem droga 
ta powinna być zrobiona w 2018 r., 
a w tym – kolejna. Droga, wodo-
ciąg – to są podstawy, sama pro-
mocja gminy nie jest aż tak ważna. 
Radny Łukasz Łukasik mówił na-
tomiast, że on ma na myśli promo-
cję gminy jako długofalową stra-

tegię, która docelowo przyniesie 
samorządowi jakiś zysk. 

głos mieszkańca
Uczestnik debaty spoza rady, 

Marek Zgierski (sołtys Antonie-
wa, radny poprzedniej kadencji), 
powiedział, że w jego ocenie pro-
mocją gminy jest wszystko to, co 
tworzy ona dla mieszkańców. Za-
znaczył, że w internecie jest do-
stępny plan zagospodarowania 
przestrzennego całej gminy i każdy 
zainteresowany z każdego miejsca 

może sobie sprawdzić, gdzie na jej 
terenie można się budować, jakie 
są lokalne uwarunkowania itp. 

W temacie szkół wspomniał, 
że mają one bardzo dobre warun-
ki i: – Sami powinniśmy uderzyć 
się w piersi, jeśli chodzi o promo-
cję szkół. Była taka sytuacja, jaka 
była, wokół szkoły w Popowie, 
sami niektórzy radni nakręcali te-
mat i to właśnie zniechęciło może 
niektórych rodziców i zabrali 
dzieci do innych szkół – mówił. 

Marek Zgierski uważa, że stan 
dróg w gminie jest lepszy niż  
w mieście Głownie i to też jest ele-
ment jej promocji. 

Po wyczerpaniu głosów w de-
bacie ogłoszono kilkuminuto-
wą przerwę w obradach, po któ-
rej rada przystąpiła do głosowania 
nad projektem uchwały w sprawie 
udzielenia wójtowi wotum zaufa-
nia. Wójt Marek Jóźwiak nie sko-
mentował od razu niekorzystnego 
dla niego wyniku. Wypowiedział 
się dopiero na koniec, po zatwier-
dzeniu przez radę gminy sprawoz-
dania z wykonania ubiegłorocz-
nego budżetu oraz udzieleniu mu  
z tego tytułu absolutorium. 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu gm. Głowno przeszła 13 
głosami przy 2 wstrzymujących 
się. Z kolei uchwałę w sprawie 
udzielenia wójtowi absolutorium 

podjęto 12 głosami za przy 2 prze-
ciwnych i 1 wstrzymującym się.

Wójt: pozyskujemy 
środki tam, gdzie inni 
tego nie robią
W swojej wypowiedzi wójt 

Marek Jóźwiak odniósł się za-
równo do wyników ważnych se-
syjnych głosowań, jak i do uwag 
z debaty nad raportem o stanie 
gminy. Jego zdaniem przyszłość 
gminy Głowno to przede wszyst-
kim rolnicy, młodzi rolnicy ko-
rzystający ze wsparcia unijnego. 
Wspomniał o skutecznym ubie-
ganiu się o zewnętrzne środki tam, 
gdzie inni tego nie robią: na drogę 
Władysławów Popowski – Mięso-
śnia (jako wójt jedynej w powiecie 
zgierskim gminy podpisał umowę 
na 50-procentowe dofinansowanie 
tej inwestycji z Funduszu Dróg Sa-
morządowych), duży projekt edu-
kacyjny dla szkół i innowacyjne 

rozwiązania w zakresie instalacji 
urządzeń fotowoltaicznych w nie-
mal 100 gospodarstwach. 

Powiedział, że jest mu przykro, 
że wotum zaufania nie uzyskał  
i że jeżeli w przyszłym roku decy-
zja rady w tej kwestii byłaby taka 
sama, to musiałby liczyć się z re-
ferendum nad jego odwołaniem 
przed upływem kadencji. 

– Na pewno jest mi przykro, 
ponieważ jestem prawdopodob-
nie jedynym wójtem w powiecie 
zgierskim i powiecie łowickim, 
który tego wotum zaufania nie 
otrzymał, co jest dla mnie wielką 
porażką, ale ja mam wiele poko-
ry. Zniosłem wiele porażek i znio-
sę jeszcze i tę (...). Chciałem dobrej 
współpracy i mam nadzieję nadal 
na tę dobrą współpracę, ale rozpo-
częcie od obniżenia mi pensji do 
najniższej w powiecie zgierskim  
i powiecie łowickim na pewno nie 
było dobrym prognostykiem przed 
dalszym działaniem (...). Ja powie-
działem, bez względu na to, jakie 
będę zarabiał pieniądze, będę pra-
cował na rzecz mieszkańców. Waż-
ni są mieszkańcy, ważne są dzieci, 
musimy myśleć o przyszłości. Jesz-
cze raz – liczę na dobrą współpra-
cę, ja już ją zadeklarowałem. 

W konkluzji całego wystąpie-
nia Marek Jóźwiak powiedział 
jeszcze, że chce służyć gminie, ale 
nigdy nie będzie nikomu służył  
na kolanach.  ewr

Jestem�
prawdopodobnie�
jedynym�wójtem��
w�powiecie�zgierskim�
i�powiecie�łowickim,�
który�tego�wotum�
zaufania�nie�otrzymał,�
co�jest�dla�mnie�wielką�
porażką,�ale�ja�mam�
wiele�pokory.�Zniosłem�
wiele�porażek�i�zniosę�
jeszcze�i�tę.

wójt Marek Jóźwiak

debata��
w�demokratycznym�
państwie�nie�powinna�
być�jednostronna.�

radca prawny urzędu 
Justyna Krawczyk

Stryków |�Pożegnanie�proboszcza�karola�Andrzejczaka

To było trudne rozstanie, bo z całego
serca mieli mu za co dziękować

dokończenie ze str. 7
Mottem tego pożegnania stały 

się słowa św. Jana Pawła II z Tryp-
tyku Rzymskiego: „Zatrzymaj się. 
To przemijanie ma sens, ma sens, 
ma sens (...). 

Dzięki informacjom przedsta-
wionym przez Urszulę Łazorczyk 
zebrani na mszy świętej mogli po-
znać całą historię kapłaństwa od-
chodzącego proboszcza. – Ka-
płaństwo to dar i tajemnica. Dla 
swoich rodziców stałeś się darem 
jako pierworodny syn 8 czerwca 
1949 roku. To właśnie oni, rodzi-
ce na chrzcie świętym, wybrali dla 
niego imię Karol. 2 czerwca 1974 
roku jako 25-letni młodzieniec 
przyjąłeś sakrament kapłaństwa  
i stałeś się tajemnicą jako kapłan, 
jako ksiądz Karol, a dla wielu... 
nasz Karolek. Od tego momen-
tu wystarczyła mu tylko sutanna  
– powiedziała Urszula Łazor-
czyk. 

Był nie tylko 
proboszczem
Jak przypomniała Urszula Ła-

zorczyk, ks. Karol Andrzejczak 
zawitał do strykowskiej para-
fii jako kapłan 25 sierpnia 1974 
roku. Mówiło się wtedy: „Wyso-
ki, szczupły, żeby nie powiedzieć, 
że chudy, o charakterystycznym 
głosie, zawsze radosny, życzliwy, 
energiczny, kochający piłkę noż-
ną i tak jest do dnia dzisiejszego”. 
Ks. Andrzejczak pracował też 
w parafiach: Podwyższenia św. 
Krzyża w Brzezinach, św. Floria-

na i Mateusza w Pabianicach, Naj-
świętszego Zbawiciela w Łodzi  
i w parafii Miłosierdzia Bożego  
w Justynowie. 

Od 15 lat był nie tylko pro-
boszczem parafii św. Marcina, 
ale również dziekanem dekanatu 
strykowskiego, członkiem Rady 
Kapłańskiej Archidiecezji Łódz-
kiej, od września 2007 roku – ka-
nonikiem honorowym, stworzył 
gazetkę „Zostań z nami Panie”. 

Samorządowy  
i parlamentarny akcent 
Do pożegnań i życzeń probosz-

cza dołączyli się przedstawiciele 
samorządu, a nawet parlamentu. 

W imieniu własnym i lokalnych 
władz za lata współpracy podzię-

kował proboszczowi burmistrz 
Witold Kosmowski, który w towa-
rzystwie wiceburmistrz Tamary 
Barańskiej-Kiemaczyńskiej wrę-
czył księdzu upominek w formie 
obrazu, który będzie przypomi-
nał Stryków. Witold Kosmowski 
podkreślił, iż ks. Karol Andrzej-
czak jest częścią historii Strykowa. 
– Mam nadzieję, że ksiądz pro-
boszcz, zaczynając nową drogę 
życia, będzie o nas pamiętał, bę-
dzie gościł nie tylko w parafii, ale 
również w naszym strykowskim 
urzędzie – dodał burmistrz. 

Do niuansu z najnowszej hi-
storii Strykowa, związanego  
z proboszczem Karolem Andrzej-
czakiem, a mianowicie ubiegło-
rocznego protestu w sprawie lo-

kalizacji obok kościoła nowego 
domu kultury, nawiązał poseł Ma-
rek Matuszewski (PiS). – Ja czę-
sto spotykałem się z księdzem  
na różnych uroczystościach i za-
pamiętam księdza jako takiego 
dobrego, mądrego człowieka. Je-
stem posłem 14 lat, prawie tyle, co 
ksiądz był w Strykowie probosz-
czem, stąd nasze spotkania były 
dość częste. Pamiętam jak obok 
parafii jakiś niechciany sąsiad 
chciał zlokalizować jakiś obiekt  
i też wtedy jakoś trzeba było dzia-
łać i udało się. Dlatego życzę księ-
dzu proboszczowi dużo zdrowia, 
opieki Pan Boga i myślę, że jesz-
cze się nieraz spotkamy na róż-
nych uroczystościach w gminie 
Stryków – powiedział poseł Ma-
tuszewski. 

Codziennie  
w otoczeniu ołtarza 
Niedzielnej mszy świętej to-

warzyszyło jeszcze jedno, bardzo 
ważne podziękowanie – za długo-
letnią posługę dla znanego wszyst-
kim w parafii pana Grzesia, czyli 
kościelnego Grzegorza Ciołka. 

Odchodzący proboszcz odczy-
tał list arcybiskupa Grzegorza Ry-
sia, w którym wyraził on m.in. 
swój głęboki szacunek dla pełnie-
nia przez blisko 40 lat posługi ko-
ścielnego w parafii. – Codziennie 
przebywanie w bliskości ołtarza, 
staranne przygotowanie ksiąg li-
turgicznych, szat oraz wszystkich 
innych przedmiotów koniecznych 
do celebracji mszy świętej stało 
się z pewnością wyjątkową okazją 
do pogłębienia relacji z Jezusem  
– napisał arcybiskup.  ljs

Galeria zdjęć z pożegnal-
nej mszy świętej na www.lo-
wiczanin.info

Życzenia i kwiaty od przedstawicieli chóru i orkiestry parafialnej.��
ks.�karol�Andrzejczak�odbiera�je�osobiście�od�Urszuli�Łazorczyk.�
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Urzędujący od 7 miesięcy burmistrz Witold Kosmowski oraz 
skarbnik Barbara Walak,�która�niezmiennie�od�wielu�kadencji�wspiera��
w�konstruowaniu�i�wykonaniu�budżetu�kolejnych�burmistrzów�Strykowa.�

Stryków�|�Z�obrad�Rady�Miejskiej

Jednogłośne wotum 
zaufania i absolutorium dla 
burmistrza Kosmowskiego

dokończenie ze str. 4

Witold Kosmowski, dziękując 
Radzie Miejskiej za zaufanie, za-
znaczył, że duża część oceniane-
go budżetu została przygotowana  
i zrealizowana przez jego po-
przednika – Andrzeja Jankowskie-
go, natomiast on oraz nowa rada  
w całości odpowiadać będą za re-
alizację budżetu 2019 i ma nadzie-
ję, że za rok głosowania wypadną 
tak samo. 

Urzędujący od 7 miesięcy bur-
mistrz zapowiedział m.in., że bę-
dzie się starał zwiększyć dochody 
gminy przez pozyskiwanie środ-
ków zewnętrznych, co ma znaleźć 

swoje odzwierciedlenie w uchwa-
łach przygotowywanych na ko-
lejne sesje. Jednocześnie Witold 
Kosmowski uprzedził, iż najpraw-
dopodobniej nieunikniony bę-
dzie wzrost wydatków bieżących 
gminy, spowodowany chociażby 
zwiększeniem wynagrodzeń na-
uczycieli, co, według przewidy-
wań, może spaść właśnie na bar-
ki samorządów. – Zapraszam do 
wspólnej, ciężkiej pracy, również 
sołtysów, ponieważ przed nami 
duże wyzwania, duże inwesty-
cje do zrealizowania. Jeszcze raz 
dziękuję za udzielenie absoluto-
rium – podsumował burmistrz 
Kosmowski.  ljs
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Sport
KP Łódź pierwszy po raz szósty, 
a głownianie daleko
w Pucharze Polski Beach Soccera. str. 40

Piłka nożna�|�orlikowa�liga�Szóstek�w�Głownie

Grube Lolki na prowadzeniu
Ruszyła Amatorska Orlikowa 
Liga Szóstek pod Patronatem 
Burmistrza Głowna 
Grzegorza Janeczka.  
Po pierwszych spotkaniach  
z kompletem punktów 
prowadzą Grube Lolki.

Organizatorem zawodów dla 
dzikich drużyn jest animator or-
lika przy Szkole Podstawowej  
nr 3 w Głownie Zbigniew Ro-
jek. To kolejna edycja rozgrywek  
dla amatorów piłki nożnej. W te-
gorocznych zawodach udział bie-
rze 6 zespołów, które grają ze sobą 
systemem każdy z każdym. 

Po czterech kolejkach lide-
rem są Grube Lolki, które wygra-
ły wszystkie spotkania. Komplet 
punktów mają na swoim koncie 
także Sportowi Emeryci, ale oni 
znajdują się na 2. miejscu, bo mają 
jedno spotkanie rozegrane mniej.

Kibicom z pewnością najbar-
dziej zapadł w pamięci mecz Ka-
rasicy z Lukullusem, który zakoń-

czył się wynikiem 4:4. Ozdobą 
spotkania i do tej pory bramką 
turnieju popisał się Bartek Paw-
łowski z Karasicy, który zdobył 
gola przewrotką w samo okienko 
z 16 m. Warto dodać, że piłkarze 
Lukullusa prowadzili do przerwy 
4:1, bo rywale pięciokrotnie tra-
fiali w słupek i trzykrotnie w po-
przeczkę. Później Pawłoski roz-
chulał się jednak na dobre i dał 
remis swojej drużynie.

W klasyfikacji strzelców pro-
wadzi Eryk Jarzębski z Coco 
Jumbo, który ma w dorobku 12 
bramek. Na dalszych miejscach 
plasują się Patryk Tuliński z Gru-
bych Lolków – 8 goli i Bartek 
Pawłowski z Karasicy – 7 bramek. 

Drużyny walczą o puchary  
i medale, który ufundował Urząd 
Miejski w Głownie. Tytułu sprzed 
roku bronią piłkarze Stali Głowno 
pod wodzą trenera Przemysława 
Gibały, którzy w tym roku wystę-
pują pod wdzięczną nazwą Coco 
Jumbo.  wp

�1. kolejka:� Grube� lolki� –� coco�
Jumbo�13:3� (7:0),�Jlb�Zabrzeźnia�
–�lukullus�6:4�(2:1),�Sportowi�Eme-
ryci�–�kS�karasica�5:3�(2:1).

�2. kolejka:� coco� Jumbo� –� Jlb�
Zabrzeźnia� 5:2� (2:1),� Sportowi�
Emeryci�–�lukullus�12:3�(4:1),�ka-
rasica�–�Grube�lolki�(przełożony).

�3. kolejka:� Grube� lolki� –� lu-
kullus�9:3� (3:1),�Jlb�Zabrzeźnia�–�
Sportowi� Emeryci� 3:6� (2:2),� coco�
Jumbo�–�karasica�9:5�(6:2).

�4. kolejka:�coco�Jumbo�–�lukul-
lus�9:3�(7:2),�Grube�lolki�–�karasi-
ca�10:4� (4:3),�Sportowi�Emeryci�–�
Jlb�Zabrzeźnia�(przełożony).

�5. kolejka:�Grube�lolki�–�Jlb�Za-
brzeźnia� 8:2� (3:1),� karasica� –� lu-
kullus�4:4� (1:4),�Sportowi�Emeryci�
–�coco�Jumbo�(przełożony).

1.�Grube�lolki 4 12 40-12

2.�Sportowi�Emeryci 3 9 23-9

3.�coco�Jumbo 4 9 26-23

4.�Jlb�Zabrzeźnia 4 3 13-23

5.�lukullus 4 1 14-25

6.�karasica� 4 1 16-28

eryk Jarzębski�–�lider�klasyfikacji�
strzelców.

Kolarstwo�|�Szosa,�MTb

Zelcerowie na podium
Początek wakacji  
to dla kolarzy okres jeden 
z najbardziej intensywnych. 
Młodzi zawodnicy LUKS 
Dwójki Danielo Sportswear 
Stryków mają za sobą 
kolejne starty.

W niedzielę, 30 czerwca  
w Brodnicy odbył się VIII etap 
Cisowianki Mazovii MTB Mara-
thon 2019, w którym z bardzo do-
brej strony pokazali się najmłodsi 
zawodnicy ze Szkółki Kolarskiej 
Logo Service LUKS Dwójki Stry-
ków. Podopieczni trenera Wojcie-
cha Pożarlika zdobyli dwa srebrne 
medale i oba trafiły do domu Ze-
lcerów. Mimo potwornego, blisko 
40-stopniowego upału, w gronie 
chłopców w kategorii HM3 na 2. 
miejscu uplasował się Bartosz 
Zelcer, natomiast wśród dziew-
cząt HK2 swój najlepszy wynik  
w tym sezonie i drugą lokatę wy-
walczyła jego siostra Zuzanna 
Zelcer. Dobre wyniki przekła-
dają się także na pozycję w klasy-
fikacji generalnej, gdzie w swojej 
grupie prowadzi Bartosz, a Zuzia 
wskoczyła na 3. miejsce. 

W Brodnicy startował także 
Maciej Stefański, który tym ra-
zem uplasował się tuż za podium. 
Młodych kolarzy Strykowa cze-
ka teraz krótka przerwa od startu  
w wyścigach Cezarego Zamany, 
bowiem kolejny etap zaplanowa-
no na 28 lipca w Olsztynie.

W tym samym czasie w Ostró-
dzie rywalizowali także juniorzy 

LUKS Dwójki Danielo Sport-
swear Stryków pod opieką trene-
ra Władysława Króla. W Młodzie-
żowych Mistrzostwach Polski  
w kolarstwie szosowym wystarto-
wali Wiktor Sasin i Józef Le-
siak. Obaj zawodnicy Strykowa 
przez większość dystansu jecha-
li w czołowej grupie, ale błąd na 
jednym z rond, przez które wiodła 
trasa spowodował, że sędzia wy-
cofał obu kolarzy LUKS Dwójki 
z dalszej jazdy za złamanie regu-
laminu. Taki los spotkał z resztą 
ponad 40-tkę innych zawodników. 
Mistrzem Polski Juniorów na rok 
2019 na szosie został z kolei Jakub 
Byczkowski z UKS Moto Agbud 
Stelweld Jelcz Laskowice, któ-
ry wygrał finisz z kilkuosobowej 
ucieczki. wp

Koszykówka�|�Program�PZkosz

Głowieński SMOK pożera 
kolejne dzieci
Szkolny Młodzieżowy 
Ośrodek Koszykówki w 
Głownie – w skrócie SMOK, 
ma się bardzo dobrze. 
Do programu Polskiego 
Związku Koszykówki 
wspieranego  
przez Ministerstwo Sportu 
i Turystyki należy 
ponad setka dzieci.

W Głownie SMOK istnieje od 
2015 roku i chętnych z roku na rok 
przybywa. Aktualnie w progra-
mie uczestniczy ponad 50 dziew-
cząt i ponad 50 chłopców klas IV-
-VI szkół podstawowych. Zajęcia 
odbywają się w godzinach popo-

łudniowych w ciągu całego tygo-
dnia w Hali Sportowo-Widowi-
skowej przy Szkole Podstawowej 
nr 2 w Głownie. Od początku te-
gorocznego programu zajęcia pro-
wadzili trenerzy Rafał Szulc, Pau-
lina Gamla i Agata Lisiewska,  
a w drugim semestrze treningi od-
bywały się pod okiem także Piotra 
Nyczaja, Romana Włodarczyka 
i Sylwii Jakiel-Jasińskiej.

Dzieci mają możliwość aktyw-
nego i bezpiecznego spędzania 
wolnego czasu, przy jednocze-
snym rozwijaniu własnych talen-
tów i zainteresowań. 

Kolejna część programu rusza 
już od nowego roku szkolnego, 
czyli od września 2019 roku.  wp

Uczestnicy programu SMoK w Głownie�cieszą�się�dobrą�zabawą.
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Po kilku kolejkach Grube Lolki prowadzą w tabeli�orlikowej�ligi�Szóstek,�mając�na�koncie�komplet�punktów.
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Bartosz i Zuzanna Zelcer��
w�prezentują�bardzo�dobrą�formę.
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PRoGNoZA PoGoDy�|�4.07.2019�–�10.07.2019

SytUACJA  SyNoPtyCZNA: 
Pogodę�kształtuje�klin�wyżowy,��
od�piątku�zatoka�niżowa�znad�Skandynawii.��
Napływa�umiarkowanie�ciepła�masa�powietrza�
polarno-morskiego.

CZWARteK - PiąteK:
Pogodnie,�zachmurzenie�małe��
do�umiarkowanego,�bez�opadów�oraz�ciepło.��
Widzialność�dobra.�Wiatr�zachodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.��
Temp.�max�w�dzień:�+�20�st.�c�w�czwartek��
do�+�22�st.�c�w�piątek.��
Temp.�min�w�nocy:�+�12�st.�c�do�+�11�st.�c.

SoBotA - NieDZieLA: 
Pogodnie,�zachmurzenie�małe��
do�umiarkowanego,�bez�opadów�oraz�ciepło.��
Widzialność�dobra.�Wiatr�zachodni,�słaby�do�
umiarkowanego,�4-7�m/s.�Temp.�max�w�dzień:�
+�22�st.�c�w�sobotę�do��+�21�st.�c�w�niedzielę.�
Temp.�min�w�nocy:��+�12�st.�c�do��+�10�st.�c.

PoNieDZiAŁeK - WtoReK - ŚRoDA: 
Pogodnie,�zachmurzenie�małe�do�
umiarkowanego,�bez�opadów�oraz�ciepło.��
Widzialność�dobra.�Wiatr�zachodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-7�m/s.��
Temp.�max�w�dzień:�+�20�st.�c�do��+�22�st.�c.�
Temp.�min�w�nocy:��+�12�st.�c�do��+�10�st.�c.

biURo�METEoRoloGicZNE�cUMUlUS

PRoGNoZA BioMeteoRoLoGiCZNA: 
Pogoda�korzystnie�wpływać�będzie�na�nasze�
samopoczucie.�



www.lowiczanin.info 39� ���nr 27������4�lipca�2019

Wieści�z�Głowna�i�Strykowa
członek�Stowarzyszenia�Gazet�lokalnych
Edycja�wspólna�z�tygodnikiem�„Nowy�Łowiczanin”

WyDAWCA: 
oficyna�Wydawnicza�„Nowy�Łowiczanin”
Waligórscy�s.c.�w�Łowiczu
99-400�Łowicz,�ul.�Pijarska�3a,�
tel./fax�46�837-46-57,�46�837-37-51
e-mail:�wiesci@lowiczanin.info�
adres�dla�korespondencji:�
99-400�Łowicz,�skrytka�pocztowa�68.�

ReDAKCJA W GŁoWNie: 
ul.�Łowicka�40,�tel./fax�42�710-82-55
Redaktor naczelny:�Wojciech�Waligórski�
Dyrektor zarządzający:�Ewa�Mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: lilianna�Jóźwiak-Staszewska,�
Elżbieta�Woldan-Romanowicz,�Agnieszka�Wojcieszek,
Wojciech�Pożarlik�(sport)�

Redakcja�zastrzega�sobie�prawo�skracania�nadesła-
nych�tekstów,�zmiany�ich�tytułów,�dodawania�śródtytu-
łów.�Nie�odsyłamy�niezamówionych�tekstów.�

Skład�tekstu�własny.�

ogłoszenia ramkowe i reklamy�
przyjmujemy�telefonicznie,�faxem:��
42�710-82-55�w�Głownie;��
46�837-37-51,�46�830-34-08�w�Łowiczu,�
�e-mailem:�reklama@lowiczanin.info�lub�osobiście��
w�biurze�ogłoszeń�w�Głownie:�ul.�Łowicka�40��
od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�8.30-15.30��
lub�w�Łowiczu:�ul.�Pijarska�3a�w�pon.,�wt.�i�pt.��
w�godz.�7.30-18.00,�śr.�i�czw.�w�godz.�7.30-16.00,��
sob.�w�godz.�8.00-14.00.

ogłoszenia drobne przyjmowane�są�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń,�punktach�wymienionych��
na�stronie�30,�a�także�przez�stronę�internetową:��
www.lowiczanin.info

Druk: SEREGNi�PRiNTiNG�GRoUP�Sp.�z�o.o.��
03-796�Warszawa,�ul.�Rzymska�18a.

Nakład�kontrolowany�Wieści�z�Głowna�i�Strykowa��
1.900�egz.�
Nakład�kontrolowany�wraz�z�wydaniem�głównym�
(Nowy�Łowiczanin):�9.000�egz.

100%
własności�polskiej

Karate�|�Staż�Shorin-Ryu�w�Pińczowie

Karatecy Strykowa 
w światowej obsadzie
W połowie czerwca Pińczów 
gościł najlepszych karateków 
Shorin-Ryu, posiadających 
stopnie mistrzowskie.  
W gronie „czarnych pasów”  
z Polski, Czech, Francji  
i Słowacji znaleźli się także 
zawodnicy ze Strykowa.

Międzynarodowy Staż Shorin-
-Ryu Karate prowadził sensei Ke-
nyu Chinen. W treningach wzięło 
udział ponad stu trenerów. Głów-
nym tematem stażu była metody-
ka nauczania i doskonalenia tech-
niki o nazwie „dojo kumite”.

Trening pod okiem mistrza  
i możliwość skonfrontowania 
swoich umiejętności z innymi za-
wodnikami nie zdarza się często, 
co podkreślali uczestnicy szkole-
nia. 

Strykowianie wystąpili w bar-
wach Łódzkiego Centrum Oki-
nawa Shorin-Ryu Karate i Kobu-
do BUSHI, które reprezentowali: 
Kacper Kosmala 3 dan, Krzysztof 
Ławniczek 3 dan, Marcin Lewan-
dowski 3 dan, Daniel Jędrzejczak 
2 dan, Robert Makochoń 2 dan 
i Norbert Budzyński 2 dan. In-
struktorem karateków Strykowa 
jest Dariusz Jędrzejczak.  wp

Lekkoatletyka�|�Mityng

Wieteska wygrywa w Warszawie,  
Siatkowski trzeci w Łodzi
W dniach 22-23 czerwca na arenach lekkoatletycznych rywalizowała 
szóstka zawodników z powiatu łowickiego. Starty przyniosły jedno 
zwycięstwo lekkoatlety UKS Błyskawicy Domaniewice, które w Warszawie 
odniósł startujący w konkursie skoku w dal Tomasz Wieteska.

Pierwszą z imprez, w której 
uczestniczyli zawodnicy klubu 
z Domaniewic, były zawody or-
ganizowane na stadionie AZS-u  
w Łodzi przez ŁOZLA. W mi-
tyngu w konkursie rzutu młotem  
5 kg w kategorii do lat 18 wystar-
tował Paweł Siatkowski z UKS 
Błyskawica Domaniewice, który 
w gronie pięciu zawodników  
z wynikiem 38,54 m zajął 3. miej-
sce. 

Na tych samych zawodach po-
jawiła się również dwójka sprin-
terów UKS GOK Zduny – Ma-
teusz Kubica, który w biegu 
na 200 m z wynikiem 24,65 sek. 
(wiatr – 2,0 m/s) o 0,32 sek. po-
prawił swój rekord życiowy oraz 
Błażej Jabłoński, który w swo-
im debiucie na 400 m uzyskał wy-
nik 1:08,40 min. 

– Obaj zajęli miejsce poza 
pierwszą trójką. Z występu Ma-
teusza jestem jednak bardzo za-

dowolony, gdyż pomimo silnego 
przeciwnego wiatru ustanowił re-
kord życiowy. Przy korzystnym 
wietrze myślę, że stać go, aby 
złamać barierę 24 sekund. Jeże-
li chodzi o Błażeja to cieszy fakt, 
iż walczył bardzo ambitnie i to, 
że nabrał dużo doświadczenia, 
które miejmy nadzieje zaprocen-
tuje w przyszłości – powiedział 
trener UKS GOK Zduny Stani-
sław Znyk.

Dobra dyspozycja Mateusza 
Kubicy została dostrzeżona przez 
kierownictwo Zrzeszenia LZS 
w Łodzi. Mateusz został powo-
łany do reprezentacji wojewódz-
twa łódzkiego na Ogólnopolskie 
Igrzyska LZS, które w sierpniu 
odbędą się w Siedlcach. Będzie 
przedstawicielem województwa 
łódzkiego w biegu na 200 m oraz 
sztafecie 4 x 100 m. 

– To na pewno dla mnie miła 
niespodzianka i wyróżnienie dla 

klubu i Gminy Zduny. Cieszę się, 
że wreszcie u nas coś drgnęło i to 
powołanie dla Mateusza będzie 
dla nas impulsem, który zmoty-
wuje innych moich zawodników 
do ciężkiej pracy, która przełoży 
się w naszym klubie na jeszcze 
większe sukcesy – powiedział roz-
radowany Stanisław Znyk.

Kolejną imprezą, gdzie można 
było obserwować występy spor-
towców powiatu łowickiego były 
organizowane w Warszawie na 
stadionie AWF-u wielobojowe 
zawody, będące kwalifikacjami 
do OOM w Poznaniu. Tym ra-
zem na starcie pojawiły się dwie 
zawodniczki Błyskawicy, startu-
jące w siedmioboju U-18 Julia 
Perzyńska i Natalia Baleja. 
W konkurencji tej wystartowa-
ło 11 zawodniczek, a Julka zosta-
ła sklasyfikowana na 5. miejscu 
z wynikiem 3602 pkt., natomiast 
Natalia uplasowała się na 9. miej-

scu z dorobkiem 2610 pkt. Wynik 
Julii to rezultat o 933 pkt. lepszy 
od najlepszego rezultatu w histo-
rii Ziemi Łowickiej, uzyskanego  
13 lat temu przez Ewelinę Bo-
czek. Nie będzie on jednak oficjal-
nym rekordem powiatu łowickie-
go, bowiem przeciętna prędkość 
wiatru z trzech konkurencji 100 m 

przez płotki, skoku w dal i biegu  
na 200 m przekroczyła 2,0 m/s. 

– Trochę szkoda tej sytuacji. 
Cieszy jednak bardzo fakt, że 
Julka startując w jednej z konku-
rencji siedmioboju, jaką był skok 
wzwyż, osiągnęła wynik 161 cm, 
który jest jej rekordem życiowym 
i da jej kwalifikacje do OOM. Jul-

ka bardzo dobry wynik osiągnę-
ła również w biegu na 100 m ppł, 
gdzie przy wietrze + 1,4 m/s po-
biegła w czasie 17,32 sek. Do re-
kordu powiatu łowickiego zabra-
kło jej tylko 0,16 sek. Trochę mniej 
jestem zadowolony ze startu Nata-
lii. Na skutek mojego błędu Nata-
lia zbyt wysoko rozpoczęła kon-
kurs skoku wzwyż, przez co nie 
zaliczyła żadnej wysokości i straty 
punktowe z tego powodu były już 
trudne do odrobienia. W biegu na 
100 m ppł myślę, że też ma duże 
rezerwy. Można ją jednak uspra-
wiedliwić. W tych konkurencjach 
nigdy na zawodach nie startowała 
i nie ma w nich dużego doświad-
czenia. Szkoda tylko, że Natalii na 
OOM nie zobaczymy w żadnej 
konkurencji, ale myślę, że za rok 
ta sytuacja ulegnie zmianie – po-
wiedział trener UKS Błyskawica 
Mieczysław Szymajda.

Występy lekkoatletów Ziemi  
Łowickiej kończył tomasz Wie-
teska z UKS Błyskawica Do-
maniewice, który wystartował  
w Warszawskiej Lidze Lekko-
atletycznej na obiektach AWF-u 
Warszawa. Tomasz wystartował  
w konkursie skoku w dal i z re-
zultatem 6,40 m (wiatr + 1,3 m/s)  
zajął 1. miejsce w konkursie. 
Drugą lokatę zajął Adam Kac-
przak z MKS Bank BS Płońsk 
6,30 m (wiatr + 0,7 m/s), a trze-
cią Michał Sumiński z RLTL 
ZTE Radom z wynikiem 6,21 m  
(wiatr + 1,2 m/s). W konkursie 
skoku w dal wystąpiło łącznie 
siedmiu zawodników.  opr. wp

Głowno�|�Walne�zebranie�sprawozdawczo-wyborcze�w�ognisku

Zmiana zarządu w TKKF Expandor
Pod koniec czerwca 
w siedzibie Ogniska 
Towarzystwa Krzewienia 
Kultury Fizycznej 
„Expandor” w Głownie 
odbyło się Walne Zebranie 
Sprawozdawczo-Wyborcze, 
podczas którego wybrano 
Zarząd na kolejną kadencję.

Zebranie zaczęło się od odczy-
tania sprawozdania za poprzed-
nie lata przez dotychczasowego 
Prezesa TKKF Expandor Eligiu-
sza Zielińskiego i przedstawienia 

raportu Komisji Rewizyjnej, któ-
rego dokonał Leszek Arkuszyń-
ski. Następnie członkowie sekcji 
kulturystycznej, tenisa stołowego  
i fitnes dokonali głosowania, które 
w trybie jednogłośnym wyłoniło 
nowe władze. 

Prezesem na kadencję 2019-
2023 ponownie został Eligiusz 
Zieliński, a w skład Zarządu we-
szli także: Wiceprezes – Bogdan 
Kowalski, Sekretarz – Zbigniew 
Rojek, Skarbnik – Marcin Ro-
guz i Członek Zarządu – Dariusz 
Kwiatkowski. Do Komisji Rewi-
zyjnej powołani zostali: Andrzej 

Rosik – Przewodniczący oraz 
Członkowie: Leszek Arkuszyński 
i Andrzej Stasiak.

W trakcie zebrania Eligiusz 
Zieliński, który prezesem Expan-
dora jest od 1986 roku, podzięko-
wał i odznaczył także osoby, które 
przez wiele lat wspierały rozwój 
działalności TKKF Expandor  
i pomagały przy wielu pracach re-
montowych Monice Kot i Rafało-
wi Prośniakowi. Ponadto medale 
za zasługi otrzymali Członkowie 
Zarządu i Komisji Rewizyjnej, 
a także przyjaciele i sponso-
rzy ogniska: Ryszard Raczyński, 

Zdzisław Wroński, Jarosław Ko-
pera i Zarząd Banku Spółdziel-
czego w Głownie.

TKKF Expandor istnieje na 
sportowej mapie Głowna od 1962 
roku i od lat wspiera rozwój ak-
tywności fizycznej wśród miesz-
kańców oraz propaguje różne 
dyscypliny sportu wśród dzieci  
i młodzieży. 

Aktualnie w sali Ogniska 
TKKF przy ul. Łowickiej 8  
w Głownie w poniedziałki i śro-
dy odbywają darmowe zajęcia  
w ramach szkółki tenisa stoło-
wego, przeznaczone dla dzieci. 
Więcej informacji o treningach  
u animatora Zbigniewa Rojka, na 
boisku Orlik przy Szkole Podsta-
wowej nr 3 w Głownie. wp

Zarząd 2019-2023 tKKF expandor:�Zbigniew�Rojek,�Marcin�Roguz,�
Eligiusz�Zieliński�(prezes),�bogdan�kowalski�i�dariusz�kwiatkowski.
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Komisja Rewizyjna tKKF expandor:�Andrzej�Stasiak,�Andrzej�Rosik�
oraz�leszek�Arkuszyński.
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Karatecy na stażu w Pińczowie�pod�opieką�Mistrza�kenyu�chinena.
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tomek Wieteska (z lewej), Julia�Perzyńska�(w�białej�koszulce)�i�Natalia�
baleja�na�zawodach�lA�w�międzynarodowej�obsadzie.
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Grube Lolki
prowadzą
w Lidze Szóstek. str. 38

tomasz Wieteska
zwyciężył w skoku w dal 
w Warszawskiej Lidze Lekkoatletycznej. str. 39

KALeNDARZ 
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Piłka nożna plażowa�|�Puchar�Polski

KP Łódź po raz szósty, 
głownianie daleko
Za nami rozgrywki 
Pucharu Polski Beach 
Soccera 2019. Po raz 
szósty z rzędu trofeum 
powędrowało do piłkarzy 
plażowych KP Łódź, 
a poniżej oczekiwań 
kibiców zaprezentowali się 
zawodnicy BSC Pro-Fart 
SAN AZS Głowno.

Rozgrywki pucharowe toczy-
ły się w dniach 28-30 czerw-
ca na Lotos Stadionie Letnim w 
Gdańsku. Do imprezy przystąpiło 
16 drużyn z kilku klas rozgrywko-
wych w Polsce, które podzielone 

były na cztery grupy. Głowieńscy 
piłkarze plażowi trafi li do grupy 
D, gdzie przegrali dwa z trzech 
spotkań, pokonując Sośnię Gli-
wice 6:1 (bramki Tomasz Sztaba 
2, Grzegorz Gorący 2, Bartłomiej 
Grzyb i Amadeusz Brzosko) oraz 
przegrywając nieznacznie z TS 
Team Słupsk Adkonis Kwakowo 
3:5 (bramki B. Grzyb 2 i A. Brzo-
sko) BSC Boca Gdańsk 1:2 (gol 
Grzyba).

Zespół Głowna, który od tego 
sezonu połączony został z klubem 
SAN AZS Łódź, przestał się li-
czyć w walce o główne trofeum. 
Pro-Fart w meczu o miejsca 9-12 
przegrał z Silesią C10 Zgierz 4:9 
(bramki Karol Kruk 2, Sebastian 

Sobieszek i Kacper Leszczyński), 
a na zakończenie w walce o 11. 
miejsce w Turnieju pokonał Red 
Devils Chojnice 5:2 (gole Sztaba 
2, Brzosko, Leszczyński i bram-
ka samobójcza). W wielkim Fi-
nale Pucharu Polski 2019 główny 
faworyt, niedawny fi nalista Ligi 
Mistrzów KP Łódź, rozgromił 
obrońcę tytułu Mistrza Polski He-
mako Sztutowo 5:1.

11. miejsce BSC Pro-Fart SAN 
AZS Głowno to z pewnością nie 
jest wynik, jakiego oczekiwa-
li kibice, choć trzeba przyznać, 
że w kluczowych meczach zabra-
kło nieco szczęścia. 

Głowieńscy piłkarze plażowi 
mają przed sobą teraz kilka tygo-

dni intensywnych przygotowań. 
W dniach 2-3 sierpnia w Sosnow-
cu odbędzie się II Turniej Elimina-
cyjny Ekstraklasy Beach Soccera, 
który zadecyduje o losie głowień-
skiego Pro-Fartu w najwyższej 
klasie rozgrywkowej plażowej pił-
ki nożnej w Polsce i miejmy na-
dzieję awansie do Turnieju Finało-
wego w Kołobrzegu. 

Po I Turnieju Eliminacyjnym 
w Gdańsku głownianie z dorob-
kiem 3 pkt. po pięciu meczach zaj-

mują dopiero 8. miejsce (na 10 ze-
społów) i są zagrożeni spadkiem 
do I Ligi. 

Więcej informacji o działalno-
ści klubu i bieżących wydarze-
niach z udziałem głowieńskich 
piłkarzy plażowych oraz fotorela-
cje z imprez dostępne na ofi cjal-
nym profi lu BSC Pro-Fart SAN 
AZS Głowno na Facebook’u. wp

Klasyfi kacja końcowa Pucharu 
Polski 2019:

1.�kP�Łódź

2.�Hemako�Sztutowo

3.�Tonio�Team�Sosnowiec

3.�FbS�kolbudy

5.�dragon�bojano

6.�Zdrowie�Garwolin

7.�boca�Gdańsk

8.�TS�Adkonis�kwakowo

9.�bScc�2015�Łódź

10.�Silesia�bS�c10�Zgierz

11. BSC Pro-Fart SAN AZS Głowno

12.�Red�devils�chojnice

13.�Fc�Toruń

14.�kP�Rapid�lublin

15.�kS�Sośnia�Gliwice

16.�Pięki�i�Młodzi

Po�efektownym�
zwycięstwie�
w�pierwszym�meczu�
w�kolejnych�
pojedynkach�
grupowych�Pro-Fart�
przegrał�nieznacznie.

Piłka nożna�|�Turniej�Tatry�cup�2019

Zjednoczeni podbili Zakopane
Młodzi piłkarze Strykowa 
z rocznika 2011 udanie 
zakończyli swój udział 
w prestiżowym
IV Ogólnopolskim Turnieju 
Piłki Nożnej Tatry Cup 
2019, w którym wywalczyli 
dwa trofea.

Podopieczni trenerów Sebastia-
na Balcerka i Przemysława For-
tuny pod koniec czerwca spędzi-
li w Zakopanem ponad tydzień. 
W zawodach organizowanych 
przez Almar Sport udział wzię-
ło 125 zespołów i ponad 1000 
uczestników w różnych grupach 
wiekowych. Zjednoczeni rywa-
lizowali w dwóch grupach U-8
i U-9 lat. W kategorii do lat 8 mło-
dzi strykowianie zajęli 1. miejsce, 
zdobywając 22 z 27 pkt. o czym 
informowaliśmy w poprzednim 
wydaniu Wieści.

W drugiej fazie turnieju dru-
żyna ze Strykowa rywalizowała 
w gronie 9-latków w ramach Pu-
charu Kasprowego i spisała się 
znakomicie. Po rozegraniu spo-
tkań grupowych (0:1 z Cham-

pions Academy Wrocław, 1:1 
z Pro-Fan Gościcino i 1:4 z FDA 
Wieliszew) Zjednoczeni przystą-
pili do ćwierćfi nałów, w którym 
pokonali Champions Rawę Mazo-
wiecką/Białą Rawską 1:0.  

W walce o Finał Pucharu mło-
dzi strykowianie stoczyli pasjo-
nujący bój z Orłem Siemiatycze i 
po remisie 1:1 w regulaminowym 
czasie gry Zjednoczeni przegrali 
w rzutach karnych 0:2. Pozosta-
ła jeszcze walka o trzecie miejsce, 
z której prowadzona przez trenera 
Przemysława Fortunę ekipa wy-
szła zwycięsko. Piłkarze Strykowa 
pokonali 3:0 Pro-Fan Gościcino 
i tym samym przywieźli kolej-
ne trofeum z Tatr. Wygrał zespół 
z Siemiatycz, który pokonał w Fi-
nale 2:0 FM Nike Wilno.

Zjednoczeni wystąpili w skła-
dzie: Konrad Florkowski, Piotr 
Kaźmierczak, Maciej Romano-
wicz, Igor Garda, Wojciech Gó-
ralczyk, Dawid Borkowski, Wik-
tor Nowacki, Wojciech Fortuna, 
Eryk Plocek, Filip Wejsman, Mi-
chał Szklarek, Adam Szklarek, 
Sergiusz Antczak, Antoni Niźni-
kowski, Gabriel Goździk, Hubert 
Walczyk, Antoni Bancerz, Kuba 
Siuda, trener Przemysław Fortuna 
oraz kierownik drużyny Sebastian 
Nowacki. Od początku 2019 roku 
szkółka piłkarska Pereł Stryków 
zdobyła ponad tuzin pucharów. wp

CZWARteK, 4 LiPCA:
�godz.� 18:00,� boisko� orlik� przy�

Szkole�Podstawowej�nr�3�w�Głow-
nie,�rozgrywki Amatorskiej or-
likowej Ligi Szóstek o Puchar 
Burmistrza Głowna:� Coco 
Jumbo – KS Karasica i Sporto-
wi emeryci – Lukullus.

�godz.�19:30,�boisko�orlik�przy�ul.�
Targowej� 21� w� Strykowie,� Siat-
kówka open dla wszystkich.

PiąteK, 5 LiPCA:
�godz.� 11:00-17:00,� boisko� orlik�

przy�ul.�Targowej�21�w�Strykowie,�
Gry sportowe dla wszystkich,

�godz.� 18:00,� boisko� orlik� przy
ul.�Targowej�21�w�Strykowie,�Piłka 
nożna open dla wszystkich.

SoBotA, 6 LiPCA:
�godz.� 11:00-17:00,� boisko� orlik�

przy�ul.�Targowej�21�w�Strykowie,�
Gry sportowe dla wszystkich,

�godz.� 18:00,� boisko� orlik� przy
ul.�Targowej�21�w�Strykowie,�Piłka 
nożna open dla wszystkich.

NieDZieLA, 7 LiPCA:
�godz.� 10:00,� Park� Miejski�

w� Zgierzu,� Biegaj Razem 
z Nami – zawody biegowe dla 
dzieci i młodzieży,

�godz.� 11:00-21:00,� boisko� orlik�
przy�ul.�Targowej�21�w�Strykowie,�
Gry i zabawy sportowe dla 
wszystkich.

PoNieDZiAŁeK, 8 LiPCA:
�godz.� 18:00,� boisko� orlik� przy�

Szkole�Podstawowej�nr�3�w�Głow-
nie,�rozgrywki Amatorskiej or-
likowej Ligi Szóstek o Puchar 
Burmistrza Głowna:� JLB Za-
brzeźnia – KS Karasica i Gru-
be Lolki – Lukullus.

WtoReK, 9 LiPCA:
�godz.� 18:00,� boisko� orlik�

przy� Szkole� Podstawowej� nr� 3�
w� Głownie,� ul.� karasicka� 35;�
rozgrywki Amatorskiej orli-
kowej Ligi Szóstek o Puchar 
Burmistrza Głowna:� Sportowi 
emeryci – JLB Zabrzeźnia 
i Coco Jumbo – Lukullus.

ŚRoDA, 10 LiPCA:
�godz.� 18:00,� boisko� orlik� przy�

Szkole�Podstawowej�nr�3�w�Głow-
nie,� ul.� karasicka� 35;� rozgrywki 
Amatorskiej orlikowej Ligi 
Szóstek o Puchar Burmistrza 
Głowna: Sportowi emeryci – 
Coco Jumbo i Grube Lolki – 
KS Karasica.

CZWARteK, 11 LiPCA:
�godz.� 18:00,� boisko� orlik� przy�

Szkole�Podstawowej�nr�3�w�Głow-
nie,�ul.�ul.�karasicka�35;�rozgryw-
ki Amatorskiej orlikowej Ligi 
Szóstek o Puchar Burmistrza 
Głowna:�Grube Lolki – JLB Za-
brzeźnia i zakończenie wraz
z dekoracją.

Głowieński BSC Pro-Fart SAN AZS celował w lepsze miejsce�podczas�rozgrywek�Pucharu�Polski�beach�Soccera�na�Stadionie�letnim�w�Gdańsku.
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Zespół Zjednoczonych Stryków, a raczej szkółka piłkarska Perły Stryków�w�zawodach�Tatry�cup�2019�
zdobyła�kolejne�trofea�do�swojej�bogatej�już�kolekcji.
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